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Αθήνα, σήµερα στις 20 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Κυριακή και
ώρα 18.01’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στη συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσω-
τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Ανα-
µόρφωση συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και
άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό στο σύνολο το νοµοσχέδιο
του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης «Αναµόρφωση συστήµατος προσλήψεων στο δη-
µόσιο τοµέα και άλλες διατάξεις» ως διενεµήθη;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Αναµόρφωση συ-
στήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και άλλες διατάξεις»
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση, κατ’ αρχήν, κατ’
άρθρον και στο σύνολο και έχει ως εξής:

«Αναµόρφωση συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο
τοµέα και άλλες διατάξεις

Άρθρο 1
Τροποποίηση και συµπλήρωση
του άρθρου 14 του ν. 2190/1994

Οι διατάξεις των παραγράφων 1 και 2 του άρθρου 14 του ν.
2190/1994 (ΦΕΚ 28 Α’), όπως ισχύουν, αντικαθίστανται ως ακο-
λούθως:

«1. Στις διατάξεις των κεφαλαίων Α’, Β’ και Γ’, όπως ισχύουν,
υπάγονται όλοι οι φορείς του δηµόσιου τοµέα, όπως αυτός οριο-
θετείται µε τις διατάξεις του άρθρου 1 παρ. 6 του ν. 1256/1982
(ΦΕΚ 65 Α’) και τις µεταγενέστερες συµπληρώσεις του, πριν από
την τροποποίησή του µε το άρθρο 51 του ν. 1892/1990 (ΦΕΚ 101
Α’). Στον κατά τα πιο πάνω δηµόσιο τοµέα και για την εφαρµογή
των διατάξεων του παρόντος και µόνο υπάγονται επίσης:

α. Η Προεδρία της ∆ηµοκρατίας, ως προς το µόνιµο προσω-

πικό της.
β. Η Βουλή των Ελλήνων, ως προς το προσωπικό της, σύµ-

φωνα µε τα όσα ορίζει ο Κανονισµός της.
γ. Οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης πρώτου και δεύτε-

ρου βαθµού και οι πάσης φύσεως επιχειρήσεις τους.
δ. Οι συνταγµατικώς κατοχυρωµένες ή µη Ανεξάρτητες ∆ιοι-

κητικές Αρχές.
ε. Οι Τοπικές Ενώσεις ∆ήµων και Κοινοτήτων (Τ.Ε.∆.Κ.), η Κε-

ντρική Ένωση ∆ήµων και Κοινοτήτων Ελλάδος (Κ.Ε.∆.Κ.Ε.) και η
Ένωση Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων Ελλάδος (Ε.Ν.Α.Ε.).

στ. Οι Τοπικοί Οργανισµοί Εγγείων Βελτιώσεων, ως προς το
προσωπικό µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρό-
νου.

ζ. Οι τράπεζες στις οποίες ο διορισµός Προέδρου του ∆ιοικη-
τικού Συµβουλίου ή ∆ιοικητή υπάγεται στις διατάξεις του άρθρου
49Α του Κανονισµού της Βουλής, καθώς και οι θυγατρικές τους
ανώνυµες εταιρείες.

η. Τα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου που ανήκουν στο Κρά-
τος ή επιχορηγούνται τακτικώς, σύµφωνα µε τις κείµενες διατά-
ξεις, από κρατικούς πόρους κατά 50% τουλάχιστον του ετήσιου
προϋπολογισµού τους.

θ. Οι δηµόσιες επιχειρήσεις, οργανισµοί και ανώνυµες εται-
ρείες που προβλέπονται στις διατάξεις του άρθρου 1 του ν.
3429/2005 (ΦΕΚ 314 Α’).

ι. Το προσωπικό των νοµικών προσώπων της Ανατολικής Ορ-
θόδοξης Εκκλησίας του Χριστού, των εξοµοιούµενων προς αυτά
κατά την παρ. 3 του άρθρου 63 του ν. 3801/2009 (ΦΕΚ 163 Α’),
των λοιπών εκκλησιών, δογµάτων και των κατά το άρθρο 13 του
Συντάγµατος γνωστών θρησκειών, που επιβαρύνει τον Κρατικό
Προϋπολογισµό.

2. ∆εν υπάγονται στις διατάξεις των κεφαλαίων Α’, Β’ και Γ’:
α. Οι δικαστικοί λειτουργοί, το κύριο προσωπικό του Νοµικού

Συµβουλίου του Κράτους και οι ιατροδικαστές.
β. Το εκπαιδευτικό ή διδακτικό προσωπικό των Α.Ε.Ι., των Τ.Ε.Ι.

και των µε οποιαδήποτε ονοµασία σχολών ή σχολείων ή υπηρε-
σιών του ∆ηµοσίου, των Ν.Π.∆.∆., των Οργανισµών Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης πρώτου και δεύτερου βαθµού και των νοµικών
προσώπων που αναφέρονται στην προηγούµενη παράγραφο.

γ. Το ερευνητικό προσωπικό των ερευνητικών ή και τεχνολο-
γικών κέντρων, ιδρυµάτων και ινστιτούτων.

δ. Οι στρατιωτικοί, το µη πολιτικό προσωπικό του Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη (πρώην ∆ηµόσιας Τάξης και πρώην
Εµπορικής Ναυτιλίας), το προσωπικό της Εθνικής Υπηρεσίας
Πληροφοριών, καθώς και το ειδικό ένστολο προσωπικό της δη-
µοτικής αστυνοµίας.

ε. Οι υπάλληλοι του διπλωµατικού κλάδου, του κλάδου εµπει-



ρογνωµόνων, της Ειδικής Νοµικής Υπηρεσίας, της Ειδικής Νοµι-
κής Υπηρεσίας Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών και το προσωπικό της εξωτερικής υπηρεσίας του ίδιου
Υπουργείου που προσλαµβάνεται επιτοπίως.

στ. Το ιατρικό προσωπικό των φορέων που απαρτίζουν το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

ζ. Οι θρησκευτικοί λειτουργοί των νοµικών προσώπων της Ανα-
τολικής Ορθόδοξης Εκκλησίας του Χριστού, των λοιπών Εκκλησιών,
δογµάτων και των γνωστών θρησκειών.

η. Οι λογοτέχνες, καλλιτέχνες και δηµοσιογράφοι για απα-
σχολήσεις που προσιδιάζουν στην ιδιότητά τους.

Επίσης, επιστηµονικό προσωπικό και τεχνίτες υψηλής εξειδί-
κευσης για έργα έρευνας, αναστήλωσης, αποκατάστασης, συ-
ντήρησης και διαµόρφωσης µνηµείων και έργων τέχνης.

θ. Οι κυβερνήτες, συγκυβερνήτες και ιπτάµενοι µηχανικοί του
θαλάµου διακυβέρνησης αεροσκαφών, οποιασδήποτε υπηρε-
σίας ή νοµικού προσώπου της παραγράφου 1 του άρθρου 1 του
ν. 2190/1994, καθώς και οι πλοηγοί, κυβερνήτες σκαφών και ναυ-
τικοί της Πλοηγικής Υπηρεσίας του πρώην Υπουργείου Εµπορι-
κής Ναυτιλίας και κάθε άλλης πλοηγικής υπηρεσίας και οι
διαιτητές - µεσολαβητές του Οργανισµού Μεσολάβησης και ∆ι-
αιτησίας.

ι. Οι µετακλητοί υπάλληλοι, ειδικοί σύµβουλοι και ειδικοί συ-
νεργάτες.

ια. Όσοι διορίζονται απευθείας σε διευθυντικούς βαθµούς και
αυτοί στους οποίους ανατίθενται διευθυντικά καθήκοντα.

ιβ. Οι παρέχοντες υπηρεσίες µε έµµισθη εντολή.
ιγ. Οι εισαγόµενοι για φοίτηση στην Εθνική Σχολή ∆ηµόσιας

∆ιοίκησης και στην Εθνική Σχολή Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
ιδ. Το προσωπικό που προσλαµβάνεται από δηµόσιες επιχει-

ρήσεις ή τράπεζες και οι θυγατρικές τους εταιρείες για απασχό-
ληση σε χώρες εκτός της Ελλάδας όπου έχουν επενδύσει ή
επενδύουν, εφόσον η διάρκεια της σύµβασής του δεν υπερβαί-
νει τα πέντε έτη. Η απασχόληση του προσωπικού αυτού στην Ελ-
λάδα, κατά τη διάρκεια της σύµβασής του, απαγορεύεται.

ιε. Το προσωπικό που προσλαµβάνεται για αντιµετώπιση κα-
τεπειγουσών ή εποχικών ή πρόσκαιρων αναγκών, µε σύµβαση
εργασίας ορισµένου χρόνου της οποίας η διάρκεια δεν υπερ-
βαίνει τους δύο µήνες µέσα σε συνολικό διάστηµα δώδεκα
µηνών. Ο υπολογισµός του δωδεκαµήνου γίνεται σύµφωνα µε
την παράγραφο 2 του άρθρου 21 του ν. 2190/1994. Παράταση ή
σύναψη νέας σύµβασης µέσα στο ανωτέρω δωδεκάµηνο διά-
στηµα ή µετατροπή της σύµβασης σε αορίστου χρόνου είναι αυ-
τοδικαίως άκυρες. Ο φορέας που διενεργεί την πρόσληψη
αποστέλλει τον πίνακα των προσληπτέων στο ΑΣΕΠ, καθώς και
όλους τους πίνακες προσληπτέων κάθε έτους, το αργότερο
µέχρι την 31η Ιανουαρίου του επόµενου έτους. Το ΑΣΕΠ διενερ-
γεί έλεγχο για τη συνδροµή των όρων πρόσληψης της παρού-
σας περίπτωσης. Εάν κατά τον έλεγχο διαπιστωθεί ότι
απασχολείται ή απασχολήθηκε προσωπικό κατά παράβαση των
πιο πάνω διατάξεων, εφαρµόζεται η παράγραφος 15 του άρθρου
21 του ν. 2190/1994, όπως συµπληρώθηκε µε την παράγραφο
7 του άρθρου 5 του ν. 2527/1997.

ιστ. Το ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό του Κέντρου Ελέγ-
χου και Πρόληψης Νοσηµάτων (ΚΕ.ΕΛ.Π.ΝΟ.), του Κέντρου Θε-
ραπείας Εξαρτηµένων Ατόµων (ΚΕ.Θ.Ε.Α.), του Οργανισµού
Κατά των Ναρκωτικών (Ο.ΚΑ.ΝΑ.), του Ψυχιατρικού Νοσοκο-
µείου Αττικής (Ψ.Ν.Α.) και του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου Θεσ-
σαλονίκης (Ψ.Ν.Θ.), καθώς και θεραπευτές στους ίδιους φορείς,
πρώην τοξικοµανείς, για τα προγράµµατα απεξάρτησης από τα
ναρκωτικά.

ιζ. Το προσωπικό νοµικών πρόσωπων ιδιωτικού δικαίου µη κερ-
δοσκοπικού χαρακτήρα, τα οποία δραστηριοποιούνται στο χώρο
της ψυχικής υγείας (άρθρο 11 παρ. 1 του ν. 2716/1999).

ιη. Το προσωπικό που προσλαµβάνεται σε εκτέλεση ειδικού
προγράµµατος απασχόλησης ανέργων ΑµεΑ, που προκηρύσσε-
ται και επιδοτείται από τον ΟΑΕ∆.»

Άρθρο 2
Ρύθµιση ειδικών θεµάτων

1. Οι προκηρύξεις για την πλήρωση θέσεων µονίµου προσω-

πικού και προσωπικού µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αο-
ρίστου χρόνου στις υπηρεσίες και στους φορείς της παραγρά-
φου 1 του άρθρου 14 του ν. 2190/1994 εκδίδονται από το ΑΣΕΠ.

Οι προκηρύξεις αυτές επιτρέπεται να εκδίδονται για φορείς
όλης της χώρας ή ανά περιφέρεια, νοµαρχιακή αυτοδιοίκηση,
δήµο, φορέα, κατηγορία και κλάδο ή ειδικότητα και να διακρίνο-
νται σε προκηρύξεις για θέσεις για τις οποίες δεν απαιτούνται
πρόσθετα προσόντα και σε προκηρύξεις για θέσεις για τις οποίες
απαιτούνται πρόσθετα προσόντα.

2. Όπου προβλέπεται από τις κείµενες διατάξεις ένσταση για
την επιλογή του µη πολιτικού προσωπικού του Λιµενικού Σώµα-
τος, των ∆όκιµων Πυροσβεστών Γενικών Υπηρεσιών και των Ει-
δικών Φρουρών της ΕΛ.ΑΣ., αυτή ασκείται ενώπιον του ΑΣΕΠ, µε
την τήρηση της διαδικασίας και των προθεσµιών που προβλέπο-
νται από τις κείµενες διατάξεις.

3. Θεσπίζεται ένσταση των υποψηφίων στη διαδικασία επιλο-
γής ειδικού ένστολου προσωπικού της ∆ηµοτικής Αστυνοµίας
κατ’ ανάλογη εφαρµογή των διατάξεων της παρ. 2 του άρθρου
8 του π.δ. 19/2006 (ΦΕΚ 16 Α’), η οποία ασκείται ενώπιον του
ΑΣΕΠ. Η ένσταση της παραγράφου αυτής ισχύει και για διαδι-
κασίες πρόσληψης που βρίσκονται σε εξέλιξη, εφόσον µέχρι τη
δηµοσίευση του παρόντος δεν έχουν εκδοθεί τα οριστικά απο-
τελέσµατα.

4. Οι διατάξεις του άρθρου 10 του ν. 3754/2009 (ΦΕΚ 43 Α’)
αντικαθίστανται ως ακολούθως:

«1. Το νοσηλευτικό προσωπικό των κατηγοριών ΠΕ, ΤΕ, ∆Ε,
ΥΕ, καθώς και ΤΕ Επισκεπτών Υγείας και ΤΕ Μαιευτικής των Νο-
σοκοµείων του Ε.Σ.Υ.Κ.Α. προσλαµβάνεται σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις του άρθρου 18 του ν. 2190/1994, όπως εκάστοτε ισχύει.

2. Από την ηµεροµηνία πρόσληψής του και για µία πενταετία
το προσωπικό των ως άνω κατηγοριών και κλάδων δεν επιτρέ-
πεται να αποµακρυνθεί από τη θέση στην οποία διορίστηκε για
οποιονδήποτε λόγο και µε οποιαδήποτε διαδικασία (απόσπαση,
µετάταξη, µετάθεση). Οι επιτυχόντες κατά την πιο πάνω διαδι-
κασία που αποδέχονται το διορισµό τους τουλάχιστον δύο φορές
και δεν προσέρχονται να αναλάβουν υπηρεσία ή παραιτούνται
µέσα σε δώδεκα µήνες από την ηµεροµηνία πρόσληψής τους δεν
επιτρέπεται να συµµετάσχουν για µία τριετία σε διαγωνισµούς
πρόσληψης νοσηλευτικού προσωπικού στα Νοσοκοµεία και τις
µονάδες φροντίδας του Ε.Σ.Υ.Κ.Α..»

Άρθρο 3
∆ιατηρούµενες διατάξεις

∆ιατηρούνται σε ισχύ:
α) Οι διατάξεις του πρώτου και δεύτερου εδαφίου της παρα-

γράφου 1 του άρθρου 15 του ν. 2920/2001 (ΦΕΚ 131 Α’), όπως
αντικαταστάθηκαν από το άρθρο 29 του ν. 3599/2007 (ΦΕΚ 176
Α’).

β) Οι διατάξεις του άρθρου 10 του ν. 3329/2005 (ΦΕΚ 81 Α’).
γ) Οι διατάξεις του ν. 2643/1998 (ΦΕΚ 220 Α’), όπως ισχύει.
δ) Οι διατάξεις του άρθρου 10 του ν. 3491/2006 (ΦΕΚ 207 Α’).
ε) Οι διατάξεις του άρθρου 19 του ν.1911/1990 (ΦΕΚ 166 Α’),

όπως ισχύει.
στ) Οι διατάξεις του άρθρου 14 παρ. 20 του ν. 2266/1994 (ΦΕΚ

218 Α’), όπως ισχύει.
ζ) Οι διατάξεις του άρθρου 5 του ν. 3624/2007 (ΦΕΚ 289 Α’).
η) Οι διατάξεις του άρθρου 5 παρ. 3 του ν. 2452/1996 (ΦΕΚ

283 Α’).
θ) Οι διατάξεις του άρθρου 6 παρ. 7 του ν. 2244/1994 (ΦΕΚ

168 Α’), όπως ισχύει.

Άρθρο 4
Κατάργηση της προσαύξησης µοριοδότησης

λόγω εµπειρίας

Καταργούνται οι διατάξεις:
α. Των εδαφίων από το δέκατο τέταρτο έως και το τελευταίο

της περίπτωσης Β’ της παραγράφου 2 του άρθρου 18 του ν.
2190/1994 (ΦΕΚ 28 Α’), όπως είχαν αντικατασταθεί από την πα-
ράγραφο 1 του άρθρου 2 του ν. 3320/2005 (ΦΕΚ 48 Α’).
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β. Της παραγράφου 2 του άρθρου 2 του ν. 3320/2005, όπως
αντικαταστάθηκαν µε την παράγραφο 3 του άρθρου 11 του ν.
3613/2007 (ΦΕΚ 263 Α’).

γ. Οι διατάξεις των παραγράφων 3 και 4 του άρθρου 2 του ν.
3320/2005.

Άρθρο 5
Ρυθµίσεις για το κριτήριο της συνέντευξης

1. Καταργούνται:
α. Η διάταξη της παραγράφου 2 του άρθρου 4 του ν.

3320/2005, µε την οποία προστέθηκε στην παράγραφο 2 του άρ-
θρου 18 του ν. 2190/1994 κριτήριο «Ε. Συνέντευξη».

β. Ειδικές διατάξεις που προβλέπουν τη συνέντευξη ως κρι-
τήριο επιλογής ή πρόσληψης προσωπικού.

Κατ’ εξαίρεση διατηρούνται σε ισχύ διατάξεις που προβλέ-
πουν τη συνέντευξη για την επιλογή Ειδικού Επιστηµονικού Προ-
σωπικού του άρθρου 103 παρ. 3 του Συντάγµατος ή αντίστοιχου
επιστηµονικού προσωπικού των Ν.Π.Ι.∆. που αναφέρεται στην
παράγραφο 1 του άρθρου 14 του ν. 2190/1994 (άρθρο 19 του ν.
2190/1994, όπως ισχύει).

2. Σε περίπτωση πλήρωσης θέσεων προσωπικού, κατ’ εφαρ-
µογή του άρθρου 18 του ν. 2190/1994, όπως ισχύει, οι οποίες
σχετίζονται µε την ασφάλεια της ανθρώπινης ζωής, επιτρέπεται
η διενέργεια συνέντευξης µόνο ύστερα από αίτηµα του φορέα
και απόφαση του ΑΣΕΠ.

Η συνέντευξη διεξάγεται από τριµελή Επιτροπή, τα µέλη της
οποίας ορίζονται από το ΑΣΕΠ και διαθέτουν γνώσεις, εµπειρία
και ικανότητα να αξιολογήσουν την καταλληλότητα των υποψη-
φίων για την άσκηση των καθηκόντων της συγκεκριµένης θέσης.
Τα µέλη µπορεί να είναι λειτουργοί ή υπάλληλοι του δηµόσιου
εν γένει τοµέα, εν ενεργεία ή µη ή και ιδιώτες ειδικοί επιστήµο-
νες.

Η συνέντευξη διενεργείται σε υποψηφίους που περιλαµβάνο-
νται στον πίνακα διοριστέων µε βάση τα κριτήρια του άρθρου 18
του ν. 2190/1994, όπως ισχύει. Η Επιτροπή κρίνει αιτιολογηµένα
την καταλληλότητα των υποψηφίων για την άσκηση των καθηκό-
ντων της συγκεκριµένης θέσης που σχετίζεται µε την ασφάλεια
της ανθρώπινης ζωής. Αν υποψήφιος κριθεί ακατάλληλος για την
άσκηση των συγκεκριµένων καθηκόντων, διαγράφεται από τον
πίνακα διοριστέων µε πλήρως αιτιολογηµένη απόφαση της Επι-
τροπής, που καταγράφεται στα τηρούµενα πρακτικά της Επι-
τροπής και καλείται ο επόµενος κατά σειρά κατάταξης.

Άρθρο 6
Ρυθµίσεις για τη µοριοδότηση υποψηφίων

1. Η περίπτωση ι’ της παρ. 8 του άρθρου 17 του ν. 2190/1994,
όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:

«ι. Κατά τέσσερις (4) µονάδες λόγω εµπειρίας πέντε (5) του-
λάχιστον ετών.»

2. Οι περιπτώσεις ια’, ιβ’, ιγ’ της παρ. 8 του άρθρου 17 του ν.
2190/1994, όπως ισχύουν, καταργούνται.

3. Η διάταξη του πρώτου εδαφίου της περίπτωσης «Α. Τίτλοι
Σπουδών» της παρ. 1 του άρθρου 8 του ν. 3051/2002 (ΦΕΚ 220
Α’), µε την οποία τροποποιήθηκαν και συµπληρώθηκαν οι διατά-
ξεις της παρ. 2 του άρθρου 18 του ν. 2190/1994, αντικαθίσταται
ως εξής:

«Τίτλος σπουδών που απαιτείται συµφώνως µε την προκή-
ρυξη: οι µονάδες του βαθµού του τίτλου σπουδών υπολογιζόµε-
νες σε δεκάβαθµη κλίµακα µε δύο δεκαδικά ψηφία και
πολλαπλασιαζόµενες µε τον αριθµό εκατόν δέκα (110)».

Καταργείται η διάταξη του τρίτου εδαφίου της περίπτωσης
«Α. Τίτλοι Σπουδών» της παρ. 1 του άρθρου 8 του ν. 3051/2002,
που τροποποίησε και συµπλήρωσε τις διατάξεις της παρ. 2 του
άρθρου 18 του ν. 2190/1994, µε την οποία µοριοδοτούνται οι
υποψήφιοι των κατηγοριών ΠΕ, ΤΕ και ∆Ε, κάτοχοι πιστοποιητι-
κού επιτυχούς παρακολούθησης προγραµµάτων ή σεµιναρίων
επαγγελµατικής κατάρτισης του Ο.Α.Ε.∆., σε αντικείµενο συνα-
φές µε το αντικείµενο της θέσης.

Οι διατάξεις του πέµπτου, έκτου, έβδοµου, όγδοου και ένατου
εδαφίου, της περίπτωσης «Α. Τίτλοι Σπουδών» της παρ. 1 του άρ-

θρου 8 του ν. 3051/2002, µε τις οποίες τροποποιήθηκαν και συ-
µπληρώθηκαν οι διατάξεις της παρ. 2 του άρθρου 18 του ν.
2190/1994, αντικαθίστανται ως ακολούθως:

«Μόνο για τις κατηγορίες ΠΕ και ΤΕ:
α. ∆ιδακτορικό δίπλωµα στο γνωστικό αντικείµενο της θέσης :

τετρακόσιες (400) µονάδες
β. ∆ιδακτορικό δίπλωµα σε άλλο γνωστικό αντικείµενο: διακό-

σιες (200) µονάδες
γ. Μεταπτυχιακός τίτλος ετήσιας τουλάχιστον φοίτησης στο

γνωστικό αντικείµενο της θέσης: διακόσιες (200) µονάδες
δ. Μεταπτυχιακός τίτλος ετήσιας τουλάχιστον φοίτησης σε

άλλο γνωστικό αντικείµενο: εκατό (100) µονάδες.
Αν ο υποψήφιος κατέχει δεύτερο µεταπτυχιακό ή διδακτορικό

τίτλο σπουδών, µοριοδοτείται επιπλέον κατά τριάντα τοις εκατό
(30%) των µορίων που προβλέπονται για τον αντίστοιχο πρώτο
τίτλο.»

4. Τα πέντε πρώτα εδάφια της περίπτωσης «Β. Εµπειρία στο
αντικείµενο της θέσης» της παρ. 1 του άρθρου 8 του ν.
3051/2002, µε τα οποία τροποποιήθηκαν και συµπληρώθηκαν οι
διατάξεις της παρ. 2 του άρθρου 18 του ν. 2190/1994, αντικαθί-
στανται ως ακολούθως:

«Επτά (7) µονάδες ανά µήνα και για συνολική εµπειρία µέχρι
εξήντα (60) µήνες.»

Άρθρο 7
Επανακαθορισµός εµπειρίας για διορισµό ή

πρόσληψη προσωπικού

Το δέκατο εδάφιο της περίπτωσης Β’ της παρ. 2 του άρθρου
18 του ν. 2190/1994, όπως αντικαταστάθηκε µε την παρ. 3 του
άρθρου 12 του ν. 3146/2003 και τελικά µε την παρ. 1 του άρθρου
35 του ν. 3731/2008 (ΦΕΚ 263 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«α. Η κατάταξη όλων των υποψηφίων, εχόντων και µη εχόντων
εµπειρία, γίνεται µε βάση τη βαθµολογία τους σε όλα τα βαθµο-
λογούµενα κριτήρια. Η εµπειρία δεν λαµβάνεται υπόψη ως βαθ-
µολογούµενο κριτήριο για το πενήντα τοις εκατό (50%) των
θέσεων που προκηρύσσονται ανά φορέα, κλάδο ή ειδικότητα.
Για κλάσµα µισής µονάδας και πάνω, διατίθεται µία θέση στην
κατηγορία όσων έχουν εµπειρία.

β. Εξαιρούνται οι περιπτώσεις που, από ειδική διάταξη νόµου
ή κατά τον οργανισµό ή κανονισµό του οικείου φορέα, η εµπειρία
προβλέπεται ως προϋπόθεση διορισµού ή πρόσληψης.»

Άρθρο 8
Ρυθµίσεις για την ειδική γραπτή δοκιµασία (test)

1. Το δεύτερο και το πέµπτο εδάφιο της παρ. 3 του άρθρου 18
του ν. 2190/1994, όπως αντικαταστάθηκε από την παρ. 1 του άρ-
θρου 8 του ν. 3051/2002, αντικαθίστανται ως εξής:

«Ο βαθµός της ειδικής γραπτής δοκιµασίας (test) ισχύει για
δέκα (10) έτη από την έκδοση των αποτελεσµάτων και λαµβάνε-
ται υπόψη µε ρητή αναφορά στις εκάστοτε προκηρύξεις. Για
τους υποψηφίους που συµµετέχουν σε δύο ή και περισσότερες
εξετάσεις ισχύει ο βαθµός της τελευταίας εξέτασης.

Η διαδικασία της ειδικής γραπτής δοκιµασίας διενεργείται µία
τουλάχιστον φορά κάθε δύο έτη. ∆ικαίωµα συµµετοχής σε αυτήν
έχουν όσοι κατά τη λήξη της προθεσµίας υποβολής αίτησης κα-
τέχουν βασικό τίτλο σπουδών τουλάχιστον δευτεροβάθµιας εκ-
παίδευσης. Η κλίµακα βαθµολογίας της εξέτασης αυτής είναι
από το µηδέν (0) έως το εκατό (100).»

2. Οι προηγούµενες ρυθµίσεις ισχύουν και για τους υποψηφί-
ους που συµµετείχαν σε ειδική γραπτή δοκιµασία (test) του ΑΣΕΠ
και δεν έχουν παρέλθει τρία (3) έτη από την ηµεροµηνία διενέρ-
γειάς της.

Άρθρο 9
Ρυθµίσεις που αφορούν στην πρόσληψη

προσωπικού µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου

1. Το εδάφιο που προστέθηκε στο τέλος της παρ. 3 του άρ-
θρου 21 του ν. 2190/1994 µε το άρθρο 20 παρ. 12 εδάφιο γ’ του
ν. 2738/1999 (ΦΕΚ 180 Α’) αντικαθίσταται ως εξής:
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«Κατ’ εξαίρεση, η διάρκεια της σύµβασης εργασίας ορισµένου
χρόνου για περιοδική απασχόληση προσωπικού σχολείων, εκ-
παιδευτηρίων και βρεφονηπιακών σταθµών του ∆ηµοσίου και
των λοιπών φορέων που αναφέρονται στο άρθρο 14 παράγρα-
φος 1, πέραν του εκπαιδευτικού ή διδακτικού προσωπικού µπο-
ρεί να είναι ίση µε την αντίστοιχη σχολική περίοδο, σύµφωνα µε
το πρόγραµµα του οικείου σχολείου ή εκπαιδευτηρίου ή βρεφο-
νηπιακού σταθµού. Αποκλείεται η αναγνώριση των συµβάσεων
αυτών ως συµβάσεων αορίστου χρόνου.»

2. Η διάταξη του πρώτου εδαφίου της υποπερίπτωσης 1 (Χρό-
νος ανεργίας) της περίπτωσης Α’ της παρ. 11 του άρθρου 21 του
ν. 2190/1994 αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«Χρόνος ανεργίας. ∆ιακόσιες (200) µονάδες για τέσσερις
µήνες ανεργίας και εβδοµήντα πέντε (75) µονάδες ανά µήνα
ανεργίας άνω των τεσσάρων µηνών, µε ανώτατο όριο τους δώ-
δεκα µήνες».

3. Μετά την υποπερίπτωση 3 της περίπτωσης Α’ της παρ. 11
του άρθρου 21 του ν. 2190/1994, όπως τροποποιήθηκε και ισχύει,
προστίθεται περίπτωση 4, ως ακολούθως και αναριθµούνται οι
επόµενες υποπεριπτώσεις:

«4. Μονογονεϊκές οικογένειες.
α) Πενήντα (50) µονάδες για κάθε τέκνο, προκειµένου για υπο-

ψήφιο που έχει την ιδιότητα γονέα µονογονεϊκής οικογένειας
β) Πενήντα (50) µονάδες για κάθε µέλος προκειµένου για υπο-

ψηφίους που έχουν την ιδιότητα τέκνου µονογονεϊκής οικογέ-
νειας.

Τις ανωτέρω µονάδες δύναται να λάβει µόνο ένα µέλος της
ίδιας οικογένειας κατά το ίδιο ηµερολογιακό έτος στον ίδιο
φορέα.»

4. Η διάταξη της υποπερίπτωσης 4, η οποία αναριθµείται σε 5,
(Βαθµός βασικού τίτλου σπουδών, µόνο για τις κατηγορίες ΠΕ,
ΤΕ και ∆Ε), της περίπτωσης Α’ της παραγράφου 11 του άρθρου
21 του ν. 2190/1994, όπως τροποποιήθηκε και ισχύει, αντικαθί-
σταται ως ακολούθως:

«Βαθµός βασικού τίτλου σπουδών, µόνο για τις κατηγορίες
ΠΕ, ΤΕ και ∆Ε. Οι µονάδες του βασικού τίτλου σπουδών µε δύο
δεκαδικά ψηφία των κατηγοριών ΠΕ και ΤΕ πολλαπλασιάζονται
µε τον αριθµό σαράντα (40) και εκείνες του βαθµού του τίτλου
της κατηγορίας ∆Ε µε τον αριθµό είκοσι (20). Ως τίτλος σπου-
δών νοείται ο εκάστοτε απαιτούµενος από την ανακοίνωση.»

5. Η διάταξη της υποπερίπτωσης 5 (Ηλικία) της περίπτωσης Α’
της παραγράφου 11 του άρθρου 21 του ν. 2190/1994, όπως τρο-
ποποιήθηκε και ισχύει, καταργείται.

6. Η διάταξη του πρώτου εδαφίου της υποπερίπτωσης 6
(Εµπειρία) της περίπτωσης Α’ της παραγράφου 11 του άρθρου
21 του ν. 2190/1994, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«Εµπειρία. Επτά (7) µονάδες ανά µήνα εµπειρίας και για συ-
νολική εµπειρία µέχρι εξήντα µήνες.»

7. Η διάταξη του δεύτερου εδαφίου της υποπερίπτωσης 6
(Εµπειρία) της περίπτωσης Α’ της παραγράφου 11 του άρθρου
21 του ν. 2190/1994 καταργείται.

8. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και του οικείου κατά
περίπτωση Υπουργού, η οποία εκδίδεται εντός προθεσµίας έξι
µηνών, από τη δηµοσίευση του νόµου αυτού, ύστερα από πρό-
ταση του οικείου φορέα και γνώµη του ΑΣΕΠ, εξειδικεύονται, ανά
υπηρεσία ή φορέα, οι εποχικές ανάγκες και προσδιορίζεται ο
αριθµός του προσωπικού µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου
ορισµένου χρόνου που απαιτείται για την κάλυψή τους.

9. Η παράγραφος 1 του άρθρου 20 του ν. 2190/1994, όπως
ισχύει, αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«1. Η πρόσληψη προσωπικού µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δι-
καίου ορισµένου χρόνου κατά το άρθρο 103 παράγραφος 2 του
Συντάγµατος από τις δηµόσιες υπηρεσίες, τα Ν.Π.∆.∆. και τους
Ο.Τ.Α. πρώτου και δεύτερου βαθµού, καθώς και από όλα τα νο-
µικά πρόσωπα του άρθρου 14 παρ. 1 του παρόντος, για την αντι-
µετώπιση απρόβλεπτων και επειγουσών αναγκών επιτρέπεται
µόνο σε περιπτώσεις εκτεταµένων ζηµιών από σεισµούς, πληµ-
µύρες, παγετούς και πυρκαγιές. Επιτρέπεται επίσης η πρόσληψη
από τις πιο πάνω υπηρεσίες και φορείς ιατρικού και νοσηλευτι-
κού προσωπικού σε περιπτώσεις άµεσης ανάγκης λήψης προ-

ληπτικών ή κατασταλτικών µέτρων λόγω σοβαρής απειλής της
δηµόσιας υγείας. Για την αντιµετώπιση όµοιων αναγκών εξαιτίας
άλλων γεγονότων από τα οποία προκύπτει άµεσος κίνδυνος ζωής
ή περιουσίας, η πρόσληψη επιτρέπεται µόνο εφόσον ο νοµός ή
συγκεκριµένη περιοχή αυτού κηρυχθεί σε κατάσταση έκτακτης
ανάγκης.»

Άρθρο 10
Συµβάσεις έργου

1. Μετά την παράγραφο 1 του άρθρου 6 του ν. 2527/1997 προ-
στίθενται παράγραφοι 2, 3 και 4 ως ακολούθως:

«2. ∆εν επιτρέπεται η σύναψη σύµβασης µίσθωσης έργου:
α) για κάλυψη διοικητικών αναγκών ή γραµµατειακής εξυπη-

ρέτησης του φορέα,
β) εφόσον από τις διατάξεις του οικείου οργανισµού ή κανονι-

σµού ή οργανισµού εσωτερικής υπηρεσίας των Ο.Τ.Α. πρώτου
βαθµού προβλέπονται οργανικές θέσεις ειδικότητας αντίστοιχης
µε αυτές για τις οποίες προτείνεται η κατάρτιση σύµβασης µί-
σθωσης έργου µε φυσικά πρόσωπα.

3. Η επιλογή των προσώπων που θα εκτελέσουν το έργο µε
αντίστοιχη σύµβαση γίνεται από την οικεία υπηρεσία ή τον φορέα
µε ανάλογη εφαρµογή των διατάξεων που ορίζουν τα κριτήρια
επιλογής του προσωπικού µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου
ορισµένου χρόνου του άρθρου 21 του ν. 2190/1994, όπως ισχύ-
ουν.

4. Από τις διατάξεις της προηγούµενης παραγράφου εξαι-
ρούνται:

α. οι ιατροί, οι οδοντίατροι, οι ελεγκτές ιατροί, οι θεραπευτές
ιατροί των ασφαλιστικών ταµείων,

β. οι ιατροί και νοσηλευτές των δηµοτικών ιατρείων, των ΚΑΠΗ
και των Κοινωνικών ∆οµών των οργανισµών τοπικής αυτοδιοίκη-
σης (Ο.Τ.Α.) πρώτου και δεύτερου βαθµού,

γ. οι καλλιτέχνες όλων των ειδικοτήτων,
δ. επιστήµονες στο πλαίσιο ερευνητικών, αναπτυξιακών συµ-

βολαίων συγχρηµατοδοτούµενων, από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή
και τρίτους, έργων.»

2. Η παράγραφος 2 του άρθρου 6 του ν. 2527/1997 αναριθ-
µείται σε 5 και αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«5. Για την έκδοση της απόφασης που προβλέπεται στην πα-
ράγραφο 1, καθώς και για την προηγούµενη έγκριση, όπου αυτή
προβλέπεται, κατά τις κείµενες διατάξεις, για τη σύναψη σύµβα-
σης µίσθωσης έργου απαιτείται βεβαίωση του ΑΣΕΠ ότι πρόκει-
ται για γνήσια σύµβαση έργου που δεν υποκρύπτει εξαρτηµένη
εργασία και δεν καλύπτονται µε αυτή πάγιες και διαρκείς ανά-
γκες.»

3. Οι επόµενες παράγραφοι του άρθρου 6 του ν. 2527/1997
αναριθµούνται σε 6, 7, 8, 9, 10 και 11.

Άρθρο 11
∆ιορισµός διακριθέντων αθλητών

1. Αθλητές οι οποίοι επιτυγχάνουν εξαιρετική αγωνιστική διά-
κριση σε ατοµικά ή οµαδικά αθλήµατα διορίζονται κατά παρέκ-
κλιση των κειµένων διατάξεων.

Εξαιρετική αγωνιστική διάκριση αθλητή, προκειµένου να απο-
κτήσει δικαίωµα διορισµού, είναι:

α. Η κατάκτηση 1ης έως 3ης νίκης σε θερινούς ή χειµερινούς
Ολυµπιακούς Αγώνες.

β. Η επίτευξη ή η ισοφάριση παγκόσµιας επίδοσης ανδρών –
γυναικών, νέων ανδρών –γυναικών, εφήβων – νεανίδων σε αγώ-
νισµα αθλήµατος που καλλιεργείται από αναγνωρισµένες οµο-
σπονδίες.

∆ικαίωµα διορισµού κατά παρέκκλιση των κειµένων διατάξεων
αποκτούν και αθλητές µε αναπηρία που κατακτούν 1η έως 6η
νίκη σε θερινούς ή χειµερινούς Παραολυµπιακούς Αγώνες,
καθώς και στους Παγκόσµιους Αγώνες ανδρών – γυναικών ή Πα-
νευρωπαϊκούς Αγώνες ανδρών – γυναικών. Οι αθλητές µε ανα-
πηρία επιτρέπεται να διορίζονται και σε προσωποπαγείς θέσεις,
οι οποίες συνιστώνται µε την πράξη διορισµού και καταργούνται
µε την αποχώρηση µε οποιονδήποτε τρόπο αυτών που τις κατέ-
χουν.
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2. Οι παραπάνω αθλητές για να διορισθούν πρέπει να έχουν
διακόψει την αγωνιστική τους δραστηριότητα κατά το χρόνο
υποβολής της αίτησής τους για διορισµό. Για το σκοπό αυτόν
υποβάλλουν σχετική περί τούτου βεβαίωση της οικείας οµο-
σπονδίας, καθώς και υπεύθυνη δήλωση περί διακοπής της αγω-
νιστικής τους δραστηριότητας. Αν αποκαλυφθεί εκ των υστέρων
η ανακρίβεια όσων αναφέρονται στην υπεύθυνη δήλωση, ανα-
καλείται υποχρεωτικά ο διορισµός τους και επιφυλάσσεται η ποι-
νική και αστική ευθύνη τους για την υποβολή ανακριβούς ή
αναληθούς δήλωσης.

3. α. ∆εν διορίζονται οι επαγγελµατίες αθλητές που επιτυγχά-
νουν νίκη κατά τις πιο πάνω διακρίσεις.

β. ∆εν διορίζεται, κατά τις διατάξεις του παρόντος άρθρου,
αθλητής ο οποίος τιµωρήθηκε ποινικά ή πειθαρχικά για παρά-
βαση ντόπινγκ. Αν η παράβαση ντόπινγκ διαπιστωθεί µετά το διο-
ρισµό, ο διορισµός αυτός ανακαλείται.

4. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και του Υπουργού
Πολιτισµού και Τουρισµού, ορίζονται οι φορείς στις θέσεις των
οποίων διορίζονται οι αθλητές, οι προϋποθέσεις, τα απαιτούµενα
δικαιολογητικά και ο χρόνος υποβολής τους, η διαδικασία,
καθώς και κάθε άλλο ειδικότερο θέµα που αφορά το διορισµό
αυτόν.

5. Η διαδικασία διορισµού διακριθέντων αθλητών που πέτυ-
χαν διάκριση µέχρι και τις 31.12.2009 γίνεται σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις του ν. 2725/1999 καθώς και της κοινής υπουργικής
απόφασης µε αριθµό 24344/9.6.2009 (ΦΕΚ 1182 Β’/17.6.2009),
όπως ισχύουν. Ο διορισµός τους γίνεται οποτεδήποτε, χωρίς τον
περιορισµό που προβλέπεται στην περίπτωση 12α της παρα-
γράφου 8 του άρθρου 18 του ν. 3708/2008 (ΦΕΚ 210 Α’), όπως
αντικαταστάθηκε από την παράγραφο Γ2 του άρθρου 45 του ν.
3773/2009 (ΦΕΚ 120 Α’), µε την προϋπόθεση να έχουν διακόψει
την αθλητική τους δραστηριότητα, που διαπιστώνεται όπως ορί-
ζεται στην παράγραφο 2.

Η ισχύς των παραγράφων 1 και 2 αρχίζει την 1η Ιανουαρίου
2010.

Άρθρο 12
Ανάκληση προκηρύξεων

Προκηρύξεις για την πλήρωση θέσεων µόνιµου προσωπικού
και προσωπικού ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου που εκδό-
θηκαν από την 4η Οκτωβρίου 2009 και µέχρι τη δηµοσίευση του
παρόντος ανακαλούνται και οι σχετικές διαδικασίες µαταιώνο-
νται. Η πλήρωση των πιο πάνω θέσεων επαναπροκηρύσσεται µε
εφαρµογή κατά περίπτωση των διατάξεων των άρθρων 1 έως 8
του νόµου αυτού.

Άρθρο 13
Σύσταση Επιτροπής Κατάρτισης Κώδικα

Προσλήψεων Προσωπικού

1. Συνιστάται στη Γενική Γραµµατεία ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης του Υπουργείου Εσωτερικών, Απο-
κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, Επιτροπή για τη
σύνταξη και αναθεώρηση διατάξεων που ρυθµίζουν την πρό-
σληψη πάσης φύσεως προσωπικού στο ∆ηµόσιο, τα Ν.Π.∆.∆.,
τους οργανισµούς τοπικής αυτοδιοίκησης (Ο.Τ.Α.) πρώτου και
δεύτερου βαθµού και τους φορείς που αναφέρονται στην παρά-
γραφο 1 του άρθρου 14 του ν. 2190/1994, όπως ισχύει.

2. Η Επιτροπή αποτελείται από:
α. τον Γενικό Γραµµατέα της Γενικής Γραµµατείας ∆ηµόσιας

∆ιοίκησης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης του Υπουργείου
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,
ως Πρόεδρο,

β. τον Νοµικό Σύµβουλο του Κράτους στη Γενική Γραµµατεία
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης του
Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης,

γ. έναν καθηγητή ή αναπληρωτή καθηγητή ∆ιοικητικού ∆ι-
καίου,

δ. δύο µέλη του ΑΣΕΠ, που ορίζονται από τον Πρόεδρό του,
ε. τον Προϊστάµενο της Γενικής ∆ιεύθυνσης Κατάστασης Προ-

σωπικού της Γενικής Γραµµατείας ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης του Υπουργείου Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,

στ. τον Προϊστάµενο της Γενικής ∆ιεύθυνσης Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης,

ζ. τον Προϊστάµενο της ∆ιεύθυνσης Προσλήψεων Προσωπι-
κού της Γενικής Γραµµατείας ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Ηλεκτρο-
νικής∆ιακυβέρνησηςτουΥπουργείουΕσωτερικών,Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,

η. έναν εκπρόσωπο της Ε.Ν.Α.Ε.,
θ. έναν εκπρόσωπο της Κ.Ε.∆.Κ.Ε.,
ι. έναν εκπρόσωπο της Α.∆.Ε.∆.Υ..
Για τη γραµµατειακή υποστήριξη της Επιτροπής ορίζονται

τρεις υπάλληλοι κατηγορίας ΠΕ από αυτούς που υπηρετούν στη
Γενική Γραµµατεία ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης. Τα µέλη της Επιτροπής ορίζονται
µε απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης. Με την ίδια απόφαση ορίζονται µέχρι
δέκα (10) εισηγητές, οι οποίοι µπορεί να είναι υπάλληλοι του ∆η-
µοσίου ή ιδιώτες.

Με όµοια απόφαση ορίζονται ο χρόνος περάτωσης του έργου,
οι εισηγητές, οι γραµµατείς της Επιτροπής και ρυθµίζονται θέ-
µατα που αναφέρονται στη λειτουργία, στη διοικητική µέριµνα
και στη γραµµατειακή υποστήριξή της.

Άρθρο 14
Μεταβατικές διατάξεις

1. Με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης ύστερα από πρόταση του ΑΣΕΠ
µπορεί: α) να ορίζεται, κατά περίπτωση, µεταγενέστερη ηµερο-
µηνία έναρξης ισχύος της περίπτωσης β’ της παραγράφου 2 του
άρθρου 6 του ν. 2527/1997, που προστέθηκε µε την παράγραφο
1 του άρθρου 10 του παρόντος νόµου, από την ηµεροµηνία δη-
µοσίευσής του και πάντως σε καµία περίπτωση µετά τις
31.12.2010. Ειδικά για τους Ο.Τ.Α. πρώτου και δεύτερου βαθµού
η καταληκτική ηµεροµηνία είναι στις 31.12.2011 και β) να προσ-
διορίζονται ειδικές κατηγορίες προσωπικού µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου, για το οποίο προβλέπονται
ειδικές διατάξεις πρόσληψης, οι οποίες επιτρέπεται να εξαιρού-
νται από τις διατάξεις του άρθρου 21 του ν. 2190/1994, όπως
ισχύει, και πάντως σε καµία περίπτωση µετά τις 31.12.2010.

Οι πιο πάνω αποφάσεις εκδίδονται ύστερα από αίτηµα της οι-
κείας υπηρεσίας ή του φορέα που υποβάλλεται µέσα σε προθε-
σµία έξι µηνών από την έναρξη της ισχύος του παρόντος νόµου.

2. Συµβάσεις µίσθωσης έργου οι οποίες λήγουν ή έληξαν
εντός του Νοεµβρίου και ∆εκεµβρίου 2009 και εντός του Ιανου-
αρίου και Φεβρουαρίου 2010 παρατείνονται από τη λήξη τους
και µέχρι τις 30.4.2010, µε την προϋπόθεση ότι ο αριθµός των
αναδόχων µε σύµβαση µίσθωσης έργου είναι µεγαλύτερος του
πενήντα τοις εκατό (50%) του συνολικού αριθµού του υπηρε-
τούντος πάσης φύσεως προσωπικού (συµπεριλαµβανοµένων
των συµβασιούχων µίσθωσης έργου) του τοµέα λειτουργίας,
κλάδου ή ειδικότητας του οικείου φορέα στον οποίο παρέχεται
πραγµατικά υπηρεσία ή εκτελείται το έργο, ανεξάρτητα από τον
φορέα µε τον οποίο έχει καταρτισθεί η σύβαση, µε την επιφύ-
λαξη των διατάξεων του π.δ. 164/2004. Για την παράταση των
συµβάσεων αυτών απαιτείται εγκριτική απόφαση της Τριµελούς
Επιτροπής, σύµφωνα µε την ΠΥΣ 33/06, όπως ισχύει.

Για την εφαρµογή της διάταξης αυτής, το κάθε Κέντρο Εξυ-
πηρέτησης Πολιτών νοείται ως διακριτός φορέας.

Άρθρο 15
Καταργούµενες διατάξεις

Από την έναρξη ισχύος αυτού του νόµου καταργείται κάθε γε-
νική ή ειδική διάταξη που αντίκειται στις διατάξεις του παρόντος
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ή ρυθµίζει διαφορετικά τα θέµατα που αποτελούν αντικείµενο
αυτού.

Άρθρο 16
Κατάργηση της συνέντευξης

στη διαδικασία επιλογής επαγγελµατιών οπλιτών

1. Η προβλεπόµενη στο άρθρο 1 περίπτωση ιβ’ του π.δ.
292/2001 (ΦΕΚ 204 Α’) «Καθορισµός κριτηρίων και διαδικασία
επιλογής υποψηφίων επαγγελµατιών οπλιτών», όπως αυτό τρο-
ποποιήθηκε και ισχύει, συνέντευξη καταργείται. Οι πίνακες βαθ-
µολογίας του άρθρου 3 του ίδιου προεδρικού διατάγµατος
συντάσσονται µε βάση τα υπόλοιπα κριτήρια του άρθρου 1 του
διατάγµατος. Η περίπτωση β’ του άρθρου 2 του ίδιου προεδρι-
κού διατάγµατος καταργείται και οι περιπτώσεις γ’, δ’ και ε’ ανα-
ριθµούνται σε β’, γ’ και δ’ αντίστοιχα. Η παράγραφος 2 του
άρθρου 3 του ίδιου διατάγµατος καταργείται και οι παράγραφοι
3, 4 και 5 αναριθµούνται σε 2, 3 και 4 αντίστοιχα.

2. Η ρύθµιση της παραγράφου 1 του άρθρου αυτού καταλαµ-
βάνει και εκκρεµείς διαδικασίες επιλογής υποψηφίων επαγγελ-
µατιών οπλιτών, σε όποιο στάδιο και αν βρίσκονται. Συνεντεύξεις
που έχουν διεξαχθεί δεν λαµβάνονται υπόψη. Με απόφαση του
Υπουργού Εθνικής Άµυνας προσαρµόζονται στις ρυθµίσεις του
άρθρου αυτού οι προβλεπόµενες στις σχετικές προκηρύξεις ηµε-
ροµηνίες, προθεσµίες και διαδικασίες.

Άρθρο 17
Ειδικά θέµατα αρµοδιότητας Υπουργείου

Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης

1.α. Οι περιπτώσεις α’, β’ και γ’ της παραγράφου 1 του άρθρου
152 του Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτήτων (κυρωτ. ν. 3463/2006,
ΦΕΚ 114 Α’) αντικαθίστανται, ως ακολούθως:

«i. Ένα µέλος του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους που ορί-
ζεται, µαζί µε τον αναπληρωτή του, από τον Πρόεδρο του Σώ-
µατος και το οποίο προεδρεύει της Ειδικής Επιτροπής.

ii. Τον Πρόεδρο του ∆ικηγορικού Συλλόγου της έδρας της Ει-
δικής Επιτροπής, ο οποίος αναπληρούται από µέλος του ∆ικη-
γορικού Συλλόγου, το οποίο ορίζεται από τον ίδιο.

iii. Έναν αιρετό εκπρόσωπο της Τοπικής Ένωσης ∆ήµων και
Κοινοτήτων (Τ.Ε.∆.Κ.) του πολυπληθέστερου νοµού, µε αναπλη-

ρωτή, που προέρχεται από την Τ.Ε.∆.Κ. του επόµενου σε πλη-
θυσµό νοµού, οι οποίοι ορίζονται µε απόφαση των οικείων διοι-
κητικών συµβουλίων.»

β. Για όσες υποθέσεις εκκρεµούν ενώπιον της Ειδικής Επι-
τροπής οι αποφάσεις της εκδίδονται εντός τριµήνου αποκλειστι-
κής προθεσµίας, η οποία αρχίζει από την ανασυγκρότησή της,
σύµφωνα µε τα προηγούµενα εδάφια, από τον οικείο Γενικό
Γραµµατέα της Περιφέρειας.

2.α. Στους φορείς στους οποίους µπορεί να µεταφερθεί το
προσωπικό της παραγράφου 2 περίπτωση α’ του άρθρου 25 του
ν. 3613/2007 (ΦΕΚ 263 Α’) περιλαµβάνονται και οι δήµοι της
χώρας, καθώς και τα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου αυτών.

β. Η µεταφορά συντελείται υπό τις προϋποθέσεις και τη δια-
δικασία της παραγράφου 2 του ανωτέρω άρθρου.

Ειδικώς, σε όσες περιπτώσεις έχει δηµοσιευθεί η σχετική από-
φαση του δηµοτικού ή κοινοτικού συµβουλίου, η εξάµηνη προ-
θεσµία της περίπτωσης β’ της παραγράφου 2 του άρθρου 25 του
ν. 3613/2007 αρχίζει από τη δηµοσίευση του παρόντος νόµου.

γ. Αρµόδιο όργανο για την αποδοχή της σχετικής αίτησης είναι
το οικείο δηµοτικό συµβούλιο ή το διοικούν όργανο του νοµικού
προσώπου.

3. Οι προθεσµίες των παραγράφων 1, 2 και 8 του άρθρου 269
του Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτήτων, όπως τροποποιήθηκαν και
ισχύουν µε το άρθρο 21 του ν. 3731/ 2008 (ΦΕΚ 263 Α’), παρατεί-
νονται από τη λήξη τους µέχρι την 31η ∆εκεµβρίου 2010.

Άρθρο 18
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορε-
τικά στις επί µέρους διατάξεις του.»

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρία-
σης ως προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχε-
δίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το Σώµα παρέσχε τη
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και
των προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών
οικονοµικού έτους 2010».

Το λόγο έχει ο γενικός εισηγητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος για τριάντα λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητάµε τον κρατικό προϋπο-
λογισµό του 2010 εν µέσω µιας ολοµέτωπης επίθεσης της Κυ-
βέρνησης για την ανάγκη να υπάρξει εθνική συστράτευση
-εθνική συστράτευση, όπως ισχυρίζεται η Κυβέρνηση- για να
αντιµετωπίσουµε το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό και τις κερδο-
σκοπικές πιέσεις, για να προωθήσουµε ένα νέο µοντέλο ανά-
πτυξης, που θα οδηγήσει, κατά τους ισχυρισµούς της
Κυβέρνησης, σε µία προοδευτική διέξοδο από την κρίση και στη
δίκαιη αναδιανοµή του πλούτου.

Σ’ αυτό το κάλεσµα της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ βρίσκει
άµεσα πρόθυµους συνοδοιπόρους. Βρήκε τον ΣΕΒ, τον εκπρό-
σωπο δηλαδή των σφετεριστών του κοινωνικά παραγόµενου
πλούτου, δηλαδή των κεφαλαιοκρατών, αυτών που κερδίζουν
είτε η οικονοµία βρίσκεται στη φάση της ανόδου, της ανάπτυ-
ξης, είτε βρίσκεται στη φάση της ύφεσης, την κρίση. Βρήκε πρό-
θυµους συνοδοιπόρους τις συµβιβασµένες εργοδοτικές
πλειοψηφίες της ΓΕΣΕΕ και της Α∆Ε∆Υ, την πέµπτη φάλαγγα
που οδηγεί στη χειραγώγηση και την υποταγή του εργατικού λαϊ-
κού κινήµατος στις επιδιώξεις της αστικής τάξης. Βρήκε πρόθυµο
το κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ως απελθούσα κυβέρνηση ευθύνε-
ται για την αντιλαϊκή, ταξική πολιτική που επιδείνωσε ακόµη πε-
ρισσότερο τη θέση της λαϊκής οικογένειας, όξυνε τα λαϊκά
προβλήµατα και που σήµερα ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση ζη-
τάει πιο αυστηρά, πιο αντιλαϊκά µέτρα, µέτρα επιτάχυνσης των
καπιταλιστικών αναδιαρθρώσεων και που καταγγέλλει ως λαϊκι-
σµό, ως εύκολα λόγια και ανεύθυνες διακηρύξεις, τη λογική ότι
την κρίση δεν πρέπει να την πληρώσουν οι εργαζόµενοι, τα πλα-
τιά λαϊκά στρώµατα, αλλά το κεφάλαιο, το οποίο ευθύνεται γι’
αυτήν. Και, βεβαίως, βρήκε πρόθυµο συµπαραστάτη και το Λαϊκό
Ορθόδοξο Συναγερµό, που χθες µας είπε ότι για τη δηµοσιονο-
µική εκτροπή ευθύνονται οι µετανάστες και οι πρόσφυγες, ευ-
θύνονται τα τραπέζια που κάνουν τα Υπουργεία –όχι ότι δεν
υπάρχουν και αυτά- και γι’ αυτό ακριβώς το λόγο διά στόµατος
του ίδιου του Προέδρου του, του κ. Καρατζαφέρη, ζήτησε να
κοπεί ο δέκατος τρίτος µισθός.

Είναι, όµως, υπαρκτό το γεγονός ότι προσπάθησαν και η Κυ-
βέρνηση, αλλά και οι εισηγητές του ΠΑΣΟΚ να µας πουν ότι για
την κρίση ευθύνεται η διαφθορά και η φοροδιαφυγή. Αλήθεια,
και στη Γαλλία, στη Γερµανία, στις Ηνωµένες Πολιτείες, ή στην
Ιαπωνία, ευθύνεται και εκεί η διαφθορά και η φοροδιαφυγή;

Με αυτόν τον τρόπο βεβαίως προσπαθούν να αθωώσουν τον
εκµεταλλευτικό χαρακτήρα του καπιταλιστικού συστήµατος, ως
του κύριου υπεύθυνου για την κρίση, ταυτόχρονα µε την ταξική
τους πολιτική. Αξιοποιούν το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό, µιλάνε
για οικονοµία, κυβέρνηση στην «εντατική» και για κίνδυνο χρεο-
κοπίας, γιατί έχουν µια σαφέστατη στόχευση, να τροµοκρατή-
σουν το λαϊκό κίνηµα, να αποδεχτεί εθελούσια αντιλαϊκά µέτρα,
τη λιτότητα, τη φοροεπιδροµή, τις ανατροπές στις εργασιακές
σχέσεις, τα ασφαλιστικά δικαιώµατα, που θα οδηγήσουν στην
περαιτέρω επιδείνωση της θέσης του, για να µπορέσουν να ικα-
νοποιηθούν, να στηριχθούν οι ανάγκες της πλουτοκρατίας. Θυ-
σιάζει, δηλαδή, η σηµερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ την
ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών στο βωµό της κερδοφορίας
του κεφαλαίου και ως αντιστάθµισµα πρέπει το λαϊκό κίνηµα να
αποδεχτεί τα επιδόµατα πτωχοκοµείου.

Αυτή η επίθεση τροµοκράτησης από την άλλη µεριά -και ως
αντανάκλαση της αντιφατικότητας και των αντιθέσεων του συ-
στήµατος- τροφοδότησε ένα νέο κύµα κερδοσκοπικών επιθέ-

σεων στην ελληνική οικονοµία, κερδοσκοπικές πιέσεις που αξιο-
ποιήθηκαν, όµως, πολύµορφα από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
στην κατεύθυνση να στοχοποιηθεί ως εύκολος αντίπαλος, ως εύ-
κολος ένοχος οι εταιρείες εκτίµησης της πιστοληπτικής ικανό-
τητας, αθωώνοντας µε αυτόν τον τρόπο συνολικά τους
κεφαλαιοκράτες και το σύστηµά τους και να καταφύγει σε ένα
πατριωτικό κάλεσµα περί ανάγκης προάσπισης της εθνικής κυ-
ριαρχίας, µε στόχο την ενσωµάτωση του λαού, την επιτάχυνση
της αντιλαϊκής πολιτικής.

Αλήθεια, για ποια εθνική κυριαρχία µιλάει η Κυβέρνηση, όταν
αυτή έχει εκχωρηθεί, λόγω της συµµετοχής της χώρας µας στο
ΝΑΤΟ, στην Ευρωπαϊκή Ένωση; Και ποιο είναι αυτό, αλήθεια, το
περιεχόµενο του πατριωτικού καλέσµατος; Τι σχέση έχουν οι κε-
φαλαιοκράτες µε τον πατριωτισµό όταν κάνουν εξαγωγή κεφα-
λαίων, όταν µεταφέρουν τις παραγωγικές τους δραστηριότητες
σε χώρες µε φθηνότερο εργατικό δυναµικό, αφήνοντας κλειστά
εργοστάσια και δεκάδες χιλιάδες απολυµένους, όταν εξάγουν
τα κεφάλαιά τους, τον πλούτο τους, για να µη φορολογηθεί σε
εξωχώριες εταιρείες και φορολογικούς παραδείσους;

Σήµερα, ο πατριωτισµός έχει σαφέστατα ταξικά χαρακτηρι-
στικά. Είναι άµεσα συνδεδεµένος µε την κατάσταση της εργατι-
κής τάξης και την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών και, βεβαίως,
πρέπει να είναι χειραφετηµένος ριζοσπαστικά από την πολιτική
συµµετοχή της χώρας µας στους αµερικανονατοϊκούς και ευ-
ρωενωσιακούς ιµπεριαλιστικούς σχεδιασµούς.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο κρατικός προϋπολογισµός συ-
ζητείται σε µια περίοδο που η κρίση στην Ελλάδα βαθαίνει και
ως απόρροια της διεθνούς καπιταλιστικής κρίσης η µείωση του
ΑΕΠ για το 2009 αναµένεται ότι θα ξεπεράσει το 1,11%, θα προ-
σεγγίσει το 1,5%. Ο γενικός δείκτης της βιοµηχανικής παραγω-
γής παρουσιάζει πτώση, µε πολύ µεγαλύτερη πτώση της
µεταποιητικής βιοµηχανίας και µάλιστα µε ορισµένους κλάδους
της µεταποίησης, όπως η κλωστοϋφαντουργία, ο ιµατισµός, η
ένδυση, να παρουσιάζουν µια συνεχή µείωση την τελευταία δε-
καετία. Η ιδιωτική οικονοµική δραστηριότητα µειώνεται. Το ίδιο
διάστηµα συνολικά οι εξαγωγές των εµπορευµάτων παρουσιά-
ζουν ραγδαία µείωση στο πρώτο εννεάµηνο κατά 24,3%.

Η επίσηµη ανεργία υπολογίζεται ότι θα ανέβει στο 9,2%, µέ-
γεθος το οποίο δεν ανταποκρίνεται και αµφισβητείται ήδη από
τον αριθµό των επίσηµα εγγεγραµµένων ανέργων στα κατάστιχα
του ΟΑΕ∆. Την ίδια όµως στιγµή και παρά την κρίση τα καθαρά
κέρδη του εννιαµήνου των εισηγµένων επιχειρήσεων στο Χρη-
µατιστήριο Αθηνών προσεγγίζουν τα 5,5 δισ. ευρώ και εκτιµάται
ότι θα προσεγγίσουν τα επίπεδα του 2008 που δεν υπήρχε η
κρίση.

Η κρίση στην Ελλάδα εκδηλώνεται ελαφρώς ετεροχρονισµένα
σε σχέση µε την Ευρωζώνη της οποίας η οικονοµία οδεύει προς
µία ασθενή και αβέβαιη ανάκαµψη. Η όποια διέξοδος από την
κρίση δηµιουργεί ταυτόχρονα και τις προϋποθέσεις εκδήλωσης
µιας ακόµη νέας και πιο βαθιάς κρίσης.

Καλό και χρήσιµο είναι να δούµε ποιες είναι οι συνέπειες της
εξόδου από την κρίση. Έχουµε κατ’ αρχάς τη διαδικασία ενί-
σχυσης της συγκέντρωσης και συγκεντροποίησης, της µεγέθυν-
σης των µονοπωλιακών οµίλων και το µεγαλύτερο έλεγχο των
αγορών από µία χούφτα πολυεθνικές. Έχουµε την καταστροφή
παραγωγικών δυνάµεων, ιδιαίτερα της εργατικής τάξης και την
ένταση της επίθεσης για την αφαίρεση των εναποµεινάντων ερ-
γασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων. Έχουµε τη θωράκιση
του συστήµατος µε την ενίσχυση κατασταλτικών µηχανισµών µε
τη δηµιουργία νοµοθετικών πλαισίων που περιορίζουν ακόµη και
αυτά τα εναποµείναντα ατοµικά και συλλογικά δικαιώµατα µε την
καταφυγή στον αντικοµµουνισµό. Έχουµε την επιτάχυνση των
αλλαγών στο συσχετισµό δύναµης ανάµεσα στα ιµπεριαλιστικά
κέντρα. Αυτές οι αλλαγές σε συνδυασµό µε την όξυνση των αντι-
θέσεων οδηγούν στην αύξηση των πιθανοτήτων εκδήλωσης
ακόµη µεγαλύτερων ιµπεριαλιστικών επεµβάσεων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η διόγκωση του δηµόσιου χρέ-
ους αποτελεί ιδιοµορφία του ελληνικού καπιταλισµού; ∆εν
έχουµε στην Ιαπωνία δηµόσιο χρέος που ξεπερνάει το 200% του
ΑΕΠ; Στις Ηνωµένες Πολιτείες δεν προσεγγίζει το 100%; Στην
Ιταλία την τελευταία δεκαετία δεν παραµένει σταθερά πάνω από
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το 105% του ΑΕΠ; Μάλιστα σε συνθήκες κρίσης και εξαιτίας των
τεράστιων «πακέτων» στήριξης στο κεφάλαιο, είτε αυτό δρα-
στηριοποιείται στο χρηµατοπιστωτικό τοµέα είτε σε άλλους το-
µείς και κλάδους της οικονοµίας, το δηµόσιο χρέος αυξάνεται
σε όλες τις χώρες. Μάλιστα συνολικά στην Ευρωπαϊκή Ένωση
προβλέπεται να αυξηθεί από 61,5% το 2008 στο 79,3% το 2010,
δηλαδή σχεδόν είκοσι ολόκληρες ποσοστιαίες µονάδες.

Στην Ελλάδα το ιστορικά διαµορφωµένο υψηλό δηµόσιο χρέος
αντανακλά το µικρό µέγεθος του τοµέα της µεταποίησης σε σύ-
γκριση µε άλλες αντίστοιχου µεγέθους, αντίστοιχου επιπέδου κα-
πιταλιστικής ανάπτυξης οικονοµίες. Αυτός ο τοµέας της
µεταποίησης συρρικνώθηκε ακόµη περισσότερο εξαιτίας της
ένταξης της χώρας µας στην ΕΟΚ και ιδιαίτερα µετά τη Συνθήκη
του Μάαστριχτ.

Οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ όχι
µόνο διευκόλυναν αλλά και επιδότησαν τις επιδιώξεις των µονο-
πωλιακών οµίλων για µεταφορά των παραγωγικών δραστηριο-
τήτων σε χώρες µε φθηνότερο εργατικό δυναµικό, συµβάλλοντας και
µε αυτόν τον τρόπο στη µεγέθυνσή τους, στην ισχυροποίηση της
κερδοφορίας τους και στην ενίσχυση του ρόλου τους στην ευ-
ρύτερη περιοχή.

Η συµµετοχή της χώρας µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση όχι µόνο
δεν αναίρεσε την καπιταλιστική ανισοµετρία, αλλά τουλάχιστον
τη διατήρησε. Παραµένουν ή και διευρύνονται οι ανισοµετρίες
σε επίπεδο παραγωγής, σε επίπεδο παραγωγικότητας της ερ-
γασίας, στην αναλογία ανάµεσα σε κλάδους, σε τοµείς και σε πε-
ριοχές, στο εξωτερικό εµπόριο, αλλά και στο επίπεδο των
µισθών. Αυτές οι ανισοµετρίες αντανακλώνται και στη δηµοσιο-
νοµική κατάσταση του κάθε κράτους-µέλους, στα διαφορετικά
µεγέθη ελλειµµάτων και χρεών, στα διαφορετικά επιτόκια δανει-
σµού των κρατών που διαµορφώνει η διεθνής αγορά ανάλογα µε
τη θέση κάθε χώρας στην Ευρωζώνη, αλλά και συνολικότερα στο
διεθνές ιµπεριαλιστικό σύστηµα.

Η όξυνση των ανταγωνισµών αλλά και των αντιθέσεων σε επί-
πεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης αποτελούν βασικό παράγοντα επι-
δείνωσης της δηµοσιονοµικής κατάστασης της Ελλάδας.
Παράγοντα διεύρυνσης του δηµοσιονοµικού χρέους αποτελούν
επίσης οι πολιτικές επιλογές των αστικών κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, πολιτικές επιλογές που ικα-
νοποιούν διαχρονικά τις ανάγκες των κεφαλαιοκρατών -σκανδα-
λώδεις φοροαπαλλαγές, τεράστια επενδυτικά κίνητρα προς το
µεγάλο κεφάλαιο, η πολιτική προµηθειών- αλλά επίσης και τις
ανάγκες χρηµατοδότησης των υπέρογκων εξοπλιστικών προ-
γραµµάτων εξαιτίας της συµµετοχής της χώρας µας στο ιµπε-
ριαλιστικό νατοϊκό οργανισµό.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παρουσιάζοντας τον κρατικό
προϋπολογισµό η Κυβέρνηση τόνισε ότι αυτός διαµορφώνεται
κάτω από εξαιρετικά δυσµενείς οικονοµικές συνθήκες. Επιδιώ-
κει να εµφανίσει ότι αυτές οι δυσµενείς συνθήκες ευθύνονται για
τη συγκεκριµένη πολιτική, ευθύνονται για το συγκεκριµένο κα-
θορισµό των µεγεθών του κρατικού προϋπολογισµού, τη συρρί-
κνωση της αναδιανοµής αλλά και συνολικότερα της οικονοµικής
της πολιτικής.

Αναρωτήθηκε χθες, για παράδειγµα, από του Βήµατος της
Βουλής, ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ: ποιος διαµορφώνει τον προϋ-
πολογισµό; Οι Βρυξέλλες ή η ελληνική Κυβέρνηση;

Μα, µε αυτόν τον τρόπο ουσιαστικά πριµοδοτεί, στηρίζει την
κυβερνητική πολιτική ο ΣΥΡΙΖΑ, καλλιεργώντας αυταπάτες, ότι
θα µπορούσε να υπάρξει ένας διαφορετικός κρατικός προϋπο-
λογισµός, αναιρώντας τα ταξικά χαρακτηριστικά του κρατικού
προϋπολογισµού, αλλά και της κυβερνητικής πολιτικής, αθωώ-
νοντας την κυβερνητική πολιτική επί της ουσίας και καλλιεργώ-
ντας αυταπάτες. ∆ιότι γνωρίζουµε πολύ καλά ότι η κυβερνητική
πολιτική διαµορφώνεται από την πολιτική ικανοποίησης των ανα-
γκών του κεφαλαίου, των αναγκών των κεφαλαιοκρατών. Αυτός
είναι ο βασικός άξονας κατά τον οποίο διαµορφώνεται η κυβερ-
νητική πολιτική.

Βεβαίως, οι επιδιώξεις της Κυβέρνησης είναι σαφείς. Έχει µια
σειρά πολύπλευρων στοχεύσεων. Και εξαιτίας του δηµοσιονοµι-
κού εκτροχιασµού τι προσπαθεί να προωθήσει άµεσα η Κυβέρ-
νηση και στο όνοµα αυτού; Η Κυβέρνηση, λοιπόν, σχεδιάζει στο

όνοµα της ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας την υπέρβαση των
αγκυλώσεων που παρουσιάζει η αγορά εργασίας, την κατεδά-
φιση των εναποµείναντων εργασιακών δικαιωµάτων και κατακτή-
σεων, νέα αντιασφαλιστικά µέτρα στο όνοµα της βιωσιµότητας των
ασφαλιστικών ταµείων.

Εκτός από τα ήδη δροµολογηµένα από τις προηγούµενες κυ-
βερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ αντιασφαλι-
στικά µέτρα, σήµερα προχωρούν στην κατεδάφιση της
κοινωνικής ασφάλισης, στην προώθηση των τριών πυλώνων στο
ασφαλιστικό σύστηµα µε βασικό πυλώνα µία σύνταξη προνοια-
κού επιδόµατος φτωχοκοµείου για όλους. Από εκεί και πάνω,
ανάλογα µε τις εισφορές, να αξιοποιηθεί η ιδιωτική ασφάλιση,
το κεφαλαιοποιητικό σύστηµα των επαγγελµατικών ταµείων, που
εισήγαγε ο νόµος Ρέππα. Και ο τρίτος πυλώνας, η επέκταση της
δράσης των ιδιωτικών ασφαλιστικών εταιρειών.

Είναι σαφής η στόχευση της Κυβέρνησης. Προσπαθεί να
απαλλάξει το κράτος και την εργοδοσία από τα χρέη προς τα
ασφαλιστικά ταµεία και από την ανάγκη επιδότησης των ασφα-
λιστικών ταµείων, να απαλλαγούν από τις εισφορές τους για να
επιβληθούν νέοι φόροι στους εργαζόµενους, για να ξεπουληθεί
ευκολότερα η περιουσία των ταµείων.

Αυτή η πολιτική θα οδηγήσει στην αύξηση του βαθµού εκµε-
τάλλευσης της εργατικής τάξης. Ταυτόχρονα στοχεύει στη δη-
µιουργία ενός ακόµα ευνοϊκότερου περιβάλλοντος για την
ενίσχυση της δράσης των κεφαλαιοκρατών: Νέες φοροαπαλλα-
γές, νέα κίνητρα, νέες επιδοτήσεις, επιδότηση των ασφαλιστικών
εισφορών για τους νεοπροσλαµβανόµενους, δυνατότητα επέ-
κτασης της ευρύτερης επιχειρηµατικής δραστηριότητας στους
τοµείς της υγείας, της παιδείας. Και, βεβαίως, την προώθηση της
πράσινης ανάπτυξης, που στο όνοµα της αξιοποίησης των συ-
γκριτικών πλεονεκτηµάτων, καθορίζει ως τοµείς προτεραιότητας
την ανάπτυξη των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, τον τουρισµό,
τη ναυτιλία, τις µεταφορές και το χρηµατοπιστωτικό τοµέα, µε
υπαρκτό τον κίνδυνο της περαιτέρω συρρίκνωσης της µεταποι-
ητικής βιοµηχανίας.

Στην πράξη θα επιτύχει τη συρρίκνωση κλάδων και τοµέων,
που έχουν στρατηγική σηµασία για εγχώρια κάλυψη βασικών λαϊ-
κών αναγκών, όπως της αγροτικής παραγωγής, της κλωστοϋ-
φαντουργίας, της ένδυσης, µε αρνητικές επιπτώσεις στο ήδη
ελλειµµατικό εµπορικό ισοζύγιο.

Αυτό θα έχει ως αποτέλεσµα την περαιτέρω όξυνση των ανι-
σοτήτων ανάµεσα σε τοµείς, κλάδους της οικονοµίας και την πε-
ραιτέρω ένταση της περιφερειακής ανισοµετρίας. Και, βεβαίως,
το µοντέλο της πράσινης οικονοµίας δεν µπορεί να αναιρέσει τα
αίτια που οδηγούν στην περιοδική εκδήλωση των κρίσεων, που
είναι σύµφυτα µε το ίδιο το καπιταλιστικό σύστηµα, γιατί δεν
αντιµετωπίζουν τη βασική αντίθεση ανάµεσα στον κοινωνικό χα-
ρακτήρα της παραγωγής από τη µια µεριά και στην ατοµική κα-
πιταλιστική ιδιοποίηση του κοινωνικά παραγόµενου πλούτου,
εξαιτίας της καπιταλιστικής ιδιοκτησίας των µέσων παραγωγής.

Πρόκειται, δηλαδή, για ένα αντιλαϊκό αλλά και αδιέξοδο σχέ-
διο, το οποίο υπηρετεί τις ανάγκες του κεφαλαίου και το οποίο
δεν πρόκειται να θωρακίσει την ελληνική οικονοµία.

Έτσι, λοιπόν, µόνο ως πρόσχηµα µπορεί να θεωρηθεί η δηµο-
σιονοµική εκτροπή για τη λήψη των παραπάνω µέτρων. Οι καπι-
ταλιστικές αναδιαρθρώσεις στο εργασιακό και στο ασφαλιστικό,
η περαιτέρω απελευθέρωση των αγορών αφορούν το σύνολο
των µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ανεξαρτήτως της δηµο-
σιονοµικής τους κατάστασης. Επιδιώκουν δηλαδή µε άλλο τρόπο
να µεταφέρουν τα βάρη της κρίσης και της εξυπηρέτησης των
δηµοσίων ελλειµµάτων και χρεών στις πλάτες των λαϊκών στρω-
µάτων.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συζητάµε έναν κρατικό προϋπο-
λογισµό ο οποίος από την ίδια την Κυβέρνηση αµφισβητείται. Αµ-
φισβητούνται τα µεγέθη του. Ο ίδιος ο κ. Παπακωνσταντίνου
µίλησε για την ανάγκη συµπληρωµατικού προϋπολογισµού, ο
ίδιος είπε ότι τα βασικά µεγέθη τα οποία θα πρέπει να ληφθούν
υπ’ όψιν θα είναι αυτά που θα περιλαµβάνονται στο πρόγραµµα
σταθερότητας και ανάπτυξης. Μιλώντας στο Λονδίνο τόνισε ότι
το έλλειµµα αντί για 9,1% θα φτάσει στο 8,7%. Ανέτρεψε από
µόνος του τα µεγέθη του προϋπολογισµού. Μίλησε για επιπλέον
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εισπράξεις 2,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, από ιδιωτικοποιήσεις,
που δεν περιλαµβάνονται στο σχέδιο του κρατικού προϋπολογι-
σµού.

Το ζήτηµα δεν είναι εάν οι ιδιωτικοποιήσεις θα πηγαίνουν για
να καλυφθούν οι ανάγκες του Οργανισµού Ιπποδρόµων, όπως
τόνισε χθες ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ αποδεχόµενος µε αυτόν τον
τρόπο τις ιδιωτικοποιήσεις ότι µπορεί να είναι καλές και κακές,
αλλά το ζήτηµα είναι ότι µέσω αυτών των ιδιωτικοποιήσεων θα
αµφισβητηθούν ακόµη περισσότερο εξαιτίας της πολιτικής απε-
λευθέρωσης των αγορών τα εργασιακά δικαιώµατα. Θα ξεπου-
ληθεί ο δηµόσιος πλούτος για τις ανάγκες ανάπτυξης της
επιχειρηµατικής δράσης και στήριξης της κερδοφορίας. Αλλά
και αυτού του ίδιου του κρατικού προϋπολογισµού, του οποίου
τα µεγέθη τα αµφισβητεί η ίδια η Κυβέρνηση, είναι φανερός ο
ταξικός του χαρακτήρας, ο αντιλαϊκός του χαρακτήρας και στο
σκέλος των εσόδων αλλά και στο σκέλος των δαπανών. Παρου-
σιάζει αύξηση των εσόδων εν µέσω της κρίσης. Ποιοι θα πληρώ-
σουν αυτή την αύξηση των εσόδων; Θα την πληρώσουν τα
φυσικά πρόσωπα. Θα έχουµε αύξηση της φορολογίας των φυ-
σικών προσώπων και ταυτόχρονα µείωση της φορολογίας των
νοµικών προσώπων. ∆ιαχρονικά, παρατηρούµε από το 2000 και
µετά σταθερή µείωση της φορολογίας των νοµικών προσώπων
παρ’ όλη την τεράστια κερδοφορία που υπάρχει.

Τα έσοδα θα αντληθούν µέσα από τους έµµεσους φόρους,
τους ειδικούς φόρους στα καύσιµα, τους ειδικούς φόρους στα
ποτά και στα τσιγάρα, στην καρτοκινητή τηλεφωνία, ό,τι το πιο
αντιλαϊκό. Και η αλήθεια είναι ότι οι διακηρύξεις για πάταξη της
φοροδιαφυγής αξιοποιούνται για να οδηγηθούµε πού; Σε µία νέα
επιδροµή απέναντι στα λαϊκά εισοδήµατα για να µένει στο απυ-
ρόβλητο η µόνιµη και νόµιµη φοροαπαλλαγή του µεγάλου κε-
φαλαίου. Γιατί γνωρίζει πολύ καλά η Κυβέρνηση ότι σε συνθήκες
ελευθερίας κίνησης του κεφαλαίου, ύπαρξης φορολογικών πα-
ραδείσων, τραπεζικού απόρρητου και εξωχώριων εταιρειών δεν
µπορεί να φορολογηθεί η µεγάλη κινητή και ακίνητη περιουσία.
Ήδη καταγράφεται έξοδος χρηµάτων σε φορολογικούς παρα-
δείσους για να µη φορολογηθούνε.

Έτσι, λοιπόν, στο όνοµα της φοροδιαφυγής θα εξαπολυθεί
ένα νέο κυνήγι µαγισσών ενάντια στα λαϊκά στρώµατα. Άλλωστε
το επιβεβαιώνει η Κυβέρνηση µέσα από τις προτάσεις της για το
φορολογικό διάλογο. Αύξηση των έµµεσων εσόδων, σχέδια επι-
βολής φόρων στο όνοµα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, κατάργηση
και αλλαγή του τρόπου υπολογισµού του αφορολόγητο ορίου,
εισαγωγή αντικειµενικών κριτηρίων για τους ελεύθερους επαγ-
γελµατίες. Και αυτά συνδέονται µε νέες φοροαπαλλαγές στους
κεφαλαιοκράτες στο όνοµα της µείωσης των φορολογικών συ-
ντελεστών µε τον ψευδεπίγραφο διαχωρισµό για τα µη διανεµό-
µενα κέρδη.

Τέλος, κενό γράµµα αποδεικνύονται οι προθέσεις της για την
πάταξη του φαινοµένου των ανείσπρακτων εσόδων, τα οποία το
2008 ανήλθαν στα 30.000.000.000 ευρώ.

Αλήθεια, ποιος θα µαζέψει αυτά τα χρήµατα, όταν λέγατε προ-
εκλογικά ότι από εκεί θα αντλήσετε τον κύριο όγκο των εσόδων
σας; Μόνο 1.000.000.000 καταγράφεται στο σχέδιο του προϋ-
πολογισµού και αυτό αναµφίβολα θα το εισπράξετε. Και γνωρί-
ζετε πολύ καλά ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι χρωστούν τα τεράστια
ποσά των καταγεγραµµένων και ανείσπρακτων εσόδων.

Από την άλλη πλευρά στο σκέλος των δαπανών η Κυβέρνηση
και ο ίδιος ο κ. Παπανδρέου προεκλογικά άνοιγε µέτωπο απένα-
ντι στον κ. Καραµανλή που µίλαγε για πάγωµα των µισθών. Φαί-
νεται ότι αυτό το µέτωπο το άνοιγε γιατί στο στόχαστρό του ήταν
η µείωση των µισθών των δηµοσίων υπαλλήλων, όπως προβλέ-
πεται.

Για µείωση, λοιπόν, των µισθών των δηµοσίων υπαλλήλων µι-
λάµε σήµερα µε βάση το σχέδιο του προϋπολογισµού και αυτή
είναι µία µείωση η οποία θα χτυπήσει σε όλους.

Ταυτόχρονα, στο όνοµα των περιορισµών των υπαρκτών σπα-
ταλών τι κάνετε; Χτυπάτε ακόµη περισσότερο τη χρηµατοδότηση
στα ασφαλιστικά ταµεία, την οποία µειώνετε µη λαµβάνοντας υπ’
όψιν την ανάγκη κάλυψης των αναγκών, µε αποτέλεσµα ή να πρέ-
πει να συρρικνωθούν οι παρεχόµενες υπηρεσίες από τα ασφαλι-
στικά ταµεία ή οι ασφαλισµένοι να πρέπει να βάλουν πολύ βαθιά

το χέρι στην τσέπη για να µπορέσουν να εξασφαλίσουν την ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη.

Άρα, θα έλεγε κάποιος, µόνο µήπως για τους εργαζόµενους
είναι αυτά τα χαρακτηριστικά γνωρίσµατα; Για τους φτωχούς
αγρότες; Ο κρατικός προϋπολογισµός χρηµατοδοτεί, στηρίζει
την αντιαγροτική πολιτική, την Κοινή Αγροτική Πολιτική, που οδη-
γεί στο ξεθεµελίωµα, στο ξεκλήρισµα τη φτωχή και µεσαία αγρο-
τιά. Η απούλητη παραγωγή σαπίζει στο χωράφι, οι εξευτελιστικές
τιµές παραγωγού για όλα σχεδόν τα προϊόντα, η έλλειψη προ-
στασίας της ντόπιας παραγωγής από τις αθρόες εισαγωγές οµο-
ειδών προϊόντων εκτινάζουν έλλειµµα του αγροτικού ισοζυγίου.

Τα καταχρεωµένα αγροτικά νοικοκυριά και οι πλειστηριασµοί
είναι µερικά από τα χαρακτηριστικά παραδείγµατα και για όλα
αυτά δεν υπάρχει καµµία απολύτως όχι µόνο πρόβλεψη αλλά
αντίθετα µέσα από τον προϋπολογισµό θα επιταχυνθεί ακόµη πε-
ραιτέρω η υλοποίηση της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής, της ΚΑΠ
και του Παγκόσµιου Οργανισµού Εµπορίου, για να συγκεντρωθεί
η αγροτική γη σε όλο και λιγότερα χέρια, να δηµιουργηθούν κα-
πιταλιστικού χαρακτήρα αγροτικές εκµεταλλεύσεις στην ύπαι-
θρο.

Αλλά και τους αυτοαπασχολούµενους τους ταΐζετε καθηµε-
ρινά µε το παραµύθι της αύξησης της ρευστότητας. Μα, αυτό
είναι µια ασπιρίνη για να αντιµετωπίσει τον καρκίνο τον οποίο
βιώνουν. Και ο καρκίνος τον οποίο βιώνουν έχει να κάνει µε τον
ανταγωνισµό των κεφαλαιοκρατών, µε τον ανταγωνισµό των πο-
λυεθνικών που δέχονται, µε τη µεταφορά του τζίρου από τα κα-
ταστήµατα των εµπόρων, των επαγγελµατιών στα πολυεθνικά.
Έχει να κάνει µε τη φορολογική σας πολιτική σε βάρος των ελευ-
θέρων επαγγελµατιών και των αυτοαπασχολούµενων. Έχει να
κάνει µε τα αντιασφαλιστικά µέτρα τα οποία παίρνετε. Έχει να
κάνει µε την πολιτική απελευθέρωσης του ωραρίου.

Αυτά είναι που οδηγούν στο λουκέτο, που οδηγούν στην αύ-
ξηση των ακάλυπτων επιταγών από τους επαγγελµατίες, από
τους έµπορούς και από τους αυτοαπασχολούµενους, γιατί µε
την πολιτική σας αυτή το µόνο που σας ενδιαφέρει, το µόνο που
στηρίζετε για να ικανοποιηθεί, είναι οι ανάγκες του µεγάλου κε-
φαλαίου και οι δεσµεύσεις που έχει αναλάβει η χώρα µας από
την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Αλλά κάποιοι, τα υπόλοιπα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, ανε-
ξάρτητα του χαρακτήρα τον οποίο έχουν και ποια είναι αυτά, µι-
λούν ως βασικό ζήτηµα για το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων.
Αλλά ποιο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων; Τι χρηµατοδοτεί;
Τι στηρίζει αυτό το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων που αυ-
ξάνεται; ∆εν στηρίζει την υλοποίηση του ΕΣΠΑ 2007-2013, που
έχει σαφή προσανατολισµό και έχει επιλέξει κονδύλια και προ-
τεραιότητες; Και αυτά δεν είναι τίποτε άλλο παρά η υλοποίηση
της αντιλαϊκής στρατηγικής της Λισαβόνας.

Την επιτάχυνση των αναδιαρθρώσεων, την πρόσδεση της παι-
δείας µε τις ανάγκες των επιχειρήσεων και των κεφαλαιοκρατών,
την αύξηση των ταξικών φραγµών στη µόρφωση στο όνοµα των
αποσπασµατικών δεξιοτήτων και της διά βίου ψευτοκατάρτισης
για µερικά απασχολούµενους, µερικά ειδικευµένους, µερικά
ασφαλισµένους νέους για µερική ζωή χρηµατοδοτεί για παρά-
δειγµα το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων.

Το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων στηρίζει τις επενδυτι-
κές επιλογές των κεφαλαιοκρατών. Αλλά ταυτόχρονα πετάει στο
καλάθι των αχρήστων τέτοια µέτρα, τέτοιους στόχους που θα
µπορούσαν να βελτιώσουν τις συνθήκες διαβίωσης των πλατιών
λαϊκών στρωµάτων, των υποβαθµισµένων λαϊκών περιοχών, της
υποβαθµισµένης υπαίθρου.

Τα µέτρα της αντισεισµικής θωράκισης δεν είναι επιλέξιµα
ούτε από το ΕΣΠΑ ούτε βεβαίως από το συµπληρωµατικό του
εθνικό σκέλος. Τα µέτρα αντιπληµµυρικής προστασίας δεν είναι
επιλέξιµα, γιατί δεν είναι άµεσα στις προτεραιότητες των κεφα-
λαιοκρατών για να βγάλουν κέρδη απ’ αυτή τη δραστηριότητα.
Ό,τι, λοιπόν, είναι άµεσα στις επιδιώξεις των κεφαλαιοκρατών,
αυτό εντάσσεται στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Ό,τι
δεν θέλουν οι κεφαλαιοκράτες, το βγάζετε απ’ έξω.

Ακόµη και σε τοµείς που πάνε να ικανοποιήσουν λαϊκές ανά-
γκες, το κάνετε προς ποια κατεύθυνση; Προς την κατεύθυνση να
αξιοποιηθεί η ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών. Σε ποιο βωµό;
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Να στηριχθεί η δράση του κεφαλαίου, να επεκταθεί η δράση του
κεφαλαίου και σε άλλους τοµείς, για τη διαχείριση των απορριµ-
µάτων για παράδειγµα.

Να λοιπόν το πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων. Όχι µόνο δεν
µπορεί να αντιµετωπίσει, όχι µόνο δεν µπορεί να βελτιώσει, αλλά
αποτελεί ένα πολύ καλό εργαλείο για να µπορέσουν οι κεφα-
λαιοκράτες να επιτύχουν τους σκοπούς τους, να βελτιώσουν τη
θέση και τη κερδοφορία τους.

Βεβαίως είναι φανερό, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι το ΚΚΕ
καταψηφίζει τον κρατικό προϋπολογισµό του 2010. Όµως δεν
µένει µόνο σ’ αυτό, απλά στο να καταψηφίσει αυτόν τον κρατικό
προϋπολογισµό, ως ταξικό, ως αντιλαϊκό, ως αδιέξοδο για τα
πλατιά λαϊκά νοικοκυριά, αλλά κάνει και κάτι άλλο. Αποκαλύπτει
το µύθο ο οποίος καλλιεργείται όχι µόνο από την Κυβέρνηση
αλλά και από τα υπόλοιπα κόµµατα, το µύθο που λέει ότι αυτός
ο δρόµος είναι µονόδροµος για τον ελληνικό λαό, ή θα πρέπει
να δεχθεί ο ελληνικός λαός να τον βαδίσει, διαφορετικά δεν
υπάρχει άλλη διέξοδος από αυτή την κατάσταση, άντε, στην κα-
λύτερη περίπτωση να προσπαθήσουµε να εξανθρωπίσουµε τον
εκµεταλλευτικό χαρακτήρα του καπιταλιστικού συστήµατος, το
οποίο και λόγω της κρίσης του αναδεικνύει τα όριά του, έχει
πλέον ξεπεράσει τα όριά του, οι κρίσεις θα είναι ακόµα πιο ισχυ-
ρές, η σαπίλα και η διαφθορά θα είναι ακόµα πιο κύρια χαρα-
κτηριστικά γνωρίσµατα αυτού του συστήµατος. Παρά τις
φιλότιµες προσπάθειες που κάνουν τα κόµµατα της ευρωαρι-
στεράς να εξανθρωπίσουν το καπιταλιστικό σύστηµα, αυτό δεν
εξανθρωπίζεται. Ο εκµεταλλευτικός του χαρακτήρας δεν αλλά-
ζει, γι’ αυτό το ΚΚΕ, πιστό στην ιστορική του αποστολή -µε πλήρη
εµπιστοσύνη στην ιστορική αποστολή της εργατικής τάξης- να
ανατρέψει το καπιταλιστικό σύστηµα, θα κάνει ό,τι µπορεί να ξε-
προβάλει, να ξεδιπλώσει ακόµα πιο πλατιά, ακόµα πιο ολοκλη-
ρωµένα ότι υπάρχει και άλλος δρόµος ανάπτυξης της ελληνικής
οικονοµίας.

Ναι, υπάρχει και άλλος δρόµος ανάπτυξης. ∆εν είναι µόνο ο
δρόµος που εξυπηρετεί τις ανάγκες των κεφαλαιοκρατών, δεν
είναι µόνο ο ευρωµονόδροµος, είναι και ο δρόµος που εξυπηρε-
τεί, που ικανοποιεί τις ανάγκες των εργαζόµενων, των παραγω-
γών του πλούτου, των φτωχών λαϊκών στρωµάτων, της πόλης και
της υπαίθρου, τα οποία βλέπουν τα όνειρά τους να γκρεµοτσα-
κίζονται στις συνθήκες του ανταγωνισµού, στις συνθήκες της
κερδοφορίας του κεφαλαίου. Έ, λοιπόν, σ’ αυτόν το δρόµο θα
κάνει ό,τι περνάει από το χέρι του να ξεδιπλωθεί το ΚΚΕ, αλλά και
ταυτόχρονα, όχι µόνο στα λόγια, να προσπαθήσει να οργανώσει
από καλύτερες θέσεις την ταξική πάλη, την οργάνωση της πάλης
του λαού .

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο, επειδή γνωρίζει πολύ καλά η
αστική τάξη-πλουτοκρατία και οι πολιτικοί της εκπρόσωποι ότι
το ΚΚΕ είναι ο αντίπαλος πόλος της πολιτικής και του συστήµα-
τος, κάνει σήµερα ό,τι περνάει από το χέρι της να το συκοφα-
ντήσει, να το διαβάλει, τον αναδεικνύει όµως και στην πράξη µε
όλες αυτές τις επιθέσεις που του κάνει. Στην πραγµατικότητα
επιβεβαιώνει ότι το ΚΚΕ είναι ο άλλος πόλος απέναντι σε αυτή
την κατάσταση, γι‘ αυτό ο λαός, η εργατική τάξη, τα λαϊκά στρώ-
µατα µπορούν µε εµπιστοσύνη και πρέπει µε εµπιστοσύνη να
ακουµπήσουν στο ΚΚΕ και στο κάλεσµα το οποίο κάνει, ότι σή-
µερα πρέπει να διεκδικηθεί η ικανοποίηση των λαϊκών αιτηµάτων,
ανοίγοντας όµως το δρόµο στη δηµιουργία ενός πλατιού, µαζι-
κού µετώπου πάλης των εργατών, των αυτοαπασχολούµενων,
των επαγγελµατιών, των φτωχών αγροτών, οι οποίοι όχι µόνο θα
βαδίσουν κόντρα στο ρεύµα, όχι µόνο θα αντιµετωπίσουν την
ολοµέτωπη επίθεση που δέχονται στα εργατικά και στα λαϊκά
τους δικαιώµατα, όχι µόνο θα έχουν επί µέρους κατακτήσεις,
αλλά και θα ανοίξουν το δρόµο σε µία άλλη, σε µια πραγµατική
αλλαγή, σε µια ριζοσπαστική αλλαγή, που σηµαίνει τι: Ανατροπή
της εξουσίας του κεφαλαίου, λαϊκή εργατική εξουσία, λαϊκή
εξουσία και οικοδόµηση της οικονοµίας, της λαϊκής οικονοµίας
µε κριτήριο και κίνητρο, όχι το κέρδος, αλλά την ικανοποίηση των
λαϊκών αναγκών, που σηµαίνει ότι τα βασικά και συγκεντρωµένα
µέσα παραγωγής πρέπει να γίνουν λαϊκή περιουσία, να γίνουν
λαϊκή ιδιοκτησία. Έτσι µόνο θα µπορέσει να αναβαθµιστεί η πα-
ραγωγική δραστηριότητα της χώρας µας, έτσι θα αναπτυχθούν

σχεδιασµένα όλοι οι τοµείς και κλάδοι της οικονοµίας που είναι
απαραίτητο και είναι δυνατόν να ανατπυχθούν στη χώρα µας.
Έτσι θα υπάρξει η περιφερειακή ανάπτυξη, έτσι θα αξιοποιηθεί
το σύνολο του εργατικού δυναµικού, θα χτυπηθεί η µερική απα-
σχόληση, η ανασφάλιστη εργασία, θα χτυπηθεί η ανεργία.

Αυτή είναι η διέξοδος και η λύση. Μέσα από αυτόν τον τρόπο
θα µπορεί πραγµατικά ο λαός να απολαµβάνει πραγµατική σύγ-
χρονη δωρεάν για όλους αναβαθµισµένη δηµόσια υγεία και παι-
δεία.

Θα µπορεί ο λαός να απολαµβάνει τα πλούτη του πολιτισµού
και της ιστορικής κληρονοµιάς, να έχει ελεύθερο χρόνο, να µπο-
ρέσει να ζήσει σε ανθρώπινες συνθήκες και πόλεις;

Αυτός, λοιπόν, είναι ο δρόµος και αυτόν το δρόµο, βεβαίως, θα
τον βαδίσουν αργά ή γρήγορα –όσο πιο γρήγορα τόσο καλύ-
τερο- η εργατική τάξη και τα φτωχά λαϊκά στρώµατα µαζί µε το
ΚΚΕ, γιατί ακριβώς είναι δικαίωµα του κάθε λαού να αποφασίζει
για το παρόν και το µέλλον του, για µια Ελλάδα, η οποία δεν θα
είναι άντρο του κεφαλαίου και των ιµπεριαλιστικών ενώσεων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Εισερχόµαστε στον κατάλογο των αγορητών επί της αρχής.
Πρώτος οµιλητής είναι ο κ. Μακρυπίδης Ανδρέας, Βουλευτής

του ΠΑΣΟΚ.
Υπενθυµίζω ότι ο χρόνος είναι επτά λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε τον προϋπολογισµό

του 2010 σε µια περίοδο όπου η οικονοµία µας βρίσκεται σε κα-
τάσταση έκτακτης ανάγκης. Και βρίσκεται όχι τυχαία. Είναι απο-
τέλεσµα συγκεκριµένων πολιτικών που εφαρµόστηκαν τα
τελευταία πεντέµισι χρόνια.

Μέσα από τον προϋπολογισµό αυτό κάνουµε µία µεγάλη προ-
σπάθεια, θα έλεγα µία υπέρβαση. Προσπαθούµε να αφήσουµε
πίσω µας µια περίοδο δηµοσιονοµικής κατάρρευσης, κοινωνικής
αποδιάρθρωσης, αναπτυξιακής οπισθοδρόµησης, µία περίοδο
που χαρακτηρίστηκε από µεγάλο δηµοσιονοµικό έλλειµµα, από
έλλειµµα δηµοκρατικό, κοινωνικό, από έλλειµµα αναπτυξιακό και
µόνο ένα πλεόνασµα, το πλεόνασµα της διαφθοράς.

Αυτά ήταν τα επιτεύγµατα µιας πολιτικής της κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας τα τελευταία πεντέµισι χρόνια. Προσπαθούµε
µε τον προϋπολογισµό του 2010 να µπούµε σε µία άλλη φάση, σε
µία νέο περίοδο, που στοχεύει στη σταθερότητα της οικονοµίας,
στο νοικοκύρεµα των δηµοσιονοµικών σε µία δίκαιη αναδιανοµή
και φυσικά σε µία αναπτυξιακή προοπτική για την οικονοµία και
τη χώρα.

Στο σχέδιο της σταθερότητας, τι επιδιώκουµε τον προϋπολο-
γισµό: Επιδιώκουµε να µειώσουµε το έλλειµµα µέχρι τέλος του
2013 κάτω του 3%, µε στόχο για το 2010 να µειωθεί κατά τέσσε-
ρις µονάδες.

Όσον αφορά το νοικοκύρεµα, περιορίζουµε τις δαπάνες κατά
4.000.000.000 ευρώ. Απέναντι σε µία πολιτική σπατάλης και αδια-
φάνειας, έρχεται ο προϋπολογισµός και νοικοκυρεύει τα θέµατα
που έχουν να κάνουν µε τις δαπάνες σε ένα ύψος 4.000.000.000.
Στοχεύουµε στην αναδιανοµή του εισοδήµατος µε τη στήριξη
των µικρών και µεσαίων εισοδηµάτων, µε στήριξη των αγροτών,
µε µια πρόταση ουσιαστική για την κοινωνική µας πολιτική και
φυσικά µέσα από την επιβάρυνση των υψηλών εισοδηµάτων,
αλλά και των εχόντων και κατεχόντων.

Τέλος, µε τον προϋπολογισµό του 2010 στοχεύουµε στην ανα-
πτυξιακή προοπτική της χώρας µε την αύξηση του προγράµµα-
τος δηµοσίων επενδύσεων στα 10,3 δισεκατοµµύρια ευρώ, γιατί
πιστεύουµε ότι δεν είναι στόχος µας ούτε αυτοσκοπός η διαχεί-
ριση των δηµοσιονοµικών. Είναι η ανάπτυξη, γιατί µέσα από την
ανάπτυξη θα µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε προοπτική για τη
χώρα και την οικονοµία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούγοντας τους Βουλευτές
της Νέας ∆ηµοκρατίας, γενικό και ειδικούς εισηγητές να ζητούν
ευθύνες από αυτό το Βήµα χθες για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
των δυόµισι µηνών γιατί δεν έλυσε τα προβλήµατα των πεντέµισι
χρόνων που δηµιούργησε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας,
αρχίζω να αµφιβάλλω για τη µνήµη τους και είµαι υποχρεωµένος
να τους υπενθυµίζω ποια ήταν η κατάσταση της οικονοµίας το
2004, όταν ανέλαβαν την ευθύνη της διακυβέρνησης της χώρας
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και ποια είναι η κατάσταση της οικονοµίας που παρέδωσαν πριν
από δύο µήνες, τη διακυβέρνηση της χώρας.

Ενδεικτικά θα επικεντρωθώ σε δύο-τρία δηµοσιονοµικά µε-
γέθη.

Όσον αφορά το έλλειµµα, είναι περιττό πλέον να τονίσουµε
για µία ακόµη φορά, τι προέβλεπε ο προϋπολογισµός που ψή-
φισε η Νέα ∆ηµοκρατία πέρυσι τέτοιο καιρό σε αυτή την Αί-
θουσα, όταν όλο το οικονοµικό team, ο Πρωθυπουργός τότε o κ.
Καραµανλής και η πλειοψηφία της Νέας ∆ηµοκρατίας µιλούσαν
για την ψήφιση ενός προϋπολογισµού που το έλλειµµα, για το
2010 θα ήταν, άκουσον-άκουσον, 2,7% και κατέληξε να είναι
12,7%.

Αυτό θα πούνε, γιατί άκουσα το γενικό εισηγητή να λέει σε µία
προσπάθεια αλχηµείας -αλχηµιστής ήταν τελικά ο εισηγητής της
Νέας ∆ηµοκρατίας- ότι 8% είναι το πραγµατικό έλλειµµα, τα
άλλα είναι αποτελέσµατα πολιτικών δικών µας, των δύο µηνών.
Και δεν θα επικαλεστώ δικά µας στοιχεία, θα επικαλεστώ αυτό
που είπε ο ∆ιοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος µε το έγγραφό
του από 2-7-2009. Είπε, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι το έλ-
λειµµα θα είναι σε διψήφιο αριθµό. Αυτή ως απάντηση στον ει-
σηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Σε σχέση µε το δηµόσιο χρέος, είµαι υποχρεωµένος να πω ότι
προκειµένου να δικαιολογήσει τα αδικαιολόγητα, έκανε µία βου-
τιά στο χρόνο και γύρισε στο 1981, για να µας πει ότι η κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ, τη δεκαετία του ’80, ήταν αυτή που διόγκωσε
το έλλειµµα.

Θέλετε να αναφερθούµε σε στοιχεία; Το 1989, παρέδωσε η κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ τότε, στη συγκυβέρνηση και στη συνέχεια
στην κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας το δηµόσιο χρέος σε ένα
ποσοστό 68% του ΑΕΠ. Το 1993 παραδώσατε το δηµόσιο χρέος
110% του ΑΕΠ, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, µετά από τριάµισι
χρόνια νοικοκυρέµατος, από την κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη.
Το 2004, το δηµόσιο χρέος, στις 31-12-2003 συγκεκριµένα, ήταν
180.000.000.000 ευρώ. Από ιδρύσεως του ελληνικού κράτους,
το δηµόσιο χρέος ήταν 180.000.000.000 ευρώ. Ποιό είναι το δη-
µόσιο χρέος, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, το Σεπτέµβριο του
2009; Περίπου 300.000.000.000 ευρώ. Μετά από πεντέµισι χρό-
νια διακυβέρνησης της χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρατία, έφθασε
το δηµόσιο χρέος σε ένας ύψος δυσθεώρητο.

Αυτά τα δηµοσιονοµικά µεγέθη έχουν καταγραφεί και θα είναι
στην πιο µελανή, στην πιο µαύρη σελίδα της νεότερης οικονοµι-
κής ιστορίας του ελληνικού κράτους. Αυτά, είναι τα επιτεύγµατα
των ηµερών της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Απέναντι σε αυτές τις πολιτικές, κυρίες και κύριοι, η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ έχει και σχέδιο και πρόγραµµα και πολιτική
βούληση και αυτή διαγράφεται µέσα από τον προϋπολογισµό
του 2010, αλλά όχι µόνο. Αυτό είναι το πρώτο βήµα. Μέσα από το
πρόγραµµα σταθερότητας και σύγκλισης που θα ακολουθήσει,
µέσα από δύο νοµοθετικές πρωτοβουλίες που κάναµε, µέσα από
το νοµοσχέδιο για την οικονοµική ενίσχυση της κοινωνικής αλ-
ληλεγγύης, µέσα από το νοµοσχέδιο για την αξιοκρατία και δια-
φάνεια στο δηµόσιο και µε µία σειρά άλλες νοµοθετικές
πρωτοβουλίες, είµαστε έτοιµοι να βγάλουµε την οικονοµία από
την κρίση και τη χώρα από το τέλµα.

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, µε το εξής.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν και έχουµε µεγάλη κοινο-

βουλευτική πλειοψηφία, εµείς έχουµε στόχο να πετύχουµε µε την
ευρύτερη συναίνεση της κοινωνίας. Γι’ αυτό έχουµε ξεκινήσει µε
τις πρώτες εξαγγελίες του Πρωθυπουργού του Γιώργου Παπαν-
δρέου έναν µεγάλο κοινωνικό διάλογο. Γιατί; Γιατί για να κά-
νουµε την υπέρβαση, για να ξεπεράσουµε τα µεγάλα και πολλά
και σύνθετα προβλήµατα που δηµιούργησε η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, χρειάζεται η συναίνεση των εργαζοµένων,
του λαού, των παραγωγικών τάξεων. Και σε αυτήν την κατεύ-
θυνση είµαστε έτοιµοι όλοι µαζί να συµβάλλουµε. Το πρώτο βήµα
γίνεται µε την υπερψήφιση αυτού του προϋπολογισµού.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµήτριος

Αβραµόπουλος.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, όπως όλοι µας έχω και εγώ πλήρη επίγνωση
ότι αυτή η συζήτηση πραγµατοποιείται φέτος, υπό τις κρίσιµες
περιστάσεις µίας οικονοµικής κρίσης, που επιβάλλει σε όλους
µας πλήρη συναίσθηση των ευθυνών µας.

∆ιερωτώµαι ωστόσο για το περιεχόµενο αυτής της συζήτησης.
Νοµίζω, ότι έχω σωστά αντιληφθεί πως η συζήτηση αυτή αφορά
σε έναν προϋπολογισµό προσωρινού χαρακτήρα, αφού πρόκει-
ται να αναθεωρηθεί, όπως είπε ο Υπουργός Οικονοµίας, µέσα
στους επόµενους µήνες.

Τι συζητάµε λοιπόν; Προφανώς συζητάµε για τους αυτοσχε-
διασµούς µιας Κυβέρνησης που πειραµατίζεται και αποδεικνύε-
ται ανέτοιµη να αντιµετωπίσει την κρίση. Φοβάµαι ότι δεν
διαθέτει ούτε το σχέδιο που επαγγελλόταν για την έξοδο από
την κρίση, ούτε τη δυνατότητα να µετατρέψει αυτήν την κρίση
σε µια µεγάλη εθνική ευκαιρία ανασύνταξης, ανάταξης και σκλη-
ρής προσπάθειας για την προσαρµογή στις απαιτήσεις των και-
ρών. Και τούτο, ανεξαρτήτως προθέσεων. Οι απαιτήσεις των
καιρών δεν είναι µόνο οι απαιτήσεις των Ευρωπαίων εταίρων µας
και των διεθνών αγορών. Είναι πρωτίστως οι απαιτήσεις της µε-
γάλης πλειοψηφίας των Ελλήνων που ανησυχούν και δικαίως για
το µέλλον τους.

Αναγνωρίζω ότι τα αδιέξοδα στα οποία βρίσκεται σήµερα η
χώρα είναι αδιέξοδα ενός στρεβλού προτύπου ανάπτυξης και
µιας διαχρονικής παθογένειας που σπατάλησε πόρους αγνόησε
στρατηγικά πλεονεκτήµατα και καλλιέργησε καταναλωτικές συ-
νήθειες και συµπεριφορές αδιαφορώντας για την ανταγωνιστι-
κότητα της ελληνικής οικονοµίας και παραγωγής. Αναγνωρίζω
όπως όλοι µας στη Νέα ∆ηµοκρατία τις ευθύνες που αναλογούν
σε εµάς, στην προηγούµενη Κυβέρνηση. Εξαιτίας αυτών των αι-
τιών καταψηφιστήκαµε από τον ελληνικό λαό. Πήραµε το µήνυµά
του. Αναγνωρίσαµε τα λάθη µας και διδαχθήκαµε από τις συνέ-
πειές τους. Ξαναστεκόµαστε σήµερα όρθιοι, ανανεωµένοι, µέσα
από τη µαζική συµµετοχή της κοµµατικής µας βάσης στη διαδι-
κασία της εκλογής του νέου µας Προέδρου, Αντώνη Σαµαρά.

Οι περισσότερες µάχες που έχουµε να δώσουµε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, είναι µάχες κοινές, όπως κοινός είναι και ο
πόλεµος για να µετατραπεί η οικονοµική κρίση σε πολιτική ευ-
καιρία για ένα νέο ξεκίνηµα. Είναι κοινές οι µάχες που πρέπει να
δώσουµε για την αποκατάσταση της αξιοπιστίας της χώρας µας,
της αξιοπιστίας του ίδιου του πολιτικού συστήµατος για την πά-
ταξη της διαφθοράς. Είναι, τέλος, κοινές οι µάχες που πρέπει να
δώσουµε µε το χρόνο, ώστε η καταστροφική απώλειά του να µη
σταθεί εµπόδιο στις τοµές που πρέπει να γίνουν για την ανα-
διοργάνωση του κράτους, της οικονοµίας, της κοινωνίας.

Φοβάµαι όµως ότι η σηµερινή Κυβέρνηση δεν είναι σε θέση να
αξιοποιήσει την τύχη που δεν είχαµε εµείς, δηλαδή να έχει απέ-
ναντί της µία υπεύθυνη, καλοπροαίρετη και παραγωγική Αντιπο-
λίτευση. Είναι νωπές ακόµα οι µνήµες του χθες. Το ΠΑΣΟΚ ως
Αντιπολίτευση µας αρνήθηκε τη συναίνεση που σήµερα ζητά. Με-
τεκλογικά, κάνει ένα δεύτερο λάθος. Κάνει πως αγνοεί αυτά που
όλοι µας γνωρίζουµε για την οικονοµική κατάσταση της χώρας
και ταυτόχρονα πειραµατίζεται µε ατελέσφορες πολιτικές που
προσθέτουν νέα προβλήµατα στα ήδη υφιστάµενα. Καταφεύγει
σε επικοινωνιακά τεχνάσµατα, αντί να παίρνει ουσιαστικά µέτρα.
Ακινητοποιεί τη λειτουργία του κράτους αντί να επιστρατεύει τις
δυνάµεις του για την αντιµετώπιση της κρίσης. Ακροβατεί ανά-
µεσα σε αντιφατικές επιλογές διαχειριζόµενο τις εσωκοµµατικές
του ισορροπίες αλλά αρνούµενο να αποδεχθεί την πραγµατικό-
τητα. Την ίδια ώρα, η αγορά ασφυκτιά µέσα σε µια αρνητική για
την οικονοµία ψυχολογία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι µας συµφωνούµε ότι ο
ρόλος του κράτους είναι να παρεµβαίνει κάθε φορά που χρειά-
ζεται για να αποκατασταθούν οι κοινωνικές αδικίες και να απο-
φευχθούν οι αρρυθµίες της αγοράς που κερδοσκοπεί χωρίς να
ελέγχεται η ασυδοσία της. Συµφωνούµε όλοι ότι κάποτε πρέπει
να ξεκινήσει το ξήλωµα του γραφειοκρατικού και πελατειακού
κράτους πάνω στα θεµέλια του οποίου έχει κτιστεί µια µη αντα-
γωνιστική οικονοµία. Συµφωνούµε όλοι ότι σαθρό κράτος ση-
µαίνει σαθρή οικονοµία. Καταρρέουν και τα δύο όταν η
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οικονοµική κρίση αποκαλύπτει την αδυναµία τους να την ξεπε-
ράσουν.

Και όταν µιλάµε για οικονοµία, µιλάµε για µια οικονοµία που
λειτουργεί στο πλαίσιο ενός διεθνούς περιβάλλοντος εκτός του
οποίου δεν µπορεί να υπάρξει. Μιλάµε για Χρηµατιστήρια, για
διεθνείς αγορές, για παγκόσµιους οργανισµούς. Μιλάµε για κα-
νόνες που ορίζουν την ανταγωνιστικότητα και τη βιωσιµότητα
οποιασδήποτε εθνικής οικονοµίας. Ταυτόχρονα, µιλάµε ή πρέπει
να µιλάµε για ανθρώπους, για πολίτες που αποτελούν την προϋ-
πόθεση αλλά και τον στόχο κάθε εθνικής οικονοµίας. Και µιλάµε
βέβαια για την ανάγκη να αρθούν οι οικονοµικές και κοινωνικές
συνθήκες που αποκλείουν από τη συµµετοχή στην οικονοµική
ανάπτυξη αδύναµες κοινωνικές οµάδες αλλά και διαθέσιµες δη-
µιουργικές δυνάµεις.

Μη χάνετε άλλο χρόνο. Μην απογοητεύετε την πλειοψηφία
που σας έφερε στην εξουσία και περισσότερο µην απογοητεύετε
την ίδια την κοινωνία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χωρίς ισχυρή οικονοµία δεν
υπάρχει ισχυρή και συνεκτική κοινωνία, χωρίς ισχυρή και συνε-
κτική κοινωνία δεν µπορεί να υπάρξει ισχυρή εξωτερική πολιτική
και ισχυρή εξωτερική πολιτική στις µέρες µας είναι η εξωτερική
πολιτική που βασίζεται και στην αποτελεσµατικότητα της οικο-
νοµικής και επιχειρηµατικής διπλωµατίας, στην εξωστρέφειά της,
την αυτοπεποίθησή της, την ευρηµατικότητά της.

Χρειαζόµαστε µία εξωτερική πολιτική που θα αντανακλά την
εθνική µας ταυτότητα και θα διεκδικεί την οικουµενικότητά της
ως µέσο για να ξαναγίνει η θέση µας σεβαστή και πρωταγωνι-
στική σ’ ολόκληρο τον κόσµο, εκεί όπου η Ελλάδα µπορεί να
πρωταγωνιστήσει. Χρειαζόµαστε µία εξωτερική πολιτική απαλ-
λαγµένη από τα βαλκανικά της χαρακτηριστικά, να ανοιχτούµε
στον κόσµο µε άποψη για το νέο ρόλο της Ελλάδας. ∆εν υπάρ-
χουν πια στις µέρες µας µικρές και µεγάλες χώρες. Υπάρχουν
µικρές ή µεγάλες πολιτικές.

Με την ευκαιρία αυτή θα ήθελα να αναφερθώ στις δηλώσεις
του Οικουµενικού Πατριάρχη, αλλά και την αντίδραση του κ. Ντα-
βούτογλου, όπου επανέρχεται σε θέσεις που στηρίζει το βαθύ
κράτος της Τουρκίας, θέσεις εκτός τόπου και χρόνου.

Πώς είναι δυνατόν να αµφισβητείται το διεθνές καθεστώς και
η οικουµενικότητα του Πατριαρχείου της Κωνσταντινούπολης
από µία χώρα που προσβλέπει στην ένταξή της στην Ευρωπαϊκή
Ένωση; Η ιστορία του, η διεθνής παρουσία του και το ∆ιεθνές
∆ίκαιο το κατοχυρώνουν ως διεθνή πνευµατική και θρησκευτική
οντότητα οικουµενικής εµβέλειας και ως τέτοιο αναγνωρίζεται
από τη διεθνή κοινότητα.

Καλούµε την Τουρκία να αποφεύγει να βάζει και άλλα εµπό-
δια στην ένταξή της στην Ευρώπη, την οποία όλοι στηρίζουµε,
ειδικότερα σε θέµατα υψηλής ευαισθησίας, όπως τα ανθρώπινα
δικαιώµατα, η θρησκευτική ελευθερία και η οικουµενικότητα των
ηγετών των θρησκειών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Όχι ένα λεπτό, κύριε

Αβραµόπουλε. Συντοµεύετε, σας παρακαλώ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Σε καµµιά περίπτωση δεν πρέπει να αφήσουµε τη χώρα µας

να πτωχεύσει, να οδηγηθεί στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο,
ούτε καν να ενισχυθεί από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα µε την έκ-
δοση ευρωπαϊκού οµολόγου. Σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει
να αφήσουµε να παίξουν διεθνείς οικονοµικοί οργανισµοί το
ρόλο τους σήµερα παίζει στη χώρα µας το Ελεγκτικό Συνέδριο.

Η εθνική µας επάρκεια να λύνουµε τα προβλήµατά µας χωρίς
να εκτίθεται η χώρα δεν τίθεται σε αµφισβήτηση, γι’ αυτό θα στα-
θούµε εµπόδιο απέναντι σε κάθε ατόπηµα της σηµερινής Κυ-
βέρνησης που µπορεί να οδηγήσει στο διασυρµό µας.

Την ίδια στιγµή όµως είµαστε πρόθυµοι να συνεργαστούµε για
το σχεδιασµό µίας νέας αρχιτεκτονικής της ελληνικής διπλωµα-
τίας στον κόσµο. Είµαστε έτοιµοι να συνεργαστούµε για να ξα-
νακάνουµε την Ελλάδα δυνατή, αναδεικνύοντας τις δυνατότητές
της για ένα νέο δυναµικό ρόλο, αρκεί ο δρόµος στον οποίο θα
συναντηθούµε να µην είναι ο δρόµος των καθυστερήσεων, των

αοριστιών και της αναποτελεσµατικότητας, να είναι ο δρόµος της
επιστροφής στην πολιτική του συγκεκριµένου, του ουσιαστικού,
του αποτελεσµατικού.

Οι καιροί άλλαξαν. Μαζί τους άλλαξαν και τα πολιτικά µας ήθη.
Αλλάζουν και οι πολιτικές µας προτεραιότητες. Σύγχρονη πολι-
τική είναι η πολιτική του συγκεκριµένου και του αποτελέσµατος,
η πολιτική των ιδεών και της καινοτοµίας. Ο δρόµος προϋποθέ-
τει εθνική συνεννόηση στα µεγάλα και τα σηµαντικά. Η σηµερινή
Ελλάδα δεν έχει την πολυτέλεια της διαίρεσης των δυνάµεών
της. Το ζητούµενό της …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Αβραµόπουλε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΟΠΟΥΛΟΣ: …είναι η χάραξη µιας υπερ-
βατικής στρατηγικής, σύνθεσης και υψηλών στόχων, είναι η
στρατηγική της ελπίδας για τη διέξοδο από την κρίση, που όµως
θα βλέπει πέρα και µετά από αυτήν.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε και παρακαλώ από όλους να τηρείται ο χρόνος.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Παφίλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο προ-
ϋπολογισµός του 2010 κινείται στην ίδια, ακριβώς στην ίδια θα
έλεγα, αντιλαϊκή κατεύθυνση όλων των προηγούµενων προϋπο-
λογισµών που έχουν κατατεθεί σ’ αυτήν τη Βουλή από τη Μετα-
πολίτευση µέχρι σήµερα και ιδιαίτερα την τελευταία εικοσαετία.

Είναι ένας βαθιά ταξικός προϋπολογισµός προσαρµοσµένος
στις ανάγκες εξόδου του ελληνικού καπιταλισµού από την κρίση
που διέρχεται το ίδιο το σύστηµα και στη χώρα µας και παγκό-
σµια και όπως όλοι οι προηγούµενοι προϋπολογισµοί, παρά τα
όσα έχουν λεχθεί εδώ µέσα, αναδιανέµει και αυτός τον κοινω-
νικά παραγόµενο πλούτο σε όφελος του µεγάλου κεφαλαίου.

Οι εισηγητές µας απέδειξαν και µε αριθµητικά στοιχεία αυτήν
την αλήθεια και φαντάζοµαι ότι όσοι µπορεί να έχουν την υπο-
µονή να παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αυτό βιώνουν από την
ίδια τη ζωή τους τα τελευταία χρόνια. Επίσης ο προϋπολογισµός
είναι στη γραµµή της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του προγράµµα-
τος ανάκαµψης της οικονοµίας που έχει αποφασιστεί τον τελευ-
ταίο χρόνο.

Κυβέρνηση, Νέα ∆ηµοκρατία και ΛΑΟΣ δηµιουργούν ένα κλίµα
κινδυνολογίας, καταστροφολογίας, τροµοκράτησης των εργα-
ζοµένων, γιατί θέλουν να αποσπάσουν τη συναίνεση.

Σηκώνουν τη «σηµαία» της καταστροφής, του ναυάγιου της
χώρας, της οικονοµικής χρεοκοπίας. Ζητούν κοινωνικό διάλογο,
για να υποχρεώσουν τους εργαζόµενους να αποδεχθούν µία
βάρβαρη πολιτική, που σηµατοδοτείται όχι µόνο από τον προϋ-
πολογισµό αλλά συνολικά και από την πολιτική της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ και από την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Μεταξύ των άλλων το τελευταίο διάστηµα προβάλλεται το επι-
χείρηµα, ιδιαίτερα από τον κύριο Πρωθυπουργό, ότι απειλείται η
εθνική ανεξαρτησία της χώρας. Είναι πολιτικό θράσος, κατά τη
γνώµη µας. Επαναλαµβάνουµε ότι είναι πολιτικό θράσος το να
προσπαθεί αυτή τη στιγµή η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, όπως και
παλιότερα της Νέας ∆ηµοκρατίας, να εκµεταλλευθεί τα πατριω-
τικά συναισθήµατα των εργαζοµένων για να περάσει την πολι-
τική της. Και είναι πολιτικό θράσος το να µιλάνε για εθνική
ανεξαρτησία όταν έχουν υπογράψει, έχουν συµφωνήσει και το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ και ο ΛΑΟΣ -φυσικά
εκ των υστέρων- τη Συνθήκη του Μάαστριχτ, που εκχωρεί ου-
σιαστικές αρµοδιότητες και παραβιάζει στην πράξη, και στον οι-
κονοµικό τοµέα και σ’ άλλους τοµείς, την εθνική ανεξαρτησία της
χώρας κι όταν σήµερα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και το ΠΑΣΟΚ
σαν κόµµα και η Νέα ∆ηµοκρατία και ο ΛΑΟΣ αποδέχονται το Ευ-
ρωσύνταγµα, τη Συνθήκη της Λισαβόνας, που µειώνει ακόµη πε-
ρισσότερο την εθνική ανεξαρτησία, που δίνει δικαίωµα στην
Ευρωπαϊκή Ένωση ακόµα και κατά πλειοψηφία να αποφασίζει,
στο σύνολο θα έλεγα, των τοµέων της οικονοµικής και πολιτικής
ζωής της χώρας.

Είναι πολιτική υποκρισία και θράσος να χρησιµοποιεί το επι-
χείρηµα ότι απειλείται η εθνική ανεξαρτησία, όταν η ίδια η Κυ-
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βέρνηση του ΠΑΣΟΚ αλλά και τα άλλα κόµµατα του ευρωµονό-
δροµου αποδέχονται και προπαγανδίζουν σαν θετικές τις οδη-
γίες που αποφασίζονται στην Ευρωπαϊκή Ένωση και µάλιστα
πιέζουν να ενσωµατώνονται γρήγορα στο εθνικό δίκαιο.

Είναι πράγµατι πολιτική υποκρισία να µιλάει για εθνική ανε-
ξαρτησία όταν έχει εκχωρήσει στο ΝΑΤΟ και στην Ευρωπαϊκή
Ένωση κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας και ο ίδιος ο Πρωθυ-
πουργός έχει δηλώσει στο Τάµπερε ότι δεν έχουµε κανένα πρό-
βληµα µε την εκχώρηση δικαιωµάτων της χώρας µας στην
Ευρωπαϊκή Ένωση.

Είναι επίσης πολιτικό θράσος και υποκρισία το να επικαλείται
την εθνική ανεξαρτησία, όταν και η Νέα ∆ηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ έχουν αποδεχθεί το πρόγραµµα ανάκαµψης της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, κι όταν εφαρµόζει σήµερα το πρόγραµµα ανά-
καµψης και όλη τη στρατηγική του ευρωπαϊκού και του ελληνικού
κεφαλαίου. Και µάλιστα το χειρότερο απ’ όλα είναι ότι προσπα-
θεί να παρουσιάσει ότι είναι και δικό του επίτευγµα, ότι είναι και
δικιά του πολιτική. Την θέλει την «πίεση» από τον Αλµούνια και
τον Τρισέ, γιατί έτσι πιο εύκολα νοµίζει ότι µπορεί να περάσει την
πολιτική και να φοβίσει τον κόσµο.

Εµείς λέµε ότι κυριολεκτικά κοροϊδεύετε τον ελληνικό λαό, κο-
ροϊδεύετε τους παραγωγούς του πλούτου, αυτούς που φτύνουν
αίµα, αυτούς που δουλεύουν, αυτούς που χύνουν ιδρώτα, αίµα,
δίνουν τη ζωή τους πολλές φορές, αναπτύσσουν την παραγωγή,
για να πάρουν τι; Επτακόσια ευρώ, 800 ευρώ, 900 ευρώ.

∆εύτερο επιχείρηµα: Η υπόθεση των ελλειµµάτων και του χρέ-
ους είναι εθνικό ζήτηµα. Κάθε φορά που στριµώχνεται η αστική
τάξη της χώρας µας και τα κόµµατα που την υπηρετούν, κάθε
φορά που βρίσκονται σε δυσκολίες θετικές ή αρνητικές -και δεν
είναι αντίφαση- τότε επικαλούνται τον εθνικό στόχο.

Όταν είχαµε ανάπτυξη παλιότερα, όταν είχαµε έκρηξη της
ανάπτυξης και ανέβασµα σε υψηλά επίπεδα του ΑΕΠ, τα ίδια
ακριβώς έλεγε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, τα ίδια ακριβώς έλεγε
και η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ας µεταφράσουµε όµως αυτόν τον εθνικό στόχο. Ποιος ήταν;
Αµύθητα κέρδη για τις επιχειρήσεις, 140.000.000.000 την τελευ-
ταία δεκαετία, λιτότητα, ανεργία, αβεβαιότητα, φτώχεια για τη
συντριπτική πλειοψηφία του λαού. Και ζητάτε σήµερα συναίνεση,
και µάλιστα το βαφτίζετε και σαν «εθνικό ζήτηµα», από ποιους ει-
λικρινά; ∆εν ντρέπεστε τουλάχιστον; Από ποιους ζητάτε συναί-
νεση; Από έναν που παίρνει 460 ευρώ, από έναν που παίρνει 700
ευρώ; Τι είναι αυτά; Τα πούρα του κυρίου τάδε είναι για µισή
µέρα! Και απ’ αυτούς τους ανθρώπους ζητάτε συναίνεση σήµερα
σε µια αντιλαϊκή πολιτική. Ζητάτε από τους συνταξιούχους των
500 ευρώ να σταµατήσουν να µιλάνε, ζητάτε από τους αυτοα-
πασχολούµενους που είναι µε τη θηλιά στο λαιµό, ζητάτε από
τους φτωχούς αγρότες που εγκαταλείπουν το χωράφι. Και τι
τους λέτε; «Μη ζητάτε τίποτα, εν ονόµατι της εθνικής οικονο-
µίας». Μάλιστα. Για ποιο λόγο;

Ας πάρουµε το πρώτο δεκάµηνο του 2009: Έχουν δοθεί 40,8
δισεκατοµµύρια στις τράπεζες, 7,2 δισεκατοµµύρια µέσω του
επενδυτικού νόµου, 6.000.000.000 από τις συµπράξεις δηµοσίου
και ιδιωτικού τοµέα, 3,2 δισεκατοµµύρια επιχειρηµατικά δάνεια,
3,2 δισεκατοµµύρια για τη στήριξη –υποτίθεται- της απασχόλη-
σης, 1,3 δισεκατοµµύρια για την ανταγωνιστικότητα.

Σε δέκα µήνες έχετε δώσει συνολικά 61,7 δισεκατοµµύρια σε
µια χούφτα κεφαλαιοκράτες που λυµαίνονται τον πλούτο της
χώρας και ζητάτε απ’ όλους τους υπόλοιπους, που ζουν στην
αβεβαιότητα, στη φτώχεια, στη δυσκολία, που δουλεύουν σε δύο
και τρεις δουλειές για να τα βγάλουν πέρα να σταµατήσουν να
διεκδικούν την συναίνεση. ∆εν θα την έχετε ποτέ σε ό,τι αφορά
το ΚΚΕ. Και όχι µόνο θα υπάρξουν κινητοποιήσεις, αλλά θα υπάρ-
χουν και πιο δυναµικές και µεγαλύτερες και δεν µπορείτε να τις
σταµατήσετε. Αυτή είναι η δικιά µας πολιτική και ευθυγραµµιζό-
µαστε µε τις ανάγκες και τις απαιτήσεις των καιρών.

Την ίδια στιγµή που σηκώνετε τη σηµαία της κρίσης 11,8 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ έχουν κερδίσει εκατόν εξήντα έξι επιχειρή-
σεις εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο το πρώτο δεκάµηνο…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.

Και από την άλλη –έλεος, δηλαδή- προπαγανδίζετε σαν µε-
γάλη προσφορά του κεφαλαίου το 1.000.000.000 για το επίδοµα
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, δηλαδή ζητιανιά, ελεηµοσύνη. Ούτε το
10% των κερδών τους δεν είναι που υποτίθεται ότι δώσατε στον
ελληνικό λαό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Παφίλη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ποιος εθνικός στόχος, λοιπόν; Εθνι-
κός στόχος για σας είναι ο στόχος των κεφαλαιοκρατών, των κα-
πιταλιστών, να ανακάµψουν να κερδίσουν και αυτό δεν µπορεί
να το κάνουν παρά µόνο, αν δυναµώσει η εκµετάλλευση.

Και τελειώνω µε αυτό. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-

νος σας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Όσο κι αν προσπαθείτε σήµερα να υποτάξετε τον κόσµο όλοι

σας, όσο προσπαθείτε να του δείξετε ότι δεν υπάρχει άλλος δρό-
µος τόσο ο άλλος δρόµος της ανατροπής της καπιταλιστικής
βαρβαρότητας θα µπαίνει στην ηµερησία διάταξη. Όσο προ-
σπαθείτε να συκοφαντήσετε το σοσιαλισµό που γνωρίσαµε και
να τον κρίνετε µε σηµερινά κριτήρια για το τότε, τόσο περισσό-
τερο οι εργαζόµενοι θα αναζητούν τη λύση του σοσιαλισµού.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Έλεος! Αν µιλήσουµε όλοι
εννιά λεπτά….

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μη φοβάστε. Θα έρθει και πολύ γρή-
γορα και όσο φωνάζετε θα έρθει ακόµη πιο γρήγορα.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος θα κάνει το παν για να επι-
βάλει τη νοµιµότητα αυτών που παράγουν τον κοινωνικό πλούτο
κόντρα στη βάρβαρη νοµιµότητα της εκµετάλλευσης της συ-
ντριπτικής πλειοψηφίας του λαού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα επτά µαθητές και
µαθήτριες και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί τους από το 2ο Γυ-
µνάσιο Αλεξανδρούπολης.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε το Βουλευτή του ΛΑΟΣ κ. Μαυρουδή Βορίδη.
Έχετε το λόγο, κύριε Βορίδη.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να ξεκινήσω χαιρετίζοντας τη δήλωση

του κ. Αβραµόπουλου που µας επισήµανε στην Αίθουσα σήµερα
την επικινδυνότητα αυτής της τοποθετήσεως του κ. Νταβούτο-
γλου. Ελπίζω απλώς ότι η Νέα ∆ηµοκρατία θα προχωρήσει και
στο επόµενο βήµα, που είναι πλέον να αναθεωρήσει την άποψή
της σε σχέση µε την ευρωπαϊκή προοπτική της Τουρκίας. ∆ιότι
είναι αυτονόητο ότι όταν η εξωτερική πολιτική της Άγκυρας είναι
αυτή, είναι –φαντάζοµαι- λογική συνέπεια και συνέχεια ότι δεν
µπορεί κάποιος να συνεχίσει να υποστηρίζει την ευρωπαϊκή προ-
οπτική της Τουρκίας µε αυτά τα δεδοµένα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Εποµένως µετά τη δήλωση περιµένουµε και την επόµενη το-

ποθέτηση για να καταστούν τα πράγµατα σαφή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόµενοι στον προϋπολογισµό

και στη συζήτηση αυτή νοµίζω ότι θα έπρεπε να ξεκαθαρίσουµε
ένα πράγµα. Συζητάµε για έναν προϋπολογισµό υπό τις δυσµε-
νέστερες συνθήκες που έχει γνωρίσει µεταπολιτευτικά ο τόπος
µας.

Και θα περίµενε κανείς ότι τη δυσκολία της καταστάσεως θα
την είχαν αντιληφθεί όλες οι πτέρυγες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι ζήτηµα υποκειµενικό,
δεν είναι ζήτηµα γνώµης, δεν είναι ζήτηµα καν το να καταλογί-
σουµε την κατάσταση αυτή στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στον κ. Αλ-
µούνια, στον κ. Τρισέ ή, εν γένει, στις κακές αγορές. Μπορεί
κανείς να έχει διαφορετική αξιολόγηση, αλλά δεν είναι δυνατόν
να µην έχει σαφή τοποθέτηση ως προς αυτό. Μπορεί κανείς να
εξηγεί µε διαφόρους τρόπους τα αίτια, αλλά δεν είναι δυνατόν να
αρνείται την πραγµατικότητα, την πραγµατικότητα της υπερχρέ-
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ωσης της χώρας µας, την πραγµατικότητα του τεραστίου ελ-
λείµµατος. Αυτές τις πραγµατικότητες, οι οποίες επιβαρύνουν
την πραγµατική οικονοµία δεν είναι δυνατόν κανείς να τις παρα-
γνωρίζει.

Γιατί, όµως, κατά τη γνώµη µας, πρέπει να καταψηφιστεί αυτός
ο προϋπολογισµός; Πρέπει να καταψηφιστεί για τον απλούστατο
λόγο ότι δεν αντιµετωπίζει το πρόβληµα µε την απαιτούµενη σο-
βαρότητα για την κρισιµότητα της στιγµής. Τι θα έπρεπε να είναι
απόλυτη προτεραιότητα; Απόλυτη προτεραιότητα, βεβαίως, θα
έπρεπε να είναι η αντιµετώπιση των δηµοσιονοµικών.

Όµως, υπάρχει µία δεύτερη ανάγκη, η οποία πρέπει να διατη-
ρηθεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Ταυτόχρονα µε τη δηµο-
σιονοµική πειθαρχία, δεν πρέπει να τρωθεί ο παραγωγικός
µηχανισµός της χώρας. Βεβαίως, όλοι το λέµε -και το ακούω από
πολλές πτέρυγες, ακόµα και από ορισµένες πτέρυγες της Αρι-
στεράς- ότι το βασικό πρόβληµα της χώρας είναι παραγωγικό,
είναι αναπτυξιακό. Σύµφωνοι. Ωστόσο, επειδή δε µπορούµε να
δώσουµε άµεση λύση στο παραγωγικό και αναπτυξιακό, γιατί
αυτό θέλει ουσιαστικές πολιτικές σε βάθος χρόνου -δε θα έχουµε
αύριο το πρωί ανάπτυξη- άρα πρέπει ξεκάθαρα να ακολουθή-
σουµε πολιτικές αντιµετωπίσεως του τεραστίου δηµοσιονοµικού
προβλήµατος, µε µία, όµως, προϋπόθεση, ότι αυτές οι πολιτικές
-ξαναλέω- δε θα θίξουν τον υφιστάµενο, έστω ανεπαρκή, παρα-
γωγικό µηχανισµό.

Τι σηµαίνει αυτό που λέω µε πολύ απλά λόγια; Εάν θέλουµε
να πάµε, λοιπόν, στη δηµοσιονοµική συµµόρφωση, τι πρέπει να
κάνουµε; Ή θα µειώσουµε τις δαπάνες ή θα αυξήσουµε τα έσοδα
ή θα κάνουµε και τα δύο. Η επιλογή που κάνει ο προϋπολογισµός
και γι’ αυτό είναι καταψηφιστέος, είναι πρωτίστως και κυρίως να
αυξήσει τα έσοδα κατά 4.000.000.000, να µειώσει, δε, τις δαπά-
νες κατά 2.000.000.000. Είναι το ακριβώς αντίστροφο από τη
θέση που υποστήριξε ο κ. Προβόπουλος, η οποία ήταν ότι θα
έπρεπε η πολιτική να είναι κατά δύο µέρη µείωση των δηµοσίων
δαπανών, κατά ένα µέρος αύξηση των φορολογικών εσόδων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Ακόµα, όµως και στο τµήµα της αυξήσεως των φορολογικών
εσόδων, γιατί είναι καταψηφιστέος ο προϋπολογισµός; ∆ιότι τα
έσοδα αυτά δεν έρχονται από µια πρόβλεψη διευρύνσεως της
φορολογικής βάσης, υπό την έννοια ότι θα µπορέσει να δει τον
φοροδιαφεύγοντα ή άλλως -γιατί αυτό, επίσης, µπορεί να είναι
µακροπρόθεσµο- ότι θα πάει σε µία λογική αντικειµενικών κριτη-
ρίων φορολογήσεως, ώστε να βγάλουµε απ’ έξω τη διαφθορά,
ώστε να µπορέσουµε να έχουµε άµεσα έσοδα κυρίως από εκεί-
νες τις οµάδες που είναι κατ’ εξοχήν ύποπτες φοροδιαφυγής,
αλλά πηγαίνει σε µια λογική αυξήσεως των εµµέσων φόρων και
ουσιαστικά, αυξήσεως των φορολογικών συντελεστών.

Λέει ότι δεν αυξάνει τους φορολογικούς συντελεστές. Θα µου
επιτρέψετε να πω ότι η κατάργηση της αυτοτελούς φορολογή-
σεως κατ’ αποτέλεσµα είναι αύξηση των φορολογικών συντελε-
στών. Γιατί; Θα σας πω µόνο ένα πολύ απλό, και γρήγορα,
παράδειγµα. ∆ιότι, σε τελευταία ανάλυση, εάν είναι 25% η φο-
ρολογία στα νοµικά πρόσωπα, είχε υιοθετηθεί, κατά τη γνώµη
µου κακώς, η φορολογία των µερισµάτων από τον κ. Αλογο-
σκούφη µε 10%. Αυτό µας οδήγησε ήδη σε ένα 32,5%. Η κατάρ-
γηση της αυτοτελούς φορολογήσεως για τα µερίσµατα και η
υπαγωγή της στην κοινή κλίµακα, θα σηµαίνει ότι στην πραγµα-
τικότητα τα έσοδα από τα νοµικά πρόσωπα θα πάνε στη φορο-
λογία του 40%, ίσως και του 45%. Άρα, λοιπόν, είναι µία πολύ
µεγάλη φορολογία η οποία πλήττει ακριβώς το αναπτυξιακό πρό-
τυπο.

Πηγαίνετε, λοιπόν, στην ουσία σε αύξηση των φορολογικών
συντελεστών και εποµένως, µε αυτό τον τρόπο, θα πω µόνο δύο
πράγµατα: ∆ιερωτώµαι πώς θα αντιµετωπίσετε τη µείωση των
επενδύσεων κατά 19,8%, η οποία συνέβη το 2009 και πώς θα
αντιµετωπίσετε και την αύξηση της ανεργίας, την οποία ήδη προ-
βλέπετε;

Περαιτέρω, δε, οφείλω να επισηµάνω και το εξής, ότι η πρό-
βλεψή σας θα είναι και θα καταστεί εσφαλµένη, γιατί η πολιτική
της αυξήσεως -ουσιαστικά της φορολογίας- θα σηµάνει βάθεµα
της ύφεσης. Θα χάσετε χρήµατα. Από τι; Από το γεγονός ότι θα

µικρύνει ο οικονοµικός κύκλος και άρα, θα χάσετε χρήµατα από
το ΦΠΑ. Είναι 100% βέβαιο ότι η πολιτική σας στο επίπεδο των
εσόδων θα χρεοκοπήσει.

Επιτρέψτε µου να πω κάτι ακόµα. Γιατί άραγε είναι τόσο δειλή
η πολιτική σας στο επίπεδο των δαπανών; Ναι, 10%, αλλά από
πού; Από τις λειτουργικές δαπάνες. Αυτό αν το πετύχετε, είναι
εξοικονόµηση 1.000.000.000.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε τριάντα δευτερόλεπτα τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, αν έχετε
την καλοσύνη.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Βορίδη, σε είκοσι
δευτερόλεπτα, σας παρακαλώ! Θα είµαι δυσάρεστος από
απόψε, αλλά δεν γίνεται διαφορετικά. Έχουν εγγραφεί διακόσιοι
είκοσι ένας συνάδελφοι και πρέπει να δώσω τη δυνατότητα σε
όλους να µιλήσουν.

Παρακαλώ, σε είκοσι δευτερόλεπτα ολοκληρώστε! Αλλιώς θα
σας διακόψω.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε. Σε είκοσι
δευτερόλεπτα θα έχω ολοκληρώσει.

Άρα, είναι σφάλµα η πολιτική και στα δύο σκέλη, γιατί και στο
κοµµάτι των δαπανών αυτό το 10% είναι δειλό και περαιτέρω
κάτω απ’ αυτές τις συνθήκες είναι εσφαλµένη η εισοδηµατική
πολιτική, η οποία δίνει έστω αυτόν τον πληθωρισµό και είναι και
εσφαλµένο το ότι δεν προχωράτε σε πάγωµα προσλήψεων.

Και στα δύο σκέλη κάνετε λάθος. Και στα δύο σκέλη θα απο-
δειχθεί ότι αυτή η όποια προσπάθεια αναλαµβάνεται θα αποτύ-
χει. Και δυστυχώς, η χώρα στην παρούσα φάση δεν έχει
περιθώριο αποτυχίας.

Θα περίµενε κανείς, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι του ΠΑΣΟΚ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, κύριε
Βορίδη!

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: ...γενναίες, τολµηρές, θαρραλέες
αποφάσεις για να µπορούµε να τις στηρίξουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, κύριε
Βορίδη!

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: ∆εν υπάρχουν, όµως, τέτοιες απο-
φάσεις. Γι’ αυτό θα καταψηφίσουµε τον προϋπολογισµό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου Ευαγγελία.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι
έχουµε; Έχουµε µία νέα Κυβέρνηση, νέα καθήκοντα, έναν, όµως,
παλιό προϋπολογισµό.

Κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, έχετε αναλάβει
τα νέα σας καθήκοντα, µε το βάρος των προεκλογικών σας δε-
σµεύσεων και καταθέσατε έναν προϋπολογισµό θεµελιωµένο
στην παλιά αντίληψη που δεν ανταποκρίνεται ούτε στις αντικει-
µενικές ανάγκες της οικονοµίας ούτε στις προεκλογικές σας
εξαγγελίες περί ρηξικέλευθων αλλαγών και µετασχηµατισµών.

Χθες ο εισηγητής µας κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης και ο ειδικός
αγορητής µας κ. ∆ηµήτρης Παπαδηµούλης αναφέρθηκαν εκτε-
νέστερα µε συγκεκριµένες προτάσεις σε µία διαφορετική ανα-
πτυξιακή λογική, που έχουµε εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ και κάναµε µε τους
δύο συναδέλφους την κριτική µας στο σύνολο του προϋπολογι-
σµού που καταθέσατε.

Εγώ θα επικεντρωθώ στις παραγωγικές τάξεις της χώρας µας,
αυτές που πλήττονται εδώ και χρόνια από τις εφαρµοζόµενες
πολιτικές των εναλλασσόµενων κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Νέας
∆ηµοκρατίας, όπως βέβαια και το σύνολο σχεδόν της κοινωνίας,
µε την κατάρρευση µισθών, συντάξεων, εισοδήµατος και αυξη-
µένης, βέβαια, ανεργίας.

Στους µικροµεσαίους γεωργοκτηνοτρόφους και αλιείς θα είναι
η πρώτη µου αναφορά. Το αγροτικό εισόδηµα παραµένει σε εξαι-
ρετικά χαµηλά επίπεδα. Βρίσκεται στην τρίτη χειρότερη θέση
ανάµεσα σε χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ενώ η συµβολή της
συνολικής παραγωγής στο ΑΕΠ βαίνει συνεχώς µειούµενη. Είναι
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απώτερος στόχος η εκµηδένιση της αγροτικής παραγωγής σε
µία παραδοσιακά αγροτική χώρα και η κάλυψη των διατροφικών
αναγκών µε εισαγωγές αγροτικών, κτηνοτροφικών και αλιευτι-
κών προϊόντων από τρίτες χώρες; ∆εν έχουµε συγκριτικά πλεο-
νεκτήµατα;

Είναι χαρακτηριστικό το έλλειµµα στο εµπορικό ισοζύγιο του
αγροτικού τοµέα, που από 2.000.000.000 ευρώ το 2006 έφτασε
στα 2,6 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2007, παρουσιάζοντας αύξηση
κατά 24%, που οφείλεται στη µείωση των εξαγωγών -κυρίως του
ελαιολάδου- µε σηµαντική αύξηση των εισαγωγών περίπου στο
12%. Έτσι, εκτός από το πλήγµα στη µειούµενη ανταγωνιστικό-
τητα των προϊόντων, επιτείνεται µακροπρόθεσµα το σοβαρότατο
πρόβληµα διατροφικής εξάρτησης της χώρας µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα επόµενα χρόνια τα ζητήµατα
της αγροτικής πολιτικής θα αναχθούν σε κοµβικά για το σύνολο
των ευρωπαϊκών χωρών και ειδικότερα για τη χώρα µας, εφόσον
είναι εκπεφρασµένη η διάθεση της Ευρωπαϊκής Ένωσης να συρ-
ρικνωθεί η αγροτική στήριξη σε ευρωπαϊκό επίπεδο, αφ’ ενός
γιατί δεν απέδωσε η πολιτική των υψηλών επιδοτήσεων και αφ’
ετέρου γιατί θεωρείται από τους εταίρους εξαιρετικά δαπανηρή
και ασύµφορη.

Εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ επιµένουµε στη ριζική αλλαγή της Κοινής
Αγροτικής Πολιτικής προς όφελος της µικροµεσαίας αγροτιάς.

Όπως είναι γνωστό η χρηµατοδότηση της ΚΑΠ έχει εξασφα-
λιστεί µόνο µέχρι και το 2013. Από εκεί και πέρα ο κοινοτικός
προϋπολογισµός θα πληρώνει τµήµα µόνο των άµεσων ενισχύ-
σεων στη γεωργία και το υπόλοιπο θα το αναλαµβάνουν οι εθνι-
κοί προϋπολογισµοί. Το πρόβληµα ωστόσο είναι σηµαντικό,
ειδικότερα για ορισµένους κλάδους ελληνικού ενδιαφέροντος,
που η ΚΑΠ έχει µεγαλύτερο µερίδιο συµµετοχής στο εισόδηµα,
παραδείγµατος χάριν βαµβάκι και καπνός.

Τα παραπάνω δηµιουργούν εκ των πραγµάτων την ανάγκη
επαναπροσδιορισµού της εθνικής αγροτικής πολιτικής µε την ει-
σαγωγή διαρθρωτικών αλλαγών, καθώς το µέγεθος των πόρων
που θα κληθεί να διαθέσει η Κυβέρνηση στη γεωργία, σε περί-
πτωση επανεθνικοποίησης και διατήρησης του επιδοµατικού χα-
ρακτήρα της, θα θεωρηθεί απαγορευτικό και σε κάθε περίπτωση
δεν θα µπορεί να είναι συγκρίσιµο µε άλλων ευρωπαϊκών χωρών,
οδηγώντας αναπόφευκτα στον εκτοπισµό των ελληνικών προϊό-
ντων από τις διεθνείς αγορές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η Κυβέρνηση δεν φαίνεται
να ενδιαφέρεται για την κατάρτιση ενός ουσιαστικού εθνικού
σχεδίου για την αγροτική ανάπτυξη. Τα οικονοµικά δεδοµένα του
∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης και η έλλειψη εναλλακτικών
προτάσεων το καθιστούν προφανές.

Επιγραµµατικά να αναφερθώ αφ’ ενός στις άµεσες ενισχύσεις,
όπως το Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» ή την στή-
ριξη των νέων αγροτών, που δεν υπάρχει και αφ’ ετέρου στην
παντελή έλλειψη πρόνοιας για την αναδιάρθρωση των καλλιερ-
γειών. ∆εν µπορεί να είναι τυχαίο άλλωστε ότι δεν προβλέπεται
ούτε αναδιοργάνωση των υπηρεσιών του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης, ενός διαλυµένου ουσιαστικά υπουργείου, ώστε να
υλοποιηθεί ο σχεδιασµός για την αγροτική πολιτική.

Ξεκληρίζεται η µικρή και µεσαία αγροτική εκµετάλλευση, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι. Ζω στην περιφέρεια, το γνωρίζω
πολύ καλά. Και όποιος µας κατηγορεί για καταστροφολογία, ας
δει το γενικό δείκτη τιµών, εκροών στη γεωργία και στην κτηνο-
τροφία για το Σεπτέµβριο του 2009, όπου σηµειώνεται µείωση
13,3% σε σύγκριση µε τον αντίστοιχο δείκτη του 2008. Πού οφεί-
λεται η κατάρρευση; Στην περιορισµένη αύξηση των τιµών πα-
ραγωγού, σε σχέση µε την εξαιρετικά µεγάλη αύξηση του
κόστους παραγωγής. Και είναι σκάνδαλο το γεγονός ότι οι κα-
ταναλωτές δεν επωφελούνται από τη µείωση των τιµών παρα-
γωγού, αλλά αντιθέτως συνεχίζουν να αγοράζουν πανάκριβα τα
αγροτικά προϊόντα, ακόµα και όταν οι αγρότες πουλάνε κάτω
από το κόστος. Αυτή είναι η γνωστή σε όλους µας ψαλίδα πα-
ραγωγού-καταναλωτή που συνεχώς µεγαλώνει.

Πέραν του αναπτυξιακού ζητήµατος, όµως, ο προϋπολογισµός
παρουσιάζει έλλειµµα όσον αφορά τη διασφάλιση του αγροτι-
κού εισοδήµατος και συγκεκριµένα την κάλυψη της απώλειας
της παραγωγής.

Η κ. Υπουργός εντόπισε το πρόβληµα του χρέους του ΕΛΓΑ,
που ανέρχεται στα 4.000.000.000 ευρώ, καµµία όµως ανάλογη
πρόβλεψη δεν υπάρχει στον υπό συζήτηση κρατικό προϋπολο-
γισµό του 2010. Άρα µπορούµε ευλόγως να υποθέσουµε ότι δεν
προβλέπεται καµµία εξυγίανση. Και βέβαια οι λόγοι είναι προ-
φανείς, οι πελατειακές σχέσεις πρέπει να συντηρηθούν και το
καθεστώς των κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεων να διαιωνίζεται. Και
το ΠΑΣΟΚ πάντως ως αντιπολίτευση είχε αποδεχθεί την ανάγκη
αναµόρφωσης του κανονισµού και την πρόβλεψη ενός κονδυ-
λίου για την κάλυψη των αποζηµιώσεων της αγροτικής παραγω-
γής.

Θέλω να αναφέρω ότι το πρόβληµα που υπάρχει στο συνεται-
ριστικό κίνηµα και η κατάρρευση όλων των συνεταιρισµών, τι ση-
µαίνει; Σηµαίνει µία διαφορετική κατάσταση στον αγροτικό
κόσµο, µία κατάρρευση, διότι όλα έχουν διαλυθεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρία Πασχαλίδου, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόε-
δρε.

Και βέβαια οι συνεταιριστικές οργανώσεις αυτό που θα έπρεπε
να είχαν κάνει, θα ήταν να στηρίξουν το αγροτικό εισόδηµα. Θα
έπρεπε να ήταν υπέρ των ανεβασµένων τιµών παραγωγού, ώστε
να µπορεί να καλύπτει το κόστος παραγωγής ...

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, κυρία
Πασχαλίδου, τώρα µαζί µε τις τιµές. Ο χρόνος σας έχει λήξει.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε. Το καταλαβαίνω, αλλά …

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): ∆εν υπάρχει αλλά,
κυρία Πασχαλίδου, διακόσιοι είκοσι ένας οµιλητές περιµένουν.
Σας παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Έχετε δίκιο, κύριε Πρό-
εδρε.

Μόνο ένα τελευταίο να πω. Περιµένουν αυτές τις ηµέρες τις
αγροτικές επιδοτήσεις οι αγρότες µας. Αυτό σηµαίνει ότι βρί-
σκονται σε µία µεγάλη αγωνία και θα πρέπει να δοθούν …

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρία Πασχαλίδου,
βρείτε την καταληκτική σας φράση, σας παρακαλώ.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και εγώ ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Παπακων-

σταντίνου.
Κύριε Υπουργέ, έχετε 35 λεπτά, αλλά υπενθυµίζω και σε σας

ότι 35 λεπτά σηµαίνουν ακριβώς 35 λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι ιδιαίτερη τιµή για µένα, ως

Υπουργό Οικονοµικών, να σας παρουσιάζω τον Προϋπολογισµό
του 2010. Τον πρώτο προϋπολογισµό της νέας Κυβέρνησης.
Έναν προϋπολογισµό, που έχει συνταχθεί σε ελάχιστο χρονικό
διάστηµα και σε πολύ δύσκολες οικονοµικές συνθήκες.

Είναι ίσως ο πιο δύσκολος προϋπολογισµός της Μεταπολί-
τευσης. Και αυτό, γιατί η αφετηρία του είναι εξαιρετικά δυσµε-
νής. Γιατί καλείται να υλοποιήσει πολύ φιλόδοξους στόχους,
γιατί θα εκτελεστεί µια χρονιά -το 2010- πρωτοφανών δυσκολιών
για τη χώρα µας, και γιατί από τη σωστή υλοποίησή του εξαρ-
τώνται πάρα πολλά.

Ο προϋπολογισµός, όµως, αυτός ταυτόχρονα αποτελεί και ένα
νέο ξεκίνηµα. Το ξεκίνηµα µιας τετραετούς προσπάθειας για την
ανάταξη της οικονοµίας, για τη στήριξη της ανταγωνιστικότητας
και ενός νέου πρότυπου ανάπτυξης, για την ενίσχυση της οικο-
νοµικής και κοινωνικής δικαιοσύνης, για το νοικοκύρεµα στα δη-
µόσια οικονοµικά, για την αποκατάσταση της εµπιστοσύνης των
πολιτών στο κράτος.

Είναι ένας προϋπολογισµός ανάταξης, αναδιανοµής και νοι-
κοκυρέµατος. Είναι το ξεκίνηµα για την αποκατάσταση του κύ-
ρους και της αξιοπιστίας της οικονοµικής πολιτικής απέναντι
στους Έλληνες πολίτες, που µας έδωσαν την εντολή, απέναντι
στους Ευρωπαίους εταίρους µας, απέναντι και στις διεθνείς αγο-
ρές.

Προετοιµάζοντας την οµιλία µου, βρέθηκα σε µία εξαιρετικά
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δύσκολη θέση. Αισθανόµουν την ανάγκη να χρησιµοποιήσω λέ-
ξεις όπως ειλικρίνεια, διαφάνεια, αξιοπιστία, υπευθυνότητα, σο-
βαρότητα. Λέξεις που εκφράζουν αρχές, αξίες, στάσεις και
προθέσεις, που οφείλει να πρεσβεύει µία Κυβέρνηση, που θέλει
να υπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον. ∆υστυχώς, οι λέξεις αυτές
τείνουν να χάσουν το νόηµά τους και ξυπνούν δυσάρεστες µνή-
µες. Μνήµες από υποσχέσεις που δεν τηρήθηκαν. Μνήµες ασυ-
νέπειας µεταξύ λόγων και πράξεων από µία κυβέρνηση, που, για
πέντε χρόνια, µε τις πολιτικές της και τις πρακτικές της οδήγησε
τη χώρα σε ένα πρωτοφανές οικονοµικό αδιέξοδο, σε έναν πρω-
τοφανή διασυρµό του κύρους της χώρας µας.

«Ειλικρίνεια και υπευθυνότητα». Λέξεις που έγιναν συνώνυµο
του εµπαιγµού των πολιτών, της εξαπάτησης των διεθνών εταί-
ρων µας από µία Κυβέρνηση, που το µόνο που κατάφερε να αφή-
σει πίσω της είναι µία Ελλάδα, που µοιάζει ελάχιστα µε αυτή που
ανέλαβε να κυβερνήσει το 2004, ενώ µοιάζει πολύ µε τη χώρα
που είχε η ίδια παράταξη παραδώσει το 1993.

Σήµερα, η χώρα µας αποτελεί ξανά το αντικείµενο µιας χιονο-
στιβάδας αρνητικών δηµοσιευµάτων και σχολιασµών από τα διε-
θνήµέσακαι τιςδιεθνείςαγορές.Είναι καιπάλιηδακτυλοδεικτούµενη
χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Είναι η χώρα που δανείζεται µε
πολλαπλάσια επιτόκια από τις άλλες χώρες της Ευρωζώνης.
Είναι η χώρα που οι πιστωτές της ζητούν πολλαπλάσιες εξα-
σφαλίσεις. Γιατί; Μήπως γιατί είναι η µόνη χώρα στην Ευρωζώνη,
που η κυβέρνησή της -η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας- υπο-
στήριξε µε τις λογιστικές αλχηµείες, που έκανε στις αµυντικές
δαπάνες, ότι δεν έπρεπε ποτέ να είχε µπει στην Οικονοµική και
Νοµισµατική Ένωση; Μήπως γιατί από το 2004 υπόσχεται µία δη-
µοσιονοµική προσαρµογή, που δεν ήρθε ποτέ; Μήπως γιατί, από
το 2004, οι προϋπολογισµοί του κράτους µονίµως πέφτουν έξω;

Βρίσκοµαι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα ενώπιόν σας
και θέλω να εγγυηθώ ότι από την πρώτη µέρα της νέας Κυβέρ-
νησης καταβάλλεται µία τεράστια προσπάθεια, για την αποκα-
τάσταση της ειλικρίνειας και της αξιοπιστίας των ελληνικών
στοιχείων και πολιτικών. Γιατί το οφείλουµε πρώτα από όλα
στους Έλληνες πολίτες, που µας έστειλαν εδώ. Το οφείλουµε
στους Ευρωπαίους εταίρους µας. Το οφείλουµε στο κύρος και
στην αξιοπιστία της χώρας µας διεθνώς.

Γιατί το έλλειµµα αξιοπιστίας είναι πιο σηµαντικό και από το
ίδιο το δηµοσιονοµικό έλλειµµα. Γιατί, όταν δεν σε πιστεύει κα-
νείς, ακόµα και σωστές πολιτικές αντιµετωπίζονται µε επιφύλαξη.

Αν οποιαδήποτε άλλη χώρα έκανε τη µείωση του ελλείµµατος,
που θα κάνουµε εµείς το 2010, θα τη χειροκροτούσαν. Εµάς
απλώς δεν µας πιστεύουν. Όλοι µας λένε “τα ίδια ακούµε πέντε
χρόνια τώρα”. Και δυστυχώς, το κόστος το υφίστανται η χώρα
και οι πολίτες µας, όχι αυτοί που έφταιξαν, όχι η προηγούµενη
Κυβέρνηση.

Έχω απόλυτη συναίσθηση ότι στο Συµβούλιο Υπουργών Οι-
κονοµίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης, κάθοµαι σε ένα τραπέζι και
µπροστά µου υπάρχει µια πινακίδα που γράφει «Ελλάδα». ∆εν
γράφει «Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ που µόλις ανέλαβε». Γύρω από αυτό
το τραπέζι, όλοι έχουν καταλάβει πάρα πολύ καλά σε ποιους ανή-
κουν οι ευθύνες για τη σηµερινή κατάσταση. Όµως, είναι εξίσου
προφανές ότι η ευθύνη αντιµετώπισης αυτής της κατάστασης
ανήκει σε εµάς, στη σηµερινή Κυβέρνηση.

Και αυτή την ευθύνη εµείς την αναλαµβάνουµε. Την ανέλαβε ο
Πρωθυπουργός, την έχει αναλάβει η Κυβέρνηση. Με µία φωνή
και µε συγκεκριµένες πράξεις: Με αυτόν τον προϋπολογισµό. Και
µε όλες τις άλλες πολιτικές που ξεκινήσαµε στο ελάχιστο διά-
στηµα από τις εκλογές.

Σε αυτή, λοιπόν, την ιστορία της ανυποληψίας της χώρας µας,
εµείς, θα βάλουµε τέλος. Όχι µε µεγαλόσχηµες δηλώσεις και

υποσχέσεις. Αλλά µε σκληρή δουλειά, µε έργο και πραγµατικά
αποτελέσµατα. Το οφείλουµε στη χώρα µας. Το οφείλουµε στα
παιδιά µας και στο µέλλον τους.

Σήµερα, δεν πασχίζουµε για τις εντυπώσεις. Σήµερα, πασχί-
ζουµε για το αυτονόητο. Αυτονόητο είναι να νοικοκυρέψουµε το
κράτος. Αυτονόητο είναι να µειώσουµε τα ελλείµµατα και τα
χρέη, που απειλούν να πνίξουν την οικονοµία. ∆εν µπορεί η Ελ-
λάδα να πορεύεται µε αυτά τα ελλείµµατα. ∆εν µπορούµε να κλη-
ρονοµούµε στα παιδιά µας αυτά τα χρέη.

Αυτονόητο είναι να βοηθήσουµε την οικονοµία να σταθεί στα
πόδια της. Να βγει από το σηµερινό τέλµα. Να βρει νέους δρό-
µους ανάπτυξης, πράσινης ανάπτυξης. Να δηµιουργήσει πλούτο
και να τον µοιράσει πιο δίκαια.

Αυτονόητο είναι, πάνω απ’ όλα, να αποκαταστήσουµε την οι-
κονοµική και κοινωνική δικαιοσύνη σε µια χώρα, όπου σήµερα
έχει για κανόνα να προστατεύει τα συµφέροντα των λίγων σε
βάρος των πολλών. Σε µια χώρα όπου έχει σπάσει η σχέση εµπι-
στοσύνης, το συµβόλαιο τιµής ανάµεσα στους πολίτες και στο
κράτος.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχουµε πλήρη επίγνωση του δύ-
σκολου έργου που έχουµε αναλάβει. Είναι ένα έργο που µας ανέ-
θεσαν οι πολίτες, όταν η προηγούµενη κυβέρνηση εγκατέλειπε
το καράβι, την ώρα ακριβώς που βούλιαζε. Γιατί αυτό ακριβώς
συνέβη. Το εγκατέλειψαν στη µέση του πελάγους, πριν βουλιά-
ξει. ∆ικό µας χρέος και ευθύνη είναι να κλείσουµε τις τρύπες,
πριν να είναι αργά. Να το οδηγήσουµε άµεσα σε πιο ασφαλή
νερά, για να µπορέσουµε στη συνέχεια να το πάµε σε νέους προ-
ορισµούς.

Ακούω από χθες τις τοποθετήσεις της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. Έχω απόλυτη κατανόηση της δύσκολης θέσης, στην
οποία βρίσκονται, σήµερα, τα στελέχη της. Προσπαθούν να σχο-
λιάσουν έναν προϋπολογισµό, που έχει ως αφετηρία του ένα έλ-
λειµµα 12,7% ή 30 δισ. ευρώ, και ένα χρέος που στην κεντρική
κυβέρνηση φθάνει τα 300 δισ. ευρώ και στη γενική κυβέρνηση
ξεπερνά τα 270 δισ. ευρώ. Χρειάζεται να πάρουν θέση για έναν
προϋπολογισµό, που έχει ως αφετηρία του τον πρωτοφανή δη-
µοσιονοµικό εκτροχιασµό, στον οποίο αυτοί οδήγησαν τη χώρα.

Αλλά, ειλικρινά, δεν µπορώ να δικαιολογήσω την παντελή έλ-
λειψη αισθήµατος ευθύνης γι’ αυτήν την κατάσταση. Μπορώ να
αντιληφθώ την έλλειψη πολιτικού θάρρους, να σταθούν µπροστά
στους πολίτες και να ζητήσουν συγγνώµη, για τη ζηµιά που έχουν
προκαλέσει στον τόπο. Όµως, δεν µπορώ να διανοηθώ, πώς είναι
δυνατόν, µετά από όλα αυτά, να εγκαλούν τη νέα Κυβέρνηση,
για δήθεν λογιστικές αλχηµείες και τεχνητή αύξηση του ελλείµ-
µατος. Να διαδίδουν προς όλες τις κατευθύνσεις, εντός και
εκτός της Βουλής, εντός και εκτός της χώρας, πίνακες που επι-
χειρούν να αποδείξουν ότι τα στοιχεία του ελλείµµατος του 2009
δεν είναι αληθινά. Ότι το έλλειµµα είναι δήθεν 11 δισ. ευρώ λι-
γότερο από όσο εγγράφεται στον Προϋπολογισµό.

Θέλω ευθέως να ρωτήσω τη νέα ηγεσία της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης: Αποδέχεστε αυτόν τον ισχυρισµό των στελεχών σας;
Υιοθετείτε τα στοιχεία που κατατέθηκαν και επισήµως στη Βουλή
από το γενικό εισηγητή του κόµµατός σας; Υιοθετείτε τον ισχυ-
ρισµό ότι το έλλειµµα του 2009 είναι 19,5 δισ. ευρώ, όταν τα στοι-
χεία της Τράπεζας της Ελλάδος δείχνουν ότι το ταµειακό
έλλειµµα της Κυβέρνησης, ως τον Οκτώβριο που παραδώσατε
την εξουσία, ήταν 27 δισ. ευρώ;

Καταθέτω τον σχετικό πίνακα για τα Πρακτικά της Βουλής.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών κ.

Γεώργιος Παπακωνσταντίνου καταθέτει για τα Πρακτικά τον προ-
αναφερθέντα πίνακα, ο οποίος είναι ο εξής:

1576 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1578 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-
κών): H ίδια η Ευρωπαϊκή Επιτροπή είχε, από τις 2 Ιουλίου, προ-
ειδοποιήσει ότι το έλλειµµα του 2009 θα ξεπερνούσε το 10% του
ΑΕΠ.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Πα-
πακωνσταντίνου καταθέτει για τα Πρακτικά την Έκθεση της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Όταν ο δανεισµός, που χρειάστηκε να γίνει, για να καλυφθούν
οι ταµειακές ανάγκες του ∆ηµοσίου ήταν πάνω από 60 δισ. ευρώ,
29 δισ. τα χρεολύσια, 19 δισ. ευρώ το έλλειµµα που εσείς λέτε,
τα υπόλοιπα 12.000.000.000 ευρώ γιατί τα χρειαζόµασταν;

Αναρωτιέµαι, είστε τόσο αµετανόητοι; Ακόµα και από τα
έδρανα της Αντιπολίτευσης εξακολουθείτε να προτείνετε ως
µέσο επίλυσης του δηµοσιονοµικού προβλήµατος την απάτη, την
απόκρυψη στοιχείων; Εξακολουθείτε να προτείνετε τη µη εγ-
γραφή πραγµατικών δαπανών: Όπως την πρόσθετη επιχορή-
γηση στα ασφαλιστικά ταµεία -που µακάρι να ήταν για τα
επόµενα έτη, όπως λέτε, αλλά δυστυχώς ήταν για να καλυφθούν
οι δαπάνες για συντάξεις τους τελευταίους µήνες αυτού του
έτους. Ακόµα τις οφειλές των νοσοκοµείων- που µακάρι να ήταν
µόνο για προηγούµενα έτη, όπως λέτε -αλλά δυστυχώς είναι τα
χρέη για τις προµήθειες του 2009. Και µακάρι να τις είχατε εγ-
γράψει και τα προηγούµενα έτη στους προϋπολογισµούς σας
και να µην είχαµε σήµερα τη EUROSTAT να αναρωτιέται από πού
ακριβώς µας ήλθε αυτή η δαπάνη.

Μιλάτε για ένα απίθανο ποσό εισπράξεων από τους ηµιυπαί-
θριους χώρους, πάνω από 1 δισ. ευρώ το 2009, όταν µέχρι τον
Οκτώβριο τα έσοδα από αυτό το µέτρο ήταν ελάχιστα εκατοµ-
µύρια. Πέρα απ’ το ότι γνωρίζατε βέβαια ότι ήταν προεκλογική
δέσµευση του ΠΑΣΟΚ η απόσυρση του µέτρου, καθώς έχει σο-
βαρά προβλήµατα νοµιµότητας και συνταγµατικότητας και έχει
απλώς εισπρακτικό όφελος.

Μιλάτε για µεθοδευµένη υστέρηση εσόδων από την Ευρω-
παϊκή Ένωση. Πώς θα απορροφηθούν αυτά τα ποσά χωρίς δρο-
µολογηµένα έργα στο ΕΣΠΑ;

Μιλάτε για αύξηση στις επιστροφές φόρων και για αυξήσεις
δαπανών για τα εξοπλιστικά, όταν γνωρίζετε πάρα πολύ καλά,
ότι αυτά είναι πραγµατικές υποχρεώσεις του ∆ηµοσίου που πρέ-
πει να υλοποιηθούν.

Μιλάτε για απίθανες εισπράξεις από µέτρα, όπως ο φόρος στα
λαχεία και στα σκάφη, όταν δεν είχατε µπει καν στον κόπο να
σχεδιάσετε ένα σοβαρό µηχανισµό, για να εισπράξετε αυτά τα
ποσά.

Φυσικά, δεν θα σχολιάσω αυτά που λέτε για τις λεγόµενες
εθνικολογιστικές προσαρµογές, τη στιγµή που, για πρώτη φορά,
στον προϋπολογισµό του 2010 υπάρχει πλήρης ανάλυση αυτής
της εγγραφής µε πίνακα. Μία εγγραφή πίσω από την οποία για
χρόνια συνειδητά κρύβατε ελλείµµατα.

Ειλικρινά νοµίζετε ότι µπορείτε να κάνετε τον κόσµο να πιστέ-
ψει όλα αυτά που λέτε; Να πιστέψει ότι για το δηµόσιο χρέος της
χώρας ευθύνεται το ΠΑΣΟΚ, όταν το αυξήσατε 100 δισ. ευρώ
στα τελευταία πέντε-πεντέµισι χρόνια, που κυβερνήσατε και άλλα
50 δισ. ευρώ την τελευταία φορά, που είχατε τη ευθύνη της δια-
κυβέρνηση της χώρας, εγγράφοντας συστηµατικά πρωτογενή
ελλείµµατα;

Ειλικρινά νοµίζετε ότι µπορείτε να κάνετε τον κόσµο να πιστέ-
ψει ότι δεν θα προτιµούσα να εµφανίζοµαι στο Συµβούλιο Υπουρ-
γών Οικονοµικών της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε µικρότερο
έλλειµµα; ∆εν θα προτιµούσα να µπορώ να αναφέροµαι σε ένα
έλλειµµα 8% ή 9% αντί για 12,7%; Πάλι θα ήσασταν έκθετοι πο-
λιτικά και η δική µου δουλειά θα ήταν πολύ ευκολότερη. ∆εν θα
είχα να αντιµετωπίσω την οργή των Ευρωπαίων εταίρων µας,
ούτε την απόλυτη ανυποληψία της χώρας µας στις διεθνείς αγο-
ρές.

Ας το καταλάβουν όλοι. Αυτή η Κυβέρνηση έχει ως µοναδική
επιλογή να λέει την αλήθεια στους πολίτες για την κατάσταση
των δηµοσίων οικονοµικών. Το έλλειµµα που έχουµε µπροστά
µας είναι δυστυχώς 30 δισ. ευρώ και είναι, αγαπητοί κυρίες και
κύριοι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας, δικό σας δηµιούργηµα.

Είναι δηµιούργηµα των πολιτικών σας και της δικής σας κακο-
διαχείρισης. Και δεν το λέµε εµείς αυτό. Το Ευρωπαϊκό Συµβού-
λιο του ∆εκεµβρίου υιοθετώντας τις αξιολογήσεις της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής για τις χώρες µέλη που βρίσκονται στη
διαδικασία υπερβολικού ελλείµµατος λέει ξεκάθαρα και διαβάζω:
«Οι σηµαντικές αποκλίσεις των εσόδων και οι υπερβάσεις δαπα-
νών, που οδήγησαν στη µεγάλη επιδείνωση της δηµοσιονοµικής
θέσης της Ελλάδας, το 2009, µόνο ως ένα βαθµό µπορούν να
αποδοθούν στην επιδείνωση των µακροοικονοµικών συνθηκών.
Οφείλονται κυρίως στη µη ικανοποιητική ανταπόκριση των ελλη-
νικών αρχών στις συστάσεις του Συµβουλίου του Απριλίου 2009».
Αυτά λέει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Καταθέτω στα Πρακτικά το κείµενο.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Πα-

πακωνσταντίνου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο,τοοποίοβρίσκεταιστοαρχείοτουΤµήµατοςΓραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

Μπορείτε να τα αµφισβητείτε όλα αυτά για λόγους εντυπώ-
σεων, γιατί δεν έχετε ούτε ένα επιχείρηµα για να υπερασπιστείτε
πεντέµισι χαµένα χρόνια για τη χώρα. ∆υστυχώς όµως αυτή είναι
η αφετηρία µας:

Ένας δηµοσιονοµικός εκτροχιασµός το 2009 µε το έλλειµµα,
που ενώ είχε προϋπολογιστεί στο 2% του ΑΕΠ, ενώ αναθεωρή-
θηκε στο Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης στο 3,7% του
ΑΕΠ, κατέληξε να είναι 12,7%, 30.000.000.000 ευρώ, µ’ ένα δη-
µόσιο χρέος δίπλα του 300.000.000.000 ευρώ.

Μαζί µε το δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό: έχουµε µια οικονοµία
σε ύφεση, µε ρυθµό ανάπτυξης µείον 1,6% το τρίτο τρίµηνο και
περίπου εκατό χιλιάδες νέους ανέργους, ένα έλλειµµα αξιοπι-
στίας, µια τεράστια «πληγή» στο κύρος της χώρας που προκά-
λεσε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας από την αρχή της
θητείας της µε την περίφηµη ψευδεπίγραφη δηµοσιονοµική απο-
γραφή µέχρι το τέλος µε τη δηµοσιονοµική κατάσταση που πα-
ρέδωσε. Και βέβαια, ένα τεράστιο έλλειµµα εµπιστοσύνης από
τις διεθνείς αγορές, ένα έλλειµµα που φέρνει τη χώρα σε εξαι-
ρετικά δύσκολη θέση για την κάλυψη των δανειακών της ανα-
γκών. Με επιτόκια δανεισµού που εκτινάσσονται, χωρίς καν η
χώρα να βγαίνει στις αγορές για να δανειστεί. Και µόνο που
υπάρχει αυτό το έλλειµµα και µόνο που υπάρχει αυτό το χρέος,
έχετε σήµερα το πολιτικό θράσος να έρχεστε και να µιλάτε για τη
διεύρυνση των επιτοκίων δανεισµού το τελευταίο δίµηνο και να
επιχειρείτε να το χρεώσετε στο ΠΑΣΟΚ. Τι άλλο θα ακούσουµε,
τι άλλο θα ακούσουν οι Έλληνες πολίτες;

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτά µας άφησε η προηγούµενη
κυβέρνηση. Αυτό είναι το σηµείο αφετηρίας, για να εφαρµό-
σουµε το πρόγραµµά µας για την ανάταξη της οικονοµίας. Το
πρόγραµµά µας για το «νοικοκύρεµα» των οικονοµικών, το πρό-
γραµµά µας για µία δίκαιη αναδιανοµή, τις δεσµεύσεις µας για
βαθιές τοµές που ενισχύουν τη διαφάνεια στη διαχείριση του δη-
µοσίου χρήµατος, την αποκατάσταση της εµπιστοσύνης των πο-
λιτών στο κράτος.

Η πρόκληση είναι µεγάλη. Και µέσα σ’ αυτό το αρνητικό οικο-
νοµικό περιβάλλον µ’ αυτή την εξαιρετικά δύσκολη αφετηρία η
Κυβέρνηση µε τον προϋπολογισµό του 2010 θέτει ως δηµοσιο-
νοµικό στόχο: τη µείωση του ελλείµµατος κατά τουλάχιστον 3,6
µονάδες του ΑΕΠ και τη συγκράτηση της αύξησης του δηµοσίου
χρέους.

Ταυτόχρονα, όµως µε τον προϋπολογισµό αυτό στηρίζουµε
την ανάπτυξη και τις επενδύσεις, ενισχύουµε τους οικονοµικά
ασθενέστερους, βοηθάµε τους ανέργους, για να µπουν στην
αγορά εργασίας, αναλαµβάνουµε δράσεις, για να ανακάµψει η
ανταγωνιστικότητα, υποστηρίζουµε ουσιαστικά τους τοµείς της
υγείας και της παιδείας. Και όλα αυτά χωρίς παρέκκλιση από το
στόχο της δηµοσιονοµικής προσαρµογής, γιατί µόνο όσοι έχουν
ιδεολογικές παρωπίδες δεν βλέπουν ότι είναι ανάγκη να συνεχι-
στεί η απρόσκοπτη χρηµατοδότηση της χώρας µας από τις διε-
θνείς αγορές.

Στον Προϋπολογισµό του 2010 προβλέπεται µείωση του ελ-
λείµµατος της τάξης των 8,4 δισεκατοµµυρίων ευρώ, 3,6 µονά-
δες του ΑΕΠ από το 12,7% το 2009 στο 9,1% το 2010. Το
µέγεθος αυτής της δηµοσιονοµικής προσαρµογής οδηγεί σε µι-
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κρότερες από το 2009, αλλά πάλι πολύ υψηλές δανειακές ανά-
γκες. Το χρέος της κεντρικής κυβέρνησης θα φτάσει περίπου
στο 133% του Α.Ε.Π. ή 326 δισεκατοµµύρια ευρώ από περίπου
125% ή 300 δισεκατοµµύρια το 2009. Σε όρους γενικής κυβέρ-
νησης -που είναι αυτό το οποίο παρακολουθούν η Ευρωπαϊκή
Ένωση και οι διεθνείς αγορές- το χρέος θα φτάσει το 120% του
Α.Ε.Π. ή 295 δισεκατοµµύρια ευρώ από περίπου 113% ή 272 δισ.
ευρώ το 2009. Αυτό καθιστά ακόµα πιο επιτακτική την ανάγκη
για απόλυτη συνέπεια στην εκτέλεση του προϋπολογισµού. Πολύ
δε περισσότερο, όταν ο εκτροχιασµός του 2009 οδήγησε σε
έκτακτο διπλασιασµό του δανειακού προγράµµατος -πέραν των
χρεολυσίων- προκαλώντας σηµαντικό πλήγµα στην αξιοπιστία
του ελληνικού δηµοσίου ως εκδότη χρέους, που αποτιµάται εξαι-
ρετικά αρνητικά από τις αγορές. Εµείς δεσµευόµαστε σ’ αυτήν
την κατεύθυνση. Θα κάνουµε ό,τι χρειαστεί, για να είµαστε συ-
νεπείς στους στόχους µας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ακούγοντας τις τοποθετήσεις
των Βουλευτών της Αντιπολίτευσης, µε ικανοποίηση διαπιστώνω
ότι όλοι συναινούν στην ανάγκη µείωσης του ελλείµµατος και του
χρέους.

Όλοι συµφωνούν ότι είναι ανάγκη να υπάρξει νοικοκύρεµα στα
δηµόσια οικονοµικά, την ίδια στιγµή βέβαια που πρέπει να βά-
λουµε πάλι µπροστά την οικονοµία και να στηρίξουµε τους αδύ-
ναµους.

Προς µεγάλη µου έκπληξη, ωστόσο, διαπιστώνω ότι οι περισ-
σότεροι θέλουν να γίνει αυτό, χωρίς να αλλάξει απολύτως τί-
ποτα, ούτε στο ύψος των εσόδων, ούτε στο σκέλος των
δαπανών. ∆υστυχώς, όµως, αυτό δεν γίνεται.

Η µείωση του ελλείµµατος -και ειδικά όσο η ανάπτυξη δεν έχει
ακόµα επανέλθει- περνά κυρίως από την αύξηση των εσόδων και
από τη µείωση των δαπανών. Και αυτό επιχειρούµε να κάνουµε.
Μια σηµαντική αύξηση των εσόδων, που έχουν καταρρεύσει και
είναι σήµερα ως ποσοστό του ΑΕΠ πέντε ποσοστιαίες µονάδες
χαµηλότερα από το µέσο όρο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και µια
σηµαντική περιστολή της σπατάλης και των δαπανών, που σε επί-
πεδο γενικής κυβέρνησης έχουν αυξηθεί 40 δισ. ευρώ, τα τε-
λευταία χρόνια της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας και
φθάνουν πλέον το 50% του ΑΕΠ, πιο ψηλά από το µέσο όρο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Η µείωση του ελλείµµατος που προβλέπει ο προϋπολογισµός
του 2010 επιτυγχάνεται κατά το ήµισυ µε µόνιµα µέτρα διαρ-
θρωτικού χαρακτήρα και προκύπτει σχεδόν ισόποσα από τη µεί-
ωση των δαπανών και την αύξηση των εσόδων. 4,5 δισ. ευρώ από
τα καθαρά τακτικά έσοδα, 4,2 δισ. ευρώ από τη µείωση των δα-
πανών σε επίπεδο κεντρικής και γενικής κυβέρνησης.

Το έλλειµµα στο Πρόγραµµα των ∆ηµοσίων Επενδύσεων µει-
ώνεται κατά 750 εκ. ευρώ ή κατά 0,3% του ΑΕΠ, ενώ οι δαπάνες
για τόκους αυξάνεται κατά 600 εκ. ευρώ, λόγω των µεγάλων δα-
νειακών αναγκών και του υψηλού κόστους δανεισµού των προη-
γουµένων ετών.

Ξεκάθαρη, όµως, επιλογή της Κυβέρνησης είναι να µην επιβα-
ρύνει τα χαµηλά εισοδήµατα. Και αυτό φαίνεται και από τις προ-
βλεπόµενες αυξήσεις των εσόδων. Γιατί παρά τα όσα λέγονται,
παρά τα όσα διακινούνται, παρά µια προσπάθεια τροµοκρατίας,
που γίνεται για τη δηµιουργία εντυπώσεων, η αλήθεια είναι µόνο
µια: τα φορολογικά έσοδα αυξάνονται, αλλά όχι µε αυξήσεις συ-
ντελεστών στα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα.

Αυξάνονται µέσω της έκτακτης εισφοράς κοινωνικής ευθύνης
από τα µεγάλα κέρδη και τις µεγάλες ακίνητες περιουσίες. Αυ-
ξάνονται από τη φορολογική µεταρρύθµιση στο µέγεθος που θα
αποδώσει µέσα στο 2010, µαζί µε τη συµβολή της ανάκαµψης
του ονοµαστικού ΑΕΠ. Αυξάνονται από την αξιοποίηση κάθε
µέσου –και έχουµε κάνει µια σειρά από ανακοινώσεις στην κα-
τεύθυνση αυτή- για τον πιο αποτελεσµατικό φορολογικό έλεγχο
και την είσπραξη ανείσπρακτων οφειλών. Και αυξάνονται από τον
υψηλότερο Ειδικό Φόρο Κατανάλωσης στα ποτά και στα τσι-
γάρα.

Παράλληλα, υπάρχει και µια σηµαντική συνεισφορά ύψους πε-
ρίπου 800 εκ. ευρώ από τη µείωση των επιστροφών εσόδων και
από άλλα µη φορολογικά έσοδα. Οι δαπάνες µειώνονται κυρίως
από τη µείωση των πρωτογενών δαπανών.

Για πρώτη φορά σε κρατικό προϋπολογισµό µειώνονται κατά
3,8% ή κατά 2,3 δισ. ευρώ, µε µείωση των λειτουργικών δαπα-
νών του δηµοσίου κατά 11% εκ (των οποίων η µείωση των κατα-
ναλωτικών δαπανών κατά 25%). Με µείωση των δαπανών για
ασφάλιση, περίθαλψη και κοινωνική προστασία κατά σχεδόν 10%
-όχι µείωση για τις δαπάνες για συντάξεις και για πρόνοια, αλλά
µείωση της απόλυτης σπατάλης πόρων µέσα στο ασφαλιστικό
σύστηµα. Με συγκράτηση των δαπανών για µισθούς και συντά-
ξεις, οι οποίες αυξάνονται κατά 2,8%.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο στόχος της δηµοσιονοµικής
προσαρµογής είναι αναγκαίο να επιτευχθεί και θα επιτευχθεί.
Όµως είναι µεγάλη ανάγκη να στηριχθεί και η οικονοµία, το ει-
σόδηµα των ασθενέστερων, οι προοπτικές ανάπτυξης της
χώρας. Οι επιλογές µας είναι σαφείς και κάποιες απ’ αυτές υλο-
ποιούνται ήδη.

Μέσω αναδιάταξης των προτεραιοτήτων και των δαπανών υλο-
ποιούνται δεσµεύσεις µας ύψους 2,6 δισ. ευρώ, 1,1% του ΑΕΠ
για τη στήριξη της οικονοµίας και των οικονοµικά ασθενέστερων.

Υλοποιούµε ήδη τη δέσµευσή µας για τη χορήγηση του έκτα-
κτου επιδόµατος κοινωνικής αλληλεγγύης προς 2,5 εκ. συµπολί-
τες µας µε ένα κόστος περίπου 1 δισ. ευρώ. Όµως δεν περνάµε
το κόστος αυτό στο έλλειµµα, δεν το περνάµε στο φορολογού-
µενο. Χρηµατοδοτείται εξ ολοκλήρου από την εισφορά κοινωνι-
κής ευθύνης, από τα µεγάλα κέρδη και τις µεγάλες περιουσίες.

Καταργήσαµε το µέτρο της απόσυρσης που θα στοίχιζε 400
εκ.ευρώ και µεταφέρουµε το κονδύλι αυτό στην παιδεία, ώστε
να αυξηθεί η χρηµατοδότησή της κατά 1 δισ. ευρώ το 2010,
όπως είχαµε δεσµευτεί. Μειώνουµε τις καταναλωτικές δαπάνες
του ∆ηµοσίου, αλλά αυξάνουµε τις δαπάνες για δηµόσιες επεν-
δύσεις στο 4,2% του ΑΕΠ Μειώνουµε τις επιχορηγήσεις διαφό-
ρων φορέων, αλλά χρηµατοδοτούµε την αύξηση του επιδόµατος
της ανεργίας κατά 5% φέτος. Μειώνουµε τις εξοπλιστικές δαπά-
νες, αλλά αυξάνουµε τις αγροτικές συντάξεις και την επιστροφή
ΦΠΑ στους αγρότες.

Ναι, θα αυξήσουµε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης σε τσιγάρα
και ποτά, για να χρηµατοδοτηθεί επιπλέον η υγεία, για να µπο-
ρέσουµε να προχωρήσουµε στην πρόσληψη 3.000 επιπλέον νο-
σηλευτών στα νοσοκοµεία, όπως και για να χρηµατοδοτηθεί το
πρόγραµµα για την επιδότηση των ασφαλιστικών εισφορών,
ώστε να ενισχυθεί η απασχόληση των νέων σε κανονικές δου-
λειές και όχι σε «STAGE» στο δηµόσιο.

Ναι, στο δηµόσιο τοµέα οι αυξήσεις θα καλύψουν τον πληθω-
ρισµό για όσους αµείβονται έως 2.000 ευρώ το µήνα. Πάνω από
αυτό το επίπεδο θα ισχύσει µόνο η µισθολογική ωρίµανση. Και
όπως ανακοίνωσε πριν από µερικές ηµέρες ο Πρωθυπουργός,
θα περικόψουµε το κονδύλι για τα επιδόµατα κατά 10%, µε µει-
ώσεις ανάλογα µε το ύψος των επιδοµάτων και των συνολικών
αποδοχών.

Οι αµοιβές διοικητικών στελεχών στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα θα µειωθούν. Θα υπάρξει πλαφόν και µείωση στις αµοιβές
των διοικητικών στελεχών των ∆ΕΚΟ κατά τουλάχιστον 10% και
50% στις αµοιβές µελών ∆ιοικητικών Συµβουλίων. Και θα εξειδι-
κεύσουµε αυτές τις αποφάσεις µε δίκαιο τρόπο στο νοµοσχέδιο
για την εισοδηµατική πολιτική, που θα καταθέσουµε στις αρχές
του έτους.

Σ’ αυτή τη δύσκολη συγκυρία, όλοι πρέπει να συνεισφέρουν
ανάλογα µε τις δυνατότητές τους. Έξω από αυτήν την Αίθουσα
υπάρχουν 500 χιλιάδες άνεργοι. Υπάρχουν συµπολίτες µας που
χρειάζονται πραγµατική στήριξη. Υπάρχει µία ολόκληρη γενιά,
που προσπαθεί να επιβιώσει στον ιδιωτικό τοµέα µε 500 ευρώ,
600 ευρώ, 700 ευρώ το µήνα. Σε αυτές τις συνθήκες δεν µπο-
ρούν να χορηγούνται αυξήσεις σε µισθούς 4.000 ευρώ, 5.000
ευρώ και 7.000 ευρώ στο ∆ηµόσιο, ούτε να συντηρούνται προ-
νόµια και µισθολόγια golden boys σε δηµόσιες επιχειρήσεις και
οργανισµούς.

Αυτές είναι οι προτεραιότητές µας. Αυτές είναι οι επιλογές
µας. Για εµάς, δεν υπάρχουν εύκολα και δύσκολα µέτρα. Υπάρ-
χουν άδικες και δίκαιες πολιτικές. Το πρόγραµµα το οποίο µας
δεσµεύει απέναντι στους Έλληνες πολίτες, περιγράφει µία στρα-
τηγική για την πραγµατική ανάταξη της οικονοµίας και το ουσια-
στικό νοικοκύρεµα των δηµόσιων οικονοµικών.
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Είναι το πιο δύσκολο πρόγραµµα, γιατί προβλέπει τοµές και
βαθιές αλλαγές. Γιατί θέλει να δώσει λύσεις, παλεύοντας τις
πραγµατικές αιτίες των προβληµάτων και όχι τη διόρθωση µόνο
των αποτελεσµάτων. ∆εν είναι πρόγραµµα ενός µήνα, ούτε ενός
έτους. Είναι ένα πρόγραµµα τετραετίας. Είναι ένα πρόγραµµα
µε πραγµατικά δύσκολα µέτρα, αλλά είναι δύσκολα πρώτα από
όλα για την Κυβέρνηση.

Η προσπάθεια για το νοικοκύρεµα στο ∆ηµόσιο δεν σταµατά
µε τον προϋπολογισµό του 2010. Η προσπάθεια αυτή έχει µόλις
αρχίσει και προχωρά µε εντατικούς ρυθµούς. Τα πρώτα δείγµατα
γραφής είναι ήδη εδώ. Όµως, αυτή η κατάσταση δεν θα διορ-
θωθεί από τη µια µέρα στην άλλη. Το χτίσιµο της αξιοπιστίας,
που έχει χαθεί, θέλει προσπάθεια και παίρνει χρόνο.

Την εβδοµάδα που µας πέρασε, ο Πρωθυπουργός εξήγγειλε
το µεσοπρόθεσµο δηµοσιονοµικό µας στόχο: µείωση του ελ-
λείµµατος κάτω από το 3% του ΑΕΠ ως το 2013, αποκλιµάκωση
του χρέους ως ποσοστό του ΑΕΠ από το 2012. Εξήγγειλε την
επιτάχυνση των δράσεων για τη µείωση των δαπανών από όλη
την Κυβέρνηση, µε στόχο την ακόµη µεγαλύτερη µείωση του ελ-
λείµµατος, το 2010, από αυτή που προβλέπεται στον προϋπολο-
γισµό -κατά τέσσερις ποσοστιαίες µονάδες.

Μερικοί εύκολα και αβασάνιστα έσπευσαν να πουν ότι, ως συ-
νέπεια αυτών των ανακοινώσεων, ο προϋπολογισµός που συζη-
τάµε στη Βουλή δεν ισχύει. Τους απαντάµε, το 2010 θα είναι η
πρώτη χρονιά που το αποτέλεσµα στο τέλος του έτους θα είναι
καλύτερο από αυτό που προβλέπει ο προϋπολογισµός. Βάζουµε
πιο ψηλά το στόχο. Έχει κανείς αντίρρηση σ’ αυτό;

Η εξειδίκευση του µεσοπρόθεσµου προγράµµατος δηµοσιο-
νοµικής προσαρµογής θα περιγραφεί ποσοτικοποιηµένα στο
Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανάπτυξης, που θα καταθέσουµε
για συζήτηση στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής, πριν την απο-
στολή του στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, τον Ιανουάριο του 2010.
Το πρόγραµµα αυτό δεν θα περιλαµβάνει τίποτε περισσότερο
και τίποτε λιγότερο από αυτό που όλοι οι πολίτες βλέπουν ότι
χρειάζεται να γίνει για να σταµατήσει αυτή η τρελή κούρσα ελ-
λειµµάτων και χρεών:

Την ενίσχυση των εσόδων µέσα από ένα νέο, δίκαιο και απο-
τελεσµατικό φορολογικό σύστηµα, µε δραστική προσπάθεια για
τη µείωση της φοροδιαφυγής και της φοροαποφυγής - ξεκινή-
σαµε, ήδη, τον διάλογο για το νέο φορολογικό νοµοσχέδιο, που
θα κατατεθεί για ψήφιση τέλος Φεβρουαρίου,

την δραστική περιστολή της σπατάλης και τη µείωση των δη-
µοσίων δαπανών, που δεν εξυπηρετούν, ούτε κοινωνικούς, ούτε
αναπτυξιακούς σκοπούς, ούτε ανταποκρίνονται σε πραγµατικές
υπηρεσίες για τους πολίτες. Και εδώ ο Πρωθυπουργός έδωσε
ήδη κατευθύνσεις για τριετείς προϋπολογισµούς µε περικοπές
δαπανών σε όλα τα Υπουργεία, συγχωνεύσεις ή καταργήσεις ορ-
γανισµών του ∆ηµοσίου, που απλώς αναπαράγουν την ύπαρξή
τους.

Και βέβαια βαθιές τοµές και αλλαγές που ενισχύουν τη δια-
φάνεια στη διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος, τον έλεγχο και τη
λογοδοσία, όχι µόνο στην κεντρική κυβέρνηση, αλλά και στον ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Με το νέο έτος, εισάγονται νέες διαδικασίες αυστηρότερης
εκτέλεσης και παρακολούθησης του προϋπολογισµού. Ο προϋ-
πολογισµός θα παρακολουθείται σε µηνιαία βάση και τα στοιχεία
θα δηµοσιεύονται, ώστε να υπάρχει άµεσος έλεγχος από τους
πολίτες και από τη Βουλή. Οι πολίτες θα µπορούν να παρακο-
λουθούν την εξέλιξη του προϋπολογισµού στο διαδίκτυο, να γνω-
ρίζουν που πάνε τα χρήµατά τους .

Ο ρόλος του Κοινοβουλίου στον έλεγχο της πορείας εκτέλε-
σης του προϋπολογισµού θα είναι ουσιαστικός. Μαζί µε την ανε-
ξαρτητοποίηση της στατιστικής υπηρεσίας, σκοπεύουµε να
προτείνουµε τη δηµιουργία ενός ειδικού Σώµατος Ελεγκτών της
Εκτέλεσης του προϋπολογισµού στη Βουλή, για να θωρακί-
σουµε την αξιοπιστία των στοιχείων, για διαφάνεια και λογοδο-
σία.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σας καλώ να υπερψηφίσετε
αυτόν τον προϋπολογισµό. Γιατί µε τον προϋπολογισµό του
2010, επιτέλους ζητάµε να γίνει η αρχή για το αυτονόητο. Να
µπει µία τάξη στο χάος των δηµόσιων οικονοµικών της χώρας,

να στηριχθεί η οικονοµία και οι πολίτες που έχουν ανάγκη.
Σας καλώ να στηρίξετε τον Προϋπολογισµό της Κυβέρνησης,

γιατί απέναντι στο αδιέξοδο που παραλάβαµε, και ενώ όλοι πε-
ρίµεναν να ακούσουν από τη νέα Κυβέρνηση το επιχείρηµα της
«καµένης γης», η Κυβέρνηση όχι µόνο δεν ψάχνει για άλλοθι,
αλλά κάνει αυτό που υποσχέθηκε στους πολίτες: «σηκώσαµε τα
µανίκια» και δουλεύουµε σκληρά, για να µπει ξανά µπροστά η
µηχανή, για να δουλέψει σωστά, δίκαια και αποτελεσµατικά για
τους πολίτες. Για να δουλέψει επιτέλους για τους πολίτες, για
τους πολλούς, όχι σε βάρος τους, όχι υπέρ των ολίγων, όχι υπέρ
των ειδικών συµφερόντων.

Σας ζητώ να υπερψηφίσετε τον προϋπολογισµό του 2010, γιατί
είναι η ουσιαστική αρχή αυτής της προσπάθειας. Αυτής της προ-
σπάθειας για την οποία πήραµε την καθαρή εντολή από τον Ελ-
ληνικό λαό και µπορούµε να υλοποιήσουµε µαζί µε την ελληνική
κοινωνία.

Σας ευχαριστώ.
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε και εµείς

τον Υπουργό τον κ. Παπακωνσταντίνου, ο οποίος απέδειξε, ότι τα
τριάντα πέντε λεπτά µπορεί να είναι και τριάντα δύο και όχι τριά-
ντα πέντε ή περισσότερα.

ΣΗΦΗΣ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Κατ’οικονοµίαν.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε γιατί

εξοικονόµησε το χρόνο και δίνει παραδείγµατα γενικώς οικονο-
µίας και στο χρόνο.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος έχει ζητήσει το λόγο.

Ορίστε κύριε Μαρκόπουλε. Υποθέτω ότι θα κάνετε την κανο-
νική σας τοποθέτηση για δώδεκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι κύριε Πρόεδρε. Θα
προτιµούσα να κάνω χρήση και δευτερολογίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ωραία. Θα σας δώσω
έξι λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά τα όσα

ακούσαµε από τον αξιότιµο Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας –και
ευχόµαστε επιτυχία στο έργο της Κυβέρνησης, γιατί η επιτυχία
αφορά όλους τους πολίτες- παρά τα όσα υποτιµητικά ακούσαµε
για τη δική µας παράταξη, εγώ δεν θα χρησιµοποιήσω αυτές τις
εκφράσεις περί εξαπάτησης και περί δολίων σχεδίων και περί
εγκατάλειψης εξουσίας.

Εγώ, κύριε Υπουργέ, θα σας πω ότι σας πιστεύουµε. Σας πι-
στεύουµε ότι έχετε ειλικρινείς στόχους και πιστεύουµε ότι θέ-
λετε να πετύχετε, αλλά δεν εµπιστευόµαστε το σχέδιο το οποίο
µας παρουσιάζετε. ∆εν το εµπιστευόµαστε, πρώτα απ’ όλα γιατί
δεν βλέπουµε σχέδιο. Βλέπουµε αλλεπάλληλές αντικρουόµενες
πολλές φορές εκτιµήσεις για την επόµενη χρονιά, οι οποίες βα-
σίζονται σε δικές σας δηλώσεις. Στις 5 Νοεµβρίου µας καταθέ-
σατε ένα προσχέδιο ότι το 2010 το έλλειµµα θα πάει στο 9,4%,
στις 20 Νοεµβρίου το κατεβάσατε στο 9,1% και προχθές στις 16
∆εκεµβρίου στο Λονδίνο εκτιµήσατε ενώπιον επενδυτών και χρη-
µατοπιστωτικών ιδρυµάτων, ότι θα το πάτε στο 8,7%.

Αυτά τα 1,7 δισεκατοµµύρια πώς βρεθήκανε σε λίγες ηµέρες,
κύριε Υπουργέ; Έχουµε, λοιπόν, κάθε λόγο να αµφισβητούµε το
γεγονός ότι έρχεται ένα διαρθρωµένο σχέδιο. Και πάντως, είµα-
στε εδώ, για να συµβάλουµε στην οποιαδήποτε συζήτηση και να
βοηθήσουµε τον τόπο. Βεβαίως, δεν είδαµε στην οµιλία σας ούτε
µισή λέξη για την παγκόσµια οικονοµική κρίση η οποία έπληξε
όλον τον κόσµο και την Ευρώπη και την Ελλάδα. ∆εν ακούσαµε
τίποτε. Σαν να µην έχει αντιληφθεί κανένας τίποτα γι’ αυτό που
έγινε σε ολόκληρο τον κόσµο.

Και γι’ αυτό το λόγο έχουµε κάθε λόγο να πιστεύουµε –και θα
µου το επιτρέψετε αυτό- ότι προσπαθείτε, ρίχνοντας τα βάρη
στην προηγούµενη Κυβέρνηση -ενδεχοµένως δεν χρησιµοποιή-
σατε τη λέξη «καµένη γη», αλλά χρησιµοποιήσατε άλλες βαρύ-
τερες- να δηµιουργήσετε ένα κλίµα ανασφάλειας και φοβίας
στους πολίτες και στο πολιτικό σύστηµα ότι δεν θα βγει η χώρα
από την κρίση.

Εµείς ως παράταξη πιστεύουµε ότι θα βγει η χώρα και είµαστε
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εδώ για να συµβάλλουµε σε αυτό. Κι εµείς δεν φοβόµαστε ως
παράταξη, ως κόµµα, ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση ούτε ότι δια-
κυβεύεται η κοινωνική συνοχή και ασφαλώς δεν διακυβεύεται η
κυριαρχία και η εξωτερική µας πολιτική από τα οικονοµικά προ-
βλήµατα του τόπου. Τα λέω αυτά γιατί τα ακούσαµε και οι πολί-
τες ανησυχούν.

Σε ποιο σκηνικό γίνατε Κυβέρνηση στις 4 Οκτωβρίου; Γίνατε
Κυβέρνηση σε ένα ιδιότυπο σκηνικό, όπου η προηγούµενη Κυ-
βέρνηση είπε ίσως όσο κανένας άλλος Πρωθυπουργός, όπως ο
Κώστας Καραµανλής, την αλήθεια για την οικονοµία, ζήτησε νέα
εντολή σε µία νέα Κυβέρνηση για να λύσει τα διαρθρωτικά και
τα άλλα προβλήµατα της οικονοµίας. ∆εν υποσχεθήκαµε σε κα-
νέναν τίποτα, ηττηθήκαµε στις εκλογές, είναι σεβαστό το αποτέ-
λεσµα των πολιτών και ήλθε ένα άλλο κόµµα στην εξουσία.

Αλλά σε καµµία περίπτωση δεν πέσαµε στην παγίδα της ανα-
λήθειας, της δηµαγωγίας και του λαϊκισµού. Και το λέω αυτό,
γιατί αυτό το ιδιότυπο πολιτικό σκηνικό, συνοδευόταν από µία
προίκα, κύριε Υπουργέ, µία οικονοµική προίκα, µε ήδη ληφθεί-
σες αποφάσεις για αυξηµένα έσοδα από νοµοθετήµατα της
δικής µας Κυβέρνησης. Έτοιµα έσοδα δηλαδή για τη δική σας
Κυβέρνηση, χωρίς κόστος κοινωνικό, χωρίς πολιτικό κόστος, θα
µπορούσατε να τα είχατε εισπράξει. Και δεν τα ακυρώσατε, πα-
ρακαλώ, αλλά τα αναβάλατε για την επόµενη χρονιά.

Αυτό κάνατε και για τους ηµιϋπαίθριους, αυτό κάνατε για το
ΕΤΑΚ το οποίο θα εισπράξετε για το 2010 αυξηµένο, µε τις αυ-
ξηµένες τιµές των ακινήτων τις οποίες πρόκειται να κάνετε, όπως
έχετε ήδη ανακοινώσει. Αν τα είχατε κάνει αυτά µέσα στο χρόνο,
θα µπορούσατε να παρουσιαστείτε στις αγορές που τις έχετε
αποθεώσει και µιλάτε συνέχεια για τις αγορές, πιο αξιόπιστοι για
την πατρίδα µας παρακαλώ και να µην είχαµε υποστεί τα κατάγ-
µατα της αξιοπιστίας τα οποία υπέστηµεν. ∆ιότι η κρίση δεν προ-
έκυψε επί των δικών σας ηµερών, δυόµισι-τρεις µήνες που
κυβερνάτε τώρα. Η κρίση είναι δυο χρόνια τώρα, και ένα χρόνο
βρισκόµαστε στον πυρήνα της κεντρικής περιδίνησης της κρίσης
στην Ελλάδα.

Αλλά σε όλη τη διάρκεια, κατά περίεργο τρόπο, που κυβερ-
νούσε η Νέα ∆ηµοκρατία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ούτε το
Χρηµατιστήριο έπεσε ούτε υποβαθµίστηκε η ελληνική οικονοµία.
Έγιναν ορισµένα κερδοσκοπικά στην αρχή του χρόνου, δεν εί-
χαµε τη συµπαράσταση του ΠΑΣΟΚ ως Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση, είχαµε κραυγές ανησυχίας εδώ µέσα, τα αντιµετωπίσαµε
χωρίς φοβικά σύνδροµα, χωρίς κραυγές αγωνίας και χωρίς κυ-
ρίως να µεταβιβάσουµε αυτήν τη φοβία στους πολίτες. Κάντε,
παρακαλώ, τη σύγκριση και επιτρέψτε µας να λέµε ότι είστε απο-
λύτως και αδίκως αιφνιδιασµένοι, διότι ξέρατε από το Σεπτέµ-
βρη πού βαδίζουµε. Είχε δει ο αξιότιµος Πρωθυπουργός τον κ.
Προβόπουλο, εγνώριζε ακριβώς τι συµβαίνει στην ελληνική οι-
κονοµία.

∆εν δικαιολογείστε. ∆εν δικαιολογείστε να θέλετε ενάµιση
µήνα να βάλετε γενικούς γραµµατείς, δεν δικαιολογείστε να θέ-
λετε δύο µήνες και πλέον να βάλετε γενικούς γραµµατείς στις
περιφέρειες, για να καταλάβουν -περί τον Μάρτιο- τι είναι το
ΕΣΠΑ και να αρχίσουν να το τρέχουν. ∆εν δικαιολογείστε να
έχετε οργανισµούς χωρίς διοικητές. ∆εν δικαιολογείστε δηλαδή,
ο τόπος, µέσα σε αυτήν την κρίση, να µην κυβερνιέται έτσι όπως
έπρεπε να κυβερνιέται. Ανοχή έχετε, εµπιστοσύνη έχετε, συµπα-
ράσταση από εµάς έχετε, δεν σας εµποδίζει κανείς για τίποτε.
Παρακαλώ προχωρήστε. Μην ανακαλύπτετε, παρακαλώ, µείωση
δαπανών και φιλόδοξες και αισιόδοξες προβλέψεις για το 2010.
Ξεχάσατε να µας πείτε, για τα 2.000.000.000, τις µη επαναλαµ-
βανόµενες δαπάνες τις οποίες αν τις αφαιρέσουµε, είναι µηδε-
νική η µείωση των δαπανών στο 2010. Και µην προσπαθείτε να
διορθώσετε τους αριθµούς, αγνοώντας τους ανθρώπους.

Θα µας βρείτε δίπλα σας στη µείωση των δαπανών εκεί όπου
πράγµατι είναι αυξηµένες. Θα µας βρείτε δίπλα σας στην αύξηση
των εσόδων, όσον αφορά στο κυνήγι της φοροδιαφυγής, για το
οποίο τίποτα δεν ακούστηκε σε αυτήν την Αίθουσα. Πάλι, στον
εύκολο αντίπαλο, στους µισθωτούς επιτεθήκατε και εσείς. Θα
µας βρείτε απέναντι στο γεγονός ότι εµείς από ιδεολογικής άπο-
ψης και πεποίθησης δεν συµφωνούµε µε την επιδότηση και την
αύξηση του επιδόµατος ανεργίας, επειδή βαδίζουµε στο 15%,

αλλά θα θέλαµε την επιδότηση της εργασίας, κύριε Υπουργέ, και
το έχουµε εφαρµόσει.

Και σε κάθε περίπτωση, η ανανεωµένη Νέα ∆ηµοκρατία πιστή
στο ριζοσπαστικό φιλελευθερισµό είναι υπέρ του αναδιανεµητι-
κού πλούτου στη βάση στην ευρεία κοινωνία. Είναι υπέρ αυτής
της αναδιανοµής µε µία διαφορά. Ότι για να διανείµουµε, πρέπει
να υπάρχει πλούτος. Και πουθενά, σε κανένα πρόγραµµα του
2010, σε κανένα όραµα για τις επόµενες δύο χρονιές, από το τε-
τραετές που µας εµφανίζετε, δεν βλέπουµε παραγωγή πλούτου.
Βλέπουµε µόνο ανελαστικές δαπάνες, δεν βλέπουµε παραγωγή
πλούτου, δεν βλέπουµε αναδιανοµή αυτού του πλούτου που θα
παραχθεί και δεν µπορούµε να αντιληφθούµε µε ποιο τρόπο, για
να το πούµε και στους πολίτες και µε ποιο όραµα, θα φύγουµε
από τη στενωπό στην οποία βρισκόµαστε. Σε κάθε περίπτωση,
είµαστε εδώ για να συµβάλλουµε στον πολιτικό διάλογο για τον
τόπο για τον οποίο κανένας δεν είναι λιγότερο ευαίσθητος.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχει ζητήσει το λόγο ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής, κά-
νοντας χρήση των έξι λεπτών της δευτερολογίας. Επίσης, έχει
ζητήσει το λόγο ο κ. Ροντούλης από το ΛΑΟΣ για έξι λεπτά.
Ακόµη, έχει ζητήσει το λόγο ο κ. Χαλβατζής από το ΚΚΕ για έξι
λεπτά.

Κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κατ’ αρχάς, επιτρέψτε µου να ευ-

χηθώ καλή θητεία στο ρόλο του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου
στον αξιότιµο συνάδελφο κ. Μαρκόπουλο, ο οποίος ευτύχισε να
έχει την παρθενική του οµιλία ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος στη µεγάλη συζήτηση του προϋπολογισµού. Ωστόσο, όµως,
στην παρθενική του οµιλία δεν µπόρεσε να καλύψει τη µεγάλη
αδυναµία στην οποία βρίσκεται η Νέα ∆ηµοκρατία κυρίως στα
θέµατα της δηµοσιονοµικής πολιτικής και της προσέγγισης της
οικονοµικής πολιτικής της χώρας. Το καταλαβαίνω. Είναι απολύ-
τως λογικό, γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία προέρχεται από µία µεγάλη
ήττα, µία ήττα η οποία ουσιαστικά δικαιολογήθηκε απ’ όλους ως
το αποτέλεσµα της κατακραυγής του ελληνικού λαού, σχετικά
ακριβώς µε την οικονοµική της πολιτική παιδεία. Ωστόσο, ο αγα-
πητός συνάδελφος κ. Μαρκόπουλος επεχείρησε να περάσει δύο
µηνύµατα. Πρώτα απ’ όλα, ότι το διεθνές κλίµα, οι διεθνείς αγο-
ρές στην πραγµατικότητα βρίσκονται σε αναταραχή, εκδηλώ-
νουν µία µεγάλη κρίση όσον αφορά στην αξιοπιστία της χώρας
µας, λόγω της νίκης του ΠΑΣΟΚ, λόγω της πολιτικής του ΠΑΣΟΚ,
λόγω των πολιτικών δεσµεύσεων του ΠΑΣΟΚ. Και ταυτόχρονα,
επεχείρησε να κάνει και µία σύγκριση µε το παρελθόν µε την
υπεύθυνη, όπως είπε, πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας η οποία
δεν δίστασε µέσω του κ. Καραµανλή, να πει την αλήθεια, ώστε να
βάλει την Ελλάδα στο σωστό δρόµο.

Ωστόσο, την αλήθεια την είπε πολύ αργά, όπως φάνηκε. Μά-
λιστα, όχι µόνο δεν είπε ακριβώς την αλήθεια, αλλά είπε τη µισή
αλήθεια, γιατί σας θυµίζω ότι λίγες µέρες πριν τις εκλογές, οι
επίσηµες δηλώσεις του Πρωθυπουργού και του αρµοδίου
Υπουργού Οικονοµικών προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή αφορού-
σαν έλλειµµα 6% και αµέσως µετά φθάσαµε στο 12,7%. Άρα,
ήταν η µισή αλήθεια και µάλιστα µισή αλήθεια κοστολογηµένη
σε ένα βαρύτατο έλλειµµα, το οποίο θα το πληρώνουν οι επόµε-
νες γενιές.

Θέλω να είµαι απολύτως σαφής. Καταλαβαίνω την ανάγκη της
Νέας ∆ηµοκρατίας να δείξει τώρα µια υπεύθυνη στάση, γιατί αν
δεν δείξει υπεύθυνη στάση, δεν θα µπορεί να σταθεί στην ελλη-
νική κοινωνία πολύ περισσότερο µάλιστα, όταν ο Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος έχει σχολιάσει µία εξαιρετικά τεκµηριωµένη
οµιλία του Υπουργού Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντίνου, µε την
οποία παρουσίασε µια εξαιρετικά ισορροπηµένη οικονοµική και
δηµοσιονοµική πολιτική της χώρας για την πιο κρίσιµη και δύ-
σκολη οικονοµική συγκυρία των τελευταίων τριάντα χρόνων
τώρα που αναλαµβάνει το ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Όµως για να είµαστε ειλικρινείς, σαφείς και συγκεκριµένοι,
θέλω να υπενθυµίσω ότι η παραδοσιακή λογική των κυβερνή-
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σεων του ΠΑΣΟΚ, η οποία εκφράζεται σήµερα από τον Υπουργό
Οικονοµικών, είναι πάντοτε η ίδια και τα κλειδιά της δηµοσιονο-
µικής µας πολιτικής ήταν πάντοτε η δηµιουργία πλεονασµάτων
αντί των ελλειµµάτων στους προϋπολογισµούς της Κεντρικής
Κυβέρνησης.

Αυτό σηµαίνει πάντοτε περιορισµό των δαπανών κάτω των φο-
ρολογικών εσόδων. Αυτό σηµαίνει πάντοτε µείωση της φορο-
διαφυγής. Αυτό σήµαινε πάντοτε ενίσχυση του µηχανισµού
είσπραξης των φόρων και επιπλέον αυτό σήµαινε πάντοτε καλύ-
τερη διαχείριση του δηµοσίου χρέους, όπως επίσης και καλύ-
τερη διαχείριση της δηµόσιας περιουσίας.

Αυτά ήταν τα κριτήρια. Αυτή είναι η λογική, πάνω στην οποία
βασίζεται η σηµερινή προσέγγιση και πάνω σ’ αυτήν την προ-
σέγγιση εµείς επιχειρούµε να δώσουµε µια νέα σύγχρονη διά-
σταση στην έννοια της δηµοσιονοµικής πειθαρχίας από τη µία
πλευρά, αλλά και στην άλλη έννοια που έχει ανάγκη η ελληνική
κοινωνία, την έννοια της κοινωνικής δικαιοσύνης.

Σας θυµίζω επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η Νέα
∆ηµοκρατία παρέλαβε την κυβέρνηση το 2004, όταν η χώρα βρί-
σκονταν στον αυτόµατο πιλότο της ανάπτυξης στο επίπεδο του
4% περίπου την εποχή εκείνη, στην περίοδο της βέλτιστης απορ-
ροφητικότητας των ευρωπαϊκών κονδυλίων για τη χώρα και επί-
σης στην περίοδο που µόλις είχαν πραγµατοποιηθεί οι
Ολυµπιακοί Αγώνες και ως εκ τούτου η Ελλάδα είχε µπροστά της
την πρόκληση να αξιοποιήσει την υπεραξία των Ολυµπιακών
Αγώνων.

Και όµως όλα αυτά εξανεµίστηκαν, εξαφανίστηκαν, δεν υπάρ-
χουν. ∆εν τα απόλαυσε ποτέ ο ελληνικός λαός. ∆εν απόλαυσε
ποτέ τα οφέλη αυτής της διαδικασίας της ανάπτυξης. ∆εν µπο-
ρέσαµε ποτέ να χρησιµοποιήσουµε την υπεραξία των Ολυµπια-
κών Αγώνων. Γιατί; Γιατί η χώρα έζησε την απίστευτη
κουτοπονηριά της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία όµως ήταν στην
πραγµατικότητα µια εγκληµατική γκάφα.

Αναφέροµαι στην περίφηµη απογραφή του 2004, όπου στην
πραγµατικότητα, τι έκανε; Έκανε µια αλλαγή στον τρόπο λογι-
στικής εγγραφής των αµυντικών δαπανών, για να επανέλθει µετά
ακριβώς από δύο χρόνια στον προηγούµενο τρόπο τον οποίο
είχε η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Το οικονοµικό αποτέλεσµα εκείνης της κορυφαίας πολιτικής
πράξης, µε την οποία η ελληνική κυβέρνηση του κ. Καραµανλή
ταλαιπώρησε τη διεθνή οικονοµική κοινότητα, ποιο ήταν; Οικο-
νοµικό αποτέλεσµα µηδέν, αλλά πολιτικό κόστος τεράστιο, διότι
µειώθηκε ασύλληπτα το κύρος της χώρας, ένα κύρος το οποίο
στη συνέχεια ετρώθη καθ’ όλη τη διάρκεια της διακυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας µέχρι και σήµερα, µέχρι το Σεπτέµβρη
των εκλογών, όπου βλέπαµε να χτίζεται η αναξιοπιστία της
χώρας αντί να προσπαθούµε µε κάθε τρόπο να επανέλθουµε στο
δρόµο της ανάπτυξης και κυρίως των αξιόπιστων λύσεων προς
όλες τις διεθνείς αγορές, κυρίως προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή,
αλλά πάνω από όλα προς την ελληνική κοινωνία.

Σας θυµίζω επίσης την τροµερή απόπειρα τιτλοποίησης των
χρεών προς το δηµόσιο, η οποία ευτυχώς δεν έγινε αποδεκτή
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, διότι αν είχε γίνει αποδεκτή εκείνη
την εποχή, σήµερα θα κλαίγαµε. Θα έκλαιγε ολόκληρος ο ελλη-
νικός λαός, γιατί η χώρα θα είχε αντιµετωπίσει την πτώχευση,
γιατί θα είχε γεµίσει ο τόπος από τοξικά κρατικά οµόλογα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελευταία φράση, κύριε Πρόεδρε, και ολοκληρώνω.
∆εν πρέπει να ξεχνάµε -και κυρίως η Νέα ∆ηµοκρατία όταν

αναλογίζεται και κάνει τις δηµοσιονοµικές προσεγγίσεις- και το
µεγάλο φιάσκο, το φιάσκο της αναθεώρησης του ΑΕΠ, όπως επι-
χειρήθηκε στο 25%, όταν κάλεσαν τον ελληνικό λαό να ξυπνήσει
ένα πρωί και να αισθανθεί ότι είναι κατά 25% πλουσιότερος από
το πραγµατικό εισόδηµα που είχε τότε. Αυτό έκανε η Νέα ∆ηµο-
κρατία. Και ευτυχώς πάλι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή αρνήθηκε να
δεχθεί το 25% και περιοριστήκαµε στο 9%, για να µπορούµε να
έχουµε µία άνεση εν πάση περιπτώσει µέσα στις αλχηµείες -επι-
τρέψτε µου να το πω αυτό- τις οποίες επέτρεψε στη συνέχεια να
κάνει η Νέα ∆ηµοκρατία.

Χαιρόµαστε πάντως για τη δήλωση του Κοινοβουλευτικού Εκ-

προσώπου ότι η Νέα ∆ηµοκρατία µε υπεύθυνο τρόπο θα αντιµε-
τωπίσει τη δηµοσιονοµική πολιτική της Κυβέρνησης και θα στα-
θεί στο πλευρό του Υπουργού και της Κυβέρνησης στις
προσπάθειες για την εξυγίανση της οικονοµίας. Ελπίζω όµως ότι
ο λόγος σας θα καταστεί ακόµα πιο αξιόπιστος, όταν στο συνέ-
δριο της Νέας ∆ηµοκρατίας, το οποίο έρχεται τους επόµενους
µήνες, προχωρήσετε σ’ ένα βαθύτατο, εσωτερικό διαλογισµό,
µια ισχυρή αυτοκριτική την οποία έχει ανάγκη το κόµµα σας προς
την ελληνική κοινωνία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

Βουλευτές, η συζήτηση του προϋπολογισµού σήµερα αναδει-
κνύει µια πραγµατικότητα. Κι αυτή είναι ότι συνεχίζεται µε στα-
θερότητα, µε συνέπεια η υποστήριξη αυτού του σκληρά ταξικού
προϋπολογισµού από την Κυβέρνηση, που είναι ευνόητο, αλλά
και από τη Νέα ∆ηµοκρατία και από το ΛΑΟΣ, και στηρίζεται ο
προϋπολογισµός µε την κινδυνολογία, µε την κατατροµοκράτηση
των εργαζοµένων του λαού, για να µπορέσουν να περάσουν τα
αντεργατικά, αντιλαϊκά µέτρα, για να αποδεχθούν οι εργαζόµενοι
το µη χείρον βέλτιστον.

Είπε ο κ. Παπακωνσταντίνου: «Οφείλουµε στους εταίρους µας
την αποκατάσταση της αξιοπιστίας της χώρας». Προς τι όλη
αυτή η κινδυνολογία; Προς τι η διατύπωση περί ανυποληψίας της
χώρας;

Είπε ότι µπορούν να αντιµετωπιστούν όλα τα προβλήµατα µε
την «πράσινη» ανάπτυξη. Εν πάση περιπτώσει, δεν µας είπε κα-
νένας ποιος θα ωφεληθεί απ’ αυτήν την «πράσινη» ανάπτυξη. Θα
ωφεληθούν οι εργαζόµενοι; Τι θα κερδίσουν οι εργάτες, οι ερ-
γαζόµενοι, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα από τη δραστηριότητα που
θα αναπτύσσουν οι καπιταλιστές µε την πράσινη ανάπτυξη;

Και συνέχισε ο κύριος Υπουργός: «Ανάµεσα στα άλλα έχω να
αντιµετωπίσω στις συνεδριάσεις των Υπουργών στην Ευρωπαϊκή
Ένωση την ανυποληψία της χώρας και την οργή των εταίρων
µας». Σιγά, βρε παιδιά! Μήπως πήραν και κανένα µαστίγιο και άρ-
χισαν να δέρνουν; Τι θέλετε να µεταφέρετε; Καµµιά εικόνα ότι
«αµάν, σκάστε και δουλέψτε»; Αυτό λέτε στους εργαζόµενους;
Οργίστηκαν οι εταίροι µας! Και σε τι οργίστηκαν;

Και ανέφερε, ανάµεσα στα άλλα, ότι κάποιοι φοράνε παρωπί-
δες. Και µας έριξε µια συµπαθητική µατιά. Νοµίζουµε, κύριε
Υπουργέ, ότι φοράτε παρωπίδες, γι’ αυτό ακολουθείτε αυτές τις
αντεργατικές, αντιλαϊκές επιλογές, τις οποίες, βεβαίως, δεν τις
έχετε καταψηφίσει. Τις έχετε συναποφασίσει, τις έχετε ψηφίσει
αυτές τις επιλογές και στις Συνόδους Κορυφής της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, τις έχετε ψηφίσει και στις Συνόδους των Υπουργών.

Και φοράτε παρωπίδες, τα λεγόµενα «παϊβάνια», όπως τα λένε
εκεί στο δικό µου το χωριό, και δεν µετακινείστε καθόλου απ’
αυτήν την κεντρική αντεργατική, αντιλαϊκή γραµµή. Και, βεβαίως,
βασική κατεύθυνσή σας είναι η υποστήριξη, η στήριξη των συµ-
φερόντων και των κερδών του µεγάλου κεφαλαίου και αυτό απο-
δεικνύεται καθηµερινά µε πράξεις, µε ενέργειες, µε δράσεις.

Βέβαια εµείς πιστεύουµε κι έχουµε τη σιγουριά ότι αργά ή γρή-
γορα θα µετακινηθείτε απ’ αυτήν την πορεία και θα µετακινηθείτε
όχι από την καλή σας προαίρεση, αλλά από τη δράση του εργα-
τικού, λαϊκού κινήµατος, από την ενίσχυση της πάλης του ταξικού
συνδικαλιστικού κινήµατος, που µέρα µε τη µέρα παίρνει και θα
παίρνει νέες, πιο µαζικές διαστάσεις.

Μίλησε ο κ. Αβραµόπουλος για την ανάγκη ανάταξης της οι-
κονοµίας αλλά και προσαρµογής στις απαιτήσεις των καιρών της
κρίσης. Μίλησε για ένα στρεβλό µοντέλο ανάπτυξης. Μα καλά
ποιος διαµόρφωσε όλο αυτό το µοντέλο ανάπτυξης, αυτό το µο-
ντέλο το οποίο τριάντα πέντε χρόνια από τη Μεταπολίτευση
µέχρι σήµερα προωθείται συστηµατικά από τις δυνάµεις της
αστικής τάξης, από τα κόµµατα που έχουν κυβερνήσει, από τη
Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ;

Ένας από τους οµιλητές του ΛΑΟΣ υποστήριξε ότι πρέπει να
δούµε ή όλοι αναγνωρίζουµε την πραγµατικότητα, ότι η πραγ-
µατικότητα είναι άσχηµη, είναι κακή. Βεβαίως, είναι άσχηµη.
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Όµως είναι ουρανόπεµπτη; ∆εν υπάρχουν ευθύνες; ∆εν είναι συ-
γκεκριµένες οι πολιτικές οι οποίες ακολουθούνται όλα αυτά τα
χρόνια;

∆εν είναι η κεντρική πολιτική κατεύθυνση της Ευρωπαϊκής
Ένωσης; ∆εν είναι η λογική της υποστήριξης και στήριξης των
συµφερόντων και των κερδών του µεγάλου κεφαλαίου; ∆εν είναι
η υλοποίηση αυτής της πολιτικής από τις κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ; ∆ηλαδή θα αποδεχθούµε αυτήν
την πραγµατικότητα;

Εµείς υποστηρίζουµε –και γι’ αυτό καταψηφίζουµε άλλωστε
τον προϋπολογισµό- ότι υπάρχει πλούτος σ’ αυτόν τον κόσµο.
Υπάρχει πλούτος ο οποίος παράγεται από την εργατική τάξη,
από τα πλατιά λαϊκά στρώµατα. Υπάρχει πλούτος που µέσα από
τη πάλη του εργατικού λαϊκού κινήµατος θα διαµορφώνονται
όροι, συνθήκες και προϋποθέσεις για τη συγκρότηση ενός ιµπε-
ριαλιστικού αντιµονοπωλιακού µετώπου πάλης που θα διαµορ-
φώσει αυτές τις προϋποθέσεις ώστε µια λαϊκή εξουσία να
κατανείµει αυτόν τον πλούτο σε αυτούς οι οποίοι τον παράγουν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ τον κ. Χαλβατζή.
Ακολουθεί ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού, ο κ. Αστέριος Ροντούλης για έξι λεπτά
από του Βήµατος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Από χθες, κύριοι συνάδελφοι, ακούµε µία επίθεση εµείς του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού από την πλευρά του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος, µε διάφορες κατηγορίες, εκπρόσωποι του µε-
γάλου κεφαλαίου κ.λπ. ∆εν θα απαντήσω, διότι το να ασχολείται
κάποιος µε µαυσωλείο είναι ιεροσυλία. Άρα θα το αποφύγω, λέ-
γοντας µόνο τούτο: Την εποχή της πάλαι ποτέ κραταιάς Σοβιε-
τίας δεν υπήρχε καµµία απεργία στους δρόµους, προφανώς γιατί
οι εργαζόµενοι ήταν απολύτως ικανοποιηµένοι.

Τελειώνω µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα και έρχοµαι στη Κυβέρ-
νηση…

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Τόσο εύκολα; Πάµε παρακάτω.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πείτε ό,τι θέλετε. Σας ακούµε από

χθες να επιτίθεσθε στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό. Εδώ κυ-
βερνά το ΠΑΣΟΚ και πριν η Νέα ∆ηµοκρατία, σας ευχαριστούµε
πάρα πολύ που ασχολείστε µε µας.

Κυρία Υπουργέ Εθνικής Οικονοµίας -και τονίζω το Εθνικής,
διότι δεν ξέρω αλλά πάνω από την Κυβέρνηση υπερίπταται και το
κλίµα της κ. ∆ραγώνα, αλλά τέλος πάντων- πρέπει να σας πω να
µην ανησυχείτε καθόλου διότι απέναντί σας έχετε µία σοσιαλι-
στική Νέα ∆ηµοκρατία. Μία Νέα ∆ηµοκρατία που αντί να µιλήσει
για τον επιχειρηµατία που ταλαιπωρείται, τον έµπορο που βλέπει
το κατάστηµά του να λεηλατείται και να κλείνει, τους ανέργους,
τους ιδιωτικούς υπαλλήλους, τον αγρότη, τον κτηνοτρόφο, ασχο-
λείται και πάλι –ακούσαµε τον κ. Μαρκόπουλο- µε το τι θα γίνει
µε τα «STAGE» και µε τη διόγκωση του κράτους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

∆ηλαδή, έχετε απέναντί σας µία Νέα ∆ηµοκρατία που ανα-
µασά µία αντίληψη άκρατου κρατικισµού και πάλι. Άρα, µην ανη-
συχείτε καθόλου. Κοντά είσαστε, «ξαδερφάκια».

Τώρα, ο αξιότιµος Υπουργός Οικονοµικών υπέβαλε ένα ερώ-
τηµα στη Νέα ∆ηµοκρατία και λέει: «Πείτε µου επιτέλους το έλ-
λειµµα είναι αυτό που λέµε εµείς, 12,7%, ή είναι αυτό που λέτε
εσείς 6%, 7%, 8%;». ∆ιερωτήθη και περίµενε από τον κ. Μαρκό-
πουλο, που προηγήθηκε στο Βήµα, να βγει και να πει πόσο είναι.
Τσιµουδιά, σιωπή.

Άρα, εγώ εικάζω εκ της σιωπής ότι είναι αυτό που λέει ο
Υπουργός Οικονοµικών…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Σωστά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ...διαφορετικά θα δινόταν µία απά-

ντηση από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Μη γελάτε, κύριε Μακρυπίδη, θα τη δώσουν αργότερα οι άν-

θρωποι, είναι λίγο µπερδεµένοι τώρα στην αρχή.
Εµείς, όµως, έχουµε να απευθύνουµε ένα άλλο ερώτηµα προς

τη Νέα ∆ηµοκρατία. Οι προεκλογικές τοποθετήσεις του κ. Κα-
ραµανλή ισχύουν; ∆ηλαδή, ότι η κατάσταση είναι ζοφερή, ότι θα

πρέπει να παγώσουν, αν όχι να µειωθούν οι µισθοί και οι συντά-
ξεις, ότι, πράγµατι, βιώνουµε µία δραµατική κατάσταση και πρέ-
πει να γίνουν θεσµικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις. Ισχύουν;

∆ιότι, αν ισχύουν, αυτό σηµαίνει ότι το ΠΑΣΟΚ παρέλαβε µία
πάρα πολύ δύσκολη κατάσταση. Άρα, λοιπόν, θα πρέπει όλοι να
το συνδράµουµε και να συµβάλουµε, προκειµένου να ανορθώ-
σουµε τη χώρα, να ξεκινήσει η χώρα µία νέα πορεία. Γιατί καλή
είναι η κοµµατική αντιπαράθεση, αλλά υπάρχει και µία πατρίδα
που πρέπει να επιβιώσει και να συνεχίσει. Υπάρχουν και οι επό-
µενες, οι αγέννητες γενιές των Ελλήνων που τους έχουµε κατα-
κλέψει εµείς τώρα.

∆ιότι υπάρχει ένας ακήρυκτος πόλεµος γενεών, πρέπει να ξέ-
ρετε, αγαπητοί συνάδελφοι. Η σηµερινή γενιά έχει υποθηκεύσει
το µέλλον και έχει φάει από τις σάρκες των εποµένων ελληνικών
γενεών, των αγέννητων γενεών των Ελλήνων. Και αυτό δεν το
αναφέρει κανένας.

Όµως, κύριε Υπουργέ, κάνατε µεγάλη προσπάθεια για να απο-
δείξετε τα αυτονόητα. Θα σας πω γιατί, διότι εγώ θα καταθέσω
στα Πρακτικά την τοποθέτηση του νέου Τοµεάρχη Περιβάλλο-
ντος της Νέας ∆ηµοκρατίας, του κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, ο
οποίος είχε το θάρρος που δεν έχουν οι συνάδελφοί του να απα-
ντήσει σε ερώτηµα δηµοσιογράφου για την οικονοµική κατά-
σταση και για τα πεπραγµένα της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ακούστε, λοιπόν, τι λέει ο κ. Κυριάκος Μητσοτάκης και θα το
καταθέσω στα Πρακτικά, για να το δείτε και εσείς. Λέει, λοιπόν,
ο κ. Μητσοτάκης: «Με ρωτάνε πολλοί δηµοσιογράφοι αν, ως κυ-
βέρνηση, έχουµε ευθύνες για τη δηµοσιονοµική εκτροπή». Και
απαντά παρακάτω ο ίδιος: «Απαντώ καθαρά και µε παρρησία:
Φυσικά και έχουµε. Και ξέρετε γιατί; ∆ιότι τις εποχές των παχιών
αγελάδων δεν κάναµε όλα όσα έπρεπε για να αποκαταστήσουµε
τη δηµοσιονοµική τάξη». Τάδε έφη υιός Μητσοτάκης. Τα κατα-
θέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άρα, λοιπόν, γιατί τόση αγωνία να τους πείσετε; Έχουν πειστεί
οι άνθρωποι τι έκαναν. Είναι πεπεισµένοι τι έκαναν. Και αφού έκα-
ναν ό,τι έκαναν, βγαίνουν τώρα και τι λένε; Τα ίδια που έλεγαν,
για να διατηρήσουν την πελατεία τους, δηλαδή, ξανά µανά τα
ίδια µηνύµατα προς τον ελληνικό λαό. Τεράστιο κράτος, διο-
γκωµένο κράτος, ενώ θα πρέπει να προχωρήσουµε σε θεσµικές
µεταρρυθµίσεις και σε άλλες τοµές.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής. ∆εν πληρώνουµε
µόνο αυτά που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία.

Πρέπει να παραδεχθείτε και εσείς, κύριε Υπουργέ -διότι η αυ-
τοκριτική βάζει θεµέλια για το µέλλον- ότι, ως κόµµα και ως κυ-
βέρνηση παλαιότερα, επιτρέψατε τη συσσώρευση δυσεπίλυτων
προβληµάτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. ∆έκα δευτερόλεπτα, σας παρα-
καλώ.

Σήµερα, δηλαδή, δεν πληρώνουµε µόνο την άσχηµη διακυ-
βέρνηση της χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρατία -που ήταν τόσο
άσχηµη και υπήρξε τόσο ανεπίτρεπτη και ανεπίδεκτη, απ’ ό,τι
βλέπω, µαθήσεως- αλλά πληρώνουµε συσσωρευµένα προβλή-
µατα, προβλήµατα ετών που και οι δικές σας προγενέστερες κυ-
βερνήσεις άφησαν να φυλλορροήσουν. Και οι δύο τρώτε από τις
σάρκες της πατρίδος. Απορούµε πώς συνεχίζει να σας ψηφίζει ο
ελληνικός λαός.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κύριο συνάδελφο από το ΛΑΟΣ.

Ο συνάδελφος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος από το ΣΥΡΙΖΑ
κ. Κουβέλης έχει το λόγο.

Κύριε Κουβέλη, έχετε έξι λεπτά.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε ιδιαίτερη προσοχή. Κανένας,

νοµίζω, δε µπορεί να αρνηθεί το γεγονός ότι και το χρέος είναι
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υφιστάµενο και το έλλειµµα, επίσης, υπάρχει και στην κυριολε-
ξία, καθοδηγούνε αρνητικά την εξέλιξη των οικονοµικών ζητη-
µάτων της χώρας.

∆εν είναι της παρούσης να διεκτραγωδήσει κάποιος τις πολι-
τικές που διαχρονικά οδήγησαν σε αυτήν την εξαιρετικά δύσκολη
κατάσταση, την οποία, όµως, φοβάµαι ότι για άλλη µια φορά κα-
λούνται να πληρώσουν αυτοί στις πλάτες των οποίων χρόνια ολό-
κληρα σωρεύονται τα βάρη µιας αδιέξοδης, µιας νεοφιλελεύθερης
και βαθύτατα συντηρητικής πολιτικής.

Σας άκουσα να αναφέρεστε στα επιδόµατα. Συλλήβδην δε θα
αποκρούσουµε αυτό το οποίο είπατε, αλλά δε πρέπει να σας δια-
φεύγει, κύριε Υπουργέ, ότι τα επιδόµατα είναι εκείνα τα οποία
διαµόρφωσαν τη λεγόµενη επιδοµατική πολιτική, η οποία ουσια-
στικά υποκατέστησε τη µισθολογική πολιτική. Και θα πρέπει
στους συνυπολογισµούς σας για τη φορολόγηση, στο πλαίσιο
της ενιαίας κλίµακας, να λάβετε υπ’ όψιν σας το γεγονός ότι για
τους ανθρώπους της µισθωτής εργασίας στον ευρύτερο δηµό-
σιο τοµέα -και είναι προφανές ότι δεν αναφερόµαστε σε golden
boys- έχουµε µισθωτούς, οι οποίοι διαµορφώνουν το σύνολο των
αποδοχών τους µ’ έναν εξαιρετικά µικρό βασικό µισθό, µε την
προσθήκη επιδοµάτων, τα οποία, επαναλαµβάνω, για λόγους
που είναι γνωστοί σε όλες και όλους εδώ µέσα, ήλθαν να υπο-
καταστήσουν και σε ορισµένες περιπτώσεις, να αντικαταστήσουν
τη µισθολογική πολιτική.

Και, βεβαίως, απ’ όλα εκείνα τα οποία είπατε πρέπει, κύριε
Υπουργέ, να σηµειώσουµε την απουσία του συγκεκριµένου, του
ολοκληρωµένου λόγου, που σας δεσµεύει αναφορικά µε την οι-
κονοµική σας πολιτική και το σχετικό προϋπολογισµό: Τι θα γίνει
µε την επιχειρηµατικότητα σε αυτόν τον τόπο; Τι θα γίνει µε την
παραγωγική διαδικασία; ∆ιότι, πέρα από το έλλειµµα και το
χρέος, υπάρχει µια καθηλωµένη παραγωγική διαδικασία.

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ -βλέπω το νεύµα σας- η κ. Κατσέλη
θα µου απαντήσει. Σπεύδω, όµως, να πω ότι χωρίς αυτό το στοι-
χείο είναι χωλή η οικονοµική σας πρόταση και θα γίνει πλέον
χωλή, εάν τα βάρη αυτής της οικονοµικής κρίσης -η οποία, βε-
βαίως, είναι παρούσα και ίσως έρθει µε µεγαλύτερη ένταση- τα
επωµισθούν -δεν πρέπει σε καµµία περίπτωση να γίνει αυτό- εκεί-
νοι που στην κυριολεξία δεινοπαθούν χρόνια ολόκληρα, χωρίς
καµµία διάθεση υπερβολής, από την αδιέξοδη νεοφιλελεύθερη
πολιτική, που µε ιδιαίτερη ένταση οι κυβερνήσεις της Νέας ∆η-
µοκρατίας επέβαλαν σε αυτόν τον τόπο.

Το ίδιο ισχύει και µε τους υπολογισµούς που όλοι µας πρέπει
να κάνουµε. Θα πρέπει να λογαριάσουµε ότι το 20%-25% του ελ-
ληνικού λαού ζει κάτω από τα όρια της φτώχειας. Έχουµε µια
παιδική φτώχεια, η οποία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεπερ-
νάει τις πεντακόσιες χιλιάδες. Πεντακόσιες χιλιάδες παιδιά στην
χώρα µας ζουν στο πλαίσιο της παιδικής φτώχειας.

Αυτά δεν είναι κάποια τυπικά µεγέθη. ∆εν είναι κάποιοι αριθ-
µοί, τους οποίους πρέπει να αναδεικνύουµε, για να τους αναφέ-
ρουµε γενικώς και αορίστως. Τους αναφέρουµε, γιατί µια
οικονοµική πολιτική που θέλει να έχει αταλάντευτη αναφορά
στον άνθρωπο πρέπει να συνυπολογίζει αυτό το µέγεθος, για να
το αντιµετωπίσει.

Κύριε Πρόεδρε, στην, κυρίως, οµιλία µου επιφυλάσσοµαι να
αναφερθώ σε αυτά διεξοδικότερα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ
πολύ, κύριε συνάδελφε, για την τήρηση του χρόνου.

Στο σηµείο αυτό εισερχόµεθα στον κατάλογο των οµιλητών.
Ο χρόνος θα είναι σύντοµος και αυστηρός για όλους. Μόνο επτά
λεπτά. Το λόγο έχει ο έκτος κατά σειρά οµιλητής, ο Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ροδόπης κ. Αχµέτ Χατζηοσµάν.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σαν σήµερα,

πριν από δέκα χρόνια, στις 20 ∆εκεµβρίου 1999 άφησε πάνω στο
Βήµα της Βουλής την τελευταία του πνοή ο Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ροδόπης ∆ηµήτρης Τσετινές στη συζήτηση
για τον οικονοµικό προϋπολογισµό του 2000. Ήταν ένας πραγ-
µατικός αγωνιστής και γι’ αυτό επιτρέψτε µου αυτήν την ειδική
αναφορά στο όνοµά του.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα τη δυνα-

τότητα να παρακολουθήσω από τα έδρανα της Βουλής και να
συµµετέχω στη συζήτηση για τους οικονοµικούς προϋπολογι-
σµούς των τελευταίων δύο ετών, του 2008 και του 2009.

Από τη θέση του Αντινοµάρχη Ροδόπης είχα τη δυνατότητα να
παρακολουθήσω και τους προγενέστερους προϋπολογισµούς
που είχε καταθέσει η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κυρίως ως πολίτης της Ροδόπης, ως πολίτης της Ελλάδας,
είχα την ευκαιρία να βιώσω και να δω τους φίλους, τους γείτονες,
τους συντοπίτες µου να βιώνουν στην πράξη τους παραπάνω
προϋπολογισµούς.

Ξέρετε τι αποκόµισα; Υπανάπτυξη, στασιµότητα, ανέχεια και
οπισθοδρόµηση.

Είδα αγρότες απελπισµένους, εργαζόµενους απολυµένους,
επιχειρηµατίες σε κατάσταση πτώχευσης, µια οικονοµία στα πρό-
θυρα της κατάρρευσης.

Είδα την περιφέρειά µου, τη Ροδόπη, να κατατάσσεται στους
δέκα φτωχότερους νοµούς της χώρας και διακόσιες µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις να βάζουν λουκέτο µέσα στο 2009.

Είδα στη βιοµηχανική περιοχή Κοµοτηνής να λειτουργούν λι-
γότερες από δέκα µονάδες από τις ενενήντα έξι συνολικά.

Σήµερα, για πρώτη φορά µου δίνεται η δυνατότητα να συµµε-
τέχω στη συζήτηση ενός προϋπολογισµού, διαφορετικού από
τους προηγούµενους. Ενός προϋπολογισµού, που είναι ουσια-
στικός, που έχει ξεκάθαρους στόχους και πολιτικές που θα φέ-
ρουν απτά αποτελέσµατα.

Την επόµενη µέρα των εκλογών, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ξε-
κίνησε µια µεγάλη προσπάθεια αναµόρφωσης της χώρας µας.
Τα πρώτα βήµατα τα είδαµε, εδώ µέσα στη Βουλή, µε τα νοµο-
σχέδια που κατατέθηκαν για την ενίσχυση της αγοράς, για την
αναµόρφωση του συστήµατος προσλήψεων και άλλα.

Η προσπάθεια φυσικά, γίνεται σε πολλά επίπεδα και στην προ-
σπάθεια αυτή πρέπει να συµµετέχουµε όλοι. Είναι µία πρωτο-
βουλία που αγγίζει πολλούς τοµείς. Συγχρόνως είναι ένας
αγώνας ενάντια στη διαφθορά, ενάντια στην αυθαιρεσία και σε
όλα εκείνα τα φαινόµενα που καταδίκασαν τη χώρα µας σε µα-
ρασµό τα προηγούµενα έτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η περιοχή της Θράκης αποτελεί
µία από τις λιγότερο αναπτυγµένες περιοχές της χώρας µας. Η
Θράκη, σήµερα διψάει για ανάπτυξη, κυρίως, η µειονότητα δι-
ψάει για ανάπτυξη και πρόοδο.

∆υστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο πληθυσµός της
µειονότητας προσδιορίζεται από εξαιρετικά χαµηλό, βιοτικό και
µορφωτικό επίπεδο, µε περιορισµένες προσβάσεις σε τοµείς,
όπως η ανάπτυξη και η αγορά εργασίας. Από το 2004 µέχρι σή-
µερα η κατάσταση παρέµεινε στάσιµη σε κάποιους τοµείς, ενώ
επιδεινώθηκε σε άλλους.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, διά στόµατος Κωνσταντίνου Καραµανλή,
εξήγγειλε το 2004 µία «σύγχρονη ευρωπαϊκή πολιτική», για τη
µειονότητα της Θράκης, η οποία στην πράξη, ούτε σύγχρονη
αποδείχθηκε, δυστυχώς ούτε και ευρωπαϊκή.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ σαφώς υπερέχει σε ό,τι αφορά την
µεταχείριση έναντι της µειονότητας και αυτό το έχουµε αποδεί-
ξει µέσω εφαρµοσµένων πολιτικών που υιοθετήθηκαν στο πα-
ρελθόν.

Να θυµίσω τη θεσµοθέτηση της ποσόστωσης για την εισα-
γωγή των αποφοίτων της µειονότητας στα ανώτερα και ανώτατα
εκπαιδευτικά ιδρύµατα της χώρας µας, την κατάργηση του άρ-
θρου 19 του Κώδικα Ελληνικής Ιθαγένειας και άλλα.

Γι’ αυτές και άλλες παρόµοιες πολιτικές ο λαός της µειονότη-
τας, εµπιστεύθηκε τον Γιώργο Παπανδρέου και έδωσε ψήφο
εµπιστοσύνης στο ΠΑΣΟΚ.

Ο προϋπολογισµός του 2010 είναι ένας προϋπολογισµός νοι-
κοκυρέµατος. Επιχειρούµε να βγάλουµε τη χώρα µας από τη
κρίση και συγχρόνως να σχεδιάσουµε νέους ορίζοντες και να δη-
µιουργήσουµε µία Ελλάδα, στην οποία όλοι θα έχουν ίσες ευ-
καιρίες και όλοι θα έχουν πρόσβαση σε αγαθά. Να κλείσει
επιτέλους, η ψαλίδα των κοινωνικών ανισοτήτων, η οποία είχε
ανοίξει επικίνδυνα τα τελευταία χρόνια. Η κοινωνία µας να γίνει
ανθρώπινη, να στηριχθούµε σε αξίες και ιδανικά, να πορευτούµε
µε αυτά στο µέλλον.

Επιτρέψτε µου, να επικεντρωθώ σε κάποιους τοµείς, µε πα-
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ραδείγµατα από την περιφέρειά µου, την Ροδόπη. Πρέπει να σκύ-
ψουµε µε ιδιαίτερα προσοχή στους εξής τοµείς:

Στη γεωργία: οι καπνοπαραγωγοί, οι βαµβακοπαραγωγοί και οι
κτηνοτρόφοι ζουν σε πολύ άσχηµες συνθήκες στην περιοχή µου.
Οι τιµές των προϊόντων έχουν πέσει δραµατικά τα τελευταία χρό-
νια. Οι παραγωγοί µας δεν βλέπουν κανένα µέλλον γι’ αυτούς και
τις οικογένειές τους. Σαν να µη φθάνει αυτό τα τελευταία χρό-
νια , έρχονται αντιµέτωποι µε φυσικές καταστροφές. Η πολιτική
της Νέας ∆ηµοκρατίας καταδίκασε σε αφανισµό κάποια προϊό-
ντα, όπως τον καπνό. Υπέγραψε την περικοπή των επιδοτήσεων
σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, χωρίς να διεκδικήσει ούτε
στιγµή τα δίκαια των καπνοπαραγωγών. Αυτή η κατάσταση δεν
θα συνεχιστεί επί ΠΑΣΟΚ .

Στη µειονοτική εκπαίδευση χρειάζονται παρεµβάσεις δυναµι-
κές και ουσιαστικές. Από το 2007 έχω στείλει άπειρες επιστολές,
έχω καταθέσει ερωτήσεις, έχω ενοχλήσει επανειληµµένα Υπουρ-
γούς, έφθασα µέχρι και τον τότε Πρωθυπουργό για την υπόθεση
ενός µόνο σχολείου, του σχολείου Μάστανλη Κοµοτηνής. ∆ε συ-
γκινήθηκε κανείς. Πρέπει να κατασκευαστούν νέα σχολεία, όπου
υπάρχει ανάγκη, να στελεχωθούν µε κατάλληλα επιµορφωµένο
εκπαιδευτικό προσωπικό, να βελτιωθεί ουσιαστικά η ποιότητα
της εκπαίδευσης. Τα επόµενα χρόνια θα αγωνιστούµε για να
δοθεί επιτέλους µία λύση σε βασικά προβλήµατα της µειονοτι-
κής εκπαίδευσης, όπως είναι ίδρυση δίγλωσσων νηπιαγωγείων,
η κατάργηση της ΕΠΑΘ και άλλα.

Όσον αφορά την οικονοµία, πρέπει να σχεδιαστούν ειδικά ανα-
πτυξιακά προγράµµατα στην περιοχή µου, στον τοµέα της ανά-
πτυξης των υποδοµών και φυσικά στον τοµέα της υγείας. Για
αυτόν τον λόγο αποτελεί έναν οικονοµικό προϋπολογισµό µε
πολλά ποσοτικά δεδοµένα που θα φέρει ποιοτική διαφορά στη
χώρα µας.

Για όλους τους παραπάνω λόγους, υπερψηφίζω τον προϋπο-
λογισµό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Χατζη οσµάν.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Γεώρ-
γιος Βλάχος για επτά λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την κατάρτιση προϋπολογι-

σµού -που µάλιστα έχει σαν στόχο την αντιµετώπιση οικονοµικής
κρίσης- προϋπόθεση είναι η γνώση σε βάθος των προβληµάτων,
η χάραξη συγκροτηµένου σχεδίου και, κυρίως, η ύπαρξη πολιτι-
κής βούλησης.

Εµείς, πριν τις εκλογές, παρουσιάσαµε µε υπευθυνότητα την
πραγµατική εικόνα της οικονοµίας καθώς και τα µέτρα για την
αντιµετώπιση των αδυναµιών της. Μιλήσαµε για επώδυνα αλλά
αναγκαία µέτρα, που θα έβγαζαν µετά από δύο χρόνια τη χώρα
από την κρίση και θα διασφάλιζαν µια νέα τροχιά ανάπτυξης. Το
ερώτηµα ήταν τότε από πολλούς «γιατί όλα αυτά δεν τα κάναµε
στα περίπου πέντε χρόνια διακυβέρνησης;».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλετε, γιατί το 2004 η ορµή
του νέου ξεκινήµατος αναλώθηκε στην προετοιµασία και διεξα-
γωγή των Ολυµπιακών Αγώνων; Θέλετε, γιατί στη συνέχεια επα-
ναπαυθήκαµε στα πλαίσια του πολιτικού πολιτισµού και της
συνέχειας του κράτους; Θέλετε, γιατί µε την επιλογή της ήπιας
προσαρµογής στα οικονοµικά δεν προχωρήσαµε σε τολµηρές
και απαραίτητες µεταρρυθµίσεις µε τους ρυθµούς που έπρεπε;
Θέλετε γιατί το 2007 η οριακή κοινοβουλευτική πλειοψηφία µας
εµπόδισε; Θέλετε, γιατί κάποια στελέχη µας µε τη συµπεριφορά
τους τροφοδότησαν µια κουβέντα γενικευµένης σκανδαλολογίας
που επισκίαζε κάθε πολιτική πρωτοβουλία;

Εκείνο που έχει σηµασία αυτήν την ώρα είναι ότι δεν µπορέ-
σαµε να ολοκληρώσουµε δράσεις που είχε ανάγκη ο τόπος. Για
τον λόγο αυτό, αναλάβαµε την ευθύνη για τις αδυναµίες που πα-
ρουσιάστηκαν κάνοντας παράλληλα την αυτοκριτική µας.

Το σίγουρο είναι ότι τα µεγάλα προβλήµατα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, που αντιµετωπίζει ο τόπος, δεν δηµιουργήθηκαν τα
πέντε χρόνια που κυβέρνησε η Νέα ∆ηµοκρατία.

Να σας θυµίσω, συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ότι δεν πετύχατε κα-

νέναν µα κανέναν στόχο από όσους εσείς είχατε θέσει ως το
2004 για να πετύχουµε σαν χώρα την πραγµατική σύγκληση µε
τα άλλα κράτη της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Να σας θυµίσω ακόµα
ότι το δηµόσιο χρέος, που έχει τις ρίζες του πολύ παλιά, δηµι-
ουργεί συνεχώς νέες υποχρεώσεις; Να σας θυµίσω ότι ο προϋ-
πολογισµός των Ολυµπιακών έργων κατέληξε πολλαπλάσιος του
αρχικού; Να σας θυµίσω ότι η διαφθορά στο δηµόσιο ξεκινά από
τότε που εσείς καθιερώσατε τα «δωράκια»; Να σας θυµίσω ότι η
«λευκή απεργία» της κρατικής µηχανής ξεκινά από τότε που κοµ-
µατικοποιήσατε το κράτος; Εκτός αν µας πείτε ότι φταίει η Νέα
∆ηµοκρατία που πληρώνουµε ακόµα απαλλοτριώσεις για τα
έργα των Ολυµπιακών Αγώνων, όπου η Ολυµπιακή µε τριπλάσι-
ους υπαλλήλους, απορροφούσε 1.000.000 την ηµέρα ή που ο
ΟΣΕ κοστίζει τρεις φορές περισσότερο από το να µη δούλευε
και οι υπάλληλοί του θα ήταν στα σπίτια τους και να πληρώνο-
νται.

Τα προβλήµατα και, κυρίως, η νοοτροπία που ταλανίζει τη
χώρα, είναι αποτέλεσµα των δικών σας πολιτικών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναφερόµαστε στο παρελθόν,
όχι για να κρύψουµε ευθύνες, αλλά για να αναδείξουµε τις αιτίες
του κακού και όλοι µαζί να συνεννοηθούµε για να µην ξαναπέ-
σουµε στα ίδια καταστροφικά λάθη που από τη δεκαετία του ’80
κρατούν τη χώρα δεµένη στο δρόµο της παρακµής.

Εµείς πιστεύουµε ότι για να αντιµετωπιστούν τα µεγάλα δια-
χρονικά προβλήµατα χρειάζεται εκτός των άλλων πολιτική συ-
νεννόηση, συναίνεση.

Θυµάστε την αγωνιώδη κραυγή του Κώστα Καραµανλή για συ-
νεννόηση στα αυτονόητα, όπως χαρακτηριστικά έλεγε. Πόσο
άραγε επίκαιρος ήταν ήδη από τότε ο πρώην Πρωθυπουργός,
τόσο στην έκκληση για συνεργασία, όσο και στο πολιτικό πλαίσιο
που έθετε; ∆είτε τα µέτρα που εξαγγέλλονται σήµερα. Λέτε, όσα
ο Κώστας Καραµανλής είπε πριν από λίγους µήνες. Και όσο περ-
νάει ο καιρός για όσα καταγγέλλατε προεκλογικά, θα τα κάνετε
πράξη. Γι’ αυτό είπα κάποια άλλη στιγµή ότι η δικαίωση του
Κώστα Καραµανλή άρχισε από το βράδυ των εκλογών.

∆υστυχώς, εσείς δέσµιοι κλειστών, συντεχνιακών συµφερό-
ντων, όχι µόνο δεν ανταποκριθήκατε, αλλά του αποκλείσατε κάθε
διάλογο που ξεκινούσε για µεγάλο θέµα.

Έτσι, το διάγγελµα του Κώστα Καραµανλή µε την προκήρυξη
των πρόωρων εκλογών ήταν ένα δυνατό σοκ, ήταν η τελική δια-
πίστωση ότι δεν πάει άλλο, µια παρακαταθήκη για το τι πρέπει να
γίνει, όχι στο µέλλον, αλλά χθες. Μιλήσαµε για µείωση δηµοσίων
δαπανών, πόλεµο κατά της φοροδιαφυγής, για αρχές, τοµές, κα-
νόνες παντού, για νοικοκύρεµα του κράτους, για έλεγχο και δια-
φάνεια. Σε όλα αυτά, η µόνη απάντηση της τότε αξιωµατικής
αντιπολίτευσης ήταν «φύγετε, γιατί είστε επικίνδυνοι για τον
τόπο». Θυµάστε την περίφηµη αλαζονική φράση του κ. Παπαν-
δρέου «κάντε στην άκρη να περάσει η Ελλάδα», ή κάπως έτσι το
έλεγε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ο κόσµος, τελικά,
προτίµησε εσάς. Εµείς δεν µπορέσαµε να πείσουµε τους πολί-
τες, όµως είπαµε την αλήθεια και µόνο την αλήθεια. ∆εν χαϊδέ-
ψαµε αφτιά για να υφαρπάξουµε ψήφους, ούτε µείναµε
γαντζωµένοι στην εξουσία την ώρα που έπρεπε να παρθούν
µέτρα. Εσείς µοιράσατε υποσχέσεις µε κορωνίδα καθησυχαστι-
κών σας λόγων εκείνο το περίφηµο «χρήµατα υπάρχουν, αρκεί να
αξιοποιηθούν σωστά».

Τελικά, δεν χρειάστηκαν ούτε οι µισές µέρες από τις περίφη-
µες εκατό της ανασυγκρότησης, για να έρθετε στα λόγια µας,
για να καταλάβουν οι πολίτες ότι είπατε ψέµατα, αφού ούτε σχέ-
διο είχατε, ούτε στόχους είχατε θέσει, ούτε πολιτική είχατε ξε-
καθαρίσει, ούτε στελεχιακό δυναµικό είχατε προετοιµάσει για να
κυβερνήσετε. Νοµίσατε ότι θα πάτε στις Βρυξέλλες και θα κα-
θαρίσετε, φορτώνοντάς τα όλα στην προηγούµενη κυβέρνηση,
την ίδια ώρα που µιλούσατε για απώλεια εθνικής κυριαρχίας.
Στείλατε αντιφατικά µηνύµατα, κάνοντας πειραµατισµούς, αφού
ακόµη δεν έχετε συµφωνήσει για την πολιτική σας. ∆εν είναι
µόνο ότι χάσατε πολύτιµο χρόνο καθοριστικής σηµασίας, το κυ-
ριότερο είναι ότι δυσφηµίσατε τη χώρα, µεγεθύνοντας το πρό-
βληµα που αναµφίβολα υπάρχει στην ελληνική και ξένη αγορά.

Τελικά, η διαφορά µας είναι ότι εµείς ξέραµε τι θα κάνουµε την
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επόµενη µέρα των εκλογών, ενώ εσείς αναζητάτε ακόµη γραµµή
πλεύσης, αφού άλλα λέτε στο εξωτερικό και άλλα λέτε στην Ελ-
λάδα. Αποδεικνύεται ότι το µόνο που σας ενδιέφερε ήταν να έρ-
θετε στην εξουσία και µετά βλέπουµε. Τώρα θέλετε συνεννόηση,
συνεννόηση που εσείς ποτέ δεν τη δώσατε στην κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, εµείς δεν θα πολι-
τευτούµε όπως εσείς. ∆εν είµαστε ίδιοι. Ανήκουµε σε µία παρά-
ταξη που δικαιώθηκε διαχρονικά σε όλες τις µεγάλες επιλογές,
έστω και εάν κυβέρνησε πολύ λίγο. Ξεκαθαρίστε πρώτα την πο-
λιτική σας, ανακοινώστε δηµόσια τα µέτρα για την αντιµετώπιση
της κρίσης και ελάτε µετά να µας πείτε πού, πώς και πότε θέλετε
τη συνεννόηση. Όσο δεν αποφασίζετε και κυρίως όσο για όλα
θεωρείτε υπεύθυνη την προηγούµενη κυβέρνηση –και εκεί τε-
λειώνουν όλα- δεν µπορείτε να µιλάτε για συνεννόηση.

Τώρα είστε Κυβέρνηση, πρέπει να κάνετε κάτι περισσότερο
απ’ αυτά που δεν κάναµε εµείς. Η κατάσταση είναι κρίσιµη, αλλά
πρέπει και µπορεί να γίνει ελπίδα και απαρχή νοικοκυρέµατος
της χώρας. Με τον αυτόµατο πιλότο δεν γίνεται τίποτα, δεν πέ-
φτουν, για παράδειγµα –για να πω και µία κουβέντα για τα δικά
µας θέµατα- οι τιµές µε θαύµατα και διαταγές. Ο πληθωρισµός
των εκατό εξήντα ειδών καθηµερινής χρήσης που ήταν στο
µηδέν, σήµερα φουντώνει µε τις ανατιµήσεις. Ο Υπουργός σας
στις προγραµµατικές δηλώσεις από αυτό το Βήµα έλεγε ότι οι
τιµές θα πέσουν 10%. Αντί να πέσουν 10%, έχουµε ανατιµήσεις,
ο τιµάριθµος ανεβαίνει, χάνεται ο έλεγχος και πάλι. Ο πληθωρι-
σµός, λοιπόν, αυξάνει, ο έλεγχος της αγοράς χάνεται και αντί να
κάνετε βήµατα µπροστά από εκεί που ήµασταν εµείς, µένετε
στην απάθεια, αφού ούτε έλεγχοι στην αγορά γίνονται, ούτε τα
στοιχεία για τις ενδοοµιλικές συναλλαγές που θα κρατούσαν χα-
µηλά τις τιµές, αξιοποιούνται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τέλος χρόνου, κύριε
συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Καθαρά και δηµόσια πρέπει να ξεκαθαρίσετε τη θέση σας και

να πούµε και εµείς στον ελληνικό λαό σε ποια ζητήµατα είµαστε
δίπλα σας και σε ποια είµαστε απέναντί σας.

Για τους λόγους αυτούς, εµείς πιστεύουµε ότι ο προϋπολογι-
σµός αυτός δεν είναι οδηγός εξόδου από την κρίση. Μπορεί σή-
µερα να τον ψηφίσετε, σύντοµα όµως θα βρεθείτε στη
δυσάρεστη θέση να τον αµφισβητήσετε και να τον αλλάξετε, δη-
λαδή θα τον καταψηφίσετε στην πράξη. Εµείς τον καταψηφί-
ζουµε από σήµερα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Βλάχο.
Ο επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Γεώργιος Νικητιάδης από το

ΠΑΣΟΚ.
Κύριε Νικητιάδη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά σας παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Kυρίες και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, o

Kοινοβουλευτικός Eκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας διαφο-
ροποιήθηκε αισθητά από την εισήγηση του κεντρικού εισηγητή
του κ. Κεφαλογιάννη, αλλά επειδή η πολιτική σε ό,τι αφορά τα οι-
κονοµικά εκφράζεται από την κεντρική εισήγηση, οφείλουµε να
σταθούµε σε αυτήν και οφείλω να οµολογήσω, κύριε Κεφαλο-
γιάννη -µιας και είσαστε εδώ- ότι η εισήγησή σας µε παρέπεµψε
συνειρµικά στον Όµηρο, στον Αίαντα το Βασιλιά, που µπορεί να
µη γνωρίζετε πολλά από τη δράση του, αλλά σίγουρα όλοι γνω-
ρίζετε αυτό που είπε προς τους Αργείους όταν ήθελε να τους ξε-
σηκώσει εναντίον των Τρώων, το γνωστό «αιδώς Αργείοι». Θα
εξηγήσω γιατί σας το λέω, όχι προσωπικώς βεβαίως, σε ότι
αφορά πάντοτε την πολιτική.

Είναι δυνατόν η οικονοµική ανάλυση της Νέας ∆ηµοκρατίας
δι’ υµών, κύριε Υπουργέ, να αναλώνεται στο «τόσα χρόνια ο κ.
Μητσοτάκης, τόσο µερίδιο της ευθύνης για το δηµόσιο χρέος»,
«τόσα χρόνια η Νέα ∆ηµοκρατία, τόσα ο Καραµανλής, τόση ευ-
θύνη», «τόσα χρόνια το ΠΑΣΟΚ, τόση ευθύνη». Εκεί εξαντλείται
η οικονοµική ανάλυση της Νέας ∆ηµοκρατίας σε ό,τι αφορά την

πορεία των οικονοµικών της χώρας; ∆εν έχει, δηλαδή, καµµία ση-
µασία η κατάσταση στην οποία ευρίσκετο η χώρα όταν αυξήθηκε
το όποιο δηµόσιο χρέος, η ανάπτυξη; ∆εν έχει καµµία σηµασία η
σχέση του δηµοσίου χρέους µε το δηµοσιονοµικό έλλειµµα; ∆εν
έχει καµµία σηµασία, πού παραλάβατε τη χώρα;

Κύριε Κεφαλογιάννη, να σας θυµίσω ότι παραλάβατε τη χώρα,
όταν την είχε οδηγήσει το ΠΑΣΟΚ στην Οικονοµική και Νοµι-
σµατική Ένωση. Παραλάβατε τη χώρα, όταν το ΠΑΣΟΚ την είχε
προετοιµάσει για τους καλύτερους Ολυµπιακούς Αγώνες που
έχουν γίνει ποτέ. Παραλάβατε τη χώρα, ενώ βρισκόταν σε υψηλό
επίπεδο ανταγωνισµού στο διεθνή χώρο. Παραλάβατε τη χώρα,
όταν είχε υψηλές αποδόσεις. Παραλάβατε τη χώρα, όταν κανέ-
νας οίκος του εξωτερικού δεν αµφισβητούσε τη δανειοληπτική
της ικανότητα.

Σήµερα θυµηθήκανε νοµίζετε ξαφνικά οι πιστωτικοί οίκοι του
εξωτερικού την Ελλάδα, ή µήπως τότε εµείς είχαµε φροντίσει να
σιωπήσουν; ∆υστυχώς ή ευτυχώς αυτοί οι οίκοι είναι γνώµονας,
είναι µπούσουλας, αυτοί καθορίζουν, αυτοί σπρώχνουν, από αυ-
τούς καθοδηγούνται όσοι δανείζουν και αυτούς λαµβάνουν υπ’
όψιν. Και αυτοί οι οίκοι, όταν σας παραδώσαµε εµείς τη χώρα,
ουδόλως αµφισβητούσαν τη δανειοληπτική της ικανότητα, ενώ
σήµερα αµφισβητείται από όλους τους οίκους. Και αυτό θα πρέ-
πει να αναρωτηθείτε, αντί να αναζητάτε µε την οικονοµική σας
ανάλυση να µας πείτε «τόση ευθύνη του Μητσοτάκη, τόση του
Καραµανλή, βάλε τόσο βάρος εδώ και τόσο εκεί» όταν µάλιστα
εδώ ο Υπουργός πριν από λίγο είπε ότι 150.000.000.000 ευρώ
από το δηµόσιο χρέος δηµιουργήθηκαν και προκλήθηκαν από
τις δικές σας πολιτικές.

Όµως, ειλικρινώς, περίµενα να πείτε και κάτι για τα µέτρα που
προτίθεστε να λάβετε, για τον τρόπο που εσείς θα αντιµετωπί-
σετε αυτό το τροµερό έλλειµµα και το δηµοσιονοµικό και το δη-
µόσιο χρέος της χώρας.

Παρακολουθώντας την οµιλία σας, άκουσα δέκα φορές, ανα-
λύοντας τον προϋπολογισµό, να λέτε «ω του θαύµατος». Προ-
σέξτε, εδώ έλεγε «ω του θαύµατος, το ΠΑΣΟΚ θα κάνει αυτό, ω
του θαύµατος το ΠΑΣΟΚ θα κάνει εκείνο».

Τελικά και την ΟΝΕ θαύµα τη θεωρούσατε! Όταν εµείς λέγαµε
ότι θα εισέλθουµε στην Οικονοµική και Νοµισµατική Ένωση,
εσείς λέγατε ότι αυτά δεν πρόκειται να γίνουν ποτέ, ήταν θαύµα
για σας. Και τους Ολυµπιακούς Αγώνες θαύµα τους θεωρού-
σατε. Και να σας πω κάτι; Θαύµα θεωρείτε και τους δικούς µας
στόχους, αλλά εµείς βάζουµε στόχους και θα πετύχουµε τους
στόχους. Θα σας εξηγήσω γιατί θα πετύχουµε τους στόχους.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέσαµε -και το ακούσατε
από τον Υπουργό πριν από λίγο- ως βασικό στόχο τη µείωση του
δηµοσιονοµικού ελλείµµατος κατά 4%. Αυτός είναι ένας πολύ
υψηλός στόχος, αυτός είναι ένας πολύ δύσκολος στόχος, αλλά
εµείς µάθαµε στα δύσκολα, εµείς κερδίζουµε στα δύσκολα και
θα σας εξηγήσω γιατί θα κερδίσουµε στα δύσκολα, διότι εµείς εί-
µαστε συνεπείς.

∆ιότι εµείς λέµε την αλήθεια. Ήλθαµε εδώ και είπαµε ότι αυτή
είναι η κατάσταση, ότι αυτό είναι το χρέος. ∆ιότι εµείς ζητάµε να
γίνει ανεξάρτητη αρχή για να καθορίζει τα στατιστικά και να µε-
τρώνται τα στατιστικά. ∆ιότι εµείς, όπως είπε πριν από λίγο εδώ
ο κ. Παπακωνσταντίνου, θα προτείνουµε ειδική επιτροπή η οποία
θα ελέγχει βήµα προς βήµα την πορεία του προϋπολογισµού.
Πού τα είδατε εσείς αυτά; Πώς τα αντιλαµβάνεστε εσείς αυτά;
Αυτά είναι τα µέτρα που κάνουν τον ελληνικό λαό να µας εµπι-
στεύεται, αυτά είναι τα µέτρα που θα µας οδηγήσουν σε διέξοδο
από την κρίση. ∆ιότι εµείς είµαστε συνεπείς. Είπαµε ότι θα ψη-
φίσουµε νόµο για το έκτακτο επίδοµα και τον ψηφίσαµε. Είπαµε
ότι θα φέρουµε νόµο για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά και είναι
ήδη στο διαδίκτυο. Είπαµε ότι θα φέρουµε νόµο για τη ρύθµιση
των οφειλών και τις αλλαγές στον «Τειρεσία» και είναι ήδη στη
δηµοσιότητα. Είπαµε ότι θα διαθέσουµε χρήµατα για την παιδεία
και τα διαθέσαµε και το είδατε. Είπαµε ότι θα διαθέσουµε χρή-
µατα για την υγεία και τα διαθέσαµε και το είδατε. Είπαµε ότι θα
αυξήσουµε τις δαπάνες για τις νησιωτικές πολιτικές και τις αυ-
ξάνουµε.

Μιας και αναφέρθηκα στον κ. Μαρκόπουλο ο οποίος µίλησε
εδώ πριν από λίγο –και, βέβαια, ξέρω ότι δεν είναι προσωπική
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δική του ευθύνη- θα πω ότι ακόµη και στον τουρισµό εµείς θα
προσπαθήσουµε να ισορροπήσουµε παρά το ότι υπάρχουν χρέη
120.000.000 και τρέχουµε εµείς να προλάβουµε τους κλητήρες
σε έξι χώρες για να µην κλείσουν τα γραφεία του ΕΟΤ.

Αυτή είναι η πολιτική που εσείς ακολουθήσατε και έρχεστε να
κατανείµετε τα χρέη και το δηµόσιο χρέος της χώρας ανάλογα
µε τις χρονιές που κυβερνούσε ο καθένας; Ο κ. Μαρκόπουλος
ορθώς διαφοροποιήθηκε σαφέστατα από τη δική σας κεντρική
πολιτική και δεν θα µπορούσε να κάνει τίποτε άλλο µετά από την
εισήγηση του εδώ παριστάµενου Υπουργού ο οποίος καταχει-
ροκροτήθηκε παρατεταµένα. Εγώ σας λέω το εξής: Αυτή ήταν η
πολιτική σας;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Πρωθυπουργός κάλεσε τον
ελληνικό λαό και καλεί και τα κόµµατα σε εθνική συστράτευση.
Σας καλούµε όλους.

Κύριε Υπουργέ, που είσαστε εδώ πέρα, τα πράγµατα είναι
πολύ δύσκολα και το ξέρετε και µπορεί να βρούµε µεγαλύτερες
δυσκολίες απ’ αυτές που υπάρχουν σήµερα. Μπορεί να χρεια-
στούν και πρόσθετα µέτρα. Να ξέρετε ότι όσο παραµένουµε ει-
λικρινείς, όσο λέµε την αλήθεια στον ελληνικό λαό, ο λαός θα
είναι έτοιµος να σταθεί δίπλα µας, όπως στάθηκε πάντα δίπλα
στο ΠΑΣΟΚ και θα µπορέσουµε να ξεπεράσουµε την κρίση, γι’
αυτό να µην υποχωρήσετε ούτε ένα πόντο, να είµαστε σταθεροί
στην πολιτική µας και να είσαστε βέβαιοι ότι ο λαός θα µας δι-
καιώσει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Νικητιάδη.

Το λόγο έχει ο κύριος Τσιάρας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να δώσω µια πολύ γρήγορη

απάντηση στον αξιότιµο, µόλις κατελθόντα του Βήµατος κύριο
συνάδελφο, σηµασία δεν έχει το τι βλέπουµε εµείς σ’ αυτήν την
Αίθουσα, αλλά το τι πραγµατικά ζουν, βλέπουν και εκτιµούν οι
Έλληνες πολίτες για τις δράσεις της όποιας κυβέρνησης. Βε-
βαίως η προσπάθειά του να απαντήσει σε όσα ο γενικός εισηγη-
τής της Νέας ∆ηµοκρατίας κατέθεσε µόλις χθες, µάλλον,
ουσιαστικά, δεν βοηθάει τον νωρίτερα προλαλήσαντα Υπουργό
Οικονοµικών, ο οποίος δεν έδωσε αυτές τις απαντήσεις.

Το λέω αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί θέλοντας να
αλλάξω οπτική και να καταθέσω µία εντελώς διαφορετική άποψη,
σ’ αυτήν την έκτη συνεχόµενη παρουσία µου στη συζήτηση του
προϋπολογισµού, νοµίζω ότι δέον για όλους µας είναι να µπούµε
στη θέση των Ελλήνων πολιτών. Όλων αυτών που µας παρακο-
λουθούν αυτήν τη στιγµή και περιµένουν από µας πολλά και συ-
γκεκριµένα πράγµατα.

Είναι οριακή η κατάσταση για την εθνική µας οικονοµία; Είναι
τα πράγµατα τόσο δύσκολα έτσι όπως τα ζουν σήµερα όλοι οι
Έλληνες πολίτες και όλη η ελληνική κοινωνία στο σύνολό της;
Θα προσπαθήσω να κάνω µία προσέγγιση αποφεύγοντας κατά
βάση τους αριθµούς, γιατί νοµίζω ότι αυτό είναι το τελευταίο που
ενδιαφέρει το µέσο Έλληνα πολίτη που µας παρακολουθεί. Άλ-
λωστε ξέρετε ότι η πρακτική του µισογεµάτου ή µισοάδειου πο-
τηριού έχει κυριαρχήσει σ’ αυτήν τη συζήτηση, που κάθε χρόνο
επαναλαµβάνεται την ίδια περίοδο.

Τι περιµένουν, λοιπόν, από µας οι Έλληνες πολίτες, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι; Είναι άραγε ζητούµενο σήµερα να µπούµε
σε µία λογική του ποιοι είναι οι καλοί και ποιοι είναι οι κακοί. Ή
µήπως το να δώσουµε, τελικά, λύσεις σε όσα συµβαίνουν στην
εθνική µας οικονοµία και, βεβαίως, να κάνουµε καλύτερη τη δική
τους καθηµερινότητα και τη δική τους ζωή;

Το λέω αυτό γιατί σε οποιαδήποτε προσπάθεια προσέγγισης
του προϋπολογισµού, που η Κυβέρνηση µας κατέθεσε µόλις
χθες και η συζήτηση του οποίου συνεχίζεται σήµερα και τις επό-
µενες τρεις ηµέρες, η αίσθηση η οποία κυριαρχεί είναι, πως µι-
λάµε για έναν προϋπολογισµό ο οποίος κατά βάση θα καταστεί
ανεφάρµοστος.

Είναι γνωστή η θέση της Κυβέρνησης. Έχει ήδη ανακοινώσει
πως θα έρθει µε διορθωτικές κινήσεις, όπου και όταν χρειάζεται,
να αλλάξει τα δεδοµένα και ενδεχοµένως να παρουσιάσει κά-

ποιες διαφορετικές προτάσεις για την εξέλιξη των οικονοµικών
δεδοµένων της χώρας µας.

Η αίσθηση που υπάρχει είναι ότι αυτή η συζήτηση του προϋ-
πολογισµού, τουλάχιστον από την πλευρά της Κυβέρνησης, εκ-
φράζει περισσότερο επιθυµίες, ευχές και προσδοκίες. ∆εν
αποτελεί όµως ουσιαστική θέση για το πώς θα µπορέσουµε να
αντιµετωπίσουµε τα συγκεκριµένα προβλήµατα.

Η δε προσπάθεια η οποία γίνεται από τους περισσότερους συ-
ναδέλφους της Κυβέρνησης, που στρέφονται εναντίον της προη-
γούµενης κυβέρνησης µε συγκεκριµένο τρόπο, καταθέτοντας τη
δική τους άποψη, αποβλέπει –αυτή είναι η αίσθησή µου- περισ-
σότερο στη δική τους προσπάθεια να απεγκλωβιστούν από τις
προεκλογικές τους δεσµεύσεις. Γιατί τα δεκαεπτά λεπτά, περισ-
σότερα από τα µισά, που ανάλωσε ο αξιότιµος Υπουργός Οικο-
νοµικών, µιλώντας, κυρίως, για πράγµατα που έκανε ή δεν έκανε
η προηγούµενη κυβέρνηση -επαναλαµβάνω, περισσότερο από
το µισό του χρόνου ανάλωσε µιλώντας για το τι δεν έκανε ενδε-
χοµένως η προηγούµενη κυβέρνηση- στην πραγµατικότητα κα-
ταγράφουν τη δική του αγωνία, για το πώς η κυβερνητική
παράταξη θα απεγκλωβιστεί από τις προεκλογικές της δεσµεύ-
σεις.

Άλλωστε, ξέρουµε πάρα πολύ καλά, πως ο συγκεκριµένος
προϋπολογισµός απέχει παρασάγγας από ό,τι προεκλογικά ισχυ-
ρίστηκε, υποσχέθηκε ή δεσµεύτηκε η κυβερνητική παράταξη
απέναντι στην ελληνική κοινωνία και στους Έλληνες πολίτες.

Τι θέλουµε, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτήν τη
συζήτηση, η οποία γίνεται; Να προταθούν συγκεκριµένα µέτρα.
Εγώ προσωπικά δεν είµαι καθόλου πεπεισµένος ότι κάποιες προ-
τάσεις, οι οποίες καταλήγουν να είναι µία φοροεπιδροµή, συνι-
στούν τα ενδεδειγµένα µέτρα για να βγει η εθνική µας οικονοµία
από αυτήν τη δύσκολη περίσταση.

Και µη γελιόµαστε, η υπόθεση της παγκόσµιας οικονοµικής
κρίσης είναι µία πραγµατικότητα την οποία κανείς δεν µπορεί να
αγνοήσει. Κανείς µα κανείς! Ανεξάρτητα µε το αν κάποιοι από
εµάς το βάζουµε σαν κυρίαρχο ζήτηµα στην ατζέντα της συζή-
τησης, ενώ κάποιοι άλλοι το υποβαθµίζουν. Η ουσία είναι ότι η
παγκόσµια οικονοµική κρίση θα ταλαιπωρήσει για πάρα πολύ
καιρό το σύνολο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και όλων των οικονο-
µικά ανεπτυγµένων χωρών. Αντιλαµβάνεστε πως η Ελλάδα, µε
σωρεία παραλείψεων και λαθών, τα τελευταία χρόνια στον οικο-
νοµικό τοµέα, είναι εξαιρετικά δύσκολο να κάνει την υπέρβαση
και να καταφέρει να βγει αλώβητη από την οικονοµική κρίση.

Στη συζήτηση που έγινε για τις προγραµµατικές δηλώσεις,
είχα πει από αυτό το Βήµα, ότι η Κυβέρνηση έχει ήδη ξεκινήσει
στραβά. Και είχε ξεκινήσει στραβά, γιατί κάθε φορά που ερχό-
µασταν σε µια σοβαρή συζήτηση, συνεχώς αύξαναν το έλλειµµα.
∆εν έφτασε καν η θέση του κ. Προβόπουλου –του σηµερινού και
προηγούµενου, βεβαίως, ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος-
ο οποίος ανακοίνωσε ότι προεκλογικά είχε ενηµερώσει τους πο-
λιτικούς Αρχηγούς για την κατάσταση της εθνικής µας οικονο-
µίας.

Αυτό, άραγε, πιστεύετε ότι µένει έξω από την κρίση των Ελ-
λήνων πολιτών; ∆εν θέλουν οι Έλληνες πολίτες να βιώνουν µία
πραγµατικότητα, η οποία να είναι η ίδια και για την Κυβέρνηση,
για το πολιτικό σύστηµα γενικότερα, αλλά και γι’ αυτό που ζουν
οι ίδιοι σαν καθηµερινότητα;

Βεβαίως, οι όποιες αναφορές έγιναν κατά καιρούς για το ότι
θα έπρεπε να αλλάξουµε τον τρόπο µε τον οποίο προσεγγίζουµε
συνολικά όλη αυτήν τη διαδικασία του προϋπολογισµού, νοµίζω
ότι βρίσκουν σύµφωνους τους περισσότερους σε αυτήν την Αί-
θουσα.

Και, βεβαίως, θα επιµείνω σε αυτό, που ο γενικός εισηγητής
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Κεφαλογιάννης, υποστήριξε και πρό-
τεινε, ότι πρέπει να αλλάξει η διαδικασία σύνταξης του προϋπο-
λογισµού και πως πρέπει επιτέλους να υπάρχει µια δυνατότητα
ελέγχου της εκτέλεσης του προϋπολογισµού. Να υπάρχει δη-
λαδή η δυνατότητα να ελέγχει η Βουλή αν όλα αυτά τα οποία,
ουσιαστικά, η Κυβέρνηση είχε προτείνει στον προϋπολογισµό,
βήµα – βήµα να γίνονται πράξη κατά την εκτέλεσή του.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτιµώ πως η διαδικασία της
συζήτησης του προϋπολογισµού µε τις γνωστές –το είπα και
στην αρχή- αντικρουόµενες ατάκες και τα ευφυολογήµατα δεν
µπορούν πλέον να έχουν θέση ειδικά στη φετινή συζήτηση. Η ελ-
ληνική κοινωνία δεν µπορεί να περιµένει. Χρειάζεται σοβαρότητα
και αποφασιστικότητα. Κυρίως, όµως, απαιτείται, σε µία ύστατη
και καθοριστική στιγµή για το πολιτικό µας σύστηµα -τα τελευ-
ταία χρόνια-, να επιδείξουµε ρεαλισµό και τόλµη, λαµβάνοντας
άµεσα τα απαραίτητα µέτρα για τη σωτηρία της εθνικής µας οι-
κονοµίας.

Η συζήτηση για την απόδοση των ευθυνών σήµερα, το ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι δεν βοηθά κανέναν. Παραπέµπει το πολιτικό
µας σύστηµα στο χθες. Οι πολίτες περιµένουν το αύριο. Είναι µία
στιγµή στην πολιτική ιστορία του τόπου, της χώρας µας, που
οφείλουµε να αφήσουµε κατά µέρος το πολιτικό κόστος, αλλά
και το λαϊκισµό.

Το πολιτικό κόστος αφορά την Κυβέρνηση, ο λαϊκισµός αφορά
τα κόµµατα γενικότερα της Αντιπολίτευσης. Είναι οι πόλοι στους
οποίους έχει στηριχθεί το πολιτικό µας σύστηµα από τη Μετα-
πολίτευση και µετά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

Τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και κλείνω, κύριε Πρόε-
δρε, αυτός ο προϋπολογισµός δεν µπορεί να προσδοκά ούτε τη
συναίνεση ούτε τη θετική ψήφο. Απλά γιατί κατά τη δική µου
άποψη και στα µάτια των πολιτών, όπως εγώ το εκτιµώ, δεν συ-
νιστά ένα πραγµατικό προϋπολογισµό.

Αναµένουµε –ελπίζω για λίγο ακόµα- τα προτεινόµενα από την
Κυβέρνηση µέτρα, προκειµένου να στηρίξουµε αληθινά την οι-
κονοµία µας σε µία πορεία ελπίδας, σε µία πορεία ανάταξης, σε
µία πορεία που οι Έλληνες πολίτες θα βλέπουν το µέλλον µε µε-
γαλύτερη αισιοδοξία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ζητήσει
στο σηµείο αυτό η Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής κ. Μπιρµπίλη για δεκαοκτώ λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΜΠΙΡΜΠΙΛΗ (Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η σύγχρονη κρίση δεν είναι µόνο
οικονοµική. Το οικονοµικό πρόβληµα είναι µόνο η κορυφή του
παγόβουνου. Οι λύσεις που απαιτούνται πρέπει να είναι διαρ-
θρωτικές και τα αποτελέσµατά τους να προβάλλονται σε µακρύ
χρονικό ορίζοντα.

Πριν από τη χρηµατοοικονοµική κατάρρευση αυτό που είχε
µπει σε κρίση, ήταν το ίδιο το περιβάλλον. Η κλιµατική αλλαγή,
η έλλειψη ποιοτικών και ποσοτικών υδατικών πόρων, ο περιορι-
σµός της βιοποικιλότητας είναι ορισµένες µόνο από τις εκφρά-
σεις αυτής της κρίσης. Αυτή η κρίση δεν ξεπερνιέται µε τα παλιά
οικονοµικά εργαλεία, ούτε σε σύντοµο χρονικό διάστηµα.

Όπως αποδείχθηκε και στη Σύνοδο της Κοπεγχάγης η παγκό-
σµια αυτή κρίση, εκτός των άλλων, είναι κρίση αξιών, στρατηγι-
κής, αλλά και πολιτικής βούλησης. Είναι µια κρίση που
προκύπτει από συσσωρευµένες ανισότητες ανάµεσα στις ανα-
πτυγµένες και αναπτυσσόµενες χώρες, ανισότητες που έχουν ει-
σχωρήσει βαθιά µέσα στις ίδιες τις οµάδες των χωρών αυτών,
όπως συµβαίνει και στις δικές µας κοινωνίες βέβαια σε µικρό-
τερη κλίµακα. Και ακριβώς γι’ αυτό το λόγο, γιατί τα προβλήµατα
είναι πολλά, σωρευτικά, αλλά και επιδρούν άνισα σε διαφορετι-
κές οµάδες χωρών, είναι και µία κρίση διακυβέρνησης.

∆εν θα σταθώ πολύ στα απογοητευτικά αποτελέσµατα της Συ-
νόδου της Κοπεγχάγης. Είµαι στη διάθεσή σας για όποια ενηµέ-
ρωση θέλετε. Θέλω, όµως, να αναφερθώ σε τρία σηµεία, τα
οποία έχουν ξεχωριστή σηµασία για τη χώρα µας.

Πρώτο πολύ σηµαντικό σηµείο. Όλος ο κόσµος, όλοι οι ηγέτες
ήταν εκεί. ∆εν θα µπορούσαν να λείπουν από ένα τόσο σηµαντικό
για τους λαούς τους γεγονός. Μπορεί να διέψευσαν, ή εν µέρει
να διέψευσαν, τις προσδοκίες των λαών τους, αλλά ήταν εκεί δί-
νοντας το µήνυµα ότι η ανάπτυξη, η καταπολέµηση της φτώ-
χειας, η καταπολέµηση της κλιµατικής αλλαγής απαιτούν

στοχευµένες και ταυτόσηµες πολιτικές.
∆εύτερο πολύ σηµαντικό σηµείο η παρουσία της χώρας µας

στα διεθνή fora, όχι µόνο ως παρουσία που αυτονόητα µετράει
αλλά ως χώρα που µπορεί, παρά την κλίµακά της, να επιχειρεί
να ανατρέψει συσχετισµούς µεγάλων δυνάµεων σε συµµαχία, βέ-
βαια, µε µικρότερες χώρες, που είτε πολιτισµικά είτε ιδεολογικά
είµαστε πιο κοντά. Σ’ αυτό παίζουν σηµαντικό ρόλο και οι ουσια-
στικές επαφές µε τους οµολόγους µας για τη διαπραγµάτευση.
Η Ελλάδα έπαιξε πολύ σηµαντικό ρόλο στην προσπάθεια επί-
τευξης µίας νοµικά δεσµευτικής συνθήκης το τελευταίο βράδυ
των σκληρών διαπραγµατεύσεων. Η πρότασή µας, πρόταση και
άλλων Ευρωπαίων οµολόγων και οµολόγων από τις αναπτυσσό-
µενες χώρες, δεν πέρασε, όµως, βάλαµε παρακαταθήκη για την
προσπάθεια που ξεκινά την επόµενη µέρα.

Τρίτο πολύ σηµαντικό σηµείο. Η συζήτηση στην Κοπεγχάγη
δεν ήταν µόνο µία συζήτηση για µειώσεις εκποµπών και υποχρε-
ώσεις χρεών που πλήττουν τις οικονοµίες τους ή βάζουν εµπόδια
στην ανάπτυξή τους. Ήταν πολύ περισσότερο µία συζήτηση για
ένα νέο αναπτυξιακό µοντέλο, που θα σέβεται το περιβάλλον, θα
µειώνει τις εκποµπές των ρύπων, θα δηµιουργεί τεχνολογίες, θα
άρει τις ανισότητες. Όλος ο κόσµος µιλά για την «πράσινη» ανά-
πτυξη και η χώρα µας πρωτοστατεί σ’ αυτήν τη συζήτηση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η χώρα µας έχει πλέον εµπλακεί
στη δίνη της παγκόσµιας κρίσης. Η κρίση, όµως, στη χώρα µας
έχει έντονο ελληνικό χρώµα. Πάνω από όλα είναι κρίση του ανα-
πτυξιακού µας µοντέλου. Εάν η «πράσινη» ανάπτυξη δεν είχε
ανακαλυφθεί, ήµασταν υποχρεωµένοι να την ανακαλύψουµε. Και
δεν είµαι δογµατική. Να συζητήσουµε και για άλλες αναπτυξια-
κές δυνατότητες µε άλλο χρώµα, αρκεί να είναι βιώσιµες και να
διαρκούν, γιατί η κρίση ξεπερνιέται µε ανάπτυξη.

Πολλές φορές βρίσκοµαι αντιµέτωπη µε την ερώτηση: Καλή η
πράσινη ανάπτυξη, τα αποτελέσµατά της όµως είναι µεσοµα-
κροπρόθεσµα. Με τα σηµερινά προβλήµατα της οικονοµίας και
της κοινωνίας µας τι θα γίνει, πώς θα ξεπεραστούν; ∆ιαφωνώ µε
την προσέγγιση αυτή. Μέτρα για την πράσινη ανάπτυξη µπο-
ρούν να παρουσιάσουν και βραχυπρόθεσµα αποτελέσµατα.

Όπως, ήδη, γνωρίζετε έχουµε θέσει σε δηµόσια διαβούλευση
το νοµοσχέδιο για τις ΑΠΕ. Τα αποτελέσµατα αυτής της νοµο-
θετικής µας παρέµβασης αναµένεται να µικρύνουν το χρόνο
αδειοδότησης κατά 80% περίπου, να περιορίσουν το κόστος των
επενδυτών µε τη δηµιουργία one stop shop στο Υπουργείο και µ’
αυτόν τον τρόπο να ξεµπλοκάρουµε επενδύσεις περίπου 5.000
MW. Εάν καταφέρουµε να ξεκολλήσουµε την επόµενη διετία τα
µισά έστω από αυτά τα µεγαβάτ, αυτό σηµαίνει για τη χώρα µας
επενδύσεις 3.000.000.000 ευρώ περίπου.

Η διαφάνεια και η διάχυση στη περιβαλλοντική πληροφορία,
σε συνδυασµό µε την ενίσχυση των επιθεωρητών περιβάλλοντος,
αναµένεται να αποκαταστήσει το κλίµα υγιούς ανταγωνισµού
που θεωρείται απαραίτητο για οποιαδήποτε αναπτυξιακή πολι-
τική.

Το νοµοσχέδιο για την προστασία των δασών, όπως επίσης η
πολιτική µας για τη διατήρηση της βιοποικιλότητας της χώρας,
δεν έχουν αµυντικό χαρακτήρα, το αντίθετο. Σχεδιάστηκαν για
να δώσουν λύσεις και προοπτικές, εισοδήµατα και απασχόληση
σε περιοχές που κατά τεκµήριο σήµερα παρουσιάζουν αναπτυ-
ξιακό έλλειµµα.

Κάποιοι βιάστηκαν να ασκήσουν κριτική, ότι δήθεν στερούµα-
στε µίας ολοκληρωµένης πολιτικής και ότι γίνονται αποσπασµα-
τικές παρεµβάσεις, ενώ αγνοούνται τα ουσιαστικά θέµατα. Τι µας
λένε δηλαδή; Το γεγονός ότι κάηκε σχεδόν όσο πράσινο είχε µεί-
νει στη βορειανατολική Αττική, δεν είναι µία προτεραιότητα που
έπρεπε άµεσα να αντιµετωπισθεί; ∆εν ήταν καιρός τα λόγια να γί-
νουν πράξεις και να γνωρίζουµε όλοι ότι τα καµένα δάση δεν θα
γίνουν ευκαιρία πλουτισµού όσων στερούνται στοιχειώδους κοι-
νωνικής ευαισθησίας; ∆εν είναι µία προτεραιότητα η επίλυση
προβληµάτων που χρονίζουν και οδήγησαν σε µία γραφειοκρα-
τική –στην καλύτερη των περιπτώσεων- συµφόρηση στην αδειο-
δότηση των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας; Στις δύσκολες
στιγµές που περνάει η ελληνική οικονοµία έχουµε τη πολυτέλεια
να φρενάρουµε, χωρίς λόγο, επενδυτικά σχέδια για τέσσερα και
πέντε χρόνια; Θέλουµε πραγµατικά το κράτος, κάθε φορά που
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αντιµετωπίζει ταµειακό πρόβληµα να προωθεί την ανοµία για να
εξασφαλίζει έσοδα όπως µε το νοµοθετικό διάταγµα της προη-
γούµενης κυβέρνησης για τους ηµιυπαίθριους;

Είπαν, επίσης, ότι µε τις ρυθµίσεις µας τα προβλήµατα πάνε
στις καλένδες. ∆εν είναι αλήθεια. Ήδη το Υπουργείο Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής έχει δραστηριοποιη-
θεί για τη µέγιστη δυνατή σύντµηση του χρόνου που θα
απαιτηθεί για τη χαρτογράφηση των καµένων δασών, σε τρόπο
ώστε να επιτραπεί και πάλι η νόµιµη οικοδοµική δραστηριότητα
στις περιοχές αυτές.

Στο θέµα των ηµιυπαίθριων θα τηρηθεί απόλυτα το χρονοδιά-
γραµµα µε την κατάθεση στη Βουλή το Μάιο του 2010 του σχε-
τικού νοµοσχεδίου για µια ολοκληρωµένη λύση στα θέµατα που
εκκρεµούν.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το πρόβληµα που τίθεται είναι:
Με τη σηµερινή δηµοσιονοµική συγκυρία πού θα βρεθούν οι
πόροι για την «πράσινη» ανάπτυξη, πού θα βρούµε τα λεφτά για
να χρηµατοδοτήσουµε την «πράσινη» ανάπτυξη; Η «πράσινη»
ανάπτυξη εµπεριέχει την οικονοµική µεγέθυνση. Η οικονοµική µε-
γέθυνση σηµαίνει αύξηση του ΑΕΠ και µπορεί να οδηγήσει σε
µείωση του ποσοστού του δηµοσιονοµικού ελλείµµατος και του
χρέους. Παράλληλα αναµένεται να δηµιουργήσει νέα εισοδή-
µατα και κατ’ επέκταση διεύρυνση της φορολογητέας ύλης. Οι
εγγεγραµµένες δαπάνες στον τακτικό προϋπολογισµό ανέρχο-
νται στα 190,7 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ στο Πρόγραµµα ∆ηµο-
σίων Επενδύσεων προβλέπονται δαπάνες 400.000.000 ευρώ
αυξηµένες κατά 9,2% σε σχέση µε το προηγούµενο έτος.

Προσβλέπουµε επίσης σε σηµαντικούς πόρους για τη χρηµα-
τοδότηση και την εφαρµογή της πολιτικής µας από το ΕΣΠΑ και
τα υπόλοιπα συγχρηµατοδοτούµενα προγράµµατα. Ήδη έχει ξε-
κινήσει η διαδικασία αναθεώρησης όσον αφορά τα περιεχόµενά
τους και τις διαδικασίες υλοποίησης των δράσεων. Προφανώς η
αναθεώρηση αυτή θα µετακυλήσει πόρους το 2010.

Εδώ θέλω να πω ότι ανακαλύψαµε, στο επιχειρησιακό πρό-
γραµµα για το περιβάλλον, ένα κρυµµένο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Έργων. Στα τέλη Ιανουαρίου θα παρουσιάσουµε νοµοσχέδιο για
την ίδρυση του πράσινου ταµείου που θα συνενώσει τους πό-
ρους και τις παρεµβάσεις που καλύπτονται σήµερα από το
ΕΤΕΡΠΣ και το Ταµείο των δασών. Στόχος µας είναι η άµεση συ-
σχέτιση µεταξύ των επί µέρους δράσεων και της πολιτικής του
Υπουργείου που δεν διασφαλίζεται σήµερα, καθώς και απόλυτη
διαφάνεια των στόχων, των µέσων και των αποτελεσµάτων του.

Το ταµείο θα λειτουργήσει το δεύτερο εξάµηνο του 2010 και
θα καταστεί ένας επιπλέον πυλώνας για την προώθηση των πρά-
σινων δράσεων. ∆εν δηµιουργούµε απλώς ένα άµεσο, σύγχρονο
και αποδοτικό χρηµατοδοτικό υποστηρικτικό εργαλείο της πρά-
σινης ανάπτυξης. ∆ίνουµε ένα ιδιαίτερα αποτελεσµατικό κτύ-
πηµα στις πελατειακές πολιτικές που εκφράζονταν µε ακραίο
τρόπο στη διαχείριση του ΕΤΕΡΠΣ.

Όσον αφορά τις ιδιωτικές επενδύσεις, αυτές µπορούν να είναι
επενδύσεις σε «πράσινες» δραστηριότητες, επενδύσεις σε «πρά-
σινες» τεχνολογίες για το «πρασίνισµα» της λειτουργίας των
υπαρχουσών εγκαταστάσεων. Και για τις δύο περιπτώσεις το δη-
µόσιο θα πρέπει να αναπτύξει µια ολοκληρωµένη στρατηγική
υποστηρικτικών εργαλείων τα οποία θα πρέπει µεταξύ άλλων να
συµπεριλαµβάνουν άµεσες επιχορηγήσεις έργων για έργα κα-
θαρά περιβαλλοντικά, αναπλάσεις, επιδιορθωτικές παρεµβάσεις,
παρεµβάσεις προστασίας ευαίσθητων περιοχών, έργα που θα
µπορούσαν να τονώσουν και να αναπτύξουν συγκεκριµένους το-
µείς παραγωγής, δηµιουργώντας την αντίστοιχη ζήτηση. Υπο-
στήριξη δανείων για επιχειρήσεις σε «πράσινους» µε στρατηγική
προτεραιότητα τοµείς ή φορολογικές ελαφρύνσεις, κυρίως, σε
επενδύσεις νέου «πράσινου» κεφαλαίου. Και, βέβαια, προώθηση
των «πράσινων» προµηθειών στο δηµόσιο τοµέα έτσι ώστε το δη-
µόσιο να αποτελέσει το παράδειγµα για τις προµήθειες και γενι-
κότερα την περιβαλλοντική εταιρική ευθύνη του ιδιωτικού τοµέα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παρά το γεγονός ότι θα επιθυ-
µούσαµε να διαθέσουµε σηµαντικά περισσότερους πόρους, φι-
λοδοξούµε ότι το 2010 θα καταγραφεί ως µια νέα αρχή στη χώρα
µας όσον αφορά το περιβάλλον, την ενέργεια και την κλιµατική
αλλαγή. Μια αρχή που σηµατοδοτήθηκε άµεσα µε τη σύσταση

του νέου Υπουργείου αµέσως µετά τις εκλογές. Μια αρχή που
σηµατοδοτήθηκε µε τις θεσµικές παρεµβάσεις που κατατέθηκαν
στη Βουλή όσον αφορά τα δάση, το νοµοσχέδιο για την επιτά-
χυνση των ΑΠΕ, το νοµοσχέδιο για την ανακύκλωση που είναι
ήδη έτοιµο, τον κανονισµό για την ενεργειακή αποδοτικότητα
των κτηρίων αλλά και τους ενεργειακούς επιθεωρητές που θα
δοθούν και αυτά στη διαβούλευση στις αρχές του νέου χρόνου.
Αλλά και άλλες δράσεις όπως η υπογραφή για τη διασύνδεση
της Εύβοιας, το µεγάλο ξεκαθάρισµα των αδειών Ανανεώσιµων
Πηγών Ενέργειας που έχει ήδη γίνει. Και πιστεύουµε να ολο-
κληρώσουµε ένα σηµαντικό πακέτο µέχρι το τέλος του 2009, η
προώθηση της διασύνδεσης των Κυκλάδων αλλά και η επένδυση
σε υποδοµές που θα διασφαλίσουν ότι το Αιγαίο θα γίνει δίαυλος
«πράσινης» ενέργειας. Σηµατοδοτήθηκε επίσης από την ισχυρή
παρουσία της χώρας µας στην Κοπεγχάγη, η κυβερνητική επι-
λογή να βγει η Ελλάδα από την αφάνεια και να παίξει ένα σηµα-
ντικό ρόλο τόσο στον ευρύτερο γεωγραφικό µας χώρο όσο και
παγκοσµίως πάνω στα θέµατα αυτά. Μια αρχή που θα σηµατο-
δοτηθεί µε τις υπόλοιπες σηµαντικές παρεµβάσεις που σύντοµα
θα παρουσιαστούν στο Κοινοβούλιο µε την ίδρυση του «πράσι-
νου ταµείου», το χωροταξικό για τον τουρισµό, τις αλλαγές στο
χωροταξικό των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας, το ειδικό χω-
ροταξικό για την προστασία του παράκτιου χώρου και των νη-
σιών µας, να ολοκληρώσουµε τάχιστα το αντίστοιχο χωροταξικό
για τις υδατοκαλλιέργειες, την αυστηρή προστασία ευαίσθητων
περιοχών όπως του Υµηττού, την αλλαγή στον τρόπο έκδοσης
οικοδοµικών αδειών, την αντιµετώπιση της αυθαίρετης δόµησης,
το νέο ρυθµιστικό για την Αττική, τις αναπλάσεις στις πόλεις και
την προώθηση της βιώσιµης κινητικότητας. Μια αρχή που θα ση-
µατοδοτηθεί µέσα από το σχεδιασµό της µακροχρόνιας ενερ-
γειακής στρατηγικής της χώρας που ξεκινάει στις αρχές του
νέου έτους και εκτιµάται ότι θα ολοκληρωθεί µέσα στο πρώτο
εξάµηνο. Η υλοποίηση αυτής της µακροχρόνιας ενεργειακής
στρατηγικής θα εγγυάται την ασφάλεια του ενεργειακού εφο-
διασµού της χώρας, την προστασίας του περιβάλλοντος, τη συµ-
βολή στην αντιµετώπιση της κλιµατικής αλλαγής, τη διαφοροποίηση
των ενεργειακών πηγών και οδών, την ενίσχυση της ανταγωνι-
στικότητας της ελληνικής οικονοµίας.

Όλα τα παραπάνω όµως δεν µπορούν να πραγµατοποιηθούν
από έναν πλαδαρό και γραφειοκρατικό µηχανισµό. Το Υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, έχει το
ανθρώπινο δυναµικό για να ανταποκριθεί στις νέες προκλήσεις.
Αυτό που χρειάζεται, είναι σύγχρονη οργάνωση και λειτουργία.

Το 2010, από πλευράς δηµοσιονοµικών µεγεθών θα είναι ένα
ιδιαίτερα δύσκολο έτος, επιβάλλοντας περιορισµούς στις δαπά-
νες των Υπουργείων.

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο θα κινηθεί και το ΥΠΕΚΑ έχοντας µει-
ώσει στο µέτρο του δυνατού τις τακτικές δαπάνες και µε αυξη-
µένο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κρίση δηµιουργεί θύµατα,
αλλά δηµιουργεί και νέες ευκαιρίες. Το πρόβληµα είναι την κρίση
να µην την πληρώσουν αυτοίου δεν τη δηµιούργησαν και τις ευ-
καιρίες να µην τις εκµεταλλευτούν αυτοί που, τελικά, τις δηµι-
ούργησαν. Με άλλα λόγια, την κρίση δεν πρέπει να την
πληρώσει το περιβάλλον και τα χαµηλά εισοδηµατικά στρώµατα.
Η «πράσινη» ανάπτυξη παρέχει τη δυνατότητα προστασίας του
περιβάλλοντος, αλλά και δηµιουργίας ευκαιριών σε τόπους και
κοινωνικά στρώµατα που µέχρι τώρα είχαν αποκλειστεί από τη
διάχυση των ωφελειών της ανάπτυξης.

Κλείνοντας θέλω να πω ότι η κριτική σας από οποιαδήποτε
πτέρυγα της Βουλής και αν προέρχεται είναι πάντα ευπρόσδε-
κτη. Όλο το Υπουργείο και εγώ προσωπικά θα είµαστε στη διά-
θεσή σας. Εκ των προτέρων θέλω να σας ευχαριστήσω για τη
συνεργασία σας σε αυτό το δύσκολο έργο που ως στόχο έχει όχι
απλώς το ξεπέρασµα της κρίσης, αλλά την προετοιµασία της
χώρας για την αποτελεσµατική αντιµετώπιση των προκλήσεων
του 21ου αιώνα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε και εµείς
την κ. Μπιρµπίλη. Είναι ο δεύτερος Υπουργός που εξοικονοµεί
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χρόνο. Έτσι όπως πάµε µε την εξοικονόµηση χρόνου φαίνεται
ότι διαµορφώνεται καλό κλίµα για εξοικονοµήσεις.

Έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΛΑΟΣ κ. Ροντούλης.

Κύριε Ροντούλη, κάνετε χρήση της τριτολογίας και έχετε
χρόνο τρία λεπτά.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μετά την οµιλία της αξιοτίµου

Υπουργού Περιβάλλοντος, πρέπει να σας µεταφέρω την τερά-
στια απογοήτευση των Θεσσαλών. Περίµεναν να ακούσουν µία
κουβέντα για τον Αχελώο, ένα έργο πνοής για τη Θεσσαλία. Ρω-
τάµε την Κυβέρνηση αφού δαπανήθηκαν τόσα χρήµατα για την
«πράσινη» ανάπτυξη, η ολοκλήρωση των έργων του Αχελώου
είναι «πράσινη» ανάπτυξη ναι ή όχι;

∆εύτερον και σηµαντικότερο. Πρέπει να γίνει κατανοητό ότι ή
θα ολοκληρωθούν τα έργα του Αχελώου ή θα αλλάξει συθέµελα
το οικονοµικό, το κοινωνικό και το αναπτυξιακό µοντέλο ολόκλη-
ρης της Θεσσαλίας. Μία ολόκληρη περιοχή, ένα ολόκληρο θεσ-
σαλικό διαµέρισµα αυτήν τη στιγµή δεινοπαθεί, διότι δεν υπάρχει
νερό και ερηµοποιείται. Χάσµατα εµφανίζονται το ένα µετά το
άλλο. Άρα, είναι ένα έργο πολλαπλής σκοπιµότητας, ένα έργο
που αν δεν ολοκληρωθεί θα φαλκιδεύσει το µέλλον όλων των
επόµενων γενεών στη Θεσσαλία.

Θα πρέπει να ρωτήσουµε την αξιότιµη Υπουργό: ∆απανήθη-
καν εκατοµµύρια ευρώ από τις τσέπες των Ελλήνων φορολο-
γουµένων, ευρώ µε τα οποία δεν έχει καµµία σχέση η Ευρώπη.
Αυτά τα λεφτά που έδωσε ο Έλληνας φορολογούµενος πού
πήγαν, αν δεν ολοκληρωθεί το έργο, ένα έργο που δεν έχει να
κάνει µόνο µε τον αγροτικό κόσµο της χώρας, αλλά έχει να κάνει
και µε το τεράστιο υδρευτικό πρόβληµα. Μαλώνουν τα χωριά και
οι πόλεις στη Θεσσαλία, γιατί δεν υπάρχει νερό.

Το άλλο που πρέπει να ακούσει η αξιότιµη Υπουργός Περι-
βάλλοντος είναι το εξής: Τρία πακέτα διαχειρίστηκε το ΠΑΣΟΚ
από την Ευρωπαϊκή Ένωση και τώρα διαχειρίζεται το τέταρτο το
ΕΣΠΑ και δεν ήµασταν ικανοί να κάνουµε µία σήραγγα στα
Τέµπη. Ακόµα σκοτώνεται ο κόσµος. Αυτή η κατάσταση είναι ανε-
πίτρεπτη τη στιγµή που στην Ευρώπη έχουν τρυπήσει τις Άλπεις
και δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα. Εµείς δεν µπορούµε να κά-
νουµε µια σήραγγα τέσσερα χιλιόµετρα. Ακόµα περιµένει ο κό-
σµος της Θεσσαλίας να συνδεθεί µε τη Μακεδονία. Περιµέναµε
να ακούσουµε κάτι γι’ αυτά, αλλά τίποτα. Η οµιλία σας ήταν απο-
γοητευτικότατη.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο κ. Μανωλάκης έχει
το λόγο.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ελληνικός λαός µε τις πρό-

σφατες εθνικές εκλογές έστειλε ένα ξεκάθαρο µήνυµα προς όλο
το πολιτικό σύστηµα της χώρας.

Κατ’ αρχάς, καταδίκασε τη Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία µε την
πολιτική της έφερε τη χώρα σ’ αυτήν την τραγική οικονοµική, κοι-
νωνική και αξιακή σηµερινή κατάσταση, ένα βήµα πριν από το
χείλος του γκρεµού. Ο λαός, όµως, έδωσε και µια καθαρή εντολή
στο ΠΑΣΟΚ και στο Γιώργο Παπανδρέου να βγάλει τη χώρα από
την κρίση.

Πριν από λίγες µέρες ο Πρωθυπουργός µας στο Ζάππειο ξε-
δίπλωσε αναλυτικά ένα τεκµηριωµένο σχέδιο εξόδου. Μάλιστα,
την επόµενη µέρα στη συνάντηση των πολιτικών Αρχηγών υπό
τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, µε την πρότασή του των δέκα
σηµείων κατά της διαφθοράς και κατά της ανοµίας έδειξε κατ’
αρχάς ότι έχουµε αυτογνωσία. Γνωρίζουµε, δηλαδή, ακριβώς το
πρόβληµα της χώρας και επίσης έχουµε πρόγραµµα -βάσει των
προγραµµατικών µας δεσµεύσεων- για την ανάπτυξη της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Το πρόβληµα της χώρας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
είναι µόνο οικονοµικό, είναι κυρίως πολιτικό. Πάσχει το πολιτικό
σύστηµα. Πάσχει η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, πάσχει το κράτος. Οι µε-
γάλες αλλαγές στη χώρα µας πρέπει να αρχίσουν από εκεί και
µάλιστα από την κεφαλή του πολιτικού συστήµατος, δηλαδή,
τους πολιτικούς.

Η αλλαγή του εκλογικού νόµου, η αλλαγή του νόµου περί ευ-

θύνης Υπουργών, ένα άλλο ουσιαστικό πόθεν έσχες, είναι µόνο
µερικά από τα µέτρα που ήδη εξαγγείλαµε για το σκοπό αυτό.
Ακόµη και αν δεν είχαµε αυτό το τεράστιο δηµόσιο χρέος σή-
µερα, ακόµη και αν µε κάποιο µαγικό τρόπο µπορούσαµε να το
εξαλείψουµε, έπρεπε να κάνουµε αυτές τις αλλαγές στο κράτος,
διότι µε το σηµερινό κράτος σε λίγα χρόνια θα είχαµε τα ίδια
προβλήµατα.

Ο προϋπολογισµός του 2010, τον οποίο συζητάµε, ο σηµαντι-
κότερος νόµος του κράτους δίνει την ακτινογραφία των συγκε-
κριµένων µέτρων που παίρνουµε στην οικονοµία και όχι µόνο.
Κατ’ αρχάς, νοικοκυρεύουµε τα οικονοµικά της χώρας µας µει-
ώνοντας τις κρατικές δαπάνες -και κυρίως τις κρατικές σπατά-
λες, θα έλεγα- κατά 4.000.000.000 ευρώ. Σε συνδυασµό µε την
επιχειρούµενη αύξηση των άµεσων και έµµεσων εσόδων κατά
4.000.000.000 ευρώ επίσης, θα καταφέρουµε να µειώσουµε το
δηµόσιο έλλειµµα κατά 4 µονάδες περίπου, ώστε σε βάθος τε-
τραετίας -και λειτουργώντας µε την ίδια λογική- να κατεβάσουµε
το δηµόσιο έλλειµµα από το 12,7%, που είναι σήµερα, κάτω από
το όριο του 3%.

Για να επιτύχουµε όµως αυτούς τους στόχους µας -εκτός από
τη µείωση του ελλείµµατος- πρέπει ταυτόχρονα να ξεχρεώνουµε,
δηλαδή, να µειώσουµε το δηµόσιο χρέος το οποίο σήµερα είναι
περίπου στα 300.000.000.000 ευρώ και σε ποσοστό πάνω από
120% του ΑΕΠ. Πρέπει να ανοίξουµε όλα τα µεγάλα µέτωπα και
να κάνουµε µεγάλες ανατροπές.

Γι’ αυτόν το λόγο θα ανοίξουµε το φορολογικό, ώστε να διευ-
ρύνουµε τη φορολογική βάση και να πληρώνει ο καθένας φό-
ρους σύµφωνα µε αυτά που έχει και κυρίως να πληρώνει φόρους
εκείνος που σήµερα φοροδιαφεύγει, ο µεγαλογιατρός του Κο-
λωνακίου, ο έµπορος ή ο βιοµήχανος που δηλώνει σήµερα
10.000 και 20.000 ευρώ ετήσιο εισόδηµα, αλλά ταυτόχρονα δια-
τηρεί βίλες, τζιπ, υπηρετικό προσωπικό κ.λπ.. Να πληρώσει φό-
ρους όχι µόνο αυτός που φοροδιαφεύγει, αλλά και εκείνος που
φοροκλέπτει το ΦΠΑ. Πέρυσι ήταν περίπου στα 3.000.000.000
ευρώ.

Θα ανοίξουµε επίσης το ασφαλιστικό, όχι για να αυξήσουµε
τα όρια ηλικίας συνταξιοδότησης και εισφορών ούτε για να µει-
ώσουµε τις συντάξεις, αλλά κυρίως για να πατάξουµε, να µειώ-
σουµε την εισφοροδιαφυγή και τη µαύρη εργασία.

Την κρίση δεν πρέπει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να την
πληρώσουν τα µεσαία και χαµηλά στρώµατα, που δεν έχουν καµ-
µία ευθύνη γι’ αυτή. Όλοι πρέπει να κάνουµε θυσίες, σύµφωνα µε
τις δυνάµεις µας, αλλά κυρίως πρέπει να την πληρώσουν αυτοί
που τη δηµιούργησαν, µεταξύ αυτών οι µεσάζοντες και οι κερ-
δοσκόποι. ∆εν µπορούµε πια να ζούµε ως χώρα µε δανεικά και
µάλιστα µε δυσβάσταχτα επιτόκια. ∆υστυχώς σήµερα στη χώρα
µας δεν παράγουµε. Εξάγουµε πολύ λιγότερα από αυτά που ει-
σάγουµε. Το ισοζύγιο πληρωµών είναι τραγικά αρνητικό. ∆εν
πάει άλλο! Πρέπει να αλλάξουµε, γιατί αλλιώς βουλιάζουµε. Κι
εµείς δεν θα αφήσουµε τη χώρα να βουλιάξει!

Ο προϋπολογισµός µας είναι αναδιανεµητικός. Παίρνει απ’ αυ-
τούς που έχουν και δίνει στους αδύναµους. Πήραµε 1.000.000.000
από τις πλούσιες επιχειρήσεις και τις τράπεζες και τα δίνουµε
στους αδύναµους, στα δυόµισι εκατοµµύρια Ελλήνων που ζουν,
δυστυχώς, κάτω από το όριο της φτώχειας. Στους αγρότες µας
αυξάνουµε την επιστροφή του ΦΠΑ από το 7% στο 11% και επί-
σης αυξάνουµε γενναία και την αγροτική σύνταξη. Παρά την
εγκληµατική καθυστέρηση της ψηφιοποίησης από την προηγού-
µενη κυβέρνηση, θα δώσουµε το 60% των επιδοτήσεων για τον
ΟΠΕΚΕΠΕ αυτές τις µέρες, ώστε να αµβλύνουµε τα προβλήµατα
των Ελλήνων αγροτών που ξέρω κι από την περιοχή µου πόσο
δύσκολα περνούν.

Στο Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» είχαν εντα-
χθεί έργα και ιδιαίτερα από τη Θεσσαλία, τα οποία όµως για να
ολοκληρωθούν χρειαζόντουσαν πέντε προϋπολογισµούς. Ένα
τέτοιο έργο είναι και το φράγµα του Ασωπού στην Κορινθία, που
για µας είναι πρώτης προτεραιότητας και αυξάνοντας τις δηµό-
σιες επενδύσεις κάποια στιγµή ευελπιστούµε ότι θα το κάνουµε.

Στην υγεία γίνονται προσλήψεις για τρεις χιλιάδες νοσηλευ-
τές και για γιατρούς, ώστε να λειτουργήσουν επιτέλους σωστά
τα νοσοκοµεία µας, όπως αυτό της Κορίνθου που υπολειτουρ-
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γεί.
Επειδή όµως το πρόβληµα της χώρας µας δεν είναι µόνο οι-

κονοµικό και δεν είναι επίσης µόνο πολιτικό και κοινωνικό, αλλά
είναι κυρίως πολιτισµικό και αξιακό, θα επενδύσουµε στην παι-
δεία µε 1.000.000.000 ευρώ επιπλέον, θα επενδύσουµε στον πο-
λιτισµό, θα επενδύσουµε στις αξίες µας. Θέλουµε να καθιερώσουµε
ένα άλλο µοντέλο, «πράσινης» ανάπτυξης, και να φέρουµε µια
άλλη νοοτροπία. Θέλουµε να κτίσουµε ένα κράτος µε άλλη κουλ-
τούρα, ώστε επιτέλους να επανακτήσουµε τη χαµένη πολιτική
αξιοπιστία µας όχι µόνο έναντι των ξένων, αλλά κυρίως έναντι
της απογοητευµένης νεολαίας µας που θέλει και πρέπει να αρ-
χίσει να ελπίζει ξανά.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ, κύριε συνάδελφε.

Η συνάδελφος από τη Νέα ∆ηµοκρατία, Βουλευτής Ρεθύµνου,
κ. Όλγα Κεφαλογιάννη έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συ-
ζήτηση για τον προϋπολογισµό του 2010 διεξάγεται υπό εξαιρε-
τικά δυσµενείς συνθήκες. Οι διεθνείς επενδυτικοί οίκοι
δυσπιστούν για την προοπτική ανάκαµψης της ελληνικής οικο-
νοµίας. Η Ευρώπη πιέζει για εξειδίκευση των µέτρων που θα πε-
ριορίσουν το έλλειµµα. Οι πολίτες απαιτούν πολιτικές ευθύνης
που θα βγάλουν τη χώρα από την οικονοµική κρίση.

Όµως, δυστυχώς, παρά το κατεπείγον της παρούσας συγκυ-
ρίας, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν συµµερίζεται τους φόβους,
τις αγωνίες, τις επιφυλάξεις. ∆είχνει να µην αντιλαµβάνεται το
χάσµα ανάµεσα σ’ αυτά που έλεγε προεκλογικά, τι λέει τώρα, και
τι πραγµατικά συµβαίνει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Στέκοµαι σε συγκεκριµένες διαπιστώσεις αναφορικά µε τους
στόχους και τις προτεραιότητες του προϋπολογισµού. Κύριοι συ-
νάδελφοι της Κυβέρνησης, θέτετε ως πρώτο στόχο την αποκα-
τάσταση της εµπιστοσύνης των πολιτών στην Κυβέρνηση και το
κράτος. Πώς όµως περιµένετε να σας εµπιστευθούν οι πολίτες;
Προεκλογικά µοιράζατε υποσχέσεις χωρίς αντίκρισµα. Είπατε ότι
τα λεφτά υπάρχουν. Ισχυριστήκατε ότι µε άνεση θα µπορούσατε
να εισπράξετε τουλάχιστον 1.000.000.000 ευρώ από τους µη ει-
σπραγµένους φόρους.

Είπατε ότι δεν χρειάζεται λιτότητα. Επαναστατήσατε όταν τολ-
µήσαµε να µιλήσουµε για σκληρά µέτρα.

Τώρα τα γυρνάτε. Βάσει του προϋπολογισµού του 2010, σε
σχέση µε το τρέχον έτος, οι προσδοκώµενοι ανείσπρακτοι άµε-
σοι φόροι παλαιών οικονοµικών ετών είναι αυξηµένοι κατά µόλις
125.000.000 ευρώ και οι έµµεσοι κατά µόλις 34.000.000 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Με άλλα λόγια, το 1.000.000.000 που θεωρούσατε
ότι µπορείτε να εισπράξετε τώρα προκύπτει ότι είναι µόνο
159.000.000. Γι’ αυτό αναγκάζεστε να αντιγράψετε µεγάλο µέρος
των θέσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας. Μιλάτε γι’ αυτά που κατη-
γορούσατε µε ευκολία και λαϊκισµό ως περιττά ή άδικα, για
έλεγχο των δηµόσιων δαπανών, περικοπή της βουλευτικής απο-
ζηµίωσης, «πάγωµα» µισθών και συντάξεων στο δηµόσιο.

Επιπλέον λαµβάνετε εσείς που µε κάθε αφορµή επικαλείσθε
την κοινωνική σας ευαισθησία µέτρα χωρίς κανένα συγκεκριµένο
στόχο: Φοροεπιδροµές, κατάργηση του επιδόµατος θέρµανσης,
κατάργηση της απόσυρσης µε παράλληλο χαράτσι στα παλιά ΙΧ,
επίδοµα αλληλεγγύης κατώτερο από τις εξαγγελίες σας, έκτα-
κτη εισφορά στις επιχειρήσεις. Αυτή είναι η πολιτική σας ασυνέ-
πεια.

∆εύτερη διαπίστωση. Ως δεύτερο στόχο του προϋπολογισµού
παρουσιάζετε την ανάγκη αποκατάστασης της αξιοπιστίας της
χώρας µας. ∆εν µας λέτε όµως πώς ακριβώς προτίθεστε να κα-
λύψετε την ανάγκη αυτή. Με ασαφή, αόριστα και αποσπασµα-
τικά µέτρα; Με την τρίµηνη και αδικαιολόγητη απραξία σας; Με
αφηρηµένες εξαγγελίες στόχων;

Την απάντηση την ξέρουµε όλοι, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι. Χρειάζονται βαθιές διαρθρωτικές αλλαγές, χρειάζονται
άµεσα και µόνιµα µέτρα για περισσότερη ανταγωνιστικότητα πα-
ντού, κοινωνική συνοχή, ενίσχυση της απασχόλησης. Πείτε µας,

λοιπόν, συγκεκριµένα πέρα από εκθέσεις ιδεών και οραµατικές
φιλολογίες πότε θα προτείνετε κοστολογηµένα και εξειδικευµένα
µέτρα για τη µείωση του ελλείµµατος; Πώς θα προωθήσετε τη
βελτίωση της ανταγωνιστικότητας των επιχειρήσεων; Πως θα
εξαλείψετε τις στρεβλώσεις που ανακόπτουν την ανάπτυξη σε
κάθε πεδίο της οικονοµικής δραστηριότητας; Οι σπασµωδικές
κινήσεις που κάνετε σήµερα έπρεπε να έχουν γίνει µε σχέδιο
αµέσως µετά τις εκλογές, όταν το µόνο που σας ένοιαζε ήταν η
δηµοτικότητά σας.

Η τρίτη διαπίστωση αφορά τη συναίνεση. Έννοια ξένη για σας
µέχρι πρότινος. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, του ΠΑΣΟΚ, µόλις
ένα χρόνο πριν, ενώ γνωρίζατε πόσο µεγάλες δυσκολίες αντιµε-
τώπιζε η χώρα µας –εσείς οι ίδιοι κάνατε λόγο για σενάρια χρε-
οκοπίας- αρνηθήκατε επανειληµµένα και συστηµατικά το
διάλογο για έξοδο από την κρίση. Αποκλείσατε κάθε δυνατότητα
συναίνεσης στο σχέδιο που καταθέσαµε για την προστασία των
καταθέσεων, την εγγύηση της ρευστότητας, τη στήριξη των µι-
κροµεσαίων επιχειρήσεων.

Εµείς λέγαµε ότι η πρόκληση του νοικοκυρέµατος των δηµό-
σιων οικονοµικών και της θωράκισης της ελληνικής οικονοµίας
είναι συλλογική, εθνική υπόθεση. Εσείς κάνατε λόγο για συναί-
νεση-συνενοχή ή ακόµα χειρότερα για συναίνεση-συγχωροχάρτι.
Αυτές τις λέξεις χρησιµοποιούσατε. Προτάσσατε τον λαϊκισµό
σας, στρεβλώνατε την πραγµατικότητα, δηµιουργούσατε ψευ-
δαισθήσεις για τις αληθινές προκλήσεις και τους κινδύνους. Σε
κάθε προσπάθεια για ουσιαστικές πολιτικές και ριζικές µεταρ-
ρυθµίσεις ήσασταν πάντοτε απέναντι. Σήµερα ξεχνάτε την ανευ-
θυνότητα σας. Ζητάτε συναίνεση εσείς που, όταν η κρίση
βρισκόταν προ των πυλών, ενδιαφερόσασταν µόνο για την απή-
χηση και την ευχάριστη εικόνα σας.

Κλείνοντας, επιτρέψτε µου µία τέταρτη διαπίστωση που
αφορά την «βαριά» βιοµηχανία της πατρίδας µας τον τουρισµό,
το ζωτικό αυτό κλάδο της οικονοµίας µας, που δυστυχώς ήταν
από τα πρώτα θύµατά σας, ενώ ήταν επιτακτική ανάγκη να συ-
νεχίσετε και να εξελίξετε τα µέτρα που είχαµε λάβει για να προ-
στατεύσουµε τον τουρισµό έναντι της κρίσης, µε τον ίδιο τρόπο
που όλες οι χώρες παγκοσµίως, ανεξάρτητα από το βαθµό που
χτυπήθηκαν από την κρίση, έσπευσαν να θωρακίσουν και να στη-
ρίξουν τους πιο νευραλγικούς τοµείς και κλάδους της οικονο-
µίας τους: Οι Αγγλοσαξωνικές χώρες τα χρηµατοπιστωτικά τους
συστήµατα, η Γερµανία την αυτοκινητοβιοµηχανία κ.λπ..

Εµείς προχωρήσαµε έγκαιρα στη λειτουργική τακτοποίηση
των ξενοδοχειακών µονάδων, την αναστολή των προβλεπόµενων
εισφορών, τη διεύρυνση της διαφηµιστικής προβολής, την επέ-
κταση των προγραµµάτων κοινωνικού τουρισµού. Εσείς το µόνο
που σπεύσατε να κάνετε ήταν να καταργήσετε το ζωτικής σηµα-
σίας Υπουργείο Τουριστικής Ανάπτυξης, πράξη ακατανόητη,
ιδίως µάλιστα, αφού παραλάβατε ένα Υπουργείο που και έργο
και αποτελέσµατα είχε να δείξει. Φαίνεται ότι ήλθατε να γκρεµί-
σετε και όχι να συνεχίσετε ό,τι καλό βρήκατε και σε αυτήν την
προσπάθεια θα µας βρείτε απέναντί σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συγκυρία απαιτεί
δραστική προσπάθεια προκειµένου να αναστραφεί. Ο στόχος
της µείωσης του ελλείµµατος είναι πρωτεύων, όµως δεν αρκεί
µόνο αυτό. Χρειάζεται τόλµη για ριζοσπαστικές πολιτικές, απο-
φασιστικότητα για διαρθρωτικές µεταρρυθµίσεις που θα φέρουν
περισσότερη ανταγωνιστικότητα παντού, θα απελευθερώσουν
την επιχειρηµατικότητα, θα τονώσουν την απασχόληση, θα περι-
στείλουν το σπάταλο κράτος και θα βελτιώσουν την αποδοτικό-
τητα του δηµόσιου τοµέα.

Αυτές οι µεταρρυθµίσεις δεν βλέπουµε να δροµολογούνται.
Τα χλιαρά µέτρα, οι άτολµες πολιτικές χαµηλού πολιτικού ρί-
σκου, οι προσωρινές λύσεις και οι φιλόδοξες µη ρεαλιστικές
προσδοκίες της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ δεν ωφελούν την πα-
τρίδα µας γι’ αυτό δεν µπορούµε παρά να καταψηφίσουµε µε
ανησυχία και προβληµατισµό τον προϋπολογισµό της Κυβέρνη-
σης για το 2010.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε, κυρία Κεφαλογιάννη.
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Και τώρα, το λόγο έχει ο Βουλευτής Σερρών κ. Κουτµερίδης
για επτά λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ο προϋπολογισµός για το 2010 που συζητούµε σήµερα, είναι ο
πρώτος προϋπολογισµός της Κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ και είναι ένας
προϋπολογισµός που καταρτίστηκε σε µία ιδιαίτερα δύσκολη
χρονική περίοδο, όπου πραγµατικά βιώνουµε µία γενικευµένη
κρίση που διαπερνά όλα τα επίπεδα της πολιτικής, οικονοµικής,
κοινωνικής ζωής της χώρας µας.

Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών ανέλαβε τη
δηµοσιονοµική διαχείριση της χώρας µας σε µία δηµοσιονοµικά
πρωτόγνωρη κατάσταση και ιστορικά δυσκολότερη περίοδο.
Ποτέ στο παρελθόν κυβέρνηση και πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών δεν είχαν κληρονοµήσει τόσα αρνητικά οικο-
νοµικά στοιχεία που δηµιουργούν πραγµατικά ένα τραγικό
µείγµα για τη δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας µας.

Η παγκόσµια οικονοµική κρίση, η ύφεση της ελληνικής οικο-
νοµίας για πρώτη φορά, το αντιπαραγωγικό µοντέλο ανάπτυξης
της ελληνικής οικονοµίας, τα τεράστια δηµοσιονοµικά ελλείµ-
µατα, το υδροκέφαλο δηµόσιο χρέος, η ανεξέλεγκτη φοροδια-
φυγή και εισφοροδιαφυγή και η επέκταση της διαφθοράς, οι
απαρχαιωµένες και υποβαθµισµένες δηµόσιες υπηρεσίες, το
ετοιµόρροπο ασφαλιστικό µας σύστηµα, ο ανύπαρκτος φοροε-
λεγκτικός µηχανισµός, η απαξίωση και η αναξιοπιστία από τους
διεθνείς οίκους και κυρίως, συναδέλφισσες και συνάδελφοι, το
έλλειµµα εµπιστοσύνης της ελληνικής κοινωνίας προς το κράτος
είναι µόνο ένα µέρος από αυτά που µας κληροδότησε η απελ-
θούσα κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Μέσα σε αυτήν την τραγική δηµοσιονοµικά κατάσταση, η πο-
λιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών ανέλαβε την πρωτο-
βουλία να υλοποιήσει έναν πλήρως εκτροχιασµένο προϋπολογισµό
για το 2009, αλλά και να συντάξει έναν καινούργιο προϋπολογι-
σµό για το 2010, έναν προϋπολογισµό ανάταξης και αξιοπιστίας
της ελληνικής οικονοµίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του κράτους
αποτελεί πάντοτε µία δύσκολη µαθηµατική εξίσωση, µε πολλούς
αστάθµητους παράγοντες. Είναι πραγµατικά ένα σταυρόλεξο για
δυνατούς λύτες, ένα σταυρόλεξο όπου πρέπει να βρεθεί µία ορι-
ζόντια λύση, για να υλοποιηθούν οι προεκλογικές µας δεσµεύ-
σεις και υποσχέσεις, αλλά και µία κάθετη λύση δηµοσιονοµικής
εξυγίανσης, για να σταµατήσει επιτέλους ο φαύλος κύκλος µε
τα παιχνίδια της δηµιουργικής λογιστικής που µας υποβαθµίζουν
και µας καθιστούν αναξιόπιστους.

Κάτω απ’ αυτές τις συνθήκες, ο προϋπολογισµός για το 2010
είναι ένας µεταβατικός προϋπολογισµός ανάγκης, ένας προϋ-
πολογισµός ανάγκης και αξιοπιστίας προς την Ευρωπαϊκή
Ένωση, ανάταξης της ελληνικής οικονοµίας, αλλά και κοινωνι-
κής δικαιοσύνης, γιατί στηρίζει τα µεσαία και χαµηλά εισοδηµα-
τικά στρώµατα. Είναι η αφετηρία µας για µια νέα µεγάλη
προσπάθεια που ξεκινά η χώρα µας για την εφαρµογή ενός προ-
γράµµατος που θα στοχεύει στην καθιέρωση ενός πρότυπου
«πράσινης» ανάπτυξης, θα στοχεύει στην ανάταξη της ελληνικής
οικονοµίας, στην αύξηση της ανταγωνιστικότητας, θα στοχεύει
στην οικονοµική και κοινωνική δικαιοσύνη, στην αποκατάσταση
της εµπιστοσύνης των πολιτών προς το κράτος και τέλος, στην
εµπέδωση της αξιοπιστίας της χώρας µας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και στις διεθνείς αγορές.

Είναι ένας προϋπολογισµός ο οποίος στηρίζεται σε καθαρούς
λογαριασµούς και αποτυπώνει µε τη µέγιστη δυνατή διαφάνεια
και ειλικρίνεια τα δηµοσιονοµικά µας στοιχεία. Επιδιώκει µία ιδα-
νική ισορροπία µε αποτελεσµατική δηµοσιονοµική προσαρµογή
και ευαίσθητα κοινωνικά µέτρα. Επιδιώκει τη µείωση του ελλείµ-
µατος σε µονοψήφιο αριθµό, τη συγκράτηση του δηµοσίου χρέ-
ους, την ενίσχυση των εσόδων µε µέτρα µόνιµου χαρακτήρα.
Προβλέπει την περιστολή της κρατικής σπατάλης, τη στήριξη
των οικονοµικά αδυνάτων, την αύξηση της απασχόλησης κυρίως
στους νέους.

Στον προϋπολογισµό αυτό περιλαµβάνονται οι αυξήσεις των
αγροτικών συντάξεων, αυξήσεις επιστροφής του ΦΠΑ στους
αγρότες. Προβλέπεται η καταβολή του επιδόµατος κοινωνικής
αλληλεγγύης, η αύξηση των δαπανών για την παιδεία και την

υγεία και η αύξηση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων.
Βέβαια, µέσα στο 2010, το οποίο θα είναι ένα έτος µεγάλων

αλλαγών και µεταρρυθµίσεων, θα ψηφισθεί και το νέο φορολο-
γικό νοµοσχέδιο, που θα δηµιουργήσει ένα νέο φορολογικό πε-
ριβάλλον, σταθερό, δίκαιο, αποτελεσµατικό και κυρίως θα
εµπεδώνει τις σχέσεις εµπιστοσύνης µεταξύ κράτους και φορο-
λογούµενου πολίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός για το 2010
αποτυπώνεται σε τρεις λέξεις: αξιοπιστία, ανάταξη, αναδιανοµή.
Με το νέο προϋπολογισµό του 2010 σε σύγκριση µε τους προη-
γούµενους προϋπολογισµούς της Νέας ∆ηµοκρατίας εκφρά-
ζουµε δύο διαφορετικές ιδεολογίες, δύο διαφορετικές πολιτικές
αντιλήψεις, δύο διαφορετικές οικονοµικές σχολές σκέψης. Είναι,
όµως, και ένας προϋπολογισµός ελπίδας και προοπτικής, γιατί
µας βγάζει από την γκρίζα στασιµότητα, τη συνεχή λιτότητα και
προωθεί την αναδιανοµή από τους λίγους στους πολλούς.

Είναι ένας προϋπολογισµός που αναζητά τη χαµένη αξιοπιστία
µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στους διεθνείς οίκους. Είναι
ένας Προϋπολογισµός που δεν βρίσκει άλλοθι την παγκόσµια οι-
κονοµική κρίση, αλλά φιλοδοξεί να την αντιµετωπίσει και να κάνει
την κρίση ευκαιρία. Είναι µια γέφυρα που πραγµατικά µας µετα-
φέρει από το γκρίζο, αδιαφανές και απαισιόδοξο χθες σε ένα ελ-
πιδοφόρο και αισιόδοξο αύριο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ελληνικός λαός στις 4 του
Οκτώβρη έδωσε στο Γιώργο Παπανδρέου και στο ΠΑΣΟΚ µια
σαφή, νωπή και ισχυρή εντολή: Να αλλάξει πορεία η χώρα µας.
Εµείς το γνωρίζουµε αυτό. Γνωρίζουµε πως δεν έχουµε δικαίωµα
να αποτύχουµε. Σε πείσµα πραγµατικά των καιρών, αλλά και σε
πείσµα των διεθνών αξιολογητών εµείς θα τα καταφέρουµε και ο
προϋπολογισµός µας είναι το πρώτο βήµα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Κουτµερίδη.

Το λόγο έχει ο κ. Πάνος Παναγιωτόπουλος, Βουλευτής Β’ Αθη-
νών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ορίστε, κύριε Παναγιωτόπουλε,
έχετε το λόγο για επτά λεπτά.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ που

ορκίστηκε λίγες ώρες µετά τις εκλογές της 4ης Οκτωβρίου συ-
νοδευόταν από τις ευχές όλων µας, ανεξαρτήτως αν την ψήφισε
κανείς ή όχι, για να πετύχει, για το καλό του τόπου. Μαζί µε τις
ευχές η συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού είχε εναπο-
θέσει επάνω της προσδοκίες και ελπίδες.

Σήµερα, εβδοµήντα πέντε ηµέρες µετά, η εικόνα που εµφανί-
ζει η Κυβέρνηση, δυστυχώς, δεν ανταποκρίνεται στις αυξηµένες
ελπίδες και προσδοκίες που τη συνόδεψαν απ’ όλο τον ελληνικό
λαό στην αφετηρία της. Μακάρι τα πρώτα δείγµατα να µην είναι
αντιπροσωπευτικά. Μακάρι η Κυβέρνηση να βρει το ρυθµό της
και να µπορέσει να παραγάγει δηµιουργικό και ωφέλιµο για τον
τόπο έργο. Όµως, για την ώρα οι ενδείξεις δεν πείθουν ότι κινεί-
ται προς τη σωστή κατεύθυνση.

Στο σηµείο αυτό θα ανοίξω µια παρένθεση, για να απαντήσω
στα όσα είπε πριν από λίγο ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Παπα-
κωνσταντίνου. Θα παρακαλούσα τον κ. Παπακωνσταντίνου να µη
σπαταλά τις δυνάµεις του σε ανοίκειες επιθέσεις κατά της Νέας
∆ηµοκρατίας, χρησιµοποιώντας µάλιστα και ευτελείς παροµοιώ-
σεις και δήθεν ευφυολογήµατα, τα οποία προκαλούν θυµηδία
στην κοινή γνώµη.

Ας κοιτάξει ο Υπουργός Οικονοµικών να αποφύγει τους σκο-
πέλους και τους υφάλους, που βάζουν µπροστά του οι ίδιοι οι
συνάδελφοί του στο Υπουργικό Συµβούλιο του ΠΑΣΟΚ και τα
ίδια στελέχη του κινήµατος στο οποίο ανήκει.

Ας σπεύσει ο Υπουργός Οικονοµικών να πείσει τον Πρωθυ-
πουργό της χώρας και πολιτικό του προϊστάµενο να κάνει το κα-
θήκον του, δηλαδή, για να παρακολουθήσω τη λογική του κ.
Παπακωνσταντίνου, ας πείσει τον Πρωθυπουργό να πιάσει γερά
στα χέρια του το τιµόνι του πλοίου, για να µπορέσουµε να πε-
ράσουµε τη φουρτούνα της διεθνούς οικονοµικής κρίσης, να
οδηγηθούµε γρήγορα και να δέσουµε σε υπήνεµο λιµάνι.

Η αλήθεια είναι, για να µην αδικούµε την Κυβέρνηση του
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ΠΑΣΟΚ, ότι υπάρχει ένας τοµέας όπου τα βήµατα της πρώτης
αυτής περιόδου είναι µάλλον επιτυχή. Είναι ο τοµέας της επικοι-
νωνίας, των επικοινωνιακών τρικ.

Καλό είναι να γνωρίζουν όµως, οι κυβερνώντες ότι τα πυροτε-
χνήµατα λίγο κρατάνε. Ακόµα και αν καταυγάζουν το ουράνιο
στερέωµα και προκαλούν επιφωνήµατα θαυµασµού, αυτά ως ει-
κόνες εξαλείφονται µόλις τα πυροτεχνήµατα σβήσουν.

Παράδειγµα: είπαµε και εµείς ποια θα είναι αυτή η καινούργια
µέθοδος επιλογής στελεχών, που θα στελεχώσουν τις διοικήσεις,
τις θέσεις των γενικών γραµµατέων; Και δεν το είπαµε µόνο
εµείς, τριανταπέντε χιλιάδες συµπολίτες µας, άντρες και γυναί-
κες έστειλαν βιογραφικά. Έπρεπε λοιπόν, να περάσει µια µε-
γάλη περίοδος, να φθάσουµε στο σηµείο εβδοµήντα πέντε µέρες
µετά το σχηµατισµό της Κυβέρνησης µισές θέσεις, γραµµατέων,
διοικητών, υποδιοικητών και προέδρων να µην έχουν συµπλη-
ρωθεί και να δηµιουργείται µείζον πρόβληµα στην άσκηση της
δηµόσιας διοίκησης για να µάθουµε τι; Ότι αυτοί που επιλέγο-
νται τι είναι; Είναι ή πρώην σύµβουλοι Υπουργών ή πρώην πρόε-
δροι κοµµατικών οργανώσεων ή κοµµατικά στελέχη του ΠΑΣΟΚ,
ή εν πάση περιπτώσει, «αστέρες» της κοµµατικής πυραµίδας, οι
οποίοι διέλαµψαν και κατά τις παρελθούσες διακυβερνήσεις του
σηµερινού κυβερνώντος κόµµατος.

Η γενική εικόνα της Κυβέρνησης χαρακτηρίζεται από ατολµία,
αβουλία, αναποφασιστικότητα και διάθεση του Πρωθυπουργού
να ισορροπήσει µεταξύ των στελεχών του ΠΑΣΟΚ, µέσα ή έξω
από την Κυβέρνηση, που αντιπαρατίθενται. Άλλη κατεύθυνση
υποδεικνύει ο Υπουργός Οικονοµίας, άλλη κατεύθυνση υποδει-
κνύει η κ. Κατσέλη και ούτω καθ’ εξής.

Η πραγµατικότητα είναι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, ότι δεν παράγει η Κυβέρνησή σας ουσιαστικό κυβερνη-
τικό έργο στους τοµείς που πρέπει και το απαιτούν οι ανάγκες
των καιρών.

Το µεγάλο πρόβληµα του τόπου παραµένει η οικονοµία. Ο
Πρωθυπουργός είναι παγιδευµένος στις προεκλογικές του υπο-
σχέσεις. Κορυφαίο γεγονός που συµβολίζει την αδυναµία του
Πρωθυπουργού να οδηγήσει τη χώρα µέσα από τις συµπληγά-
δες της διεθνούς οικονοµικής κρίσης, είναι αυτό που συνέβη στο
Ζάππειο. Περιµέναµε όλοι να ακούσουµε από τον Πρωθυπουργό
να ανακοινώνει ένα πλήρες εθνικό σχέδιο αντιµετώπισης της κρί-
σης και εξόδου της χώρας από τη διεθνή οικονοµική κρίση. Ακού-
σαµε κάποια µέτρα, ορισµένα είναι θετικά, το λέω, αλλά είναι
µεµονωµένα µέτρα. Απουσιάζει το συγκροτηµένο, το πλήρες
εθνικό σχέδιο. Και δεν αντιδρούµε µόνο εµείς έτσι.

Ενώ υποτίθεται ότι ο Πρωθυπουργός βγήκε για να ενισχύσει τη
διεθνή αξιοπιστία της ελληνικής οικονοµίας, αµέσως, λίγες ώρες
µετά το Ζάππειο, εισπράξαµε µια ακόµη υποβάθµιση της πιστο-
ληπτικής ικανότητας της χώρας. Λυπάµαι που το λέω, αλλά ο
Πρωθυπουργός, δεν έπεισε για µια ακόµη φορά. ∆εν θέλω να
αναφερθώ σε αντιφάσκουσες δηλώσεις του Πρωθυπουργού που
από τη µια καλεί τους πιστοληπτικούς οίκους και τους οίκους
αξιολόγησης να του δώσουν ανάσα, να δώσουν ανάσα στην ελ-
ληνική οικονοµία και από την άλλη λέει ότι δεν µπορούµε να πα-
ρακολουθούµε αυτούς τους οίκους, οι οποίοι νοµίζουν ότι
µπορούν να ανεβάζουν και να κατεβάζουν κυβερνήσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή ο χρόνος τελειώνει, η
Νέα ∆ηµοκρατία –και επειδή άκουσα πολλά λόγια κατά της Νέας
∆ηµοκρατίας- και την αυτοκριτική της θα κάνει και έχει την υπευ-
θυνότητα να αναλαµβάνει τις ευθύνες εκεί που της αναλογούν.
Καλό είναι όµως, να ξέρετε ότι το δηµόσιο χρέος είναι παιδί των
κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ. Καλό είναι να ξέρετε ότι ο υπερδιο-
γκωµένος δηµόσιος τοµέας και ο υπερδιπλασιασµός των δηµο-
σίων υπαλλήλων είναι αποτέλεσµα των κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ, που αντιµετώπισαν τον δηµόσιο τοµέα σαν την θερα-
παινίδα των δικών τους κοµµατικών κελευσµάτων, των δικών
τους πελατειακών αιτηµάτων.

Εάν θέλετε να µιλήσουµε για το παρελθόν, εµείς είµαστε ανά
πάσα στιγµή έτοιµοι.

Αυτό που απαιτεί, όµως, ο ελληνικός λαός από όλους µας είναι
να κοιτάξουµε τις µεγάλες προκλήσεις του παρόντος και του
µέλλοντος χρόνου.

Ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Αντώνης Σαµαράς,

ξεκαθάρισε: Εκεί που κάνετε το καλό για τον τόπο και σας κα-
λούµε να προχωρήσετε άµεσα στην εκπόνηση εθνικού σχεδίου
εξόδου της χώρας από την κρίση, θα είµαστε δίπλα, σύµµαχοι,
συµπαραστάτες. Εκεί, όµως, που λάµπετε µε την απραξία, µε την
ατολµία και την αδράνειά σας, θα µας βρείτε απέναντι. Εκεί που
πράττετε µε τρόπο λανθασµένο, θα µας βρείτε να σας ασκούµε
κριτική.

Η Νέα ∆ηµοκρατία οµιλεί τη γλώσσα της αλήθειας και σας
προτρέπει να ακολουθήσετε το δρόµο του εθνικού συµφέροντος
και της συναίνεσης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Χρήστος Αηδόνης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ

στο Νοµό ∆ράµας, για επτά λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θεωρώ ότι είναι τύχη πραγµατικά να ακολουθώ µετά τον κ. Πα-

ναγιωτόπουλο. Αλλά για να είστε δίπλα µας, κύριε Παναγιωτό-
πουλε, πρέπει να βλέπουµε τα ίδια πράγµατα. Και είναι αλήθεια
ότι στις διαπιστώσεις που ακούσαµε πριν από λίγο από εσάς, η
εικόνα και η οπτική που έχει ο καθένας από εµάς είναι τελείως
διαφορετική.

Εµείς παρακολουθήσαµε, λοιπόν, έναν σεµνό Υπουργό Οικο-
νοµίας να τολµάει να καταθέτει την αλήθεια στον ελληνικό λαό
και εσείς είδατε έναν άνθρωπο ο οποίος προκάλεσε θυµηδία. Εκ
των πραγµάτων καταλαβαίνετε ότι όταν και εφόσον υπάρχει πο-
λιτική σκοπιµότητα, δεν µπορείτε να είστε δίπλα µας. Και δεν
µπορείτε να είστε δίπλα µας γιατί δεν το θέλετε να είστε δίπλα
µας.

Επίσης µας κατηγορήσατε ότι εδώ πέρα προσπαθούµε να κά-
νουµε επικοινωνιακά τεχνάσµατα. Μα, πεντέµισι χρόνια η σχολή
Ρουσόπουλου έβγαλε σπουδαία παιδιά, πυροτεχνήµατα, βαρε-
λότα και στρακαστρούκες. Τίποτα άλλο δεν είδε η ελληνική κοι-
νωνία αυτά τα χρόνια. Μας κατηγορείτε ότι δεν έχουµε σχέδιο.
Ποιο σχέδιο; Αυτό που εσείς είχατε;

Σήµερα η ελληνική οικονοµία είναι µέσα σε έναν πραγµατικό
εφιάλτη. Υπάρχει ένας δηµοσιονοµικός εκτροχιασµός, ο οποίος
οφείλεται στις δικές σας πολιτικές, πουθενά αλλού. Τριακόσια
δέκα δισεκατοµµύρια ευρώ είναι το δηµόσιο χρέος, το έλλειµµα
είναι 12,7%, δηλαδή, 30.000.000.000, οι τόκοι χρέους είναι
13.000.000.000 ευρώ περίπου, τα ετήσια χρεολύσια είναι κοντά
στα 26.000.000.000 µε 28.000.000.000 ευρώ και η ανάπτυξη έχει
αρνητικό πρόσηµο.

Ποιο σχέδιο έφερε τη χώρα εδώ; Το δικό σας σχέδιο. Και είναι
δυνατόν σήµερα να βγαίνετε στο βήµα και να µας εγκαλείτε σε
τάξη και να προσπαθείτε να πείτε ότι εµείς εδώ προσπαθούµε να
κοροϊδέψουµε και να αποπλανήσουµε τον ελληνικό λαό; Ότι δεν
έχουµε σχέδιο να βγάλουµε τη χώρα από το αδιέξοδο; Και πι-
στεύετε ότι αυτά τα επιχειρήµατα µπορούν να πείσουν τον κα-
θένα;

Θα ήθελα να σας θυµίσω και κάτι άλλο. Είσαστε πολύ παλιός
και θυµάστε καλά. Το 1993 συνέβη στη χώρα περίπου το ίδιο
πράγµα. Παραδώσατε τότε µία οικονοµία σχεδόν κατεστραµ-
µένη, µε ένα τεράστιο δηµόσιο χρέος, µε ένα τεράστιο έλλειµµα.
Υπήρχε ένας πληθωρισµός ο οποίος είχε γονατίσει το οικογενει-
ακό εισόδηµα, όπως επίσης υπήρχε ένα αρνητικό πρόσηµο ανά-
πτυξης. Ο κ. Μητσοτάκης ήταν εκείνος ο οποίος εγκατέλειψε τη
χώρα τότε, µε εκείνα τα οικονοµικά δεδοµένα.

Τότε η χώρα, όταν και εφόσον αναλάβαµε εµείς τη διακυβέρ-
νηση, ξανασήκωσε το ανάστηµά της. Μπορέσαµε και χτίσαµε µία
Ελλάδα της ανάπτυξης, της ευηµερίας, της προόδου και έφθασε
εδώ, κατέκτησε µία µεγάλη θέση στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
όλοι µιλάγανε για το µεγάλο θαύµα, για να έρθετε ξανά εσείς
εδώ και να µας οδηγήσετε πού; Σε αυτήν την κατάσταση που
πριν από λίγο περιγράψαµε.

Και εδώ πέρα προκύπτουν µερικά ερωτήµατα, τα οποία έβαλε
και ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος. Προσπαθείτε να κρυ-
φτείτε πίσω από την υπόθεση που έχει να κάνει µε την παγκό-
σµια κρίση. Θα σας ρωτήσω, λοιπόν: Η απογραφή εξελίχθηκε ως
µία ανίατη πληγή επιτήρησης; Εξέθεσε ανεπανόρθωτα τη χώρα;
Ακύρωσε πολυετείς προσπάθειες; Ήταν επιλογή που την επέ-
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βαλε η παγκόσµια κρίση; Ή ήταν µία κοµµατική επιλογή, η οποία
προσπαθούσε να ακυρώσει µεγάλες προσπάθειες;

Το ότι πραγµατικά ανακαλύψατε µία αλχηµιστική λογιστική,
που µε δηµιουργικές και λογιστικές στατιστικές, µε µαγειρέµατα
αριθµών και στοιχείων παραπλάνησε τους Έλληνες, αλλά και
τους εταίρους µας, αποδόµησε την εντιµότητά µας, προσάπτο-
ντας σε µας το στίγµα της αναξιοπιστίας, ήταν επιλογή και απο-
τέλεσµα της παγκόσµιας κρίσης;

Πέντε προϋπολογισµούς καταθέσατε. Πέντε! Ξέρετε τι µπο-
ρούσε να πει ο ελληνικός λαός; Ότι πραγµατικά µπαίνετε στο βι-
βλίο εκδόσεων του Τσελεµεντέ.

Τον έχετε ξεπεράσει και ξέρετε γιατί; Στον τελευταίο προϋπο-
λογισµό µας µιλήσατε εδώ µέσα και µας είπατε ότι θα είναι λίγο
πιο κάτω από το 3% το έλλειµµα. Ηχούν οι ήχοι στα αυτιά όσων
συµµετείχαν στο προηγούµενο Κοινοβούλιο.

Ήρθατε στο πρόγραµµα σταθερότητας και µας είπατε 3,7%.
Λίγο πριν τις εκλογές µας είπατε 6%. Ο Προβόπουλος µας είπε
8% και πλέον, 10%, 12,7%. Αυτά ήταν αποτελέσµατα της παγκό-
σµιας κρίσης; Το ότι µειώθηκαν οι φορολογικοί συντελεστές για
τις ανώνυµες εταιρείες, που έφερναν έσοδα στο δηµόσιο
1.000.000.000 ευρώ κάθε χρόνο, η παγκόσµια κρίση σας το επέ-
βαλε αυτό το πράγµα; Οι πολιτικές που οδήγησαν στην κατάρ-
ρευση των εσόδων µε την κατάργηση των ελεγκτικών
µηχανισµών ήταν κάποιου Θεού Ευαγγέλιο; Το βρήκατε πουθενά
σε καµµία παγκόσµια κρίση το ότι υπήρχαν απανωτές ρυθµίσεις
σε µεγαλοοφειλέτες του δηµοσίου, ότι υπήρχε γιγάντωση της
φοροδιαφυγής, της διαφθοράς, των καρτέλ, της αισχροκέρ-
δειας, της παραοικονοµίας, της αποδόµησης του κοινωνικού
ιστού, ήταν οδηγία της παγκόσµιας κρίσης; Το ότι υπήρχε σύ-
σταση νέων φορέων -και είδαµε µεγάλες επιτροπές, οµάδες ερ-
γασίας να κοστίζουν 1.000.000.000 ευρώ στο φορολογούµενο-
ήταν κάποια οδηγία; Το ότι υπήρχαν χιλιάδες προσλήψεις στο
δηµόσιο και, ναι, το διογκώσατε µε την κοµµατική σας πολιτική
και δηµιουργήσατε τεράστια κόστη, ήταν οδηγίες κάποιου;

Θα µπορούσα να µιλάω µία ώρα για όλα αυτά, για τις τερά-
στιες οδηγίες της παγκόσµιας κρίσης, η οποία σας έδωσε αυτήν
την πολιτική και µας οδήγησε, δυστυχώς, σε αυτά τα τεράστια
αδιέξοδα.

Πρέπει, επιτέλους, για να έχει ο διάλογος σηµασία, να αποδε-
χόµαστε την κοινή λογική. Έχει ή δεν έχει, η χώρα πρόβληµα;
Να ξεκινήσουµε από κει και να σας χαρίσουµε, όπως λέει στο
χωριό µου ένας φίλος µου, αυτό που θέλετε.

Και 10% να είναι το έλλειµµα, λοιπόν, ποιος το έφθασε εκεί;
Ποιος το πήγε εκεί πέρα; Μόνο του; ∆εν ήταν αποτέλεσµα πολι-
τικών; Αποτέλεσµα δικών σας πολιτικών ήταν, δεν ήταν πολιτι-
κών της παγκόσµιας κρίσης, εσείς οδηγήσατε τη χώρα εδώ.
Αυτά είναι τα αποτελέσµατά σας. Και µην προσπαθείτε να µας
πείσετε µε κάποιους πίνακες ότι «ξέρετε κάτι, το έλλειµµα είναι
έτσι και το έλλειµµα είναι αλλιώς», κανείς δεν σας πιστεύει και
δεν σας πίστεψε και ο ελληνικός λαός.

∆υστυχώς, ο χρόνος τελειώνει και θα προσπαθήσω να κλείσω
και να πω ότι χρειάζονται σήµερα γενναίες αποφάσεις και επι-
λογές και αδίκησα την υπόθεση του προϋπολογισµού, γιατί
έπρεπε να µιλήσω γι’ αυτόν. Είναι ένας προϋπολογισµός, όµως,
ο οποίος τολµάει να αποδώσει δικαιοσύνη, να δώσει πραγµα-
τικά στους αγρότες, στους συνταξιούχους, σε αυτούς οι οποίοι
είναι ασθενέστεροι και να τους πει ότι είµαστε εδώ και ενδιαφε-
ρόµαστε για τα προβλήµατά σας.

Θα ήθελα να πω και κάτι άλλο και να τελειώσω µ’ αυτό. Εδώ
δεν αρκεί µόνο η υπόθεση ενός προϋπολογισµού, κύριοι Υπουρ-
γοί της Κυβέρνησης, εδώ πρέπει να γίνουν ρήξεις και συγκρού-
σεις µε τεράστια συµφέροντα. Το κόστος υγείας, το οποίο
υπάρχει αυτήν τη στιγµή στην κατανάλωση υλικών είναι απί-
στευτο. Τέσσερις φορές παραπάνω είναι τα υλικά τα οποία χρη-
σιµοποιούνται στη χώρα µας έναντι των υπολοίπων ευρωπαϊκών
χωρών. Ένα θα πω µόνο: Στην καρδιοχειρουργική, λοιπόν, το
stent στοιχίζει 2.500 ευρώ, ενώ στη Κύπρο και στη Γερµανία 600
ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Αηδόνη, δεν

έχετε περιθώριο, σας παρακαλώ τελειώνετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυτά πρέπει να διορθωθούν και για να διορθωθούν, πρέπει να

σταµατήσει η πλάκα µε τις φαρµακοβιοµηχανίες, οι οποίες κά-
νουν χίλια συνέδρια στη χώρα µας, όταν στην Αµερική γίνονται
δέκα. Αυτά πρέπει να κλείσουν τώρα και πρέπει να κλείσουν από
τη δική µας πολιτική. Και θα κλείσουν, γιατί είµαστε αποφασι-
σµένοι να συγκρουστούµε µε συµφέροντα και να υπερασπίσουµε
το δικαίωµα του ελληνικού λαού να ζει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε και
εµείς.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου.

Έχετε το λόγο για επτά λεπτά, κύριε Παπακωνσταντίνου.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κυρίες και κύριοι Βου-

λευτές, οι χαρακτηρισµοί που δίνουν οι εκπρόσωποι του ΠΑΣΟΚ
περί ερασιτεχνισµού, τσαπατσουλιάς, ασχετοσύνης, ανίκανης,
είτε διεφθαρµένης διαχείρισης, προχειρότητας, απραξίας και ρα-
θυµίας για τους αξιωµατούχους της κυβέρνησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας είναι αποπροσανατολιστικοί και κυρίως δεν εξηγούν
τίποτα. Ακριβέστερα αποκρύπτουν, συσκοτίζουν, κρατούν αθέ-
ατα τα κριτήρια της πολιτικής πρακτικής της κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Φαίνεται ότι το ΠΑΣΟΚ έχει ζωτικό συµφέρον να µην εστιαστεί
η προσοχή και ο συλλογισµός των εργαζοµένων, των βιοπαλαι-
στών και του λαού συνολικά στα κριτήρια που εφαρµόστηκαν και
διαπότισαν την κυβερνητική πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας,
γιατί τα κριτήρια αυτά έχουν όνοµα, δυστυχώς για το ΠΑΣΟΚ,
και ταυτοποιούν και τη δική του πολιτική.

Είναι τα κριτήρια στήριξης της ανταγωνιστικότητας, ενίσχυσης
της επιχειρηµατικότητας, θωράκισης της κερδοφορίας των επι-
χειρηµατικών οµίλων, γιγάντωσης της ανταποδοτικότητας µε την
πρόσθετη αφαίµαξη του εργατικού και λαϊκού εισοδήµατος. ∆η-
λαδή, πρόκειται για τα άγια των αγίων της στρατηγικής της Λι-
σαβόνας στην αντιµετώπιση και της οικονοµικής κρίσης.

Ακριβώς έτσι αποπροσανατολιστικά λειτουργούν και αθωώ-
νουν, εξωραΐζουν τα χαρακτηριστικά της καπιταλιστικής ανά-
πτυξης της πρόσφατης δεκαπενταετίας άλλοι χαρακτηρισµοί
όπως «ασύδοτος χρηµατοπιστωτικός καπιταλισµός», «βλαχο-
µπαρόκ του ελληνικού καπιταλισµού», που µας είπε ο εισηγητής
του ΣΥΡΙΖΑ, «ελαττωµατικό µοντέλο του ελληνικού καπιταλι-
σµού». που µας είπε ο ΛΑΟΣ.

Κεντρική φροντίδα και αγωνία της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
είναι να προσδώσει ηθικό και κοινωνικό κύρος στην τραυµατι-
σµένη στα µάτια του λαού αξιοπιστία της αντιλαϊκής πολιτικής,
µίας πολιτικής που αντιστοιχεί στις αξιώσεις του Συνδέσµου Ελ-
λήνων Βιοµηχάνων, του Εµπορικού Βιοµηχανικού Επιµελητηρίου
της Αθήνας και είναι κοινά επεξεργασµένη και εφαρµοζόµενη
από όλες τις κυβερνήσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης, κεντροδε-
ξιές, κεντρώες, κεντροαριστερές.

Στόχος των ηγετών του ΠΑΣΟΚ είναι να αιχµαλωτιστούν οι λαϊ-
κές αγωνίες και ανησυχίες στη φενάκη και στην ψευδαίσθηση
ενός εξαγνισµένου οραµατικού ρόλου της κυρίαρχης βιοµηχανι-
κής, εµπορικής, τραπεζιτικής τάξης µε το όχηµα της πατριωτι-
κής και εθνικής συστράτευσης και το µεζέ των πράσινων µπίζνες.

Ας κοιτάξουµε τα πράγµατα πιο κοντά. Το βασικό δόγµα, η πυ-
ξίδα της οικονοµικής πολιτικής όλων των κυβερνήσεων της τε-
λευταίας δεκαπενταετίας από το 1995 τουλάχιστον και µετά και
της σηµερινής Κυβέρνησης για να φυλακίσουν τη σκέψη και τη
δράση του λαού είναι ότι: αν παραµένουν ουσιαστικά καθηλω-
µένοι οι µισθοί και οι συντάξεις, αν ψαλιδίζονται, περιορίζονται,
τσαλακώνονται τα οικονοµικά ασφαλιστικά και εργασιακά δικαί-
ωµατα των εργαζοµένων και υποτάσσονται στις ανάγκες θωρά-
κισης της κερδοφορίας των επιχειρηµατικών οµίλων, αν οι
εργαζόµενοι ανεχθούν να τσαλαπατιούνται από το ποδοβολητό
της ανταγωνιστικότητας µεταξύ των καπιταλιστικών επιχειρή-
σεων, αν οι λαϊκές ανάγκες στραγγιστούν στο βωµό ενίσχυσης
της επιχειρηµατικότητας, τότε το κράτος θα συγκεντρώσει χρή-
µατα και επιδοτώντας, επιχορηγώντας, εγγυοδοτώντας, νοµο-
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θετώντας, κατευθύνοντας και προσανατολίζοντας τους καπιτα-
λιστές θα τους αναγκάσει, θα τους πείσει να επενδύσουν παρα-
γωγικά, να ανοίξουν οι δουλειές, να προσλάβουν εργάτες, να
δουλέψουν οι εργάτες, να µειωθεί η ανεργία, να παραχθεί και-
νούργιος πλούτος, να αυξηθεί σταθερά το Ακαθάριστο Εθνικό
Προϊόν και µετά το κράτος, το κράτος του δικαίου, του ορθού
λόγου –ναι, ναι, το λένε και έτσι- το κοινωνικό κράτος θα ανα-
διανείµει περίπου ισοµερώς, άδολα, ανάµεσα στις κοινωνικές τά-
ξεις τον παραγµένο κοινωνικό πλούτο και όλοι µαζί θα βαδίσουµε
βαθµιαία στο δρόµο της κοινωνικής ευηµερίας µε την Ενωµένη
Ευρώπη!

Η πραγµατικότητα, όµως, των τελευταίων δεκαπέντε χρόνων
και πριν την κρίση είναι πεισµατάρα και αποκαλυπτική. Ψηφί-
στηκαν εκατοντάδες νόµοι από τη Βουλή, πολυνοµία τους χα-
ρακτήριζε και ο Πρόεδρος της Βουλής. Το Ακαθάριστο Εθνικό
Προϊόν αυξήθηκε κατά 60% περίπου τα τελευταία δεκαπέντε
χρόνια και µε ρυθµούς και 3% και 4,5% ετησίως. Ακόµα και πριν
την οικονοµική κρίση αλλά και µε το ξέσπασµά της έχουµε εκτί-
ναξη των κερδών σε µυθικά επίπεδα. Κι εδώ «ποιούν τη νήσσα»
τα στελέχη και οι εκπρόσωποι του ΠΑΣΟΚ και στελέχη της Νέας
∆ηµοκρατίας. Και ταυτόχρονα τα ίδια χρόνια και το 1997 και το
1999 και το 2001 και το 2003 και το 2005 και το 2008 είχαµε εν-
νιακόσιες σαράντα χιλιάδες λαϊκά και εργατικά νοικοκυριά που
εκτιναχθήκαν το 2008 στο ένα εκατοµµύριο εκατόν πενήντα χι-
λιάδες που παραπαίουν στα όρια φτώχειας και κάτω από αυτό,
και άλλο ενάµισι εκατοµµύριο λαϊκά νοικοκυριά που χοροπηδάνε
λίγο πιο πάνω από το στατιστικό όριο της φτώχειας! Στατιστικό
όριο της φτώχειας είναι 6.000 ευρώ ανά άτοµο ετησίως.

Συµπέρασµα: Η καπιταλιστική ανάπτυξη κουβαλάει οργανικά
µέσα της τη φτώχεια, την ανέχεια, τη λαϊκή δυστυχία, όπως το
σύννεφο κουβαλάει τη βροχή. Η εκτίναξη της κερδοφορίας -η
πείρα το δείχνει- κουβαλάει µέσα της το σπόρο της σύσπασης
της κοινωνικής παραγωγής όπως το µαυροπούλι που προαναγ-
γέλλει την καταιγίδα!

Ας δούµε µπροστά µας ποιες οικονοµικές σχέσεις, τι νοµοθέ-
τησαν και πολιτικά υλοποίησαν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και
της Νέας ∆ηµοκρατίας:

Πρώτον, οι επιχειρηµατικοί όµιλοι, οι µεγαλοχονδρέµποροι, οι
µεγαλοεισαγωγείς, οι µεγαλοκατασκευαστές και οι βιοµήχανοι
για να διατηρήσουν και να αυξήσουν την οικονοµική τους δύναµη
παίρνουν παραγγελίες –παρακαλώ-από το δηµόσιο, δρόµους,
γέφυρες, σχολεία, προµήθειες, κτηριακές υποδοµές, υπολογι-
στικά προγράµµατα κ.ο.κ..

∆εύτερον, για να βάλουν µπρος τις µηχανές, για να ανακαινί-
σουν και να διευρύνουν τις εργοστασιακές εγκαταστάσεις τα ερ-
γοτάξια που έχουν στην κατοχή τους, αντί για δικά τους
κεφάλαια «ταΐζονται» από κάθε λογής επιχορηγήσεις, επιδοτή-
σεις, χρηµατοδοτήσεις, φοροαπαλλαγές που προνοούν το δο-
σµένο κράτος και οι θεσµοί του. Ταυτόχρονα για να έχουν
επαρκή κεφάλαια κίνησης πάλι το κράτος και οι ποικιλώνυµοι θε-
σµοί του εξασφαλίζουν την κρατική εγγύηση για τραπεζιτικά δά-
νεια που συχνά οι γνωστοί µας επενδυτές ξεχνούν να
αποπληρώνουν. Μόνο το 2009 έχουµε είκοσι τρία δισεκατοµµύ-
ρια κρατικές εγγυήσεις για επιχειρηµατικά δάνεια. Για να πλη-
ρώσουν τη µισθοδοσία στην εργατική δύναµη που απασχολούν
και στο µεταξύ «αρµέγουν» τις βιοµηχανικές µονάδες που κατέ-
χουν, «ξεκοκαλίζουν» τα κυβερνητικά κονδύλια περί ενίσχυσης
της απασχόλησης, «αντιµετώπισης της ανεργίας», «ανάπτυξης
της επιχειρηµατικότητας», «ενεργού γήρανσης». Για να πληρώ-
σουν τις ασφαλιστικές εισφορές έχουν στη διάθεσή τους κατά
περίπτωση πασοκικά ή νεοδηµοκρατικά προγράµµατα, αλλά
πάντα ευρωενωσιακά που προβλέπουν τη χρηµατοδότηση είτε
τη ρύθµιση των ασφαλιστικών εισφορών. Για να έχουν ανταγω-
νιστικότητα στα εµπορεύµατα που προωθούν στις αγορές, απαλ-
λάσσονται και δεν πληρώνουν φόρους, τέλη, δασµούς,
αξιοποιώντας νόµους και ευεργετικές ρυθµίσεις του ΠΑΣΟΚ και
της Ν∆.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε συνάδελφε,
έχει τελειώσει ο χρόνος σας. Ολοκληρώστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Συµπέρασµα: Για την κυ-
ρίαρχη κοινωνικοοικονοµική τάξη υπάρχει η θεία πρόνοια. Είναι
το κράτος, το κράτος της. Το δοσµένο κράτος, το κράτος που
έχουµε µπροστά µας δεν είναι το κράτος των εργατών και βιο-
παλαιστών Ελλήνων, δεν είναι το κράτος που νοιάζεται για τον
επαγγελµατοβιοτέχνη, ούτε που συµπάσχει µε τα βάσανα του µι-
κροϊδιοκτήτη ξωµάχου του κάµπου. Είναι το κράτος-επιτελάρχης
των επιχειρηµατικών οµίλων, ο «δραγουµάνος» της κερδοφορίας
τους, ο επιτηρητής που περιφρουρεί τους µεγαλοµετόχους των
µεγάλων καπιταλιστικών επιχειρήσεων, αυτών των σφετεριστών
του κοινωνικού πλούτου, τους εκµεταλλευτές της ανθρώπινης
εργασίας που είναι συν τοις άλλοις και άεργοι «κηφήνες».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπακωνσταντίνου.

Το λόγο έχει για επτά λεπτά ο κ. Αθανάσιος Αλευράς, Βου-
λευτής Α’ Αθηνών του ΠΑΣΟΚ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Πρώτον: Αυτό για το οποίο θα έπρεπε
να συζητάµε, αγαπητοί συνάδελφοι, στην πραγµατικότητα θα
ήταν ο τίτλος µιας χαµένης στους αιώνες ελληνικής τραγωδίας,
µιας κρυµµένης ελληνικής τραγωδίας που ανακαλύφθηκε στις
µέρες µας. Ο τίτλος αυτής της τραγωδίας για την οποία θα
έπρεπε να συζητάµε ή για την οποία συζητάµε χωρίς να το ξέ-
ρουµε είναι «συγγνώµη» και είναι αυτός ο τίτλος, αυτή η λέξη την
οποία θα έπρεπε να εκφωνήσουν οι συνάδελφοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας στην Αίθουσα και σ’ αυτή τη συζήτηση προκειµένου
να συνεννοηθούν µε τις υπόλοιπες πολιτικές δυνάµεις και κυρίως
µε όλους τους Έλληνες πολίτες. ∆υστυχώς αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Αυτή η συγγνώµη είναι που δεν έχει εκφωνηθεί µέχρι
σήµερα από κανέναν στο κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, αυτή η συγγνώµη είναι που δηµιουργεί πολιτικό έλλειµµα
στο διάλογο σήµερα. Αυτή η συγγνώµη πρέπει να ακουστεί. Την
έχουν ήδη προφέρει για λογαριασµό άλλων ξένοι αναλυτές όταν
αναλύουν την τραγική κατάσταση της ελληνικής οικονοµίας.

∆υστυχώς παρατηρώ µε κατάπληξη τη νέα ηγεσία της Νέας
∆ηµοκρατίας να ακολουθεί παλιούς δρόµους και παλιές συντα-
γές. Μέσα σε λίγους µήνες ο νέος Πρόεδρος της Νέας ∆ηµο-
κρατίας ανακάλυψε µια συνταγή και µας την προτείνει για να
αντιµετωπίσουµε και να «θεραπεύσουµε» το δηµοσιονοµικό πρό-
βληµα της χώρας, όταν ο ίδιος ως στέλεχος µίας κυβέρνησης η
οποία οδήγησε τη χώρα εδώ που την οδήγησε δεν είχε το θάρ-
ρος ή το σθένος να προτείνει αυτήν τη συνταγή στο πλαίσιο µιας
κυβέρνησης στην οποία συµµετείχε. Τώρα ως Αρχηγός µίας Αντι-
πολίτευσης ανακάλυψε λοιπόν αυτήν τη µαγική συνταγή για να
βγούµε από το δηµοσιονοµικό αδιέξοδο και µας την προτείνει.

∆εύτερον: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δηµοσιονοµικό
πρόβληµα είναι οξύ. ∆εν ανήκω σε εκείνους οι οποίοι πιστεύουν
ότι µε λίγο «πασπάλισµα» στα δηµοσιονοµικά στοιχεία µπορούµε
να κρύψουµε την πραγµατικότητα. Αντίθετα πιστεύω ότι χρειά-
ζεται να µιλήσουµε µε ειλικρίνεια στον ελληνικό λαό για τις πραγ-
µατικές διαστάσεις του προβλήµατος και χωρίς συνθηµατολογίες,
χωρίς περιττές ιδεοληψίες να προσπαθήσουµε να αντιµετωπί-
σουµε το πρόβληµα κοιτάζοντας τους αριθµούς και όχι τα προ-
τάγµατα και τα συνθήµατα.

Θέλω να δώσω ορισµένα στοιχεία, νούµερα από τα οποία νο-
µίζω ο καθένας µπορεί να βγάλει τα συµπεράσµατά του. Και
θέλω να το κάνω αυτό γιατί στα αρκετά χρόνια που βρίσκοµαι σε
αυτήν την Αίθουσα –µαζί µε άλλους συναδέλφους που έχω τη
χαρά να βλέπω απόψε εδώ- πρέπει να πω ότι έχω ακούσει σε
όλες αυτές τις συζητήσεις επάνω στον προϋπολογισµό αναλύ-
σεις επί αναλύσεων, τοποθετήσεις επί τοποθετήσεων οι οποίες
σπανίως διεκδικούσαν την ακρίβεια της επαλήθευσής τους στο
χρόνο.

Εάν δείτε τι λεγόταν πριν από έναν χρόνο, για παράδειγµα,
στις αντίστοιχες τοποθετήσεις συναδέλφων στον προϋπολογι-
σµό, θα εκπλαγείτε.

Θέλω, λοιπόν, να είµαι σαφής. Ο στόχος του προϋπολογι-
σµού, τον οποίον κατέθεσε η Κυβέρνηση για το 2010, είναι να
φθάσουµε σε ένα δηµόσιο έλλειµµα 23.000.000.000 ευρώ από
30.000.000.000 ευρώ που µας το παρέδωσε η προηγούµενη κυ-
βέρνηση. Είκοσι τρία δισεκατοµµύρια ευρώ και να είµαστε ευ-
χαριστηµένοι!
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Καταλαβαίνει κανείς ότι εάν ο στόχος µε τα σηµερινά µεγέθη,
είναι να οδηγήσουµε το έλλειµµα στο 3%, που σηµαίνει, περίπου,
στα 7,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, µας χωρίζει µία απόσταση από τα
23.000.000.000 µέχρι τα 7,5 δισεκατοµµύρια ευρώ άλλα
16.000.000.000 ευρώ. Και το ερώτηµα είναι πού θα βρεθούν.

Και κάνω αυτό το ερώτηµα, διότι οι δαπάνες που έχουµε µπρο-
στά µας αυτήν τη στιγµή, είναι δυστυχώς τελείως ανελαστικές.
Το 45,5% των εσόδων µας πηγαίνει στους µισθούς. Το 20% πη-
γαίνει στο ασφαλιστικό σύστηµα και στην κοινωνική προστασία.
Το 11,3% των εσόδων µας πηγαίνουν στις λειτουργικές δαπάνες
δηµοσίων επιχειρήσεων. Το 22,6% στους τόκους. Το 17,9% για
να κάνουµε επενδύσεις και τα 19.000.000.000 ευρώ στα χρεολύ-
σια τα οποία δεν µπαίνουν στον λογαριασµό του ελλείµµατος. Τί
κάνουµε, λοιπόν;

Το στοίχηµα του προϋπολογισµού –θέλω να είµαι ειλικρινής-
είναι δύσκολο. Και θα προτιµούσα να είναι προϋπολογισµός δω-
δεκατηµορίων, έτσι ώστε να έχουµε την άνεση να συζητήσουµε
για ένα πρόγραµµα τριετούς σύγκλισης και σταθεροποίησης,
αυτό το οποίο θα έρθει τον Ιανουάριο.

Και είναι δύσκολο το στοίχηµα του προϋπολογισµού για τους
δύο εξής απλούς λόγους τους οποίους θα αναφέρω:

Πρώτον, διότι αντίθετα από την τάση οκτώ ετών που έχουµε
στην πατρίδα µας, τάση η οποία είναι οι δαπάνες για το ασφαλι-
στικό σύστηµα να είναι έντονα αυξητικές, ο προϋπολογισµός τον
οποίο συζητάµε προβλέπει ότι οι δαπάνες, οι επιχορηγήσεις στο
ασφαλιστικό σύστηµα, θα µειωθούν κατά 1,6 δισεκατοµµύριο
ευρώ. Το καλόπιστο ερώτηµα είναι: Θα το επιτύχουµε αυτό όταν
µετά από οκτώ χρόνια έχουµε συνεχή αυξητική τάση;

Το πολιτικό πρόβληµα το οποίο έχει να αντιµετωπίσει το σύ-
στηµα της πατρίδας µας είναι το εξής: Οι δαπάνες για αποδοχές
και οι συντάξεις του δηµοσίου, από 13,18 δισεκατοµµύρια ευρώ
το 2001 έχει εκτοξευθεί στα 25,5 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2009.
Αυτή η τροµακτική αύξηση, ο σχεδόν διπλασιασµός των δαπα-
νών, πρέπει να αντιµετωπισθεί.

Το ίδιο έχουν εκτοξευθεί οι δαπάνες, και ακόµη χειρότερα οι
δαπάνες στις επιχορηγήσεις των ασφαλιστικών ταµείων. Από 3,7
δισεκατοµµύρια ευρώ το 2001, σε 13,6 δισεκατοµµύρια ευρώ το
2009. Τί θα γίνει; Πού θα φτάσει αυτή η κατάσταση;

Θεωρώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι πρέπει να είµαστε
ειλικρινείς µε τους πολίτες οι οποίοι µας ακούν. Και πρέπει να
αναζητήσουµε µία στόχευση την οποία έδωσε ο Πρωθυπουργός
µε την τοποθέτησή του στο Ζάππειο, που ήταν ένα περίγραµµα
ολοκληρωµένης πολιτικής για τις µεγάλες θεσµικές αλλαγές που
έχει ανάγκη η χώρα.

Θα πουν ορισµένοι -και ακούσαµε και από το ΚΚΕ και από
άλλες πολιτικές δυνάµεις- να πληρώσουµε την κοινωνική πολι-
τική µε τα κέρδη των µεγάλων επιχειρήσεων. Θα παρατηρήσω,
όµως, ότι το 2007 τα φορολογητέα κέρδη όλων των επιχειρή-
σεων ήταν 17.000.000.000 ευρώ. Ακόµη και εάν εθνικοποιού-
σαµε, κρατικοποιούσαµε όλα τα κέρδη µιας χρονιάς, πολύ
φοβάµαι ότι το έλλειµµα δεν θα το αντιµετωπίζαµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Με αυτές τις παρατηρήσεις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

θέλω να επισηµάνω ότι το δηµοσιονοµικό πρόβληµα δεν είναι
απλώς µία φωτογραφία των λογιστικών µεγεθών της ελληνικής
οικονοµίας. Είναι πρόβληµα ανταγωνιστικότητας της ελληνικής
οικονοµίας. Και ως πρόβληµα ανταγωνιστικότητας απαιτεί µεγά-
λες µεταρρυθµίσεις. Και αυτές τις µεγάλες µεταρρυθµίσεις –που
εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός- έχουµε χρέος να υλοποιήσουµε.

Και πιστεύω ότι από την υλοποίηση αυτών των µεταρρυθµί-
σεων και την ταχύτητα, κυρίως, µε την οποία θα υλοποιηθούν,
θα κριθεί εάν ο προϋπολογισµός για τον οποίο συζητάµε και ψη-
φίζουµε, θα είναι ένας προϋπολογισµός ο οποίος θα επιτύχει ή
ένας προϋπολογισµός ο οποίος θα έχει τη µοίρα πολλών προη-
γούµενων.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Αλευρά.

Το λόγο τώρα έχει η κ. Ελισσάβετ Βόζεµπεργκ, Βουλευτής Α’
Αθηνών της Νέας ∆ηµοκρατίας, για επτά λεπτά.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση του προϋπολογι-
σµού συνιστά µία κορυφαία κοινοβουλευτική διαδικασία, όχι
µόνο γιατί ο προϋπολογισµός αντικατοπτρίζει την οικονοµική φι-
λοσοφία της εκάστοτε κυβέρνησης αλλά κυρίως γιατί αντανακλά
το γενικότερο πολιτικό πλαίσιο µέσα στο οποίο εκείνη προτίθεται
να κινηθεί.

Κατά γενική οµολογία η πρόσφατη σηµαντική επιδείνωση των
οικονοµικών µεγεθών της χώρας µας οφείλεται αφ’ενός µεν στην
πρωτοφανή διεθνή οικονοµική κρίση και αφ’ετέρου στις εγγενείς
αδυναµίες της ελληνικής οικονοµίας, τις παθογένειες, τις οποίες,
αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, φαίνεται να ξεχνάτε. Παίρνω
αφορµή από τα λόγια του συναδέλφου κ. Αλευρά, ο οποίος ούτε
λίγο ούτε πολύ µας είπε ότι πρέπει να ζητήσουµε συγγνώµη, ότι
αντιµετωπίζουµε µία τραγωδία που υποτίθεται ότι δεν υπήρχε.
Ήταν υγιής η οικονοµία µέχρι το 2004, όταν η Νέα ∆ηµοκρατία
ανέλαβε τη διακυβέρνηση της χώρας και τα δεινά άρχισαν µετά.

Η πραγµατικότητα είναι ότι η Νέα ∆ηµοκρατία κληρονόµησε
από τη µακροχρόνια διακυβέρνησή σας, κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, δυσθεώρητα ελλείµµατα, σοβαρές µακροοικονοµικές
ανισορροπίες, χρόνια διαρθρωτικά προβλήµατα και πολλές εγ-
γενείς παθογένειες, που δυσχέραιναν το έργο της σε µεγάλο
βαθµό. Ήρθαµε αντιµέτωποι µε ένα πραγµατικό δηµοσιονοµικό
εκτροχιασµό, αφού το δηµόσιο έλλειµµα ήταν 7,9%, το δηµόσιο
χρέος 109% επί του ΑΕΠ και η ανεργία κάλπαζε στο 11,3%.

Παρά ταύτα η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε ήπια δη-
µοσιονοµική προσαρµογή πέτυχε τον περιορισµό της σπατάλης
και το νοικοκύρεµα της οικονοµίας, γεγονός που οδήγησε στην
άρση της επιτήρησης από την Ευρωπαϊκή Ένωση τον Ιούνιο του
2007, για να µην ξεχνάµε την ιστορία, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι.

Όµως, στη συνέχεια η πρωτοφανής διεθνής οικονοµική κρίση,
την οποία δεν έχετε δικαίωµα να αγνοείτε, αφού γνωρίζετε ότι
κλόνισε ισχυρές οικονοµικά χώρες, κατέρρευσαν οικονοµικοί κο-
λοσσοί –και αυτά είναι πραγµατικά γεγονότα- δεν ήταν δυνατόν
να αφήσει και τη χώρα µας ανεπηρέαστη. Έτσι, φθάσαµε στη
σηµερινή κατάσταση και περιµέναµε όλοι η κατάθεση του προϋ-
πολογισµού του 2010 να είναι το πρώτο δείγµα γραφής της Κυ-
βέρνησης, που θα οδηγούσε τη χώρα στην έξοδο από την κρίση.

Μας γεµίσατε συναισθήµατα αρνητικά, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, που είναι απόρροια της εµφανούς πρόθε-
σης αντί να νοικοκυρέψετε τα δηµόσια οικονοµικά της χώρας, να
αναλίσκεστε σε µία προσπάθεια πλασµατικής διόγκωσης του ελ-
λείµµατος που παραλάβατε το 2009, µε απώτερο σκοπό να το
εµφανίσετε µειωµένο κατά το επόµενο έτος. Με λογιστικές αλ-
χηµείες το έλλειµµα της γενικής κυβέρνησης εκτοξεύεται στο
13% αντί του ορθού 8,2% όπως εύστοχα µε µαθηµατικό τρόπο,
µε επιχειρήµατα, µε αναλυτικές καταστάσεις κατέθεσε ο γενικός
εισηγητής µας κ. Κεφαλογιάννης.

∆υστυχώς, τα πρώτα δείγµατα ανευθυνότητας και αναξιοπι-
στίας είχαν φανεί κατά την προεκλογική περίοδο, όπου σας θυ-
µίζω ότι ο σηµερινός Πρωθυπουργός, αλλά και τα κορυφαία
στελέχη της Κυβέρνησης µιλούσαν για ύπαρξη χρηµάτων. Και
όταν τους αντιτείναµε αντιπολιτευτικά ότι όχι µόνο δεν υπάρχουν
χρήµατα αλλά εάν εννοείτε τα 30.000.000.000 ευρώ των ανεί-
σπρακτων οφειλών του κράτους, αυτά οφείλονται κατά κύριο
λόγο –τα ήµισυ τουλάχιστον- σε οφειλές του ίδιου του κράτους
που δεν πρόκειται να εισπραχθούν, τα 8.000.000.000 ευρώ σε
εταιρείες που έχουν κλείσει και επίσης δεν πρόκειται να εισπρα-
χθούν και αποµένει ένα ποσό περίπου 5.000.000.000 ευρώ, τα
οποία ευχόµαστε να εισπράξατε, µας λέγατε ότι υπάρχουν χρή-
µατα και δεν δεχόσασταν αυτό που σας αντιτείναµε και αυτό που
αποδεικνύεται σήµερα, ότι προκειµένου να εξεύρετε χρήµατα,
ανεξάρτητα εάν θα τα χρησιµοποιήσετε στη σωστή κατεύθυνση,
θα προβαίνατε σε µία άγρια φορολογία και σε έναν εξωτερικό
δανεισµό.
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Σε κάθε περίπτωση, η σηµερινή Κυβέρνηση, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, γνώριζε εκ των προτέρων το ύψος του ελλείµµατος.
Και τούτο, διότι πάντοτε ανέπτυσσε µία ρητορική που µιλούσε
για διψήφιο έλλειµµα.

Αναφερόµενη στα κονδύλια της παιδείας, διότι ο Πρόεδρος
της Νέας ∆ηµοκρατίας µού έκανε την τιµή να µου αναθέσει
αυτόν τον τοµέα ευθύνης, θα ήθελα να σας πω ότι πρωτίστως
και κυρίως για τη Νέα ∆ηµοκρατία έχει σηµασία ο εθνικός χαρα-
κτήρας. Και κακώς απαλείψατε το πρόσηµο «εθνική παιδεία και
θρησκεύµατα» και το διαφοροποιήσατε σε «διά βίου µάθηση».

Και τούτο το λέω, όχι γιατί ο χαρακτηρισµός «εθνικός», κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχει ένα συµβολικό πρόσηµο, αλλά γιατί
η παιδεία –το γνωρίζουµε όλοι- είναι εθνικό συµβόλαιο, η παιδεία
αφορά στο µέλλον του τόπου µας και στο µέλλον της πατρίδας
µας και θα έπρεπε ίσως οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ να παρα-
δειγµατιστούν από τις προηγµένες και εξαιρετικά εξελιγµένες
στον τοµέα της παιδείας χώρες -προηγµένες και οικονοµικά- της
Ευρώπης σήµερα, που έχουν βγει ή βγαίνουν από την ύφεση, την
Αγγλία, τη Γαλλία και τη Γερµανία, που παρά τις διαφορετικές
πολιτικοοικονοµικές πορείες τους έχουν υποστηρίξει τον εθνικό
χαρακτήρα ως προς την παιδεία.

Αναφορικά µε τα κονδύλια για την παιδεία, θα ήθελα να πω ότι
δεν είναι ακριβές αυτό το οποίο ισχυρίζεστε στον προϋπολογι-
σµό, ότι έχουν αυξηθεί κατά 1.000.000.000 ευρώ –σας µιλάω µε
απόλυτους αριθµούς- διότι βλέπουµε ότι οι προβλεπόµενες πι-
στώσεις ανέρχονται σε 7.600.000.000 ευρώ έναντι του
7.100.000.000 ευρώ το 2009, είναι δηλαδή αυξηµένες κατά µισό
δισεκατοµµύριο. Θα είµαστε δε ιδιαίτερα επιφυλακτικοί, γιατί
υπάρχει η δυνατότητα τροποποιήσεως επί τα χείρω, δυστυχώς,
κατά την πορεία επί του προϋπολογισµού προς αυτήν την κα-
τεύθυνση. Και βεβαίως, δεν είναι συγκεκριµένο ούτε πώς ούτε
µε ποιον τρόπο θα διατεθούν αυτά τα κονδύλια και ίσως θα
έπρεπε να συµπεριληφθεί –ελπίζω να συµπεριλαµβάνεται και
εγώ να µην το έχω αντιληφθεί, αλλά σίγουρα δεν είναι σαφές
γιατί διάβασα εννοείται όλο το σχέδιο- ότι αυτά τα κονδύλια πε-
ριλαµβάνουν και τις υλοποιούµενες από το Εθνικό Συµβούλιο
Παιδείας προβλέψεις για τις οποίες όλοι έχετε συµφωνήσει.

Επίσης, θα έπρεπε να συµπεριλαµβάνεται και ένα κονδύλιο
αντιµετώπισης των ζηµιών των κτιριακών εγκαταστάσεων, που
κάθε χρόνο καταστρέφονται από τους βανδάλους που κατα-
χρώνται το άσυλο, ψευδεπίγραφο ή ουσιαστικό, για το οποίο ελ-
πίζω να γίνει επιτέλους µία πολύ σηµαντική και ουσιαστική
συζήτηση και για το οποίο έχει πολύ σηµαντικές θέσεις η Νέα
∆ηµοκρατία.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έκανε πάρα
πολύ σηµαντικό έργο στο οποίο δεν µπορώ να αναφερθώ, διότι
δεν επαρκεί ο χρόνος. Αυτό το οποίο θα ήθελα να πω, τελειώνο-
ντας αγαπητοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι η ελλη-
νική οικονοµία δεν έχει ανάγκη από αποτυχηµένες συνταγές του
παρελθόντος. Πέρα και πίσω από τους ψυχρούς αριθµούς του
προϋπολογισµού υπάρχει ανέχεια, ανεργία και φτώχια. Υπάρ-
χουν άνθρωποι που βρίσκονται σε δύσκολη θέση και εµείς θα θέ-
λαµε µε όλη µας την καρδιά, γιατί είναι εθνική υπόθεση, µε τον
προϋπολογισµό αυτό να εγγυηθείτε την έξοδο της χώρας από
την κρίση. ∆εν το εγγυάστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τόσο
από τις αντιφάσεις, τόσο από τις ανακρίβειες, όσο και από τον
πλασµατικό χαρακτήρα που διαπνέει όλο το σχέδιο νόµου. Γι’
αυτό και εµείς θα τον καταψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε την κ.
Βόζεµπεργκ.

Το λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Αντωνακόπουλος, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ Νοµού Ηλείας.

Έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΑΝΤΩΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, η συζήτηση για τον προϋπολο-
γισµό είναι κατ’ εξοχήν πολιτική συζήτηση. Στο κείµενο του προ-
ϋπολογισµού διατυπώνονται κατά απόλυτο τρόπο η ιδεολογία,
οι αρχές και οι θέσεις κάθε κυβερνητικού κόµµατος και βεβαίως,
κατά τη συζήτηση αποκαλύπτονται και οι αρχές και οι θέσεις των

υπολοίπων κοµµάτων.
Ο υπό συζήτηση προϋπολογισµός, σαφώς, µέσα από τους δεί-

κτες είναι ένας προϋπολογισµός φιλολαϊκός και αναπτυξιακός.
Ως παράδειγµα αναφέρω ορισµένους δείκτες, οι οποίοι πολλές
φορές έχουν διατυπωθεί στην Αίθουσα αυτή: Αύξηση του Προ-
γράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων, αύξηση του κονδυλίου για
την παιδεία και την υγεία, αύξηση του κονδυλίου για τους αγρό-
τες -όσον αφορά και την επιστροφή ΦΠΑ, αλλά και την αγροτική
σύνταξη- αύξηση του επιδόµατος ανεργίας, αύξηση του ποσού
για προσλήψεις νοσηλευτικού προσωπικού.

Νοµίζω ότι αυτές οι αλλαγές διαπιστώνουν πόσο διαφορετική
ήταν η πολιτική που ακολούθησε η προηγούµενη κυβέρνηση.

Όµως, είναι προκλητική η στάση της Νέας ∆ηµοκρατίας σε
αυτήν εδώ την Αίθουσα, της Νέας ∆ηµοκρατίας που πανηγυρικά
λίγο πιο πριν απορρίφθηκε από τον ελληνικό λαό.

∆ιαφωνεί η Νέα ∆ηµοκρατία µε τον προϋπολογισµό και την
ακολουθούµενη πολιτική της Κυβέρνησης. Βεβαίως, διαφωνούν
και οι αγορές µε τις οποίες αγορές διαφωνούν καταγεγραµµένα
και οι λαοί της Ευρώπης. Και αυτό εµένα προσωπικά µε κάνει
ως µέλος του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κόµµατος να αισθά-
νοµαι µία ικανοποίηση, διότι εφόσον διαφωνούν αυτοί µε µας, εί-
µαστε σε έναν καλό δρόµο τουλάχιστον ιδεολογικό και πολιτικό,
γιατί η µάχη δεν δίνεται µόνο σε τεχνοκρατικό επίπεδο, δίνεται
και σε ιδεολογικό και πολιτικό επίπεδο. Και θα πρέπει να δούµε
ποιοι είναι εκείνοι οι θεσµοί οι οποίοι διαµορφώνουν τις πολιτικές
της οικονοµίας και όχι απλά να ακολουθούµε µία οικονοµική πο-
λιτική «αφασική» σε σχέση µε την ιδεολογία µας.

∆ιαφωνεί, λοιπόν, η Νέα ∆ηµοκρατία και υπερθεµατίζει για λύ-
σεις-προτάσεις, τις οποίες δυστυχώς δεν µπόρεσε να εφαρµό-
σει, ενώ κυβερνούσε πέντε χρόνια. Και βεβαίως αυτό που
µπόρεσε πέντε χρόνια ήταν να οδηγήσει δύο φορές τη χώρα σε
επιτήρηση και συνεχώς να βγάζει πέντε συναπτούς προϋπολο-
γισµούς ελλειµµατικούς. Προφανώς, λοιπόν, τώρα κάποιο θαύµα
έγινε και ανένηψε και έχει τη λύση. Νοµίζω ότι δεν είναι σοβαρές
πολιτικές συµπεριφορές αυτές.

Θυµίζει η Νέα ∆ηµοκρατία τον θεράποντα ιατρό που παρα-
λαµβάνει ένα χρόνιο ασθενή βεβαίως –γιατί ποτέ δεν είπαµε ότι
η ελληνική οικονοµία ήταν απόλυτα υγιής- και αφού τον κατή-
ντησε σε µια οξεία φάση, τον έστειλε στην εντατική, αναλαµβά-
νει άλλος θεράπων ιατρός και τι κάνει: Πηγαίνει από την πίσω
πόρτα στους συγγενείς, να συκοφαντεί τη νέα θεραπεία.

Νοµίζω ότι θα µπορούσε να είναι και τραγωδία το έργο αυτό,
αλλά λιγάκι για να γλυκάνουµε τους Έλληνες πολίτες, θα µπο-
ρούσε να είναι και κωµωδία.

Ο καλύτερος προϋπολογισµός σχετικά µε τις συνθήκες στις
οποίες σήµερα ζούµε και αποφασίζουµε, νοµίζω ότι είναι ο προ-
ϋπολογισµός που κατατίθεται. ∆εν θα µπορούσε να είναι καλύ-
τερος και για τις συνθήκες που επικρατούν στη χώρα, για την
εγχώρια πολιτική που έχει ακολουθηθεί αλλά και, βεβαίως, µε τις
πολιτικές της θεοποίησης της οικονοµίας της αγοράς που έχουν
επικρατήσει στους διεθνείς οργανισµούς. Και εδώ, βεβαίως,
έχουµε να παραθέσουµε πολλά παραδείγµατα της πολιτικής
µάχης που δίνει το ΠΑΣΟΚ όχι µόνο τώρα αλλά εδώ και χρόνια
στη διεθνή πολιτική σκηνή σ’ αυτούς τους οργανισµούς της πα-
γκοσµιοποίησης για τη βελτίωση των συνθηκών και των προταγ-
µάτων. Βεβαίως και έχουµε καταγγείλει εδώ και καιρό και
προσπαθούµε αυτό το δηµοκρατικό έλλειµµα που υπάρχει στους
παγκοσµιοποιηµένους θεσµούς, να απαλειφθεί. Το έχει αναφέρει
πολλές φορές ο Πρόεδρός µας Γιώργος Παπανδρέου και το έχει
προτείνει, βεβαίως, στις διεθνείς διασκέψεις µε την ιδιότητα του
Προέδρου της Σοσιαλιστικής ∆ιεθνούς. Και, βεβαίως, πρέπει να
πούµε την αλήθεια στο λαό. Και η αλήθεια δεν είναι µόνο οι οι-
κονοµικοί δείκτες. Η αλήθεια είναι ότι χρεοκοπεί ένα συγκεκρι-
µένο οικονοµικοκοινωνικό µοντέλο. Χρεοκοπεί το µοντέλο του
οικονοµικού νεοφιλελευθερισµού που στην αγορά περπατά ως
πλήρης απελευθέρωση της αγοράς µε το ιδεολόγηµα της αυ-
τορρύθµισης της αγοράς. Είµαστε απέναντι σ’ αυτήν την ιδεο-
λογία το έχουµε δείξει µε την ιστορία µας, το έχουµε δείξει µε τις
θέσεις µας, το δείχνουµε σήµερα µε την πρακτική µας.

Και, βεβαίως, δεν αγνοούµε τις αγορές αλλά δεν αγνοούµε και
τον ελληνικό λαό. Μας εξέλεξε ο ελληνικός λαός δεν µας εξέλε-
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ξαν οι αγορές. Και εκεί δίνουµε τη µάχη να βρούµε την ισορρο-
πία. Και σ’ αυτήν τη µάχη, εσείς είστε µε τις αγορές. Αυτή είναι
η ιδεολογική µας διαφορά, αυτό είναι το χάσµα που µας χωρίζει.
Είµαστε από δύο διαφορετικούς δρόµους στη νεοελληνική πολι-
τική ιστορία. Και η προσφορά µας είναι πολύ διαφορετική.

Όσον αφορά, λοιπόν, τα εγχώρια αίτια αυτής της κρίσης, βε-
βαίως γνωρίζετε πολύ καλά ότι η πολιτική που είχατε ακολουθή-
σει δεν οδήγησε πουθενά. Στο µόνο που οδήγησε είναι στο να
καταστραφεί ό,τι καλό. Είχατε πάρει το 2004 µια ευρωπαϊκή
χώρα στα Βαλκάνια και την παραδώσατε µια βαλκανική χώρα
στην Ευρώπη.

Αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι σήµερα πλέον είναι αποδε-
δειγµένο πως χρειαζόµαστε προοδευτικές λύσεις. Αυτές οι λύ-
σεις δεν µπορεί να προέλθουν µέσα από τις συντηρητικές
παρατάξεις στην Ευρώπη. Και φαίνεται αυτό, διότι και το Σύµ-
φωνο Σταθερότητας το οποίο είχε συνοµολογηθεί από την πλει-
οψηφία των συντηρητικών κυβερνήσεων στην Ευρωπαϊκή Ένωση
και αυτό βάλεται από συντηρητικές κυβερνήσεις. Ακόµα και ο
συντηρητικός Σαρκοζί µιλάει για την χαλάρωση αυτού του Συµ-
φώνου Σταθερότητας. Εµείς, ως σοσιαλιστές, έχουµε προτείνει
εδώ και καιρό και θα δώσουµε τη µάχη, αυτό το Σύµφωνο Στα-
θερότητας να µετεξελιχτεί σε Σύµφωνο Ανάπτυξης. ∆ιότι µόνο
µέσα απ’ αυτή την αναθεώρηση µπορεί να ανασάνουν οι λαοί της
Ευρώπης και ο ελληνικός λαός. Σ’ αυτή τη µάχη είστε απόντες.
Έχετε ταυτιστεί µε τα µεγάλα συµφέροντα. Το δείξατε και ως
Κυβέρνηση, το δείχνετε και ως κόµµα στο Ευρωκοινοβούλιο.

Ο σηµερινός προϋπολογισµός έχει να αντιµετωπίσει βεβαίως
κι ένα συγκεκριµένο θέµα, που αφορά και την εκλογική µου πε-
ριφέρεια. Αφορά την αποκατάσταση των πυρόπληκτων περιο-
χών. Και εδώ πρέπει να δώσουµε προτεραιότητα, µε βάση την
κοινωνική ευαισθησία που µας διακατέχει, στην εισοδηµατική ενί-
σχυση των πυρόπληκτων, σε έργα υποδοµής και προστασίας
στις πυρόπληκτες περιοχές της Πελοποννήσου και βεβαίως, να
αντιµετωπίσουµε την κατάπτυστη υπόθεση της επιστροφής του
τριχίλιαρου, της κουτοπονηριάς που εφάρµοσε και σε αυτόν τον
τοµέα η Κυβέρνηση, παίζοντας πάνω στον πόνο και στις στάχτες
των πυρόπληκτων.

Να παγώσει κάθε διαδικασία επιστροφής µέχρι τη διαλεύ-
κανση της υπόθεσης. ∆έκα χιλιάδες είναι αυτοί που εγκαλούνται.
Οι περισσότεροι είναι αγρότες και πυρόπληκτοι. Οι µεταφερό-
µενοι από την υπόλοιπη Ελλάδα είναι γνωστής ταυτότητας και
µπορούν να βοηθήσουν τα στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας, που
τους µετέφεραν στις περιοχές, εάν θέλουν πραγµατικά να πά-
ρουν πίσω το τριχίλιαρο για την δηµόσια οικονοµία.

Προς αυτή την κατεύθυνση µπορούµε να εφαρµόσουµε συ-
γκεκριµένες προτάσεις, να µειώσουµε το κόστος των έργων.
Μπορούµε να αξιοποιήσουµε το µηχανικό του Στρατού για έργα
αντιπληµµυρικά και έργα δασοπροστασίας. Μπορούµε να αξιο-
ποιήσουµε διεθνείς οργανισµούς που χρηµατοδοτούν έργα αν-
θρωπιστικού χαρακτήρα και το ταµείο αντιµετώπισης συνεπειών
των κλιµατικών αλλαγών.

Εδώ έχουµε άλλο ένα παράδειγµα αποτυχίας του παγκόσµιου
συστήµατος διοίκησης σήµερα, που ούτε εδώ κατέληξε παρ’ότι
ο Πρωθυπουργός Γεώργιος Παπανδρέου έθεσε θέµατα ως Πρό-
εδρος της Σοσιαλιστικής ∆ιεθνούς και παρ’ότι υπήρξαν προο-
δευτικές φωνές. ∆υστυχώς, η πλειοψηφία των συντηρητικών που
διοικούν τον κόσµο αγνόησαν τον πλανήτη, αγνόησαν το περι-
βάλλον, όπως αγνοούν και τους λαούς.

Αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω ότι για άλλη µια φορά ο λαός
θέλει µια Ελλάδα δυνατή, µία Ελλάδα της ανάπτυξης, µια Ελλάδα
της κοινωνικής δικαιοσύνης. Θέλει την Ελλάδα που είχε γνωρίσει
επί Ανδρέα Παπανδρέου και Κώστα Σηµίτη. «Ο λαός θέλει και το
ΠΑΣΟΚ µπορεί», όπως το 1981 και το 1993. Είµαι αισιόδοξος ότι
και πάλι θα τα καταφέρουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ ( Αθανάσιος Λεβέντης): Ο κ. Καλογιάννης

έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συ-

ζητάµε σήµερα τον Προϋπολογισµό του 2010, έναν Προϋπολο-
γισµό ο οποίος σύµφωνα µε δηλώσεις του αρµόδιου Υπουργού
θα αναθεωρηθεί ή θα συµπληρωθεί αµέσως τη νέα χρονιά. ∆η-

λαδή είναι µεταβατικός και ουσιαστικά όλα τα στοιχεία του είναι
υπό αµφισβήτηση. Κατά συνέπεια, είναι σχεδόν αδύνατη η εξα-
γωγή ασφαλών συµπερασµάτων από αυτόν τον Προϋπολογισµό.

Η συζήτηση γίνεται σε µία περίοδο παρατεταµένης οικονοµι-
κής αβεβαιότητας, λόγω της παγκόσµιας οικονοµικής και νοµι-
σµατικής κρίσης. Πώς φθάσαµε σε αυτήν την εξαιρετικά
δυσχερή θέση; Ασφαλώς, λόγω της κρίσης ασκούνταν ισχυρές
πιέσεις στη χώρα µας από τις αρχές του 2009. Όµως την κρίση
ενέτεινε µία αλληλουχία σοβαρών λαθών της Κυβέρνησης.
Πρώτο λάθος, κλασσικό, ήταν η προεκλογική διαβεβαίωση του
ΠΑΣΟΚ προς τον ελληνικό λαό ότι υπάρχουν χρήµατα, η βεβαί-
ωση ότι διέθετε σχέδιο εξαγωγής της χώρας από την κρίση και
µάλιστα, χωρίς να χρειαστεί να ληφθούν επώδυνα µέτρα.

Η αλήθεια είναι ότι όχι µόνο δεν είχατε αποτελεσµατικές λύ-
σεις, αλλά αντιµετωπίζετε µε µία παροιµιώδη ατολµία την πρω-
τόγνωρη διεθνή οικονοµική κρίση.

∆εύτερο λάθος. Αµέσως µετά τις εκλογές επιδοθήκατε σε µία
λαθροχειρία των στοιχείων του Προϋπολογισµού, µε αποτέλε-
σµα να προκαλέσετε την οργή των κοινοτικών εταίρων. Πετύχατε
να φουσκώσετε το έλλειµµα το 2009, προκειµένου να δείξετε την
επόµενη χρονιά ότι περικόπτετε δαπάνες και µειώνετε το έλ-
λειµµα. Όντως η αύξηση του ελλείµµατος το 2009 είναι τεχνητή.
Ενδεικτικά αναφέρω ότι παρουσιάζετε ως απώλεια εσόδων 2,5
δισεκατοµµυρίων ευρώ τη µεθοδευµένη υστέρηση εσόδων από
την Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και το πάγωµα της τακτοποίησης
των ηµιϋπαίθριων χώρων, θέµατα τα οποία είχε δροµολογήσει η
Νέα ∆ηµοκρατία. Αναρωτιέµαι σ’ αυτό το σηµείο σε ποια ανοµία
αναφέρθηκε προηγουµένως η κυρία Υπουργός Περιβάλλοντος.

Παράλληλα, τα έσοδα του δηµοσίου το τελευταίο δίµηνο
έχουν µειωθεί κατά 60%, σε σχέση µε τους αντίστοιχους περυ-
σινούς µήνες, δηλαδή πλήρης κατάρρευση των δηµοσίων εσό-
δων, καθώς οι αρµόδιες υπηρεσίες παραµένουν ακόµα
ακέφαλες.

Τρίτο λάθος. Με τις υπερβολές και τις επιπολαιότητές σας πε-
τύχατε ουσιαστικά το διασυρµό της χώρας στο εξωτερικό και την
οδηγείτε σε ανυποληψία ενώ δηµιουργείτε τεράστια ανασφάλεια
στο εξωτερικό.

Σ’ αυτό βοήθησαν βεβαίως και αναξιόπιστοι οίκοι αξιολόγη-
σης, υπόδικοι και στα αµερικάνικα και στα ευρωπαϊκά δικαστή-
ρια, οι οποίοι βρήκαν µοναδική ευκαιρία να πλήξουν το ευρώ και
την Ευρωζώνη. Τους οίκους αυτούς πολλοί από εσάς, κύριοι συ-
νάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, τους επικαλείστε.

Αυξάνετε τους φόρους ακίνητης περιουσίας κατά 80% και
απειλείτε καθηµερινά τους πάντες µε νέους φόρους. Μοιραίο
ήταν να καταρρεύσει και το ψυχολογικό κλίµα στις αγορές. Οι
διαρκείς παλινωδίες και αοριστολογίες των Υπουργών για φο-
ρολόγηση των καταθέσεων έχουν προκαλέσει την εκροή
5.000.000.000 ευρώ το τελευταίο δίµηνο. Αντί των όποιων δικαι-
ολογιών, είναι καιρός να αποκαταστήσετε αµέσως την εµπιστο-
σύνη και να επαναφέρετε την καλή πίστη στην οικονοµία µας. Σε
διαφορετική περίπτωση είναι βέβαιο ότι το 2010 η ύφεση θα µε-
γαλώσει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναφέρεται στην Εισηγητική
Έκθεση του Προϋπολογισµού ότι η ανάπτυξη των υποδοµών και
τα δηµόσια έργα αποτελούν βασική προϋπόθεση για την ανά-
πτυξη της περιφέρειας. Συµφωνούµε. Όµως, εσείς, κύριοι της
Κυβέρνησης, ουσιαστικά καταργείτε αυτά τα δηµόσια έργα.

Ακυρώσατε τους διαγωνισµούς για τους οδικούς άξονες της
Αττικής, σταµατήσατε το διαγωνισµό για τον Αερολιµένα στο Κα-
στέλι του Ηρακλείου, ακυρώσατε το διαγωνισµό για το Λιµένα
της Ηγουµενίτσας, έργα τα οποία είχαν δηµοπρατηθεί επί ηµε-
ρών της Νέας ∆ηµοκρατίας και το χειρότερο, τα σταµατήσατε
αναιτιολόγητα.

Στους τοµείς οικισµός-περιβάλλον, εγγειοβελτιωτικά έργα,
ύδρευση-αποχέτευση, των οποίων η χρηµατοδότηση είναι απο-
λύτως αναγκαία για την υλοποίηση των έργων υποδοµής της
χώρας, οι δαπάνες είναι χαµηλές.

Εγκαταλείψατε ακόµη τα ρυθµιστικά σχέδια των µεγάλων αστι-
κών κέντρων της χώρας, της Πάτρας, της Λάρισας, του Βόλου,
των Ιωαννίνων, που αποτελούν τις σηµαντικότερες παρεµβάσεις
για τη χωρική οργάνωση και την περιβαλλοντική προστασία
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αυτών των αστικών κέντρων. Εποµένως, για ποια περιφερειακή
ανάπτυξη µιλάτε;

Αναφέρετε ακόµη στον Προϋπολογισµό ότι η Κυβέρνηση λαµ-
βάνει µέτρα αντιµετώπισης της ατµοσφαιρικής ρύπανσης. Μα,
εσείς καταργήσατε ένα κατ’ εξοχήν φιλοπεριβαλλοντικό µέτρο
του ΥΠΕΧΩ∆Ε, την απόσυρση των παλιών ρυπογόνων αυτοκινή-
των και στη θέση του επιβάλλατε ένα καθαρά εισπρακτικό µέτρο,
την αύξηση των τελών κυκλοφορίας κατά 50%.

Αναφέρετε επίσης ότι θα αποσύρετε το χωροταξικό πλαίσιο
για τον τουρισµό, αλλά θα δώσετε οικονοµικά κίνητρα για τη δη-
µιουργία τουριστικών καταλυµάτων. Μα, εσείς, κύριοι της Κυ-
βέρνησης, καταργήσατε και τον αναπτυξιακό νόµο, τον πλέον
ολοκληρωµένο, τον πλέον επιτυχηµένο αναπτυξιακό νόµο, ο
οποίος έχει ενισχύσει µέχρι σήµερα χιλιάδες µικρές και µεγάλες
επενδύσεις σ’ όλη τη χώρα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αφού οι επενδύσεις µειώθηκαν.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Στην περιφέρεια Ηπείρου, καθώς

και σε λιγότερο ανεπτυγµένες περιφέρειες, όπως στη ∆υτική Μα-
κεδονία και στη ∆υτική Ελλάδα, το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων κατανέµει σηµαντικά λιγότερα ποσά σε σχέση µε το
2009.

Χρειάζεται ενίσχυση του περιφερειακού χαρακτήρα του Προ-
γράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Χρειάζεται, επίσης, ανακα-
τανοµή των πόρων του προγράµµατος, ώστε να ενισχυθεί
ισόρροπη και αειφόρος περιφερειακή ανάπτυξη.

Αυτοσχεδιάζετε, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης και καταρ-
γείτε ό,τι µε κόπο εµείς έχουµε χτίσει. Αυτή όµως είναι η εύκολη
λύση. Το δύσκολο είναι να δηµιουργείς, να προσθέτεις και όχι να
γκρεµίζεις.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, οι κρίσεις -οικονοµικές ή
πολιτικές- για την αντιµετώπισή τους επιβάλλουν την κατανόηση
των αιτίων και των αφορµών τους. Η σηµερινή κρίση είναι και οι-
κονοµική και πολιτική. Είναι οικονοµική διότι ο κόσµος έχει αλ-
λάξει πλέον εποχή. Όποιος παραµένει προσκολληµένος σε
παρωχηµένες ιδεολογίες, αδυνατεί να κατανοήσει τις πραγµατι-
κές αιτίες της κρίσεως και εποµένως αυτή γίνεται και πολιτική.
Αυτονόητο είναι ότι καταψηφίζω τον Προϋπολογισµό.

Σας ευχαριστώ θερµά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Καλογιάννη.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Κωνταντίνος Βρεττός, Βουλευτής Ατ-
τικής του ΠΑΣΟΚ, για επτά λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Αγαπητοί κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα περίµενα µεγαλύτερη µετριοπάθεια στο λόγο των
συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας. Χάνουν το χρόνο τους µε
το να επικρίνουν την Κυβέρνηση, η οποία ακόµη δεν έχει προλά-
βει να δείξει το έργο της.

Ο ρόλος ο δικός µας εδώ δεν είναι να κατακεραυνώσουµε την
Κυβέρνηση, ούτε να κατακεραυνώσουµε τη Νέα ∆ηµοκρατία.
Αυτό το έκανε ο ελληνικός λαός. Ο ρόλος µας εδώ είναι να προ-
τείνουµε λύσεις, για να αντιµετωπίσουµε τη µεγαλύτερη οικονο-
µική και κοινωνική κρίση, που έχει εµφανιστεί τις τελευταίες
δεκαετίες στην πατρίδα µας.

Ξέρετε, ήδη έχουµε απαντήσει στο ερώτηµα, αλλά είναι χρή-
σιµο να το πούµε κι εδώ, γιατί ο Κωνσταντίνος Καραµανλής προ-
κήρυξε τις εκλογές. Τις προκήρυξε επειδή ακριβώς φοβόταν να
αντιµετωπίσει τη σηµερινή κατάσταση. Ήξερε ο Κωνσταντίνος
Καραµανλής ότι η Κυβέρνησή του δεν ήταν σε θέση να αντιµε-
τωπίσει τον προϋπολογισµό, δεν ήταν σε θέση να αντιµετωπίσει
την αναξιοπιστία, που είχε δηµιουργηθεί και µέσα στη χώρα αλλά
κι έξω απ’ αυτήν. Γι’ αυτό και προκήρυξε τις εκλογές. Και µε κά-
ποια έννοια, θα µπορούσε κανείς να πει ότι πέρα από µια έκ-
φραση απελπισίας του Κωνσταντίνου Καραµανλή ήταν και µια
υπεύθυνη στάση απέναντι στη χώρα. Εγώ θα του το αναγνωρίσω
αυτό. Είπε: «προκειµένου να µην µπορούµε εµείς να βγούµε από
τα αδιέξοδα, ας έρθει µια άλλη Κυβέρνηση να τα διαχειριστεί».
Και αυτό είναι κατά κάποιο τρόπο µια υπεύθυνη στάση.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι πολιτικές που πρέπει να χρησιµοποι-
ήσουµε είναι περίπου γνωστές. Πρώτα –πρώτα, έχουµε συµφω-
νήσει όλοι µας ότι το µεγάλο πρόβληµα της διαφθοράς, της

αδιαφάνειας και της γραφειοκρατίας είναι εκτεταµένο στη χώρα
µας και όλα τα κόµµατα συµφώνησαν ότι πρέπει να το αντιµετω-
πίσουµε από κοινού.

Υπάρχουν δύο άλλα θέµατα, τα οποία πρέπει να δούµε στη
διάρκεια αυτού του προϋπολογισµού και κυρίως στη διάρκεια
των µέτρων, που θα λάβουµε, για να αντιµετωπίσουµε την κρίση.

Το πρώτο είναι το τι θα κάνουµε: Θα δώσουµε µεγαλύτερη βα-
ρύτητα στα δηµοσιονοµικά µέτρα, όπως είπε προηγουµένως ο
συνάδελφός µου κ. Αλευράς ή θα δώσουµε µεγαλύτερη βαρύ-
τητα στα αναπτυξιακά µέτρα; Εγώ πιστεύω ότι αυτό είναι ένα
ψευτοδίληµµα. Και στα δύο θα δώσουµε έµφαση και µάλιστα,
επειδή µιλάµε για δηµοσιονοµικά µέτρα και επειδή πολλοί λένε
ότι εκεί έχουµε ανελαστικές δαπάνες και δεν µπορούµε να τις
αγγίξουµε, εγώ πιστεύω ότι σε κρίσιµες περιόδους ακόµα και οι
ανελαστικές δαπάνες µπορούν να ιδωθούν µε κάποια διαφορε-
τική µατιά.

Επίσης, υπάρχει ένα άλλο δίληµµα, το οποίο αποδίδεται στην
Κυβέρνηση. Λένε ότι ορισµένοι είναι µε τον Υπουργό Εθνικής Οι-
κονοµίας κι άλλοι είναι µε την Υπουργό Οικονοµίας, σε σχέση µε
το τι πολιτική πρέπει να ακολουθήσουµε. Αυτό είναι ένα ψευτο-
δίληµµα. Η πολιτική είναι συγκεκριµένη. Εµείς πρέπει να ακου-
µπήσουµε και στα δύο πόδια και στην ανάπτυξη και στη
δηµοσιονοµική τακτοποίηση και τα έσοδά µας να δούµε και τα
έξοδά µας να δούµε και τη φοροδιαφυγή να αντιµετωπίσουµε
και να προωθήσουµε τα απαραίτητα αναπτυξιακά µέτρα.

Εγώ περίµενα από σας, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, να πείτε προτάσεις. Ασχοληθήκατε µε το ΠΑΣΟΚ. ∆εν
έχει νόηµα αυτό. Ασχοληθείτε µε συγκεκριµένες προτάσεις και
να το δεχθούµε, να το καταλάβουµε και να δούµε τι µπορούµε να
κάνουµε.

Υπάρχει ένα άλλο δίληµµα, το οποίο για µένα επίσης είναι ένα
ψευτοδίληµµα και αφορά το πώς πρέπει να αντιµετωπίσουµε το
θέµα της αξιοπιστίας. ∆ηλαδή πρέπει να είµαστε αξιόπιστοι προς
τα έξω, προς τους εταίρους µας της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
µόνο σ’ αυτούς ή πρέπει να είµαστε αξιόπιστοι προς τα µέσα,
προς τον ελληνικό λαό, που µας κοιτάζει;

Πράγµατι, έχουµε χάσει την αξιοπιστία προς τα έξω και γι’
αυτό πρέπει να την ανακτήσουµε, ιδιαίτερα προς το χώρο της
Ευρώπης, τον ευρωπαϊκό χώρο, στο χώρο του Eurogroup.

Επίσης πρέπει να αποκτήσουµε την αξιοπιστία µας και προς
τα µέσα, και προς τον ελληνικό λαό. Το ΠΑΣΟΚ κέρδισε τις εκλο-
γές, αλλά σαν µέρος του συνολικού πολιτικού προβλήµατος πρέ-
πει κι αυτό να αποκτήσει την αξιοπιστία του. ∆εν είναι εύκολο να
αποκτήσει κανείς την αξιοπιστία, αν δεν επιβάλει συγκεκριµένα
µέτρα, αν δεν αναλάβει τις ευθύνες του. Γι’ αυτό κι εγώ σ’ εκεί-
νους τους συναδέλφους και τους δικούς µου από το ΠΑΣΟΚ που
λένε ότι «ναι, αλλά βρήκαµε καµένη γη και πρέπει να ανατρέ-
ψουµε αυτά που είπαµε προεκλογικά και να κάνουµε κάτι δια-
φορετικό» θα πω: όχι, πρέπει να κάνουµε αυτά που είπαµε.
Πρώτα –πρώτα, διότι δεν δικαιούµεθα να µην ξέρουµε, να µην
γνωρίζουµε, και δεύτερον, διότι είµαστε ένα κόµµα που έχει
στόχο το να λύσει τα προβλήµατα του λαού και ιδιαίτερα των µη
προνοµιούχων Ελλήνων και γι’ αυτό πρέπει να είµαστε πολύ σω-
στοί στην αντιµετώπισή του.

Πιστεύω συνεπώς ότι κι αυτό είναι ένα ψευτοδίληµµα. Ο αξιό-
πιστος άνθρωπος, το αξιόπιστο κόµµα, ο αξιόπιστος φορέας
είναι αξιόπιστος παντού είτε µέσα είτε έξω. Και πιστεύω ότι το
κόµµα του ΠΑΣΟΚ θα αποκτήσει την αξιοπιστία που του αξίζει.

Αγαπητοί συνάδελφοι, χρειαζόµαστε όλοι µας την αξιοπιστία.
Εδώ στη Βουλή ασκούµε κοινοβουλευτικό έλεγχο. Εκεί που δεν
έχουµε ασκήσει σοβαρό κοινοβουλευτικό έλεγχο είναι στα οικο-
νοµικά της εκάστοτε κυβέρνησης. Και δεν είναι µόνο τώρα, είναι
από πριν, είναι πολλά χρόνια που το λέµε αυτό. Πρέπει η επι-
τροπή που έχει θεσµοθετηθεί στη Βουλή για τον προϋπολογισµό
να γίνει µόνιµη εξεταστική επιτροπή: Να κοιτάζει το τι έσοδα
έχουµε, τι έξοδα κάνουµε, σε µόνιµη συστηµατική βάση. Αυτό
σηµαίνει ουσιαστικός οικονοµικός κοινοβουλευτικός έλεγχος.
Πρέπει σ’ αυτό να βοηθήσουν και οι Υπουργοί των Οικονοµικών
και Εθνικής Οικονοµίας, αλλά και το Προεδρείο της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Αγαπητοί συνάδελφοι, επειδή τελειώνει χρόνος µου, θα ήθελα
να πω ότι το θέµα του πώς θα προχωρήσουµε πρέπει να το
δούµε όλοι µαζί εδώ. ∆εν αρκεί µόνο το ΠΑΣΟΚ να αρθρώσει το
δικό του πολιτικό πρόγραµµα. Πρέπει και τα άλλα κόµµατα να
καταλάβουν ότι είµαστε σε µία µεγάλη κρίση. Αυτό πρέπει να κη-
δεµονεύσει τις αποφάσεις µας.

Είδα µε µεγάλη ικανοποίηση αρκετούς συναδέλφους και από
το κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας και από το κόµµα του ΛΑΟΣ και
από τα αριστερά κόµµατα σε ένα βαθµό να καταλαβαίνουν τι
συµβαίνει σε αυτήν τη χώρα...

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Τι να καταλάβουµε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε συνάδελφε,

έχει τελειώσει ο χρόνος σας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Οι πολίτες µας κοιτούν στα µάτια

και λένε: Κάντε κάτι. Και δεν το λένε µόνο σε µας, το λένε, αγα-
πητοί συνάδελφοι, σε όλους µας. Σε µία µεγάλη οικονοµική και
κοινωνική κρίση όλοι µας κρινόµαστε και ο καθένας θα πάρει το
µερίδιό της ευθύνης του, όχι µόνο από το λαό, αλλά από την
ιστορία.

Εύχοµαι καλά Χριστούγεννα και καλό νέο χρόνο σε όλους σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε
πολύ.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης, Βου-
λευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στη Β’ περιφέρεια Αθηνών.

Ορίστε, έχετε το λόγο, για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθώντας τις τοποθετήσεις των συ-
ναδέλφων του ΠΑ.ΣΟ.Κ. είδα κατ’ επανάληψη, χωρίς καµία εξαί-
ρεση –νοµίζω- να γίνεται κριτική συνεχώς στην πλευρά της Νέας
∆ηµοκρατίας...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Μα, µόλις προηγουµένως δεν
έκανα κριτική. Γιατί το λέτε αυτό;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Η Νέα ∆ηµοκρατία είχε ένα
πολύ συγκεκριµένο αποτέλεσµα στις εκλογές. Όπως, επίσης, η
Νέα ∆ηµοκρατία είναι βέβαιον ότι έκανε ένα συγκεκριµένο έργο,
στο οποίο µπορώ να αναφερθώ και να σας πω για την αύξηση
του ακαθάριστου εθνικού προϊόντος, για την επίτευξη της πραγ-
µατικής σύγκλισης –είχαµε πρόοδο σε σχέση µε το µέσο όρο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης- για τη βελτίωση της απασχόλησης, για
τοµές στο κράτος, όπως Εµπορική, Ολυµπιακή, ΟΛΠ κ.λπ..

Έκανε όµως, και λάθη για τα οποία η ίδια είχε το θάρρος να
κάνει την αυτοκριτική της και πριν από τις εκλογές του περα-
σµένου Οκτωβρίου, λέγοντας ουσιαστικά ότι έπρεπε να προχω-
ρήσουµε πιο γρήγορα, πιο αποφασιστικά, πιο ευρωπαϊκά.

Από κει και πέρα, όµως, ας µη γελιόµαστε, το θέµα δεν είναι τι
έκανε ή τι δεν έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία. Αυτήν την ώρα για όλους
τους πολίτες που µας παρακολουθούν από την τηλεόραση το ζη-
τούµενο είναι τι κάνει και τι θα κάνει στο µέλλον η καινούρια Κυ-
βέρνηση, η οποία εξελέγη στις εκλογές της 4ης Οκτωβρίου.

Είναι βέβαιο ότι έχετε ένα απόθεµα εµπιστοσύνης εξ ορισµού,
είστε νεοεκλεγµένη Κυβέρνηση. Είναι επίσης, βέβαιο ότι υπάρχει
µία υπεύθυνη στάση από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Έχουµε µιλήσει και πριν, αλλά και µετά τις εκλογές για την ανά-
γκη περιστολής των δαπανών, πάταξης της φοροδιαφυγής, προ-
ώθησης συγκεκριµένων διαρθρωτικών αλλαγών.

Πιστεύω ότι µιλάµε µ’ ένα σύγχρονο και ευρωπαϊκό τόνο και
πρέπει να εκµεταλλευτείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, αυτή τη συγκυρία. Αντίθετα, όµως, εκείνο το οποίο βλέ-
πουµε είναι να υπάρχει από την πλευρά σας µία διστακτικότητα,
ένας εσωτερικός διχασµός στο οικονοµικό επιτελείο και µια αµ-
φιθυµία.

Υπάρχουν σε αυτό το διάστηµα το οποίο έχει µεσολαβήσει δυ-
σανάλογα λάθη σε σχέση µε αυτά, τα οποία θα περίµενε και ο
πιο απαισιόδοξος. Τι θέλω να πω; Πρώτα από όλα, είστε δέσµιοι
των προεκλογικών σας υποσχέσεων. Ευτυχώς για την Ελλάδα,
έχετε φροντίσει να αποµακρυνθείτε από δύο από αυτές. Αναφέ-
ροµαι στην Ολυµπιακή και στον ΟΤΕ, όπου προσχωρήσατε στις
δικές µας θέσεις.

Όµως, υπάρχουν άλλες υποσχέσεις που σας ταλαιπωρούν και
ταλαιπωρούν και τους Έλληνες πολίτες, οι οποίοι και καλούνται

να τις πληρώσουν. Ο ΟΛΠ είναι µία χαρακτηριστική περίπτωση.
Χωρίς κανένα λόγο, λόγω των προεκλογικών σας δεσµεύσεων,
οδηγηθήκαµε τελικά να πληρώσουµε 80.000.000 ευρώ παρα-
πάνω σε αποζηµιώσεις σε εργαζοµένους του συγκεκριµένου Ορ-
γανισµού.

Παράλληλα, έχουµε µία σύγχυση και λανθασµένους χειρι-
σµούς από την πλευρά της Κυβέρνησης. Να αναφερθώ στο
ασφαλιστικό. Από τη µία πλευρά, θέλετε να το χαλαρώσετε -την
πρώτη εβδοµάδα υπήρξαν σχετικές δηλώσεις- και από την άλλη
πλευρά, λέτε ότι είναι υπό κατάρρευση. Στους µισθούς έχουµε
διαφορετική προσέγγιση από τον κ. Παπακωνσταντίνου, διαφο-
ρετική προσέγγιση για το πάγωµά τους από τον κ. Παπουτσή.
Στα ελλείµµατα ήρθατε, ενώ είναι βέβαιο ότι υπάρχει µια δύ-
σκολη κατάσταση -κανένας δεν την αρνήθηκε, έχουµε και τη διε-
θνή οικονοµική κρίση- και τα διογκώνετε ακόµα περισσότερο. Και
στο σκέλος των δαπανών και στο σκέλος των εσόδων έχετε κάνει
κινήσεις -αναφέρθηκε και ο εισηγητής µας χθες- οι οποίες οδή-
γησαν στην υπερδιόγκωση του ελλείµµατος.

Και σα να µην έφθαναν όλα αυτά, είχαµε και τις δηλώσεις του
κ. Παπανδρέου, ο οποίος ήρθε και είπε ότι η οικονοµία µας είναι
στην εντατική ή ότι η οικονοµία µας χρεοκόπησε και µετά, αφού
υπήρξε αντίδραση των αγορών, τρέχατε ως ικέτες περίπου στις
Βρυξέλλες, ζητώντας δηλώσεις περί του αντιθέτου από τον κ.
Αλµούνια και τον κ. Τρισέ.

Πέραν αυτού, έχουµε µεγάλες αντιφάσεις. Μιλάτε για την ανά-
πτυξη, την έχετε κάνει σηµαία σας. Και τι έχουµε δει µέχρι τώρα;
Έχουµε κατάργηση του Επενδυτικού Νόµου, δεν έχουµε Γενικό
Γραµµατέα Επενδύσεων, ενώ πλησιάζει πια η συµπλήρωση των
εκατό πρώτων ηµερών και στον τοµέα της περίφηµης «πράσι-
νης» ανάπτυξης, που είναι προτεραιότητά σας, το µόνο συγκε-
κριµένο που έχουµε δει µέχρι στιγµής είναι η κατάργηση του
προγράµµατος για την ενεργειακή αναβάθµιση των κτηρίων, που
εµείς είχαµε σχεδιάσει στο Υπουργείο Ανάπτυξης.

Υπάρχουν σαφείς ελλείψεις στην πολιτική σας. Και θα γίνω
πολύ συγκεκριµένος µε δύο παραδείγµατα. Μιλάτε για τις δα-
πάνες, τις οποίες θα συγκρατήσετε, υποτίθεται, µε τα Γραφεία
Τύπου του εξωτερικού και τα Γραφεία του ΕΟΤ. Μα, εδώ έχετε
τον ΟΣΕ, τη µεγαλύτερη πληγή του δηµόσιου τοµέα στην Ελ-
λάδα. Είχαµε συγκεκριµένο πρόγραµµα, δύσκολο πρόγραµµα,
το οποίο το εφαρµόζαµε κι εσείς ήρθατε και το καταργήσατε,
χωρίς να το αντικαταστήσετε µε τίποτα. Τι µήνυµα νοµίζετε ότι
εκπέµπετε στις αγορές;

Το ίδιο και στις διαρθρωτικές αλλαγές. Ήταν σε εξέλιξη η απο-
κρατικοποίηση της ∆ΕΠΑ, της ΛΑΡΚΟ, της ΕΥΑΘ, των Αλυκών.
Τα σταµατάτε όλα και µετά περιµένετε να σας δώσουν η Ευρω-
παϊκή Ένωση και οι διεθνείς αγορές ψήφο εµπιστοσύνης. Αυτα-
πατάσθε.

Μιλάτε, επίσης, µε δύο γλώσσες. Οι µισθοί είναι χαρακτηρι-
στικό παράδειγµα. Ακόµα και τώρα λέτε ότι θα δώσετε αυξήσεις
πάνω από τον πληθωρισµό. Ο κ. Παπακωνσταντίνου την περα-
σµένη εβδοµάδα στις Βρυξέλλες είπε ότι θα έχουµε, λόγω της
µείωσης των επιδοµάτων, µείωση των µισθών κατά 4%. Τι ισχύει;
∆ε µπορεί να ισχύουν και τα δύο.

Και επίσης, δεν αντέχω, φθάνοντας στο τέλος της οµιλίας µου,
να µην αναφερθώ και σε κάτι άλλο. Ο κ. Χρυσοχοΐδης, από αυτό
εδώ το βήµα, µετά τις εκλογές, προκαλούµενος από εµένα, είχε
πει ότι µπορείτε µε κάποιο µαγικό τρόπο να µειώσετε τις τιµές
των αγαθών, των προϊόντων κατά 10% και ότι θα το κάνετε στον
πρώτο µήνα της διακυβέρνησής σας, εκπληρώνοντας αντίστοιχη
προεκλογική σας υπόσχεση. ∆ε νοµίζω ότι υπάρχει Έλληνας που
να είδε την εκπλήρωση αυτής της υποσχέσεως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολύ φοβάµαι ότι το µεγαλύ-
τερο έλλειµµα το οποίο αρχίζει σιγά-σιγά να διαφαίνεται είναι…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Τελείωσε ο χρόνος
σας, κ. Χατζηδάκη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το µεγαλύτερο έλλειµµα, το οποίο σιγά-σιγά αρχίζει να δια-

φαίνεται, είναι το έλλειµµα σοβαρότητας µε το οποίο η Κυβέρ-
νηση αντιµετωπίζει τα πράγµατα.
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Ένα σύνθηµα παλιά στη Νοµική έλεγε ότι «εκτός από το σο-
σιαλισµό υπάρχει και η µοναξιά». Φοβούµαι ότι στη συγκεκριµένη
περίπτωση, εκτός από τις όποιες προθέσεις της Κυβέρνησής
σας, υπάρχει και η αδήριτη πραγµατικότητα. Ο χειρότερος
εχθρός σας είναι ο εαυτός σας. Και όταν αποφασίσετε να συ-
γκρουσθείτε µε τον εαυτό σας, τότε θα έχετε αποτελέσµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστώ πολύ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ: Όσο συνεχίζετε προς αυτήν

την κατεύθυνση που κινείστε µέχρι σήµερα, δεν πρόκειται να
υπάρξει κανένα θετικό αποτέλεσµα για τους Έλληνες πολίτες.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ.
Το λόγο τώρα έχει ο κ. Κωνσταντίνος Γείτονας, Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ στη Β’ Αθηνών.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την εντύπωση ότι πολλές

φορές η Νέα ∆ηµοκρατία κοιτάει τον εαυτό της στον καθρέπτη
και νοµίζει ότι βλέπει εµάς.

Το έλλειµµα σοβαρότητας, κύριε συνάδελφε, εντοπίζεται στην
παράταξη εκείνη, η οποία πρόσφατα αποδοκιµάστηκε από τον
ελληνικό λαό και µας ζητάει ούτε λίγο ούτε πολύ, όπως και εσείς
προηγουµένως, να έρθουµε στις θέσεις σας. Αν ήταν να έρθουµε
στις δικές σας θέσεις, θα ήταν αυτοκτονία και για την Κυβέρνηση
και για τη χώρα. Γιατί οι θέσεις αυτές, οι πράξεις, οι συµπεριφο-
ρές και οι δράσεις ουσιαστικά οδήγησαν επί των ηµερών σας σε
αυτά τα αδιέξοδα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον Προϋπολο-
γισµό, παρά τις συνεχείς αναφορές σε αριθµούς, είναι µια κατε-
ξοχήν πολιτική συζήτηση. Για το παρόν και το µέλλον της
οικονοµίας, της ίδιας της χώρας.

Η νωπή λαϊκή εντολή που έχει το ΠΑΣΟΚ είναι σαφής και ξε-
κάθαρη. Είναι εντολή για έξοδο από την κρίση. Είναι εντολή για
επαναφορά της χώρας σε τροχιά ανάπτυξης και προόδου. ∆εν
δέχεται καµµία παρερµηνεία, από κανένα και πολύ περισσότερο
από την παράταξη εκείνη, που ήταν ως πριν από λίγο στο τιµόνι
της χώρας.

Η σηµερινή Κυβέρνηση έχει συνείδηση των δυσκολιών. Αντι-
λαµβάνεται το χρέος –κύριε Χατζηδάκη, σ’ εσάς αναφέροµαι-
αναδέχεται αυτήν την ευθύνη και είναι αποφασισµένη να κινηθεί
αταλάντευτα στο στόχο. Και ο στόχος είναι ένας και είναι εθνι-
κός!

Η οικονοµία είναι σε µια τραγική κατάσταση. Η χώρα σε τέλµα.
Θέλω να πω στον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι η Ελλάδα
του 2004 δεν ήταν αυτή που είναι σήµερα. Πληρώνει η χώρα τα
επίχειρα της ανερµάτιστης πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρατίας, που
έφερε χειρότερες µέρες στον τόπο.

∆ηµοσιονοµικός εκτροχιασµός και αναξιοπιστία σε πολιτικές
και σε στοιχεία µας διέσυραν διεθνώς. Γίναµε το «µαύρο πρό-
βατο» της ευρωζώνης, έχουµε στο λαιµό µας τη «θηλιά» της στε-
νής επιτήρησης και είµαστε στο στόχαστρο κάθε είδους
καλοθελητών και κερδοσκόπων. Αυτή είναι η κατάσταση. Άξιος ο
µισθός σας.

∆υστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην εποχή της πα-
γκοσµιοποίησης που ζούµε ο δανεισµός και το κόστος του –µε
προσέχει ο κ. Τζέκης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας-
εξαρτάται εν πολλοίς από τις τρεις αξιολογήτριες «αδελφές»
εταιρείες, αυτές τις τρεις «αδελφές» που δεν λογοδοτούν που-
θενά, αλλά ανεβοκατεβάζουν οικονοµίες. ∆εν µπορούµε παρά
ταύτα και όσο δεν αλλάζει αυτό να τις αγνοήσουµε. Αυτό θα πρέ-
πει να έχουµε υπόψη µας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Αυτές πρέπει να τις έχει υπόψη η Ευρω-
παϊκή Ένωση!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν είναι, λοιπόν, εκεί το δί-
ληµµα να αγνοήσουµε ή όχι τις αγορές ούτε υπάρχει δίληµµα σε
σχέση µε το στόχο. Ασφαλώς, το δηµοσιονοµικό έλλειµµα πρέ-
πει να µειωθεί, το χρέος να αποκλιµακωθεί.

Εποµένως, είναι ψευτοδίληµµα «ήπια ή σκληρή» προσαρµογή.
Τα αναγκαία µέτρα πρέπει να ληφθούν. Αυτό είναι καθαρό, αλλά
µε δίκαιη κατανοµή βαρών. Αυτή είναι µια ξεκάθαρη θέση.

Όµως, σε καµµία περίπτωση δεν µπορούµε να αγνοήσουµε ότι
διατηρήσιµη –το τονίζω- διατηρήσιµη δηµοσιονοµική τάξη δεν
µπορεί να υπάρξει ούτε χωρίς σχέδιο ούτε χωρίς διαρθρωτικές
αλλαγές ούτε πολύ περισσότερο χωρίς θετικούς ρυθµούς ανά-
πτυξης και χωρίς δίκαιη αναδιανοµή. ∆ιότι η ανάπτυξη είναι που
δίνει, σε τελευταία ανάλυση έσοδα και στο κράτος. Η κοινωνική
δικαιοσύνη, πέρα από αξία –και για εµάς, αν θέλετε, και ιδεολο-
γία- είναι προϋπόθεση συµµετοχής όλων των κοινωνικών οµάδων
στην εθνική προσπάθεια. Αυτή είναι η διαφορά µας µε τις διά-
φορες «ύαινες», θα έλεγα, του νεοφιλελευθερισµού, που βρήκαν
την ευκαιρία µε την κρίση που δηµιούργησαν και ζητούν αίµα –
σε όλον τον κόσµο, όχι µόνο στην Ελλάδα- από τους αδύναµους.

Ο προϋπολογισµός του 2010 υπηρετεί ένα τετραετές σχέδιο
για την έξοδο από την κρίση, την οικονοµική ανάταξη, τη δικαιό-
τερη αναδιανοµή και τη νέα αναπτυξιακή προοπτική για τη χώρα.
Λέω νέα γιατί το παλιό µοντέλο ανάπτυξης έχει ξεπεραστεί. Είναι
και αφετηρία, πρώτα απ’ όλα, για την ανάκτηση της αξιοπιστίας
της χώρας που έχει τρωθεί.

Ο στόχος της δηµοσιονοµικής εξυγίανσης υπηρετείται ισορ-
ροπηµένα µε µείωση των δαπανών, των πρωτογενών δαπανών.
Περικόπτουµε σπατάλες, όπως παραδείγµατος χάριν στα ασφα-
λιστικά ταµεία, µε τον έλεγχο της συνταγογράφησης, µε τη λίστα
φαρµάκων, αλλά και µε αύξηση των εσόδων, κυρίως, µε χτύπηµα
της φοροδιαφυγής. ∆ίνουµε επίσης, βάρος στην ανάπτυξη. Θέ-
λουµε να πάρει µπρος, αυτό πρέπει να γίνει κατανοητό σε όλους,
η αναπτυξιακή µηχανή. Ανακατανέµουµε, λοιπόν, τις δαπάνες
υπέρ αναπτυξιακών δραστηριοτήτων γι’ αυτό και αυξάνουµε το
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων.

Θέλουµε γρήγορη ενεργοποίηση των έργων και των παρεµ-
βάσεων του ΕΣΠΑ. Και επειδή άκουσα προηγουµένως από τον
προ-προλαλήσαντα συνάδελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας να λέει
ότι καθυστερούµε. Θυµίζω πως είµαστε στον τρίτο χρόνο ΕΣΠΑ
και είναι µόνο στο 3% οι απορροφήσεις. Ζητείστε µια συγγνώµη
τουλάχιστον πριν κάνετε κριτική.

Η κοινωνική δικαιοσύνη τέλος, ενισχύεται µε αναδιανοµή και
ανακατανοµή πόρων υπέρ του κοινωνικού κράτους, όπως το επί-
δοµα κοινωνικής αλληλεγγύης, η αύξηση δαπανών για την παι-
δεία, καθώς και κονδυλίων για προσλήψεις στην υγεία. Τηρούµε
τις δεσµεύσεις µας, όσον αφορά τους ασθενέστερους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο λεπτό που έχω, τελειώνω,
λέγοντας ότι το µεγάλο στοίχηµα –απευθυνόµενος κυρίως στην
Κυβέρνηση- για τον Προϋπολογισµό αυτό, είναι η πιστή τήρησή
του. Αυτό είναι η πρόκληση για την Κυβέρνηση.

Με συνέπεια και αποτελεσµατικότητα στις πολιτικές, κύριοι
Υπουργοί και µε σωστά µέτρα, θα ανακτήσουµε την αξιοπιστία
µας. ∆εν προσφέρει καµία συζήτηση για συµπληρωµατικό προ-
ϋπολογισµό, αυτό θα είναι συντελεστής αναξιοπιστίας. Επείγει
να εφαρµοστεί χωρίς παρέκκλιση ο προϋπολογισµός αυτός.

Επείγει πρώτον να διασφαλίσουµε την αποτελεσµατικότητα
στους µηχανισµούς φοροδιαφυγής και εισφοροδιαφυγής. Επεί-
γει δεύτερον, να επιταχύνουµε τις αναπτυξιακές διαδικασίες µε
εργαλεία το ΕΣΠΑ, τον αναπτυξιακό νόµο και τις Συµπράξεις ∆η-
µοσίου και Ιδιωτικού Τοµέα (Σ∆ΙΤ). Και τρίτον, θα έλεγα, να
εγκαινιάσουµε –ειπώθηκε και από άλλους συναδέλφους- νέες
αυστηρές και αποτελεσµατικές διαδικασίες για την παρακολού-
θηση της εκτέλεσής του.

Ακόµα, δεν µπορεί να αγνοηθεί πως σε καταστάσεις έκτακτης
ανάγκης, όλες οι πολιτικές πρέπει να πάρουν επείγοντα χαρα-
κτήρα. ∆εν υπάρχουν περιθώρια για δισταγµούς, αναµονές και
αναβολές. Μετράει ο ρεαλισµός και η αποφασιστικότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η έξοδος από το σηµερινό
τέλµα είναι άσκηση συλλογικής, εθνικής θα έλεγα, προσπάθειας
και ευθύνης. Και όλοι θα κριθούµε γι’ αυτό, Κυβέρνηση και κόµ-
µατα, φορείς, εργαζόµενοι και επιχειρηµατίες, κοινωνικοί εταί-
ροι και πολίτες. Ουδείς µπορεί «να σφυρίζει αδιάφορα», να
απέχει, να κρύβεται πίσω από λαϊκίστικες κορώνες και πολύ πε-
ρισσότερο να κάνει πόλεµο, να αντιπαρατίθεται σε εθνικούς στό-
χους. Ας το έχουµε υπ’ όψη µας.

Υπερψηφίζω τον Προϋπολογισµό.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το λόγο έχει τώρα ο
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κ. Γεώργιος Κοντογιάννης, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας
Νοµού Ηλείας για επτά λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, µου είστε ιδιαίτερα συµπαθής
και σας εύχοµαι καλή επιτυχία, αλλά είπατε ότι το πρόγραµµά
σας είναι πρόγραµµα τετραετίας.

Με αυτά που ακούσαµε και οι πιο αισιόδοξοι, δύσκολα µπο-
ρούµε να πιστέψουµε ότι θα ολοκληρώσετε την τετραετία. ∆εν
έχετε συνειδητοποιήσει την κρισιµότητα της κατάστασης. Φορ-
τώνετε µε ελλείµµατα το 2009 για να διευκολυνθείτε το 2010. Του
χρόνου θα φορτώσετε το 2012 για να διευκολυνθείτε το 2011. Οι
αλχηµείες σας όµως, δεν θα πιάσουν. ‘Η θα οδηγηθείτε σε εκλο-
γές πριν το τέλος της τετραετίας ή θα παραδώσετε, µοιραία, τη
διοίκηση της χώρας σε κυβέρνηση εθνικής ενότητας.

∆υστυχώς, κινείστε εκτός πραγµατικότητας. Επιµένετε στις
εντυπώσεις και χάνετε την ουσία. Αλλά µε φιέστες τύπου Ζαπ-
πείου, δεν λύνονται τα προβλήµατα. Ο κύριος Παπανδρέου µε
εβδοµήντα ένα «θα» στην οµιλία του έδειξε ότι βρίσκεται ακόµη
σε προεκλογική έκσταση, αλλά τώρα εισπράττει την προεκλο-
γική του ανευθυνότητα. ∆εν είναι τυχαίο ότι επειδή σε όλους τά-
ξατε και από κάτι, κανείς δεν πληρώνει και έτσι έχουµε τους
µήνες Οκτώβριο και Νοέµβριο του 2009 σε σχέση µε τους αντί-
στοιχους µήνες του 2008, µείωση στα έσοδα του δηµοσίου κατά
60%. Αλλά και στον προϋπολογισµό του 2010, η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ µε προχειρότητα αντιµετωπίζει τα φορολογικά έσοδα και
θα αναφέρω χαρακτηριστικά περιπτώσεις.

Άµεσοι φόροι. Προβλέπεται αύξηση περίπου 10%. Η αύξηση
αυτή δεν µπορεί να επιτευχθεί για τους παρακάτω λόγους:

Πρώτον, το 2009 έχουµε αύξηση της ανεργίας, οπότε έχουµε
και µείωση της φορολογικής βάσης.

∆εύτερον, σε πολλά στελέχη επιχειρήσεων έχει γίνει, λόγω της
κρίσης, µείωση µισθών, οπότε θα φορολογηθούν λιγότερο.

Τρίτον, η Κυβέρνηση έχει δεσµευθεί για µείωση της φορολο-
γικής κλίµακας, που ίσχυε για εισοδήµατα έως 30.000 ευρώ,
οπότε φυσιολογικά θα επέλθει µείωση εσόδων.

Τέταρτον, στις ατοµικές επιχειρήσεις έχει συρρικνωθεί το
2009, λόγω της κρίσης, ο κύκλος εργασιών τους. Οι περισσότε-
ρες εξ αυτών θα δηλώσουν ζηµίες. Συνεπώς, θα εισπραχθούν λι-
γότεροι φόροι.

Νοµικά πρόσωπα. Έχετε προβλέψει µείωση του φόρου εισο-
δήµατος σε σχέση µε το 2009 κατά περίπου 7,5%. Πιστεύω ότι η
στέρηση των εσόδων από τα νοµικά πρόσωπα θα ξεπεράσει το
10%, για τους εξής λόγους:

Πρώτον, το οικονοµικό έτος 2009, χρήση 2008, αυξήθηκε η
προκαταβολή φόρου εισοδήµατος των νοµικών προσώπων ΑΕ
και ΕΠΕ από 65% σε 80%, οπότε δηµιουργήθηκε ένα µεγαλύτερο
έσοδο από προκαταβολές για το οικονοµικό έτος 2009, το οποίο
δεν θα υπάρχει το 2010, αφού δεν υπάρχει αύξηση της προκα-
ταβολής.

∆εύτερον, η πλειονότητα των επιχειρήσεων το 2009 έχει µεί-
ωση πωλήσεων και οι περισσότερες εξ αυτών θα δηλώσουν
ζηµία. Αυτό οφείλεται στον περιορισµό της ιδιωτικής κατανάλω-
σης, όπως και στη µείωση του προγράµµατος δηµοσίων επεν-
δύσεων το 2009. Αυτό, όµως, έχει συνέπεια, όχι µόνο να µην
εισπράξει επιπλέον φόρους το κράτος, αλλά πιθανότατα θα πρέ-
πει να επιστρέψει και µέρος των προκαταβολών του 2009.

Τρίτον, η Κυβέρνηση δεσµεύτηκε για µείωση των συντελεστών
φορολόγησης νοµικών προσώπων κατά 1%, γεγονός που θα επη-
ρεάσει τα έσοδα.

Ειδικές κατηγορίες φόρου εισοδήµατος και άλλων προσώπων.
Κωδικός 142, αφορά τα µπόνους των στελεχών επιχειρήσεων.
Αυξάνονται κατά 78% τα έσοδα από φορολόγηση των µπόνους
σε στελέχη επιχειρήσεων, όταν η ίδια η Κυβέρνηση βάζει συντε-
λεστή φορολόγησης 90%, που σηµαίνει ότι όσες επιχειρήσεις –
που θα είναι λίγες λόγω της κρίσης- έχουν τη δυνατότητα να
δώσουν µπόνους, θα εφεύρουν άλλους τρόπους, παραδείγµα-
τος χάριν, θα τα δώσουν οι θυγατρικές τους στο εξωτερικό.

Κωδικός 0600, αφορά άµεσους φόρους από παρελθόντα οι-
κονοµικά έτη. Προβλέπεται αύξηση σχεδόν 6%. ∆εν µπορεί να
επιτευχθεί γιατί το 2009 υπήρχε ο νόµος για την περαίωση που
αφορούσε οκτώ οικονοµικά έτη, 2000 έως 2007. Πώς θα επιτύ-

χετε τώρα αύξηση εσόδων, αφού για επέκταση της περαίωσης
αποµένουν µόνο δύο οικονοµικά έτη, το 2008 και το 2009;

Έµµεσοι φόροι. Πρώτον, προβλέπεται αύξηση του ΦΠΑ κατά
7,5%. Ωστόσο και ο στόχος αυτός είναι ανέφικτος, αφού ο ΦΠΑ
είναι φόρος που επιβάλλεται στην κατανάλωση και κατά γενική
παραδοχή, η ιδιωτική και η δηµόσια κατανάλωση θα µειωθεί το
2010, λόγω της κρίσης.

∆εύτερον, χαρακτηριστικό της προχειρότητας µε την οποία
συντάχθηκε ο Προϋπολογισµός είναι ο κωδικός 3732, που αφορά
πρόστιµα επιβαλλόµενα από τους οικονοµικούς εφόρους για πα-
ραβάτες του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων. Προβλέπεται αύξηση
7,5%. Αυτό, όµως, δεν µπορεί να επιτευχθεί, αφού η Κυβέρνηση
έχει δεσµευθεί δηµοσίως ότι στις αρχές Μαρτίου θα έχει ψηφι-
στεί το φορολογικό νοµοσχέδιο, το οποίο θα καταργεί τον Κώ-
δικα Βιβλίων και Στοιχείων.

∆υστυχώς, όλα αυτά δείχνουν ότι η Κυβέρνηση δεν έχει συ-
νειδητοποιήσει την κρισιµότητα της κατάστασης και αναλίσκεται
σε επικοινωνιακά τρικ. Ενώ θα έπρεπε τώρα, που έχετε νωπή
ακόµη τη λαϊκή εντολή -άρα κεφάλαιο ωφέλιµου χρόνου- να
ασκείτε επιθετική πολιτική και να λάβετε µέτρα µόνιµου διαρ-
θρωτικού χαρακτήρα, που ως βασικό στόχο θα έχουν τη µείωση
της κρατικής σπατάλης και την αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής
και της εισφοροδιαφυγής, προχωρείτε σε φοροεπιδροµή στα
νοικοκυριά και στους µισθωτούς, αφαιρώντας χρήµα, δηλαδή κι-
νητήρια δύναµη, από την αγορά. Ενώ θα έπρεπε να αξιοποιήσετε
τη βούληση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να στηρίξει µέτρα
που θα αντιµετωπίζουν τις µόνιµες παθογένειες του οικονοµικού,
αλλά και του δηµόσιου τοµέα, εσείς µε µία άνευ ουσίας πολιτική
λαϊκισµού, επιχειρείτε να ρίξετε όλες τις ευθύνες για τη σηµε-
ρινή κατάσταση στη Νέα ∆ηµοκρατία. Λες και δεν ξέρουν οι πο-
λίτες ότι τα προβλήµατα στη χώρα µας επιδεινώθηκαν µετά το
ξέσπασµα της παγκόσµιας κρίσης. Λες και δεν βλέπουν οι πολί-
τες ότι επί τρεις µήνες νοµοθετικά είστε άπραγοι και εµφανίζεστε
ανέτοιµοι να δώσετε λύσεις, ακόµη και εκεί που διαλαλούσατε
ότι «τις έχετε στο τσεπάκι». Τουλάχιστον υλοποιείστε ό,τι βρή-
κατε έτοιµο στα υπουργικά συρτάρια.

∆υστυχώς, όµως, για τη χώρα, την απραξία και την ανετοιµό-
τητά σας την έχουν αντιληφθεί οι αγορές. ∆εν είναι τυχαίο ότι
µετά τις εξαγγελίες του Πρωθυπουργού στο Ζάππειο, είχαµε
βουτιά στο Χρηµατιστήριο και υποβάθµιση της πιστοληπτικής
ικανότητας στη χώρα µας από διεθνείς οίκους.

Έχετε συνειδητοποιήσει, όµως, πού θα οδηγούσε µία νέα υπο-
βάθµιση, αν δηλαδή ύστερα από τέσσερις µήνες από ΒΒ+ αξιο-
λογούµασταν στο ΒΒ-, δηλαδή στο όριο αποδοχής οµολόγων
από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, ως εγγύηση δανεισµού;
Έχουµε συνειδητοποιήσει σε ποιο σηµείο έχει φθάσει αυτή τη
στιγµή η χώρα, µετά την έκθεση ιδεών του κ. Παπανδρέου στο
Ζάππειο, όταν η διαφορά ανάµεσα στα ελληνικά και γερµανικά
οµόλογα -που δήθεν πόσο ακριβότερα δανείζεται η Ελλάδα- ανέ-
βηκε περίπου κατά 50 µονάδες, φθάνοντας στις 280, ενώ το Κα-
ζακστάν δανείζεται µε «spread» στις 220 µονάδες βάσης;

Καταλαβαίνουµε σε ποιο βαθµό έχουµε απωλέσει την αξιοπι-
στία µας ως χώρα µε ευθύνη όλων µας και τι σηµαίνει αυτό για
το µέλλον της Ελλάδος; Καταλαβαίνουµε, επιτέλους, ότι τώρα
είναι η ώρα να δώσουµε και να ενώσουµε τις δυνάµεις µας ως
χώρα για µία εθνική προσπάθεια; Γιατί καλές οι συσκέψεις των
πολιτικών Αρχηγών για τη διαφθορά, αλλά θα ήταν ακόµη καλύ-
τερη µια σύσκεψη αρχηγών για την οικονοµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίους Βουλευτού.

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω.
Ο λαός το θέλει, απαιτεί τη συνεννόηση και αν δεν το κάνουµε,

θα «µας γυρίσει ακόµα περισσότερο την πλάτη». Και αυτό είναι
επικίνδυνο, όχι µόνο για την οικονοµία, αλλά για την ίδια µας τη
δηµοκρατία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Κοντογιάννη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ευβοίας του ΠΑΣΟΚ κ. Συµεών Κε-
δίκογλου -µας έχετε µπερδέψει, κύριε Κεδίκογλου, δύο ξαδέλ-
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φια σε διαφορετικά κόµµατα- για επτά λεπτά.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα προσπαθήσω να τα ξεδιαλύνετε µε την οµιλία µου.
Ο Υπουργός Οικονοµικών, που προηγήθηκε πριν λίγο, άρχισε

την εµπεριστατωµένη οµιλία του λέγοντας πραγµατικά ότι ο προ-
ϋπολογισµός, που συζητάµε, συντάχθηκε σε εξαιρετικά δυσµε-
νείς συνθήκες και µάλιστα σ’ ένα πολύ περιορισµένο χρονικό
διάστηµα. Είναι έτσι πράγµατι, είναι αλήθεια πέραν πάσης αµφι-
βολίας.

Η απελθούσα κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µάς προικο-
δότησε ένα τεράστιο έλλειµµα και χρέος και θα έλεγα κι ένα έλ-
λειµµα, όχι µόνο στην οικονοµία, αλλά κι ένα έλλειµµα
ανταγωνιστικότητας, ένα έλλειµµα αξιοπιστίας στη σχέση του
Έλληνα πολίτη µε το κράτος, αλλά κι ένα έλλειµµα αξιοπιστίας
στο κύρος της χώρας, στους κοινοτικούς εταίρους και τις διε-
θνείς αγορές. Τα πραγµατικά στοιχεία για την οικονοµία, που
αποκαλύφθηκαν λίγες µόνο µέρες µετά από τις εκλογές, ξεπέ-
ρασαν και τις πιο απαισιόδοξες προβλέψεις. Θυµίζω µόνο αυτό
που ειπώθηκε, ότι το έλλειµµα σύµφωνα µε το πρόγραµµα στα-
θερότητας και ανάπτυξης, που είχε καταθέσει η προηγούµενη
κυβέρνηση στις αρχές του 2009, επρόκειτο να είναι 3,7%. Σύµ-
φωνα µε τα πραγµατικά στοιχεία, που όλοι ξέρουµε σήµερα, το
έτος κλείνει στο 12,7%. Γι’ αυτό η σύνταξη του προϋπολογισµού
του 2010 θα έλεγα ότι αποτελεί έναν πραγµατικό άθλο για το οι-
κονοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης. Και έχει ακόµα µεγαλύτερη
σηµασία το γεγονός ότι, ενώ έγινε σε τέτοιες δυσµενείς συνθή-
κες για τη χώρα µας, παράλληλα είναι ένας προϋπολογισµός που
εναρµονίζεται µε τις αρχές και τις αξίες του ΠΑΣΟΚ και µε τις
δεσµεύσεις που έχουµε αναλάβει.

Με το τρίπτυχο νοικοκύρεµα-αναδιανοµή-ανάπτυξη ο πρώτος
προϋπολογισµός της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ θέτει ένα φιλό-
δοξο πραγµατικά δηµοσιονοµικό στόχο, να πέσει το έλλειµµα
από το 12,7% στο 9,1% στον πρώτο χρόνο κιόλας, µια πτώση δη-
λαδή περίπου τεσσάρων ποσοστιαίων µονάδων ισόποσα, τόσο
µε αύξηση εσόδων, όσο και µε µείωση δαπανών. Έχει δε, ιδιαί-
τερη σηµασία ότι αυτή η µείωση προέρχεται σε µεγάλο βαθµό
από µέτρα µόνιµου και διαρθρωτικού χαρακτήρα.

Τηρώντας, λοιπόν, τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις προχω-
ράµε και αυξάνουµε τις δαπάνες για την εκπαίδευση κατά
1.000.000.000 ευρώ. ∆ίνουµε ένα έκτακτο επίδοµα αλληλεγγύης
αναδιανεµητικού χαρακτήρα, µισό το 2009 και το άλλο µισό το
πρώτο εξάµηνο του 2010. Αυξάνουµε το ύψος επιστροφής του
ΦΠΑ για τους αγρότες από το 7% στο 11% και αυξάνουµε τις
αγροτικές συντάξεις. Αυξάνουµε το επίδοµα ανεργίας, ώστε στα-
διακά να φτάσει στο 70% του βασικού µισθού και εφαρµόζουµε
εισοδηµατική πολιτική που προβλέπει αυξήσεις για µισθούς και
συντάξεις που είναι κάτω από 2.000 ευρώ, ώστε να καλύπτονται
οι όποιες απώλειες από τον πληθωρισµό. Τα φορολογικά έσοδα
αυξάνονται, όχι µε αύξηση συντελεστών ή αύξηση του ΦΠΑ,
αλλά µε µια αναδιανεµητική πραγµατικά πολιτική, µε έκτακτη ει-
σφορά κοινωνικής ευθύνης από τα µεγάλα κέρδη και βεβαίως
από τη µεγάλη ακίνητη περιουσία. Επίσης, αξιοποιούµε κάθε
µέσο, για να έχουµε ένα αποτελεσµατικό φορολογικό έλεγχο.

Υπάρχει, πράγµατι, µια πρόβλεψη στον προϋπολογισµό «αύ-
ξηση του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης στα ποτά και στα τσι-
γάρα». Είναι όµως επίσης σηµαντικό το γεγονός ότι αυτό το
ποσό θα δοθεί για την υγεία. Αυξάνουµε και επαναφέρουµε σε
ανοδική τροχιά τις δηµόσιες επενδύσεις ως ποσοστό του ΑΕΠ,
πράγµα που θα βοηθήσει και στην ενδυνάµωση της ελληνικής
περιφέρειας, γιατί ως γνωστό το 21% του προγράµµατος δηµο-
σίων επενδύσεων επενδύεται σε έργα περιφερειακών και νο-
µαρχιακών προγραµµάτων.

Παράλληλα όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι κρίσιµο
να περάσουµε από την απλή διαχείριση σε ένα νέο αναπτυξιακό
µοντέλο. Αυτό το νέο αναπτυξιακό µοντέλο µαζί µε το ΕΣΠΑ που
θα αναδιαρθρωθεί και θα το εκµεταλλευτούµε σωστά -και τα
προηγούµενα 2,5 µε 3 χρόνια ήταν πραγµατικά χαµένα χρόνια
για το ΕΣΠΑ- σε συνδυασµό µε την αύξηση των δηµοσίων επεν-
δύσεων, όπως είπαµε, είναι απαραίτητο να συµβεί. Μπορούµε
αυτό να το καταλάβουµε καθαρά, αν ο καθένας το εξειδικεύσει
στον τόπο καταγωγής του ή στον τόπο που ξέρει τα πράγµατα

καλύτερα.
Η Εύβοια, η οποία µε τιµά αυτήν τη στιγµή να την εκπροσωπώ

και µε εξέλεξε, έχει δικαιολογηµένα παράπονα υστέρησης τα
προηγούµενα χρόνια, υστέρηση που αφορά τις βασικές υποδο-
µές. Έχουµε ένα άθλιο πραγµατικά οδικό δίκτυο, που σε κάθε
ευκαιρία είτε µε τον καιρό είτε µε τις κατολισθήσεις –αυτόν τον
καιρό που µιλάµε πάλι είναι κλειστό το δίκτυο- κλείνει και οι πο-
λίτες είναι στο έλεος του Θεού.

Έχουµε υστέρηση σε θέµατα υγείας. Υπενθυµίζω το νοσοκο-
µείο Χαλκίδας ή την επέκταση του Κέντρου Υγείας Ιστιαίας, έργα
τα οποία δεν έχουν αρχίσει καν. Έχουµε βεβαίως και προβλή-
µατα υστέρησης γενικότερα, που είναι για όλη την Ελλάδα, όπως
προβλήµατα ανεργίας.

Πιστεύω, όµως, ότι τώρα ήλθε η ώρα να εκµεταλλευτούµε όλα
τα συγκριτικά µας πλεονεκτήµατα. Το αιολικό δυναµικό, όπως ει-
πώθηκε, για να προχωρήσουµε σε πράσινη ανάπτυξη, µε αρχές,
µε κανόνες, που θα σέβεται και το νέο χωροταξικό που θα δηµι-
ουργηθεί. Τα προϊόντα µε ονοµατεπώνυµο, τα Ευβοιώτικα προϊ-
όντα, για παράδειγµα τα σύκα Κύµης ή του Ταξιάρχη, τον
τουρισµό, τον εναλλακτικό τουρισµό, τον ιαµατικό για την Αι-
δηψό ή τον περιπατητικό τουρισµό για το Φαράγγι ∆ηµοσάρη.
Πιστεύω ότι η Εύβοια µπορεί να αποτελέσει το µοντέλο εφαρ-
µογής όλων των πολιτικών αιχµής της Κυβέρνησής µας, καθώς
αποτελεί παρθένο έδαφος και µπορούν όλα αυτά να εφαρµο-
στούν εξ αρχής σωστά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2010
είναι µόνο το ξεκίνηµα µιας διαδικασίας εξορθολογισµού, ανα-
κατανοµής και ελέγχου των δηµοσίων δαπανών, έτσι ώστε να
µπει ένα τέλος στη σπατάλη και την αδιαφάνεια των δηµοσίων
οικονοµικών. Αντιλαµβανόµαστε την κρίση ως ευκαιρία για να δο-
θούν οριστικές λύσεις και όχι ως διαχείριση των αδυναµιών, που
έχουν ριζώσει βαθιά στην ελληνική οικονοµία.

Ήδη ακούσατε για τον διαφορετικό τρόπο που θα συντάσσε-
ται ο προϋπολογισµός, αλλά και για την ανεξαρτητοποίηση
πραγµατικά της Στατιστικής Υπηρεσίας στο µέλλον. Μόνο συν-
δέοντας τους στόχους µε τα αποτελέσµατα και αποδίδοντας ευ-
θύνες θα µπορέσουµε επιτέλους να περικόψουµε τη σπατάλη
του δηµοσίου χρήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Υπουργός της Κυβέρνησης
της Νέας ∆ηµοκρατίας όταν κατέθετε τον προϋπολογισµό το
2009 περίπου τέτοια εποχή, στόχευε σ’ ένα έλλειµµα της τάξης
περίπου του 2% του ΑΕΠ. Την πραγµατικότητα, το αποτέλεσµα
το ξέρουµε πια σήµερα καλά όλοι. Ξέρουµε ότι βρισκόµαστε σε
µια από τις ιστορικά πιο δύσκολες στιγµές για τη χώρα µας.

Ακούγοντας -και ανοίγω µια παρένθεση σαν νέος Βουλευτής-
τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας, πραγµατικά εξεπλάγην.
∆εν είχα απαίτηση για συγγνώµη, αλλά θα περίµενα έστω µια αυ-
τοκριτική. Πραγµατικά, δεν διδαχθήκατε τίποτα; Είναι φανερό ότι
ήσασταν µια Κυβέρνηση που φυγοµαχήσατε, µια Κυβέρνηση
σκιών και η πραγµατική αιτία που οδήγησε τον Πρωθυπουργό,
τον κ. Καραµανλή, να προχωρήσει σε εκλογές, παρά τα όσα
είχαν γραφτεί για αναλύσεις επί αναλύσεων, ήταν µόνο µία: Ενώ
ήξερε ότι θα χάσει τις εκλογές, ήταν ο πρώτος Πρωθυπουργός
που προχώρησε. Γιατί; Για να µη σκάσει η δηµοσιονοµική βόµβα
στα χέρια του. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Μας λέτε ότι φουσκώσαµε το έλλειµµα και το πήγαµε πόσο;
12%; Είναι 11% πραγµατικά, είναι 10%; Πόσο είναι; Είχατε βάλει
ένα στόχο 3%. Είστε ευχαριστηµένοι µε αυτό;

Τέλος, το Συµβούλιο Υπουργών της Ευρωπαϊκής Ένωσης πρό-
σφατα είπε ότι η χειροτέρευση των δηµοσίων µεγεθών για το
2009 οφείλεται στη µη ανταπόκριση της απελθούσης Κυβέρνη-
σης και όχι στην κρίση. Άρα, αυτό το επιχείρηµα πρέπει να κα-
ταργηθεί.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κ. Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πιστεύω, ότι µε τον Προϋπολογισµό αυτό βάζουµε την πρώτη

σφραγίδα στην ανάκτηση της χαµένης εµπιστοσύνης, στην απο-
κατάσταση της αξιοπιστίας του πολιτικού συστήµατος κι έχω
εµπιστοσύνη, όχι µόνο στο οικονοµικό επιτελείο, αλλά είµαι πε-
ρήφανος που είµαι µέλος της κυβερνητικής πλειοψηφίας και φυ-
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σικά υπερψηφίζω τον πρώτο προϋπολογισµό της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κεδίκογλου, Βουλευτή του ΠΑ.ΣΟ.Κ.

Ο κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης, Βουλευτής του ΛΑΟΣ, Β’
Αθηνών, έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, µιας και δεν ήσασταν εδώ στην προηγούµενη
σύνθεση της Βουλής, θα σας περιγράψω µία ιστορία για τους
νέους συναδέλφους, για να µπαίνουµε λίγο στο κλίµα του πόσο
περίεργη είναι η πολιτική.

Πέρυσι τέτοια εποχή πανίσχυρος τσάρος της εθνικής οικονο-
µίας ήταν ο κ. Γεώργιος Αλογοσκούφης. Στην αντίστοιχη συζή-
τηση περί του προϋπολογισµού θυµάµαι ακόµα ότι, όταν µίλησε
ο κ. Αλογοσκούφης, όλοι οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας
είχαν σηκωθεί όρθιοι και τον χειροκροτούσαν µανιωδώς.

Ήθελαν να δείξουν την υποστήριξή τους σ’ έναν προϋπολογι-
σµό για τον οποίο τότε ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ είχε πει επί λέξει
ότι αν τυχόν και τηρηθεί, θα έπαιρνε µία αρκούδα από την Κα-
στοριά µέχρι την Αθήνα στην πλάτη του. ∆εν χρειάστηκε να ανη-
συχήσει πολύ ο Γιώργος Καρατζαφέρης, κύριοι συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας, µην τυχόν και πρέπει να κουβαλήσει καµµιά
αρκούδα –αντέχει βέβαια- διότι µόλις δέκα µέρες µετά, στις 7 Ια-
νουαρίου, ο κ. Αλογοσκούφης εξεδιώχθη από τον τότε Πρωθυ-
πουργό κ. Καραµανλή από το Υπουργείο του και έπαψε να είναι
«τσάρος» µε κατάληξη τελικώς να µην κατέλθει καν υποψήφιος
στην Α’ Αθηνών, φοβούµενος ότι θα υποστεί συντριβή. Σήµερα,
δε είµαι απολύτως βέβαιος ότι αν έβαζε υποψηφιότητα για δια-
χειριστής στην πολυκατοικία του, θα έχανε. Και δεν έχει συ-
µπληρωθεί ένας χρόνος.

Αυτό το λέω για να καταλάβουµε πόσο ευµετάβλητη είναι η
πολιτική και πόσο σηµαντικό πράγµα είναι, κύριε Υπουργέ, να κά-
νετε καλά τη δουλειά σας, γιατί αν δεν κάνετε καλά τη δουλειά
σας, καµµία από τις καρέκλες στις οποίες καθόµαστε δεν είναι
µόνιµη –το αντίθετο- και καλώς δεν είναι.

Θέλω να εξηγήσω για ποιο λόγο ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συνα-
γερµός καταψηφίζει αυτό τον προϋπολογισµό. Παρά τις φήµες
που µας ακολουθούσαν ότι είµαστε λαϊκιστές, ακραίοι και δεν
ξέρω πόσες άλλες ανοησίες έχουµε ακούσει εναντίον µας όλα
αυτά τα χρόνια, έχουµε αποδείξει από την παρουσία µας σ’ αυτή
την Αίθουσα ότι είµαστε το µοναδικό κόµµα που δεν έχουµε κα-
νένα απολύτως πρόβληµα να υποστηρίξουµε οποιαδήποτε πρω-
τοβουλία της κυβερνήσεως είτε της µίας είτε της άλλης.
Προχθές υπερψηφίσαµε το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εσωτε-
ρικών για το θέµα του ΑΣΕΠ και των συµβασιούχων. Όταν όµως
δίνουµε τη θετική µας ψήφο, θέλουµε να ξέρουµε γιατί τη δί-
νουµε και όχι απλώς για λόγους εντυπωσιασµού.

Θέλουµε να καταλάβει η Κυβέρνησή σας για ποιο λόγο ο Λαϊ-
κός Ορθόδοξος Συναγερµός καταψηφίζει αυτό τον προϋπολογι-
σµό. Η όλη διαφορά µας συνοψίζεται σε µία φράση, σε µία
αποστροφή της οµιλίας του Υπουργού κ. Παπακωνσταντίνου, ο
οποίος αφού περιέγραψε την πολύ άσχηµη κατάσταση των οι-
κονοµικών της χώρας –την οποία όλοι προφανώς γνωρίζουµε-
είπε το εξής: «∆ύο είναι τα στοιχήµατα που έχουµε, το ένα είναι
η αύξηση των εσόδων και το άλλο είναι η µείωση των δαπανών».
Εδώ ακριβώς βρίσκεται η δοµική διαφορά µε το Λαϊκό Ορθόδοξο
Συναγερµό. ∆εν µας ακούτε. Κερδισµένοι θα ήσασταν αν µας
ακούγατε γιατί οι περισσότεροι από εµάς είµαστε άνθρωποι της
αγοράς, εργαζόµαστε και ξέρουµε τι συµβαίνει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Ποια είναι η διαφωνία; Εµείς λέµε ότι το πρόβληµα είναι πρώτα
στη µείωση των δαπανών και δευτερευόντως στην αύξηση των
εσόδων. Εσείς λέτε πρώτα στην αύξηση των εσόδων και δευτε-
ρευόντως στη µείωση των δαπανών. Στην αγορά µας όµως έφθα-
σαν 3.000.000.000 ευρώ οι ακάλυπτες επιταγές. Πόσα έσοδα να
µαζέψεις; Όλα αυτά που ακούω για την πάταξη της εισφοροδια-
φυγής και της φοροδιαφυγής τα οποία ακούµε στην Ελλάδα εδώ

και περίπου εβδοµήντα-ογδόντα χρόνια είναι για γέλια, διότι από
την εποχή που έγραψε ο Λουκιανός τους περίφηµους Νεκρικούς
∆ιαλόγους και έβαλε το Μένωνα να λέει στο Χάροντα «ουκ αν λά-
βοις παρά του µη έχοντος», το ίδιο ισχύει και σήµερα. Άρα, όσα
«φοροσαφάρι» και να κάνετε, όσα συνεργεία και να βγάλετε έξω,
σε µία αγορά που δεν έχει χρήµα, χρήµα δεν θα βρείτε. Άρα, λοι-
πόν, η πρώτη και η µείζων λύση είναι η µείωση των δαπανών.

Θέλω να δώσω ένα παράδειγµα επειδή µου αρέσουν τα συ-
γκεκριµένα και δεν µπορώ τις θεωρίες. Παράδειγµα είναι, µπο-
ρείτε να βρείτε χιλιάδες τέτοιους κωδικούς. Πάρτε τον κωδικό
του Υπουργείου Πολιτισµού. Πέρσι, το Υπουργείο Πολιτισµού
είχε υπέρβαση κατά 110.000.000 ευρώ στα χρήµατα που προέ-
βλεπε να δώσει στους διάφορους φορείς, δηλαδή απ’ όσα είχε
προϋπολογίσει είχε συν 100.000.000 ευρώ. Σε µία χώρα που έχει
φτάσει στο χείλος της δηµοσιονοµικής καταστροφής δεν επι-
τρέπεται οποιοσδήποτε Υπουργός, οποιοσδήποτε οργανισµός
να έχει υπέρβαση, έστω κι ένα ευρώ. Εάν βλέπετε δηλαδή έναν
Υπουργό να έχει υπέρβαση ένα ευρώ σε εποπτευόµενο απ’
αυτόν λογαριασµό, να τον φέρνετε εδώ να µας εξηγεί γιατί το
κάνει. Αυτό θα πει «είµαι σε κατάσταση εκτάκτου ανάγκης και
προσπαθώ να µαζέψω από τα πάντα». Αυτό θα έπρεπε να κάνει
ο προϋπολογισµός σας, δηλαδή «κόβω δραστικά τις δαπάνες
του δηµοσίου που πρέπει να κόψω, όχι τα 2.000.000.000, αλλά
10.000.000.000, 15.000.000.000, απ’ όπου µπορείτε να κόψετε».

Τι θα πει χιλιάδες Επιτροπές επί Επιτροπών που πληρώνετε
για να βγάλουν πορίσµατα; Θυµάµαι ότι στην προηγούµενη κυ-
βέρνηση έκαναν µία Επιτροπή µεταξύ Υπουργείου Τουρισµού και
Υπουργείου Κοινωνικής Απασχόλησης, για να αποφασίσουν τι θα
έκαναν τα παιδιά που έβγαιναν από τις Σχολές Τουριστικών
Επαγγελµάτων και πώς θα έµπαιναν στην αγορά εργασίας και
είχε συνέλθει αυτή η µεικτή Επιτροπή τριάντα έξι φορές.

Τι θα πει τριάντα έξι φορές αµειβόµενη Επιτροπή; Φράγκο να
µην πάρουνε. Τι θα πει αυτό; Εκεί θα κόψετε. Φέρτε να κόψετε
αυτά και να σας χειροκροτήσουµε. Εάν, όµως, δεν κόβετε αυτά,
δεν µπορείτε να µας λέτε ότι είµαστε σε κατάσταση εκτάκτου
ανάγκης. Και ο προϋπολογισµός σας δεν τα κόβει αυτά. Εκεί
είναι το πρόβληµα και εκεί είναι η διαφορά µε το Λαϊκό Ορθό-
δοξο Συναγερµό.

Οφείλω, όµως, να επισηµάνω και προς την πλευρά της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης µια τροµακτική ασυνέπεια, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι. Ο εισηγητής σας επί του Προϋπολογισµού, ο
άξιος συνάδελφος κ. Κεφαλογιάννης, ανέπτυξε επί µακρόν χθες
τα ψεύδη του ελλείµµατος 12,7%. Παρά ότι προεκλήθη από τον
Υπουργό τον κ. Παπακωνσταντίνου µέσα σε αυτήν την Αίθουσα,
η Νέα ∆ηµοκρατία να µας εξηγήσει εάν υιοθετεί αυτόν τον ισχυ-
ρισµό, τόσο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Μαρκόπου-
λος όσο και όλοι οι επακολουθήσαντες συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας, αρνήθηκαν να τοποθετηθούν. Και αυτό είναι ένα
πάρα πολύ σοβαρό θέµα.

Θέλω κλείνοντας να πω, για να συνεννοούµαστε κάπως σ’
αυτό τον τόπο, γιατί αν δεν πούµε τις αλήθειες δεν θα σωθούµε
ποτέ…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Ο αξιότιµος συνάδελφος κ. Χατζηδάκης κατηγόρησε την Κυ-

βέρνηση του ΠΑΣΟΚ για τον ΟΛΠ και τα 80.000.000. Μα, αυτό
το ποσό δίδεται κατόπιν της συµφωνίας που υπέγραψε ο κ. Βουλ-
γαράκης, ως κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και θυµάµαι
ήµουν εδώ µε τον Αστέριο Ροντούλη και κατηγορούνταν ο κ.
Βουλγαράκης. Και µας εξηγούσε ο κ. Βουλγαράκης πόσο καλώς
κάνει και δίνει αυτά τα χρήµατα. Και έρχεται σήµερα εδώ η Νέα
∆ηµοκρατία του κ. Χατζηδάκη και κατηγορεί την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ γιατί δίνει αυτά τα χρήµατα. Μα, θα µας τρελάνετε;

Αν κάποιος παρακολουθεί αυτά τα οποία λέµε εδώ µέσα θα
τρελαθεί. Έρχεται η Νέα ∆ηµοκρατία και κατηγορεί το ΠΑΣΟΚ
για χρήµατα που ψήφισε η Νέα ∆ηµοκρατία να δοθούν στους λι-
µενεργάτες του ΟΛΠ. Μα, θα τρελαθούµε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι! Επιτέλους, ας µιλήσουµε σοβαρά!

Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
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ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Λιντζέρης ∆ηµήτριος Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ

της Β’ Περιφέρειας Πειραιά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή κοινοβουλευτικά είθισται να σχολιάζει ο επόµενος τον

προηγούµενο, να πω στον κ. Άδωνι Γεωργιάδη ότι ίσως αν ως
κόµµα λύσετε το ουσιαστικό δίληµµα, αυτόνοµη πορεία ή επι-
στροφή στην πολυκατοικία, να βρίσκατε τον προϋπολογισµό του
ΠΑΣΟΚ πιο θελκτικό απ’ ό,τι τον βλέπετε τώρα.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Αυτό είπα εγώ;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

πενταετής διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας βύθισε αναµ-
φίβολα τη χώρα µας σε βαθιά πολιτική οικονοµική και κοινωνική
κρίση. Οπισθοδρόµησε την κρατική οργάνωση και την κοινωνική
ανάπτυξη.

Μπροστά σε αυτόν τον όγκο των προβληµάτων που συσσώ-
ρευσαν στον τόπο ο κ. Καραµανλής και η Νέα ∆ηµοκρατία, προ-
σέφυγαν στις κάλπες, παραδίδοντας στην ουσία την εξουσία στο
ΠΑΣΟΚ και στον Γιώργο Παπανδρέου.

Μπροστά σ’ αυτήν την πολύπτυχη κρίση, ο ελληνικός λαός
αποδοκίµασε εκκωφαντικά το παρελθόν και τη Νέα ∆ηµοκρατία,
δίνοντας συγχρόνως αυξηµένη πλειοψηφία στο ΠΑΣΟΚ και τον
Γιώργο Παπανδρέου, προκειµένου να βγάλουν τον τόπο από το
τέλµα και να τον οδηγήσουν σ’ ένα ελπιδοφόρο µέλλον.

Γι’ αυτό προκαλούν αµηχανία, ίσως και θυµηδία κάποιες λίγες
φορές ευτυχώς οι ρητορείες των οµιλητών της Αντιπολίτευσης,
που δείχνουν ότι δεν κατάλαβαν τίποτα από την πρόσφατη λαϊκή
ετυµηγορία.

Θα περίµενε κανείς αυτοκριτική. Την οφείλουν, άλλωστε, στο
λαό µας και κυρίως στους ψηφοφόρους τους. Αντ’ αυτού, ακού-
σαµε υπερβολές και ακρότητες.

Εξακολουθούν και τώρα ως Αντιπολίτευση να ζουν και να πε-
ριγράφουν µια εικονική πραγµατικότητα, ακριβώς όπως έκαναν
όταν βρίσκονταν στην κυβέρνηση.

Γι’ αυτό και αποκτάει ιδιαίτερο ενδιαφέρον η οµιλία του κ. Σα-
µαρά –νέου Αρχηγού της Νέας ∆ηµοκρατίας- αν θα συνεχίσει
προς αυτή την κατεύθυνση ή αν θα ακούσουµε κάτι άλλο.

Θα σας πρότεινα, πάντως, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευ-
σης, να περάσετε επειγόντως στο ρεαλισµό, στη σκληρή πραγ-
µατικότητα που µας παραδώσατε, µε ένα δηµόσιο χρέος
300.000.000.000 ευρώ, µε ετήσιο έλλειµµα 30.000.000.000 ευρώ,
µια οικονοµία που φθίνει, µε τα κρατικά ταµεία άδεια, µε τη διε-
θνή αξιοπιστία της χώρας µας στο χαµηλότερο επίπεδο, µε το
δανεισµό να τρέχει σε υψηλούς ρυθµούς, µε τη χώρα µας έρ-
µαιο να υφίσταται εκβιασµούς από τους διεθνούς εµβέλειας κερ-
δοσκόπους.

Η πενταετία της Νέας ∆ηµοκρατίας χρέωσε τη χώρα µας µε
πάνω από 100.000.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι, πέραν πάσης αµφιβολίας είναι αληθές ότι η
εθνική οικονοµική κρίση προϋπήρξε της τελευταίας παγκόσµιας
κρίσης. Χαρακτηρίζεται από ανυπαρξία εθνικής αναπτυξιακής
στρατηγικής, ανυπαρξία σοβαρής εθνικής στρατηγικής έρευνας,
επικυριαρχία ενός νεοφιλελευθερισµού που βάφτιζε µεταρρυθ-
µίσεις την εκποίηση του εθνικού πλούτου, εγκατάλειψη κάθε
πρόνοιας για την επιβίωση του εθνικού κεφαλαίου, ανυπαρξία
κάθε µέριµνας για τη διαµόρφωση µίας εθνικής αναπτυξιακής
συµµαχίας. Επί πέντε χρόνια σ’ αυτήν την Αίθουσα ψηφίζονταν
πλαστοί και αναξιόπιστοι προϋπολογισµοί. Και όλα αυτά, βέβαια,
έχουν ονοµατεπώνυµο: την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι, µπροστά µας βρίσκεται ένας προϋπολογι-
σµός έκτακτης ανάγκης σ’ ένα εξαιρετικά δύσκολο δηµοσιονο-
µικό πλαίσιο. Είναι συνεπής µε τις προεκλογικές δεσµεύσεις του
ΠΑΣΟΚ. Είναι ό,τι καλύτερο µπορούσε να καταρτιστεί στη σηµε-
ρινή συγκυρία.

Κυρίες και κύριοι, αποτελεί κρίσιµο και ζωτικό ζήτηµα το να
µπορεί η χώρα µας να καταρτίσει έναν αξιόπιστο εθνικό προϋ-
πολογισµό, που θα δεσµεύει την πολιτεία, την κοινωνία, τις πα-
ραγωγικές δυνάµεις, όπου θα υπάρχουν σαφείς εθνικοί
αναπτυξιακοί στόχοι ανά τοµέα, ανά κλάδο, ανά περιοχή, στην

έρευνα, στην παιδεία, στο φορολογικό σύστηµα, στα έξοδα και
θα είναι προϊόν διαβούλευσης παραγωγικών δυνάµεων, κοινωνι-
κών εταίρων και πολιτικών δυνάµεων και κυρίως θα υλοποιείται
από ένα σοβαρό και αξιόπιστο κράτος.

Σήµερα µιλάµε για δηµοσιονοµικό έλλειµµα, το οποίο βέβαια
έχει να κάνει µε τη διάλυση των φοροεισπρακτικών µηχανισµών,
κυρίως, όµως, έχει να κάνει µε το φορολογικό σύστηµα που πρέ-
πει να αλλάξει, αλλά και την εµπιστοσύνη του φορολογούµενου
πολίτη στο φορολογούν κράτος. Έχει να κάνει µε τη διαπλοκή
και τη διαφθορά.

Γι’ αυτό και η λύση στο πρόβληµα είναι πολύπλοκη και σύν-
θετη. Όπως το ζήτηµα του ισοζυγίου εξωτερικών συναλλαγών,
σχετίζεται µε την εξειδίκευση των επιχειρήσεων, του εργατικού
δυναµικού, της τεχνολογικής εξέλιξης, της ανταγωνιστικότητας
της χώρας µας. Προϋπόθεση για να ξεφύγει η χώρα µας από
αυτή την κρίση, είναι να απαντηθούν όλα αυτά µε πολιτικές αξιό-
πιστες, που θα εµπνέουν και θα δεσµεύουν όλους µας.

Κυρίες και κύριοι, είµαστε σε µία κρίσιµη περίοδο, όπου απαι-
τείται από τα κόµµατα, τις παραγωγικές δυνάµεις, την οργανω-
µένη κοινωνία, σύνεση, συνεννόηση, συναίνεση και -γιατί όχι;-
συστράτευση. Οι παράλληλοι µονόλογοι πρέπει να αντικατα-
σταθούν από ουσιαστικό και παραγωγικό διάλογο. Το ξεπέρα-
σµα της κρίσης και της οικονοµικής κατάρρευσης προϋποθέτει
την επισήµανση των αιτιών που την προκάλεσαν. Προϋποθέτει
ακόµα την πολιτική βούληση να αλλάξουµε τα αίτια που µας οδή-
γησαν εδώ. Ο νεοφιλελευθερισµός και η ασυδοσία των αγορών
οδήγησαν τη χώρα στο χείλος της καταστροφής.

Αλλά και η Αριστερά οφείλει να βρίσκει τρόπους, ώστε να λει-
τουργεί ως το καινούριο στη µήτρα του παλιού, να αγωνίζεται να
µετατρέψει τη µειοψηφία σε πλειοψηφία και όχι να καταδυνα-
στεύει την πλειοψηφία, πιστεύοντας ότι αποτελεί την πολιτική
πρωτοπορία και ότι µόνο αυτή γνωρίζει τους νόµους της ιστορι-
κής εξέλιξης και ότι µόνο αυτή εκφράζει τα συµφέροντα του
λαού.

Κυρίες και κύριοι, ο σηµερινός προϋπολογισµός, αλλά και η
γενικότερη κυβερνητική πολιτική επιδιώκουν να αποτελέσουν την
απαρχή µιας νέας ιστορικής περιόδου, που θα οδηγήσει στην
αναγέννηση του πολιτικού συστήµατος, που θα δηµιουργήσει
ένα κράτος-στρατηγείο, που θα στηρίξει τη µικροµεσαία ελλη-
νική επιχείρηση και τη µεσαία τάξη, που αποτελούν τη ραχοκο-
καλιά της κοινωνίας και της οικονοµίας. Αποτελεί τη δίοδο για το
ξεπέρασµα της κρίσης και το πέρασµα σε νέου τύπου προγραµ-
µατικούς προϋπολογισµούς, που είναι αναγκαίοι για τον τόπο.

Κυρίες και κύριοι, η υπερψήφιση του Προϋπολογισµού απο-
τελεί σεβασµό και συµµόρφωση στην πρόσφατη λαϊκή εντολή.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Λιντζέρη ∆ηµήτρη και για την ακρίβεια στο χρόνο
του.

Το λόγο έχει ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος, Βουλευτής της
Νέας ∆ηµοκρατίας στην Α’ Αθηνών.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου αρχικά µία παρέκβαση από

τη συνήθη διαδικασία συζήτησης του προϋπολογισµού, η οποία
όµως, θεωρώ, ότι είναι αναγκαία, θα έλεγα επιβεβληµένη. Επι-
τρέψτε µου δηλαδή να κάνω µια αναφορά. Σήµερα έφυγε από
τη ζωή ένας µεγάλος εκπρόσωπος του ελληνικού πολιτισµού,
ένας µεγάλος τεχνίτης, o Γιάννης Μόραλης. Και νοµίζω ότι οφεί-
λουµε να σκεφθούµε τούτη τη στιγµή σ’ αυτό το γκρίζο τοπίο, το
οποίο βιώνουµε, ότι κάθε φορά που χάνεται ένας µεγάλος άν-
θρωπος, κάθε φορά που σβήνει ένα τέτοιο πνεύµα, είναι σαν να
σβήνει ένα φωτεινό αστέρι, πράγµα που κάνει τον ήδη γκρίζο ου-
ρανό του Τόπου, από πλευράς πνευµατικότητας και αξιών, ακόµα
πιο θολό. Γι’ αυτό θεώρησα ότι πρέπει, µε ευκαιρία του προϋπο-
λογισµού, να αναλογισθούµε ακόµα περισσότερο τι σηµαίνουν
τέτοιες απώλειες.

Ένα δεύτερο το οποίο θα ήθελα να τονίσω, είναι µία απάντηση
οφειλόµενη προς την Ελάσσονα Αντιπολίτευση σχετικά µε τα ζη-
τήµατα της Τουρκίας και της ευρωπαϊκής της πορείας. Γιατί προ-
κληθήκαµε να πούµε, µε αφορµή τα όσα ελέχθησαν από τον κ.
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Αβραµόπουλο, σχετικά µε το ζήτηµα των δηλώσεων Νταβούτο-
γλου και βεβαίως των δηλώσεων του Οικουµενικού Πατριάρχη, τι
σηµαίνει και τι σηµατοδοτεί η ευρωπαϊκή πορεία της Τουρκίας.

Η κυβέρνηση Καραµανλή υπήρξε σαφέστατη στον τοµέα
αυτόν, και είναι εκείνη που καθόρισε, και στο σηµείο αυτό, τις
εθνικές κόκκινες γραµµές. Είπαµε ότι η Τουρκία δεν έχει ευρω-
παϊκό δρόµο, δεν έχει ευρωπαϊκή πορεία, όσο δεν σέβεται το κοι-
νοτικό κεκτηµένο, βασικό στοιχείο του οποίου είναι ιδίως ο
τοµέας της προστασίας των ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου και οι
δηµοκρατικοί θεσµοί. Εάν δεν διορθωθεί στον τοµέα αυτό, φυ-
σικά η Ελλάδα είναι απέναντι και το veto είναι δεδοµένο. Και αυτό
το έχουµε αποδείξει. Εποµένως, δεν χρειάζεται να πούµε τίποτε
περισσότερο. Aπλά δράττοµαι της ευκαιρίας για να πω -µε
αφορµή τις σηµερινές δηλώσεις του Οικουµενικού Πατριάρχη,
αυτού του ανθρώπου που υπήρξε πάντοτε τόσο προσεκτικός και
πρέπει να µας προβληµατίσει το ότι αυτός ο τόσο προσεκτικός
και εχέφρων άνθρωπος είπε αυτό που είπε- ότι είναι µία κραυγή
αγωνίας που, βεβαίως, µας βρίσκει όλους µαζί του και κοντά σε
αυτή την προσπάθεια να υπερασπισθούµε τα ∆ικαιώµατα του Αν-
θρώπου, ιδίως σε ό,τι αφορά τις θρησκευτικές ελευθερίες. Αλλά
εδώ θα πρέπει, όλοι µαζί, να θέσουµε προ των ευθυνών τους και
την Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και την ∆ιεθνή Κοινότητα, η οποία
δεν µπορεί να βλέπει την Τουρκία να συµπεριφέρεται έτσι προς
το ταγό της Ορθοδοξίας.

Είναι αδιανόητα πράγµατα και δε µπορεί η ∆ιεθνής Κοινότητα
και τα αρµόδια fora της ∆ιεθνούς Κοινότητας να έρχονται από τη
µία πλευρά και να ψάχνουν κάθε αφορµή, την πιο ψευδή
αφορµή, εναντίον της Ελλάδος, αλλά να κάνουν πως δεν κατα-
λαβαίνουν όταν η Τουρκία συµπεριφέρεται µε αυτόν τον τρόπο.
Και αυτό πρέπει να το θωρακίσουµε όλοι µας από την Κυβέρ-
νηση και όλες τις πολιτικές δυνάµεις. Σ’ αυτό οφείλουµε να
έχουµε ένα ενιαίο και αρραγές µέτωπο.

Στην ουσία τώρα του προϋπολογισµού. ∆ύο φράσεις του Σαίξ-
πηρ, νοµίζω κύριε Υπουργέ, ότι µπορούν να δώσουν το στίγµα
του τι σηµαίνει ο προϋπολογισµός του 2010.

Η πρώτη είναι εκείνη σύµφωνα µε την οποία «οι παλιές αµαρ-
τίες ρίχνουν µεγάλες σκιές». Και η δεύτερη είναι η απάντηση που
δίνει ο Άµλετ στο Πολώνιο: «Αγαπητέ µου, λόγια, λόγια, λόγια».

Ξεκινάω από το πρώτο. «Οι παλιές αµαρτίες ρίχνουν µεγάλες
σκιές». Είναι γνωστό, κύριοι συνάδελφοι, σεις που θα πείτε ΝΑΙ,
-αυτονόητο ΝΑΙ στην κοινοβουλευτική πειθαρχία την οποία βιώ-
νουµε σε ένα κοινοβουλευτικό σύστηµα, εδώ είµαστε και θα το
δείτε- ότι αυτός ο προϋπολογισµός δεν έχει ορίζοντα πάνω από
τρεις µήνες. Σε τρείς µήνες θα τον έχετε αναθεωρήσει, θα έχετε
πάρει σκληρότερα µέτρα. Είναι µια εικονική πραγµατικότητα ο
προϋπολογισµός σας, είναι το κυνήγι του χαµένου θησαυρού.
Αυτό µου θυµίζει. Αυτή είναι η σκληρή πραγµατικότητα.

Και γιατί σας λέω ότι οι παλιές αµαρτίες ρίχνουν µεγάλες
σκιές; Γιατί το ότι φθάσαµε εδώ είναι δικό σας, δυστυχώς, δηµι-
ούργηµα.

Άκουσα τον Υπουργό Οικονοµίας να καταφέρεται -είναι η
πρώτη φορά που τον άκουσα να στρέφεται εναντίον της κυβέρ-
νησης Καραµανλή µε τέτοια οξύτητα-εναντίον της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Όσο πιο πολύ κοντά βρίσκεται το ΠΑΣΟΚ και ο
Υπουργός στην πραγµατική κατάσταση που δηµιουργεί η πολι-
τική της Κυβέρνησης Παπανδρέου, τόσο θα γίνεται οξύτερος.
Ό,τι και να γίνει όµως η αλήθεια είναι µία. Το µεγαλύτερο ζήτηµα
της οικονοµίας µας και το βαρύτερο για τις επόµενες γενιές,
είναι το δηµόσιο χρέος. Ό,τι και να λέτε του ΠΑΣΟΚ, µα ό,τι και
να λέτε, ο κόσµος το ξέρει. Όσο τα φερέφωνα κι αν σας καλύ-
πτουν σε αυτή την προσπάθεια προπαγάνδας, η αλήθεια είναι
µία, δεδοµένη.

Πήρατε από τον Κωνσταντίνο Καραµανλή και τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, το 1981, το δηµόσιο χρέος 26,5% ως ποσοστό του Ακα-
θάριστου Εγχώριου Προϊόντος και το παραδώσατε το 2004
περίπου στο 100%!

Αυτή τη θηλιά, όπως τη λέτε εσείς, εσείς τη φορέσατε στο
λαιµό του ελληνικού λαού. Εσείς τη φορέσατε...

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-
κών): Η τριετία Μητσοτάκη...

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για σκεφτείτε τι µου λέει ο κύ-

ριος Υπουργός και, κύριε Πρόεδρε, κρατήστε το χρόνο µου.
Η τριετία Μητσοτάκη! Κυβερνούσε είκοσι χρόνια το ΠΑΣΟΚ,

το πήγε στο 100% και µιλάει για τα τρία χρόνια του κ. Μητσο-
τάκη. Εγώ ξέρω πολύ καλά το εξής ως Υπουργός της Οικουµε-
νικής Κυβέρνησης. Ξέρω πόσο παρέλαβε το χρέος η Οικουµενική
Κυβέρνηση στην οποία µετείχε και το ΠΑΣΟΚ. Και ξέρω ότι επί
Μητσοτάκη ανέβηκε το δηµόσιο χρέος, γιατί έπεφταν οι εγγυή-
σεις, τις οποίες είχε δώσει το ΠΑΣΟΚ ως κυβέρνηση, σ’ όλα
εκείνα τα σαπάκια, τα οποία προσπαθούσε να διατηρήσει την
εποχή εκείνη, τα σαπάκια των προβληµατικών. Αυτή είναι η αλή-
θεια. Είναι δικό σας δηµιούργηµα και δικό σας ανοσιούργηµα το
δηµόσιο χρέος εις βάρος του ελληνικού λαού. Όπως, επίσης, και
το έλλειµµα 8% µα το παραδώσατε το 2004. Τι νοµίζετε;

Και ύστερα, θέλω να τονίσω το εξής σε ό,τι αφορά τα υπό-
λοιπα ζητήµατα: Εκτός απ’ αυτό, είναι και το γεγονός ότι εσείς οι
ίδιοι που ψάχνετε να δείτε γιατί µας συµπεριφέρεται η ∆ιεθνής
Κοινότητα έτσι, είτε ως Αντιπολίτευση είτε ως Κυβέρνηση, δυ-
σφηµίσατε εκ συστήµατος την ελληνική οικονοµία. ∆εν είστε
εσείς στην Αντιπολίτευση που λέγατε πραγµατικά ότι θα πτω-
χεύσουµε;

Ο νυν Πρωθυπουργός, ως Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης και διάφορα στελέχη δεν περιφέρονταν λέγοντας ότι
θα πτωχεύσουµε, έλεγαν την Ελλάδα «Αφγανιστάν» και την
Αθήνα «Καµπούλ»; Και όταν γίνατε Κυβέρνηση, δεν είπατε τίποτε
καλύτερο. Εσείς οι ίδιοι είπατε ότι είναι στην εντατική η οικονο-
µία, εσείς οι ίδιοι µιλήσατε για δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό.
Εµείς καθόµαστε και σας λέµε να στηρίξουµε µαζί την οικονο-
µία, γιατί είναι και θέµα ψυχολογίας. ∆εν το κάνατε ποτέ.

Έντροµοι τώρα µε τα κατορθώµατά σας κοιτάτε να πετάξετε
το βάρος στα προηγούµενα. Μα, µε συγχωρείτε πάρα πολύ. Ο κ.
Καραµανλής στη Θεσσαλονίκη είπε την αλήθεια στον ελληνικό
λαό. Την αλήθεια είπε. Εσείς λέγατε ότι έχετε χρήµατα. Και σας
έλεγε ο κ. Αλµούνια, «ξέρουν οι Έλληνες πολιτικοί την κατά-
σταση της ελληνικής οικονοµίας». Λέγατε τότε ότι υπάρχουν χρή-
µατα. Και άκουσα τον κύριο Υπουργό Οικονοµικών να λέει ότι
υπάρχουν, αλλά τα Ταµεία δεν τα έχουν! Ε, αυτό το ξέρουµε και
όλοι. Αν δεν έχεις στα Ταµεία τα χρήµατα, τότε πώς λες ότι τα
έχεις; Γιατί όταν λέγατε στον ελληνικό λαό ότι έχετε χρήµατα για
να του δώσετε, είναι προφανές ότι του λέγατε ότι τα χρήµατα
αυτά τα έχετε στα Ταµεία, θα υπάρχουν στα Ταµεία; ∆εν είπατε
στον ελληνικό λαό προεκλογικά ότι θα αρχίσετε από τη µία
πλευρά, τη φοροεπιδροµή και από την άλλη, θα κοιτάξετε να
δείτε πώς θα κατεβάσετε το όριο του ποιος είναι πλούσιος και
ποιος φτωχός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
Παυλόπουλε.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχουµε κάνει µία συµ-

φωνία, να µην στερήσουµε από κανένα συνάδελφο, που έχει εγ-
γραφεί, να µιλήσει.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω και σας ευχαριστώ.
Λέω, λοιπόν, ότι αυτά είναι τα «κατορθώµατά» σας. Εµείς εί-

παµε την αλήθεια. Εσείς δεν είπατε την αλήθεια στον ελληνικό
λαό. Και είστε υπόλογοι αυτή τη στιγµή για να κάνετε εκείνα τα
οποία θεωρούσατε ότι µπορείτε να κάνετε πράξη.

∆ύο παρατηρήσεις και τελειώνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Παυλόπουλε,

πρέπει να κλείσετε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Μη διανοηθείτε να πάτε σε µεταρρύθµιση διοικητική, αν δεν

έχετε ενισχύσει τους πόρους της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Μην
κάνετε αυτό που πήγατε να κάνετε µε τον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ», που
κατέρρευσε και αν δεν υπήρχε η Κυβέρνηση Καραµανλή και ο
«ΘΗΣΕΑΣ», θα είχε καταρρεύσει την εποχή εκείνη η Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση, κατά δήλωση Κουκουλόπουλου και της κ. Γεννη-
µατά.

Εάν πάτε τώρα να κάνετε µεταρρύθµιση χωρίς να τους αυξή-
σετε τους πόρους, στην πραγµατικότητα καταδικάζετε την Το-
πική Αυτοδιοίκηση ξανά σε µαρασµό.

Και κάτι άλλο, κύριε Υπουργέ, το οποίο αφορά και το ΕΣΠΑ
και είναι θέµα της κ. Κατσέλη.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε, κύριε
Παυλόπουλε. Έχετε υπερβεί κατά πολύ το χρόνο.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Προσέξτε το ειδικό επιχειρη-
σιακό για τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Η πρώτη φορά που το αποκτή-
σαµε ήταν µε την δική µας κυβέρνηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Είστε ο πρώτος οµι-
λητής που παραβιάζει τόσο πολύ το χρόνο.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούω τον κ. Γιόργκενσεν
αυτήν τη στιγµή, να στέλνει κραυγή αγωνίας ότι δεν προχωράει
καθόλου αυτό το πρόγραµµα, που τις προκηρύξεις σας τις πα-
ραδώσαµε έτοιµες και από λόγους ευθιξίας δεν τις είχαµε υπο-
γράψει εµείς, για να µην θεωρηθεί ότι το κάνουµε στην
προεκλογική περίοδο. Είναι πολύ σοβαρό το θέµα του ειδικού
επιχειρησιακού για τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, δείτε το σας παρα-
καλώ.

Σας ευχαριστώ και µε συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, για την
υπέρβαση του χρόνου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι,

έχουµε κάνει µία συµφωνία να µην στερήσουµε από κανένα συ-
νάδελφο, που έχει εγγραφεί, να µιλήσει. Για να γίνει αυτό, πρέ-
πει να τηρούµε όλοι το χρόνο.

Ο κύριος Υπουργός ζήτησε το λόγο για µία παρέµβαση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Μία σύντοµη παρέµβαση
θα κάνω.

Ειλικρινά, αντιλαµβάνοµαι πολύ καλά τη δυσκολία της Νέας
∆ηµοκρατίας να συνέλθει από τη συντριπτική ήττα των τελευ-
ταίων εκλογών. Αντιλαµβάνοµαι τη δυσκολία που έχουν, να
βρουν ποια είναι η γραµµή τους. Υπερασπίζονται το έργο της
διακυβέρνησής τους ή το απορρίπτουν; Είναι ένα βασικό υπαρ-
ξιακό πρόβληµα, θα το έχουν για πολύ καιρό ακόµη. Αλλά, όµως,
δεν νοµίζω πως είναι σε θέση να κάνουν συστάσεις. Και σίγουρα,
δεν είναι σε θέση να εξηγήσουν πού βρίσκεται το δηµόσιο χρέος
σήµερα.

Για να µιλάµε µε τα πραγµατικά νούµερα, το ΠΑΣΟΚ παρέλαβε
το 1981 ένα χρέος κοντά στο 30%. Το παρέδωσε το 1989 στο
60%.

Το 1993 το πήγατε στο 100% Το παραλάβατε, το 2004, κάτω
από 100% και µας το παραδώσατε στο 117%. Ποιος, λοιπόν, χρε-
ώνει τη χώρα, ξέρουν πολύ καλά οι Έλληνες πολίτες, γιατί µι-
λούν τα νούµερα.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν έχετε το λόγο,
κύριε Παυλόπουλε.

Ο κ. Μαργέλης έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι

Έλληνες πολίτες µπορεί να µην ξέρουν αν το χρέος είναι 12,7%
ή αν είναι λιγότερο, όπως λένε οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, µπορεί να µην ξέρουν ακριβώς το µέγεθος του δηµό-
σιου χρέους ή µια σειρά αριθµών που ακούµε σε αυτήν την
Αίθουσα τις ηµέρες που κουβεντιάζουµε τον προϋπολογισµό.
Έχω την αίσθηση όµως ότι η συντριπτική πλειοψηφία των Ελλή-
νων πολιτών, ο κάθε καλόπιστος συµπολίτης µας ξέρει πολύ τις
συνθήκες που σήµερα βιώνουµε. Ξέρει πάρα πολύ καλά ότι έχει
µειωθεί το εισόδηµά του, ότι έχει δυσκολευτεί η κατάσταση της
επιχείρησής του, ότι η οικοδοµή έχει σταµατήσει, ότι ο τουρι-
σµός από τον οποίο προσδοκά, να κερδίσει τα προς το ζην όπως
γίνεται στα δικά µας νησιά και σε πολλές περιοχές, βρίσκεται σε
κρίση και έχει υποστεί πλήγµα.

Ξέρει πάρα πολύ καλά ο Έλληνας πολίτης ότι αυτήν τη στιγµή
δεν λειτουργεί το κράτος, ότι η επανίδρυση του κράτους για την
οποία είχε δεσµευθεί η προηγούµενη κυβέρνηση, όχι απλώς δεν
έγινε, αλλά έχουµε φθάσει σε ένα σηµείο αποδιοργάνωσης, για
να µην πω διάλυσης του κράτους. Ξέρει πολύ καλά ο Έλληνας
πολίτης ότι έχει απέναντί του ένα κράτος, µια ∆ηµόσια ∆ιοίκηση
που δεν είναι φιλική στις προσπάθειές του, που δεν είναι αποτε-
λεσµατική, που δεν βοηθάει, αλλά αντίθετα εµποδίζει κάθε δρα-
στηριότητα.

Ξέρουµε όλοι µας πολύ καλά ότι αυτήν τη στιγµή υπάρχει

εκτός από το δηµόσιο έλλειµµα, εκτός από το δηµόσιο χρέος,
εκτός από την οικονοµία που είναι σε ύφεση και ένα τεράστιο έλ-
λειµµα αξιοπιστίας και εµπιστοσύνης. Υπάρχει τέτοιο έλλειµµα
και στη χώρα και στην Ευρώπη και στις διεθνείς αγορές. Οι Έλ-
ληνες πολίτες δεν εµπιστεύονται τους θεσµούς. Οι αξίες έχουν
υποχωρήσει. Οι Έλληνες πολίτες έχουν χάσει την ελπίδα. ∆εν πι-
στεύουν όπως πίστευαν παλαιότερα σε αυτό που λέγαµε ότι η
Ελλάδα µπορεί. Οι Έλληνες πολίτες δεν πιστεύουν ότι µπορούν
σήµερα να επιχειρήσουν και να κερδίσουν. Σε αυτήν την κατά-
σταση έχουµε φθάσει.

Υπάρχει έλλειµµα εµπιστοσύνης και αξιοπιστίας για τη χώρα
µας στις διεθνείς αγορές, στην Ευρώπη. Και επειδή πολλές
φορές λέµε πως µας πιέζει η Ευρώπη, πρέπει να πούµε ότι είµα-
στε εταίροι µε τη βούλησή µας και για το συµφέρον του ελληνι-
κού λαού. Γι’ αυτό είµαστε στην Ευρώπη. Εποµένως, δεν είναι
δυνατόν να αδιαφορούµε για όσα συµβαίνουν στην Ευρώπη και
για όσα έχουµε συµφωνήσει και έχουµε δεσµευθεί στο πλαίσιο
της λειτουργίας µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Υπάρχουν και οι
αγορές που µπορεί να µην τις δεχόµαστε και µπορεί να καταγ-
γέλλουµε το ρόλο τους, αλλά είναι η πραγµατικότητα. Και όταν
χρωστάµε, τότε οι πιστωτές µας δυστυχώς έχουν λόγο. Και
εµείς, η Ελλάδα, χρωστάµε και χρωστάµε πάρα πολλά.

Κουβεντιάζουµε τον κρατικό προϋπολογισµό και βλέπουµε
όλοι ότι τα έσοδα θα είναι περίπου 58.000.000.000. Και θα πρέ-
πει το 2010 µε αυτά τα έσοδα να δανειστούµε από τις αγορές
περίπου 55.000.000.000. Ο κάθε πολίτης, αν σκεφθεί αυτά τα
νούµερα, καταλαβαίνει πολύ καλά την κατάσταση της χώρας
µας.

Ποιες είναι οι ευθύνες; Πιστεύουµε ότι ο ελληνικός λαός µε
την ετυµηγορία στις 4 Οκτωβρίου ανέθεσε τη µεγάλη ευθύνη
στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να ανορθώσει τη χώρα και την οι-
κονοµία και να πάει τον τόπο µπροστά. Και εµείς νιώθουµε το
χρέος µας απέναντι στους Έλληνες πολίτες να κάνουµε καλύ-
τερα τα πράγµατα.

Και πιστεύω ότι µ’ αυτόν τον προϋπολογισµό που έχουµε κα-
ταθέσει, που έχει καταθέσει ο Υπουργός Οικονοµικών στη Βουλή
και τον οποίο κουβεντιάζουµε σήµερα, γυρίζουµε σελίδα, κά-
νουµε µία καινούργια προσπάθεια, ξεκινάµε να αλλάζουµε το
κράτος. Τι κάνουµε µε τον προϋπολογισµό; Τι λέµε ότι θα κά-
νουµε;

Πρέπει να µειώσουµε το χρέος µας. Πρέπει να µειώσουµε το
ρυθµό αύξησης του χρέους της χώρας, να µειώσουµε το έλ-
λειµµα. Πώς το κάνουµε αυτό; Μειώνουµε τις δαπάνες και αυξά-
νουµε τα έσοδα. Είναι εφικτό, είναι λογικό αυτό; Μπορεί να γίνει;
Λέµε ότι βεβαίως µπορεί να γίνει, διότι ως ποσοστό του ΑΕΠ ούτε
οι δαπάνες ούτε οι δαπάνες µας είναι αυξηµένες σε σχέση µε τις
άλλες ευρωπαϊκές χώρες και τα έσοδά µας υπολείπονται.

Η αίσθηση του κάθε Έλληνα πολίτη είναι ότι υπάρχει φορο-
δοτική ικανότητα από επιχειρήσεις και από πολλούς συµπολίτες
µας, οι οποίοι µπορούν να προσφέρουν, να δώσουν. Το ΠΑΣΟΚ,
η Κυβέρνησή µας αυτό έρχεται να κάνει, να καλέσει τους έχο-
ντες -αυτούς που κέρδισαν όλα τα προηγούµενα χρόνια και αύ-
ξησαν τον πλούτο τους- να συνεισφέρουν σ’ αυτή την κατάσταση
που βρίσκεται η χώρα σήµερα.

Η απαίτηση των Ελλήνων πολιτών είναι να µειώσουµε το σπά-
ταλο κράτος. Να περιορίσουµε τις αντιπαραγωγικές δαπάνες.
Αυτό προσπάθησε να κάνει και η προηγούµενη κυβέρνηση µε τον
προϋπολογισµό του 2009 που τώρα τελειώνει. Μόνο που αντί να
τις µειώσει, τις αύξησε µε τρόπο αλόγιστο και επικίνδυνο. Εµείς
µε τον προϋπολογισµό του 2010 δεν προβλέπουµε απλά τη µεί-
ωση των δαπανών, αλλά θα κάνουµε και ό,τι χρειαστεί για να πε-
τύχουµε στο στόχο µας.

Θέλω ακόµα να πω ότι στην κατάσταση που βρισκόµαστε και
παρά τις δυσκολίες, ο προϋπολογισµός που έχουµε καταθέσει -
και θα ψηφίσουµε σε λίγες µέρες- αντιµετωπίζει τα µεγάλα προ-
βλήµατα της χώρας µας µε όρους µέλλοντος και όχι µε όρους
προσωρινής διαχείρισης. Έτσι αυξάνει τις δηµόσιες επενδύσεις,
αυξάνει τις δαπάνες για την παιδεία, που είναι η καλύτερη και
σοβαρότερη επένδυση για τη χώρα µας, για το µέλλον και τη νέα
γενιά.

Επίσης, ενισχύει το κοινωνικό κράτος, τις ασθενέστερες τά-
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ξεις, τους αγρότες, τους άνεργους και τελικά ενισχύει την κοι-
νωνική συνοχή. Εγώ θεωρώ ότι αυτή είναι η καλύτερη επένδυση
για το µέλλον, γιατί µία χώρα και ένας λαός χωρίς κοινωνική συ-
νοχή, χωρίς κοινωνική αλληλεγγύη, είναι καταδικασµένος. ∆εν
µπορεί να προχωρήσει.

Τελειώνοντας, θέλω να κάνω µία αναφορά στο Νοµό Λευκά-
δας, στον οποίο εκλέγοµαι. Είναι ο µικρότερος νοµός της χώρας,
αλλά είναι από τους πιο όµορφους τόπους της πατρίδας µας, µε
τεράστια συγκριτικά πλεονεκτήµατα, µε δηµιουργικούς ανθρώ-
πους. Όλοι προσπαθούµε χρόνια ολόκληρα για ένα καλύτερο
αύριο για τον τόπο µας και για τη χώρα µας.

Πιστεύουµε ότι µέσα από αυτό τον προϋπολογισµό θα µπορέ-
σουµε πραγµατικά να λύσουµε προβλήµατα για τα οποία χρόνια
ολόκληρα παλεύουµε και τελικά θα κερδίσουµε ένα καλύτερο
αύριο για όλους τους Έλληνες πολίτες, αλλά και για τους συ-
µπατριώτες µου, τους Λευκαδίτες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Μαργέλη, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ. στο Νοµό Λευ-
κάδας και συµφωνούµε απόλυτα ότι έχετε έναν από τους
οµορφότερους νοµούς.

Το λόγο έχει ο κ. Βαγιωνάς, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας στο Νοµό Χαλκιδικής.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρία και κύριοι συ-
νάδελφοι, χαίροµαι που είναι ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας
εδώ. Έβλεπα και τον Υφυπουργό Εργασίας...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Οικονοµικών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Οικονοµικών, ευχαριστώ πολύ.
Συζητάµε τον προϋπολογισµό. Εγώ θα πρόσθετα και δύο άλ-

λους όρους, ασφαλιστικό και δηµόσιο χρέος. Ειλικρινά από αυτά
που άκουσα και από την οµιλία του παρισταµένου Υπουργού
Εθνικής Οικονοµίας, βλέπω µια εφιαλτική κατάσταση, όταν το
δηµόσιο χρέος είναι 112% και κάτι. Πριν από δέκα λεπτά άκουσα
για 117%. Το 2010 το υπολογίζουµε σε 125% και το 2011 σε
135%. Αυτό ερµηνεύεται µε 70.000.000.000 ευρώ.

Ουαί και αλίµονο για τον τόπο αν επαληθευθούν αυτές οι προ-
βλέψεις. Αν θέλουµε σήµερα 1.000.000.000 ευρώ το µήνα µόνο
για να πληρώνουµε τους τόκους, αν επαληθευτούν αυτά, θα θέ-
λουµε 1.300.000.000 το µήνα, δηλαδή δεν θα µένει απολύτως τί-
ποτα για οτιδήποτε άλλο.

Όµως βλέποντας τον κ. Κουτρουµάνη -για να πούµε τι παρα-
λάβαµε το 2004 και τι παραδώσαµε- θα πω ότι για το Ασφαλι-
στικό φέραµε νόµους δοµικής αλλαγής. Λέτε σήµερα ότι
χρειάζονται δοµικές αλλαγές στο ασφαλιστικό σύστηµα. Ναι, δεν
πιστεύουµε στην αύξηση των εισφορών, δεν πιστεύουµε στην
αύξηση των ορίων ηλικίας. Πληρώνουµε τις περισσότερες ει-
σφορές και έχουµε τις µικρότερες συντάξεις. Αυτό το οµολο-
γούµε.

Όταν βρήκαµε τα εκατόν σαράντα επτά Ταµεία είπαµε να τα
κάνουµε πέντε ως επτά. Εγώ πίστευα προσωπικά ότι έπρεπε να
είναι τρία. ∆εν έχει σηµασία. Έγιναν δεκατρία. ∆εν είχατε µια
καλή κουβέντα να πείτε, αλλά στηρίζετε τους δύο χιλιάδες κα-
ρεκλοκένταυρους. Αυτή είναι η αλήθεια.

Κι εκτός απ’ αυτό, πάλι απ’ αυτό το Βήµα στον προϋπολογι-
σµό του 2007 είπα µετά παρρησίας ότι 12% του ΑΕΠ πάει στον
ασφαλιστικό φορέα. Αν πάει στο 15% τι θα αποµείνει; ∆εν απο-
µένει ούτε για παιδεία, ούτε για υγεία, ούτε για τίποτα άλλο.

Όµως το ΠΑΣΟΚ έλεγε «όχι» σε όλα. ∆εν θα ξεχνάει ο κ. Κου-
τρουµάνης ότι βρήκαµε διψήφιο αριθµό Ταµείων που είχαν να
κλείσουν ισολογισµούς τουλάχιστον για δεκαετία. Κι εγώ ως
απλός πολίτης διερωτώµαι: Αν δεν ξέρει κάποιος στην επιχεί-
ρησή του τι προσωπικό έχει, τι πληρώνει, πόσοι θα βγουν στη
σύνταξη την προσεχή τριετία πώς δίνει επικουρική αύξηση 80%
και τον άλλο µήνα τρέχει στο δηµόσιο κορβανά; Αυτά τα πράγ-
µατα ήταν ανυπόστατα, κύριε Υπουργέ.

Άρα λοιπόν τι ζήτησε η Κυβέρνηση, πράγµα που το πολεµή-
σατε και το καταψηφίσατε; Όταν πρόκειται να δώσετε επικου-
ρική σύνταξη πάνω από 20% να υπάρχει µια διυπουργική
απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας και του Υπουργού Εργα-
σίας, αν αντέχει ή όχι το Ταµείο. Ούτε αυτό κάνατε.

Κι όλα αυτά µου έρχονται στο µυαλό γιατί έβλεπα τον κύριο
Κουτρουµάνη.

∆ώσατε 1.000.000.000 σε δυόµισι εκατοµµύρια δεινοπαθού-
ντες Έλληνες και καλά κάνατε. Και το στηρίξαµε. Όµως λέτε ότι
θα οικονοµήσετε 8.500.000.000, τα 4.000.000.000 από µείωση
των κρατικών δαπανών. Μακάρι να το πετύχετε. Το ευχόµαστε.
Όµως επειδή άκουσα για διεύρυνση της φορολογικής βάσης, αν
θελήσετε να φορολογήσετε εισοδήµατα των 20.000-25.000 χι-
λιάδες από εκατοντάδες χιλιάδες ανθρώπους-από τα τρία εκα-
τοµµύρια να εισπράξετε τουλάχιστον τα µισά- θα µας βρείτε
απέναντί σας.

Εµείς θα σας βοηθήσουµε και, αν κύριε Υπουργέ, κτυπήσετε
το µεγάλο εθνικό σπορ των Ελλήνων, που έχει γίνει κανόνας, δη-
λαδή -φορο-, εισφορο-διαφυγή, αποφυγή, κλοπή –διότι αυτή
είναι η πραγµατικότητα- και αν δεν τους χαϊδέψετε τα αυτιά, θα
είµαστε δίπλα σας. Κι αν «ξεδοντιάσετε» τις off shore εταιρείες
πάλι θα είµαστε κοντά σας.

Όµως µιλάµε µόνον µε λόγια. ∆εν µιλάµε για πράξεις.
Αυτό που θα πω αυτήν τη στιγµή δεν είναι πρόγραµµα της

Νέας ∆ηµοκρατίας. Είναι δική µου πρόταση. Όπως είπε ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ. Παπουτσής, θα διαλογιστούµε
στο συνέδριο κι εκεί θα το θέσω.

Πρέπει να ξέρετε ότι κάποτε η Νέα ∆ηµοκρατία δειλά -δειλά µί-
λησε για την ανάγκη το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο να γίνει τρά-
πεζα ασφάλισης και οι κυβερνήσεις του Ανδρέα Παπανδρέου
στο παρελθόν έκαναν κάτι τέτοιους υπαινιγµούς. Ούτε ο ένας το
έκανε, ούτε ο άλλος.

Εγώ προτείνω το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο να γίνει τράπεζα
αλλά µε τρεις κλάδους. Πρώτον, υγείας. ∆εύτερον, ασφάλισης.
Και τρίτον, αποπληρωµής δηµοσίου χρέους.

Και ακούστε τώρα και τις πηγές. Πρώτα- πρώτα για τον κλάδο
υγείας χρειάζεται αυστηρότατος έλεγχος. Όχι σε δαπάνες «προ-
κλητών» υπηρεσιών υγείας! Όχι σε «σκανδαλώδεις» συµβάσεις
µε διάφορα Ταµεία, φορείς και νοσοκοµεία!

Πόροι: Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχουν εκατοµµύρια αυ-
θαίρετα στην Ελλάδα και πρώτα στην εκλογική µου περιφέρεια.
Αν υπάρξει κυβέρνηση που θα έχει την πολιτική βούληση να τα
ισοπεδώσει, καλώς θα κάνει. Αλλιώς νοµιµοποιήστε τα, βγάλτε
απέξω τους αρχαιολογικούς χώρους, τα ρέµατα, τους χειµάρ-
ρους, τα δάση και πάρτε τουλάχιστον την αντικειµενική αξία. Σε
λίγο θα κάνετε αύξηση αντικειµενικών αξιών. Από την αύξηση
που θα κάνετε βάλτε κι ένα ποσοστό 20% για τα ασφαλιστικά τα-
µεία, ένα 30% για την αποπληρωµή του δηµοσίου χρέους και το
άλλο 50% στους δήµους, που έχουν γίνει δουκάτα, για να κάνουν
έργα υποδοµής και περιβάλλοντος.

Περιουσία του δηµοσίου: Μην µας πείτε ότι δεν βρήκατε τί-
ποτα. Η Νέα ∆ηµοκρατία άρχισε –και είναι σε καλό δρόµο- να κα-
ταµετράει τα ακίνητά της, όχι για να τα ξεπουλήσετε, αλλά να
αξιοποιήσετε. Και το λέω αυτό γιατί η περιουσία του δηµοσίου
είναι αµύθητη.

Η εκλογική µου περιφέρεια, η Χαλκιδική, έχει τουλάχιστον να
σας δώσει εισπράξεις 10 µε 12.000.000.000 ευρώ από τα αυθαί-
ρετα. Μπορείτε να πάρετε από τρία-τέσσερα ακίνητα, που θυ-
µάµαι ετούτη τη στιγµή: Από το XENIA Παλουρίου χιλιάδες
στρέµµατα, από τον Άγιο Γιάννη και από το Γλαρόκαβο περιου-
σίες που θα αξιοποιηθούν. Αλλά εκεί χρειάζεται και η βούληση
της τοπικής κοινωνίας. Χρειάζονται ανταποδοτικά τέλη και εξα-
σφάλιση θέσεων εργασίας.

Άκουσα από τον κ. Παπαδηµούλη για εσωτερικό δανεισµό.
Υπάρχουν µικροκαταθέτες…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Πρέπει να κλείσετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Αυτό περιµένουµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Εγώ θα καταψηφίσω τον προϋπολογι-

σµό όχι για λόγους παράδοσης –θα ήθελα να πετύχει ο προϋπο-
λογισµός- αλλά θα επαληθευθεί, κύριε Υπουργέ, πολύ σύντοµα
ο Κώστας Καραµανλής. Μακάρι να κάνω λάθος ως Έλληνας πο-
λίτης, αλλά αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Κώ-
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στας Σπηλιόπουλος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Αχαΐας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι συνθήκες σήµερα στη χώρα

µας κάτω από τις οποίες γίνεται η συζήτηση του προϋπολογι-
σµού του 2010 είναι ξεχωριστές και διαφορετικές από κάθε άλλη
φορά. Σήµερα καλείται η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να αντιµετωπί-
σει τον πρωτόγνωρο και µεγάλο κίνδυνο κατάρρευσης της οικο-
νοµίας και τις πρωτοφανείς πιέσεις που υπόκειται η χώρα µας.
Αυτό είναι βεβαίως αποτέλεσµα της διακυβέρνησης της Νέας
∆ηµοκρατίας, µε τα λάθη, τις αστοχίες και τη λεηλασία του δη-
µοσίου πλούτου.

Πάντοτε στο παρελθόν, για µια νέα κυβέρνηση υπήρχε χρό-
νος για προσαρµογές και αλλαγές. Τώρα, δυστυχώς, δεν υπάρ-
χει. Η κατάσταση είναι εξαιρετικά επείγουσα. Χρειάζονται
γρήγορες αποφάσεις και κυρίως δράσεις και αποτελέσµατα.

Το πρόβληµα σήµερα στη χώρα µας είναι δύσκολο και πολυ-
σύνθετο, είναι δηµοσιονοµικό µε τα τεράστια ελλείµµατα, τα
χρέη και το πρόβληµα αξιοπιστίας της χώρας. Προβλήµατα που
δηµιουργούν τροµακτικές πιέσεις από τις αγορές και την Ευρω-
παϊκή Ένωση.

Είναι πρόβληµα παραγωγικό. Το έλλειµµα τρεχουσών συναλ-
λαγών, που είναι ο καθρέπτης της ανταγωνιστικότητας, της πα-
ραγωγικής µας βάσης και της οικονοµίας έχει επιδεινωθεί
δραµατικά, από το 5,8% του ΑΕΠ το 2003 έφθασε στο 14,5% το
2009. Αυτό δείχνει ότι οι εξαγωγές µας συνεχώς µειώνονται µε
αύξηση των εισαγωγών, µε αρνητικές συνέπειες βεβαίως στην
ανάπτυξη και την απασχόληση.

Είναι πρόβληµα ηθικό. Η φοροδιαφυγή, η διαφθορά, η δια-
πλοκή, η κρατική σπατάλη, η πελατειακή λειτουργία του κρά-
τους, η ανοµία αποτελούν ένα εκρηκτικό µείγµα που
δηλητηριάζει την κοινωνία και κρατά εγκλωβισµένη τη χώρα. Η
κοινωνία εθίστηκε στην ήσσονα προσπάθεια, στο βόλεµα, στην
καταναλωτική υπερβολή και την υπερχρέωση. ∆ικαιολογηµένα
οι πολίτες και ιδιαίτερα οι νέοι άνθρωποι δεν εµπιστεύονται τους
θεσµούς, το κράτος, την πολιτική και τους πολιτικούς.

Είναι πρόβληµα κοινωνικό. Η κοινωνία είναι σε απόγνωση, η
ανεργία φουντώνει, τα εισοδήµατα µειώνονται, η ακρίβεια καλ-
πάζει, τα αγροτικά προϊόντα µένουν απούλητα, η υγεία νοσεί βα-
ρύτατα και η παιδεία ψάχνει διέξοδο. Από την Ελλάδα της
αισιοδοξίας και της ελπίδας το 2004 φτάσαµε στην Ελλάδα της
απόγνωσης και της απαισιοδοξίας. Ο λαός γνωρίζει γιατί φτά-
σαµε σε αυτό το σηµείο. Η αιτία είναι η κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας που είδε το κράτος ως λάφυρο και ανεύθυνα
κατασπατάλησε το κεκτηµένο του 2004. ∆υστυχώς, η διεθνής
κρίση βρήκε τη χώρα ευάλωτη, ανίσχυρη και επιδείνωσε την κα-
τάσταση.

Ο λαός µας εµπιστεύτηκε και µας έδωσε ισχυρή εντολή και ζη-
τάει από την Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και τον Πρωθυπουργό
Γιώργο Παπανδρέου να ανατάξουµε την οικονοµία, να ανορθώ-
σουµε τη χώρα και να οδηγήσουµε ξανά την Ελλάδα, όπως έγινε
και το 1993, στο δρόµο της ανάπτυξης και της προόδου.

Ο προϋπολογισµός αυτός είναι προϋπολογισµός ανάγκης και
όσο και αν µας ενοχλεί, πρέπει να αντιµετωπίζει τις πιέσεις που
ασκούνται στη χώρα µας. Είµαστε υποχρεωµένοι να λάβουµε τα
αναγκαία µέτρα, ώστε να κερδίσουµε ξανά την εµπιστοσύνη και
το κύρος απέναντι στην Ευρωπαϊκή Ένωση και απέναντι στις
αγορές.

Ο προϋπολογισµός του 2010 στοχεύει στη δηµοσιονοµική εξυ-
γίανση, τη µείωση των ελλειµµάτων και το νοικοκύρεµα των οι-
κονοµικών του κράτους. Στοχεύει στην ανάπτυξη της οικονοµίας
µε άλλο µοντέλο που θα λαµβάνει υπ’ όψιν τις παγκόσµιες συν-
θήκες και θα βασίζεται στα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της χώρας
και την «πράσινη» ανάπτυξη, µε ιδιαίτερη στόχευση στις ανανε-
ώσιµες πηγές ενέργειας, τα ποιοτικά διατροφικά προϊόντα, την
παιδεία, την έρευνα και την τεχνολογία.

Στοχεύει, επίσης, στην κοινωνική συνοχή, διότι είναι συστατικό
στοιχείο της ιδεολογίας και της πολιτικής µας. ∆εν είναι δυνατόν
σε µια περίοδο βαθιάς κρίσης να αφήνονται στο έλεος του Θεού
τα αδύναµα κοινωνικά στρώµατα.

Επιπλέον, στη µεγάλη προσπάθεια ανόρθωσης της χώρας, θα

χρειαστεί να πειστεί και να συστρατευθεί η κοινωνία ολόκληρη
και όλες οι κοινωνικές οµάδες. Αυτό µπορεί να γίνει µόνο αν
υπάρχει κοινωνική δικαιοσύνη και κοινωνική αλληλεγγύη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι στόχοι του προϋπολογισµού
θα επιτευχθούν µόνο µε την αύξηση του πλούτου και την επανα-
φορά σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης µέσα στο 2010. Αυτό µπο-
ρεί να γίνει κυρίως µε επενδύσεις και τη ρευστότητα στην αγορά.
Καθοριστικό ρόλο θα παίξει το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων, το οποίο αυξάνεται σηµαντικά, βεβαίως, όχι όσο θα
έπρεπε και όσο θα θέλαµε, υπό τις παρούσες συνθήκες.

Όµως, η Νέα ∆ηµοκρατία δε δικαιούται να κάνει κριτική για το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων. ∆ιότι επί των ηµερών της,
συνεχώς το µείωνε και το είχε οδηγήσει στα επίπεδα του 1996.

Η καθυστέρηση του ΕΣΠΑ πρέπει άµεσα να αντιµετωπιστεί.
Σήµερα το ΕΣΠΑ έχει απορροφήσεις 3,7%. Το Υπουργείο Υπο-
δοµών πρέπει γρήγορα να ξεµπλοκάρει τα βαλτωµένα έργα. ∆υ-
στυχώς -και πρέπει να το παραδεχτούµε- το έργο του είναι
ναρκοθετηµένο. Υπάρχει οικονοµική ασφυξία από τα χρέη προς
τους κατασκευαστές, τα µεγάλα έργα καθυστερούν, οι απαλλο-
τριώσεις δεν έχουν ολοκληρωθεί, η συγχρηµατοδότηση είναι ελ-
λιπής και οι µελέτες ανύπαρκτες.

Το θεσµικό πλαίσιο αναθέσεως µελετών και έργων είναι προ-
βληµατικό και αποτυχηµένο. Οι συµπράξεις δηµόσιου και ιδιωτι-
κού τοµέα, που πολυδιαφηµίστηκαν από το 2004, δεν έχουν
αποδώσει τίποτα ουσιαστικό. Τα έργα και το Πρόγραµµα ∆ηµο-
σίων Επενδύσεων είναι το µοναδικό άµεσο και ισχυρό εργαλείο
αντιµετώπισης της κρίσης. Γι’ αυτό, άµεσα και αποφασιστικά
πρέπει να αλλάξουµε και να επιταχύνουµε διαδικασίες και να
αναθεωρήσουµε ακόµα και προεκλογικές µας τοποθετήσεις.

Ο προϋπολογισµός του 2010 υπηρετεί το στόχο της αντιµε-
τώπισης της κρίσης και δίνει µια ευκαιρία για την ανάπτυξη της
οικονοµίας και δηµιουργεί, βεβαίως, ελπίδες και αισιοδοξία ότι ο
δύσκολος δρόµος που είµαστε αναγκασµένοι να ακολουθήσουµε
θα έχει αποτελέσµατα.

Το γενικό πλαίσιο αντιµετώπισης της πολύπλευρης κρίσης κα-
τατέθηκε από τον Πρωθυπουργό στους κοινωνικούς εταίρους
και τους πολίτες. ∆ύσκολα κάποιος, υπό τις παρούσες συνθή-
κες, µπορεί να διαφωνήσει. Χρειάζεται, όµως, σθεναρή υποστή-
ριξη απ’ όλους, γρήγορες αποφάσεις και άµεσα αποτελέσµατα.
Εκεί θα κριθούµε όλοι.

Ο λαός θα κάνει θυσίες. Θέλει, όµως, να δει οι θυσίες να πιά-
νουν τόπο, να νοικοκυρευτεί η οικονοµία, να βγει η χώρα από την
κρίση και να καλυτερεύσει η ζωή του.

Πάντοτε λέµε σε αυτή τη συζήτηση ότι ο προϋπολογισµός θα
εφαρµοστεί. Τώρα λέµε ότι η Κυβέρνηση είναι υποχρεωµένη να
εφαρµόσει πιστά τον προϋπολογισµό και εµείς όλοι να στηρί-
ξουµε αυτήν την προσπάθεια. Είναι απαίτηση της κοινωνίας.
Είναι η απαίτηση της τραγικής κατάστασης που παρέλαβε η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Είναι εθνική ανάγκη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Κωνσταντίνο Σπηλιόπουλο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό
Λέσβου κ. Σπύρος Γαληνός.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε εδώ για να συζητή-

σουµε τον προϋπολογισµό της κρίσης. Είµαστε εδώ για να συ-
ζητήσουµε την κρίση

Μια κρίση, κάθε κρίση θέτει σχεδόν αυτονόητο το ερώτηµα για
τα παραγωγικά της αίτια.

Αυτός είναι ένας πειρασµός στον οποίο εγώ, αντίθετα από άλ-
λους συναδέλφους µου, είµαι αποφασισµένος να µην υποκύψω.
Ανάµεσα στο τις πταίει και στο πώς θα λυθεί προτιµώ το δεύ-
τερο. Άλλωστε η εναλλαγή στην εξουσία συνεπάγεται ως ένα
βαθµό, βέβαια, τη συνυπευθυνότητα και δεν πρέπει να αποτελέ-
σει άλλοθι για την ανευθυνότητα.

Πάντα πίστευα ότι ένα πρόβληµα ανήκει σε αυτόν που µπορεί
να κάνει κάτι, για να το λύσει. Η στείρα αναζήτηση αιτιών, όταν
υποκαθιστά την αναζήτηση λύσεων, συνιστά τη ρητορική της
υπεκφυγής και υπό τις παρούσες συνθήκες είναι σφάλµα ασύγ-
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γνωστο. Ο παρατατικός είναι λάθος που έχουµε όλοι κάνει. Ο
ενεστώτας που θα εγγυηθεί το µέλλοντα είναι υποχρέωση που
όλοι έχουµε.

Πέρα από τη µακροοικονοµία, κύριοι συνάδελφοι, ή ακριβέ-
στερα κάτω από τη µακροοικονοµία, η µικροοικονοµία στενάζει.
Η πραγµατικά µεγάλη κρίση δεν είναι αυτή του δηµόσιου προϋ-
πολογισµού. Είναι, κατά τη γνώµη µου, αυτή του οικογενειακού
προϋπολογισµού, ενός προϋπολογισµού που καταρρέει κάθε
µέρα, κάθε µήνα, βυθίζοντας όλο και περισσότερους συµπολί-
τες µας στην απόγνωση.

Σε συνθήκες κρίσης ο οικονοµικά ασθενής γίνεται ακόµη ασθε-
νέστερος. Φθάνει σε οριακά επίπεδα και το ζήτηµα δεν είναι πώς
θα τον αποµυζήσουµε, για να καλύψουµε τα ελλείµµατα του κρα-
τικού προϋπολογισµού, αλλά πώς θα τον στηρίξουµε.

Η έµφαση στην είσπραξη φόρων, η εστίαση στα ελλείµµατα,
το συνεχές αφήγηµα περί χρεοκοπίας εντείνει το κλίµα ανασφά-
λειας στις αγορές, αναστέλλει την οικονοµική δραστηριότητα,
τροµοκρατεί τους καταναλωτές, απονευρώνει τους επενδυτές,
διώχνει τις επενδύσεις.

Η οικονοµία χρειάζεται αναθέρµανση. Χρειάζεται στήριξη. Το
κράτος δανείζεται µε σκληρότερους όρους. Τα νοικοκυριά και οι
επιχειρήσεις που βάλλονται από την κρίση δεν έχουν να δανει-
στούν πια από πουθενά.

Για πολλούς, για πάρα πολλούς συµπατριώτες µας η κατά-
σταση είναι πραγµατικά οριακή. Προσπαθώντας να λύσουµε την
κρίση του σήµερα δηµιουργούµε, παράγουµε την κρίση του
αύριο, µια κρίση πολύ ισχυρότερη. Αν δεν ενισχύσουµε την οι-
κονοµική δραστηριότητα, η οικονοµική δυσπραγία θα οδηγήσει
σε σµίκρυνση της φορολογητέας ύλης και αυτό εγγυάται ότι η
κρίση των δηµόσιων οικονοµικών και η κρίση της πραγµατικής
οικονοµίας θα αλληλοτροφοδοτούνται, παράγοντας µία µόνιµη
και συνεχώς επεκτεινόµενη κρίση στην οικονοµία.

Θα ήθελα πραγµατικά να συνεχίσω την οµιλία µου, αναφερό-
µενος στα οικονοµικά µεγέθη του προϋπολογισµού, γιατί αυτό
θα σήµαινε ότι θα είχα την άνεση να το κάνω, θα σήµαινε ότι δεν
θα µε εµπόδιζε η πιεστικότητα των οικονοµικών προβληµάτων
του νοµού µου.

Ωστόσο, όταν καίγεται το σπίτι σου, οι επιλογές είναι, πραγ-
µατικά, λίγες. Οφείλω να προσεγγίσω το εθνικό µέσα από το το-
πικό και να χρησιµοποιήσω τα υπόλοιπα από τα επτά πολύτιµα
λεπτά που µου παραχωρούνται, για να αναφερθώ σε ορισµένα
πολύ πιεστικά προβλήµατα του νοµού µου.

Η αγροτική οικονοµία της Λέσβου στηρίζεται σε ποσοστό 80%
στην καλλιέργεια της ελιάς. Στη φετινή ελαιοκοµική περίοδο η
ζηµιά ήταν πολύ µεγάλη. Αρχικά ο συνδυασµός υψηλών θερµο-
κρασιών και συνθηκών ξηρασίας που επικράτησαν το Μάιο είχε
ως αποτέλεσµα τη µείωση της παραγωγής κατά 70%. Στη συνέ-
χεια, µια επιπλέον απώλεια της παραγωγής από καρπόπτωση,
που οφείλεται σε δακοπροσβολή και πυρηνοτρήτη, και η συνο-
λική απώλεια της παραγωγής είναι της τάξεως του 80%.

Το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης παραγνωρίζει την επί-
δραση των καιρικών συνθηκών και αρνείται να αποζηµιώσει, προ-
φασιζόµενο ότι η καρπόπτωση που οφείλεται σε δάκο και
πυρηνοτρήτη δεν εντάσσεται σε κινδύνους που καλύπτει η ασφά-
λιση του ΕΛΓΑ. Την ίδια στιγµή, όµως, δίνει 44.000.000 ευρώ
στους ελαιοκαλλιεργητές έξι νοµών, των οποίων η σοδειά κατα-
στράφηκε από πυρηνοτρήτη.

∆ιερωτώµαι αν ο πυρηνοτρήτης στη Φθιώτιδα είναι ή θεωρεί-
ται διαφορετικό έντοµο από τον πυρηνοτρήτη της Λέσβου, µε
αποτέλεσµα ο µεν ένας να εντάσσεται στις αποζηµιώσεις του
ΕΛΓΑ, ενώ ο άλλος όχι ή τι άλλο πρέπει να υποθέσουµε.

Σε κάθε περίπτωση, η κατάσταση είναι ιδιαίτερα δυσχερής για
τις µικρότερες ιδίως καλλιέργειες και υπό τις παρούσες συνθή-
κες η συνεχιζόµενη άρνηση εκ µέρους του Υπουργείου, θα έχει
σαν συνέπεια να εξαφανίσει το µικρό γεωργικό κλήρο.

Πολλές φορές στα νησιά µας, κύριοι συνάδελφοι, ιδιαίτερα
στα πιο αποµακρυσµένα από την ηπειρωτική Ελλάδα νησιά, νοι-
ώθουµε αποµονωµένοι. Αποµονωµένοι ακτοπλοϊκά, οικονοµικά
και συχνά πολιτικά. Τα νησιά βρίσκονται µακριά από την ηπει-
ρωτική Ελλάδα και αυτό δηµιουργεί συνθήκες αυξηµένου κό-
στους, ανελαστικότητες και δυσλειτουργίες. Είναι µακριά από τα

κέντρα εξουσίας και αυτό συχνά συνεπάγεται συνθήκες άνισου
ανταγωνισµού στα κέντρα επιρροής.

Η αποµόνωση των νησιών από την ηπειρωτική Ελλάδα, καθι-
στά τους κατοίκους τους δέσµιους των µεγάλων συµφερόντων.
Ο γεωργικός και ο κτηνοτροφικός τοµέας είναι δέσµιοι ολιγο-
πωλιακών ή ολιγοψωνιακών καταστάσεων. Η µεγάλη απόσταση
από την ηπειρωτική Ελλάδα συνεπάγεται σηµαντικά υψηλότερο
κόστος.

Η δηµιουργία αναπτυξιακής δυναµικής προϋποθέτει εξισορ-
ρόπηση του κόστους αυτού. Ο µειωµένος ΦΠΑ δεν επαρκεί για
κάτι τέτοιο. Μικρές επιχειρήσεις σε µικρά νησιά, όπως στον Αη-
Στράτη ή σε αποµακρυσµένα µικρά χωριά της Λέσβου και της
Λήµνου, έχουν τις ίδιες υποχρεώσεις τήρησης φορολογικών βι-
βλίων µε µια επιχείρηση στην Αθήνα, στο Κολωνάκι. Αυτό όµως,
αυξάνει δυσβάσταχτα το κόστος.

Η διεθνής οικονοµική κρίση δεν πρέπει να αποτελεί λόγο να
αποστρέφουµε το βλέµµα από τα πραγµατικά προβλήµατα και
από όσους έχουν τη µεγαλύτερη ανάγκη. Τα ωραία µεγάλα λόγια
είναι τζάµπα και γι’ αυτό δεν έχουν απολύτως καµµία αξία. Όπως
καµµία αξία δεν έχει η φραστική υποστήριξη, που όµως ακυρώ-
νεται στην πράξη.

Πρέπει να προσφέρουµε στους κατοίκους των µικρών και απο-
µακρυσµένων νησιών ένα αντισταθµιστικό ισοδύναµο που να κα-
ταπολεµά την πραγµατικότητα της αποµόνωσης. Αυτό το
ισοδύναµο είναι κυριολεκτικά για τους συµπατριώτες µου, ισο-
δύναµο ζωής. Κύριοι συνάδελφοι.

Είµαι υποχρεωµένος να καταψηφίσω αυτόν τον προϋπολογι-
σµό γιατί θεωρώ ότι δεν έχει αναπτυξιακή δυναµική, γιατί θεωρώ
ότι δεν προσφέρει έξοδο από την κρίση, γιατί θεωρώ ότι δεν υπο-
στηρίζει τον βαλλόµενο κόσµο των νησιών του ανατολικού Αι-
γαίου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο
Νοµό Καβάλας.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε τον προϋπολογισµό

του 2010 σε µια περίοδο που η απελθούσα Κυβέρνηση παρέ-
δωσε µια χώρα στο κατώφλι της χρεοκοπίας. Και αυτό, παρά τις
ωραιοποιήσεις που µπορεί να ακούστηκαν σ’ αυτή την Αίθουσα,
οι Έλληνες πολίτες θα το θυµούνται ως απόδειξη αδιαφορίας,
σκληρότητας και τέλος-τέλος, κυβερνητικής ανικανότητας µιας
παράταξης που έφερε το κράτος µας σ’ αυτή την κατάσταση,
που δίχασε την κοινωνία, υποσχόµενη ήθος και νοικοκυροσύνη,
σεµνότητα και ταπεινότητα.

Ακούσαµε προηγουµένως το συνάδελφο τον κ. Παυλόπουλο
να κάνει συστάσεις και πήρε την απάντηση από τον Υπουργό
µας. Όµως δεν ακούσαµε ούτε µια αυτοκριτική, θαρρείς και όλα
καλώς καµωµένα παραδόθηκαν και ανακαλύφθηκαν κατόπιν εορ-
τής αυτά τα µεγάλα προβλήµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην κάνετε αναφορές
σε πρόσωπα γιατί θα έχουµε αντίλογο.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Και δεν είναι ζήτηµα υποκειµενικής ερ-
µηνείας η σηµερινή κατάσταση, αλλά είναι αποτέλεσµα συγκε-
κριµένων πολιτικών επιλογών των κυβερνήσεων της τελευταίας
πενταετίας. Οι αριθµοί είναι αµείλικτοι.

Το έλλειµµα, σύµφωνα µε το Πρόγραµµα Σταθερότητας και
Ανάπτυξης που είχε καταθέσει η προηγούµενη κυβέρνηση στις
αρχές του 2009, υπολογίστηκε να είναι τότε 3,7%. Σύµφωνα
όµως, µε τα πραγµατικά στοιχεία, το οποία τον Οκτώβρη κατα-
τέθηκαν στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή είναι 12,7%, µια διαφορά από
το 12,7% στο 3,7% που σηµαίνει 8.000.000.000 και ένα έλλειµµα
που ξεπερνάει τα 30.000.000.000 ευρώ.

Παρά τις συστηµατικές προσπάθειες απόδοσης των προβλη-
µάτων στην παγκόσµια κρίση, τα τεράστια δηµοσιονοµικά λάθη
των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι δυστυχώς γνω-
στά, σαφή σε όλους, από το Συµβούλιο των Υπουργών Οικονο-
µικών της Ευρώπης, όπως µετέφερε και ο Υπουργός Οικονοµίας
και Οικονοµικών, µέχρι τον πιο καλοπροαίρετο πολίτη της χώρας.
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Γι’ αυτό, λοιπόν, ο προϋπολογισµός του 2010 είναι ένας κρίσι-
µος προϋπολογισµός και είναι ένα πρώτο βήµα αποκατάστασης
της σταθερότητας και της αξιοπιστίας της Ελλάδας στο εσωτε-
ρικό και ιδιαίτερα διεθνώς. Είναι ένας προϋπολογισµός ρεαλι-
στικός, µε συγκεκριµένα µέτρα, που όµως δεν είναι κοινωνικά
άδικος. Σ’ αυτή τη δύσκολη συγκυρία, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
αποδεικνύει ότι η προεκλογική δέσµευσή µας για κοινωνική δι-
καιοσύνη, δεν ήταν µόνο ωραία λόγια.

Επενδύουµε στην παιδεία και την υγεία, δύο από τους βασι-
κούς πυλώνες για να διατηρηθεί η κοινωνική συνοχή. Θα διατε-
θούν επίσης πόροι για την υγεία και έτσι οι πόροι αυτοί θα
δοθούν για την άµεση πρόσληψη νοσηλευτών στα νοσοκοµεία,
που η απελθούσα κυβέρνηση άφησε να διαλυθούν.

Συζητιόταν επί δύο-τρία χρόνια ότι πρέπει να ανοίξουν επιτέ-
λους νέα κρεβάτια στις Μονάδες Εντατικής Θεραπείας και προ-
χθές ακούσαµε την Υπουργό Υγείας να ανακοινώνει ότι σε λίγες
ηµέρες περίπου εξήντα νέες κλίνες θα αρχίσουν να λειτουργούν
στις Μονάδες Εντατικής Θεραπείας.

Μια σειρά από παράλληλες ακόµη πρωτοβουλίες, που είναι
στο ίδιο πνεύµα, στην ίδια κατεύθυνση και αναφέρω χαρακτηρι-
στικά: η επιστροφή του ΦΠΑ στους αγρότες από 7% στο 11%,
το επίδοµα ανεργίας, το οποίο σταδιακά θα φτάσει το 70% του
βασικού ηµεροµισθίου, οι αυξήσεις στις αγροτικές συντάξεις, η
διασφάλιση σταδιακά του ΕΚΑΣ, που πολλές χιλιάδες συµπολι-
τών µας έχουν χάσει εδώ και µερικά χρόνια.

Για µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κοινωνική ανάπτυξη
είναι µοχλός και προϋπόθεση της οικονοµικής ανάπτυξης, όχι
πάρεργο ούτε βαρίδι.

Το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, που σ’ αυτό τον προ-
ϋπολογισµό είναι πολύ πέρα απ’ αυτό που περιµέναµε µε τις οι-
κονοµικές συνθήκες που υπάρχουν, θα θέλαµε να είναι
περισσότερο. Παρ’ όλα αυτά, αυτό το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων θα στηρίξει πολύπλευρα τις πιο αδύναµες κοινω-
νικά οµάδες µε σηµαντικά κονδύλια για την κοινωνική πρόνοια,
την κοινωνική στέγη την αποκατάσταση οµάδων του πληθυσµού,
που επλήγησαν από καταστροφές.

Ο προϋπολογισµός του 2010 είναι η αδιαµφισβήτητη αρχή της
υλοποίησης της δέσµευσής µας για αναδιανοµή του πλούτου. Σ’
αυτή τη λογική εξάλλου εντάχθηκε και η ψήφιση του έκτακτου
επιδόµατος κοινωνικής αλληλεγγύης κατά 1.000.000.000 ευρώ
µέσω της έκτακτης εισφοράς κοινωνικής ευθύνης, από τα κέρδη
των µεγάλων επιχειρήσεων και τη µεγάλη ακίνητη περιουσία.

Επίσης, ο πρώτος προϋπολογισµός είναι ένας προϋπολογι-
σµός εξορθολογισµού της οικονοµικής λειτουργίας της χώρας.
Για πρώτη φορά προβλέπεται µείωση λειτουργικών δαπανών του
δηµοσίου κατά 3,8%. Και χαρακτηριστικά αναφέρω ότι µόνο από
την περιστολή της δαπάνης και της διαφθοράς στα ασφαλιστικά
ταµεία, θα εξοικονοµηθεί το ιλιγγιώδες ποσό του 1.700.000.000
ευρώ έως 2.000.000.000 ευρώ περίπου.

Από την άλλη, δηµιουργούµε τα νέα θεµέλια σταθερότητας
του ασφαλιστικού συστήµατος, χρηµατοδοτώντας το ασφαλι-
στικό κεφάλαιο αλληλεγγύης των γενεών. Έχουµε περιστολή της
σπατάλης στο ΕΣΥ 1.400.000.000 ευρώ για τα χρέη που υπάρ-
χουν στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, χρέη που ξεπέρασαν τα προη-
γούµενα πέντε χρόνια τα 6.200.000.000 ευρώ από τη
διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Εξοικονόµηση, επίσης,
από τις εξοπλιστικές δαπάνες, από την κατάργηση επιτροπών,
από οµάδες εργασίας, που στοίχιζαν στον Έλληνα πολίτη
1.000.000.000 ευρώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα Κυβέρνηση και πολίτες
πρέπει να συνεργαστούµε για να βγει η χώρα από την ύφεση και
την εικονική πραγµατικότητα. Γιατί η Κυβέρνησή µας έµπρακτα
θα στηρίξει την περιφέρεια και θα στρέψει την οικονοµία σε και-
νοτόµες επενδύσεις και στην πράσινη ανάπτυξη. Έργα που
έχουν σταµατήσει, όπως στο Νοµό Καβάλας, στο νοµό µου, µε-
γάλα έργα, πέντε χρόνια που οι πολίτες είδαν να παγώνουν, θα
ξεκινήσουν ακριβώς γιατί υπάρχει πρόγραµµα, υπάρχει σχέδιο
και υπάρχει βούληση να κάνουµε τον προϋπολογισµό του 2010
να είναι το πρώτο θετικό βήµα για να ανακάµψει και να αλλάξει
πορεία η χώρα µας.

Οι Έλληνες συµπολίτες µας µπορούν να είναι βέβαιοι ότι από

εδώ και πέρα οι µέρες τους θα είναι καλύτερες απ’ αυτό που βίω-
σαν τα τελευταία πέντε χρόνια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.
Τιµοσίδη.

Το λόγο έχει ο κ. Καντερές Νικόλαος, Βουλευτής της Νέας ∆η-
µοκρατίας στην Περιφέρεια Αττικής, για επτά λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι, θέλω να ξεκινήσω µε ένα

ερώτηµα που απευθύνεται στους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ: Πώς
νιώθετε να έρχεστε, µετά από ογδόντα περίπου µέρες στην εξου-
σία, να υπερασπιστείτε έναν προϋπολογισµό που δεν έχει απο-
λύτως καµµία σχέση µε όσα είχατε εξαγγείλει και υποσχεθεί
προεκλογικά στους πολίτες; Είναι οι πολίτες που τίµησαν και πί-
στεψαν το ΠΑΣΟΚ µε την ψήφο τους. Θέλω να µου πείτε: δείχνει
πολιτική εντιµότητα αυτό; Θα θέσω και ένα δεύτερο ερώτηµα.
Νιώθετε δικαιωµένοι από τη στάση του Πρωθυπουργού που
ύστερα από τρεις µήνες περίπου έκανε στροφή εκατόν ογδόντα
µοιρών από τη φράση που ακούγαµε συνέχεια «τα λεφτά υπάρ-
χουν»; Σήµερα µας λέτε «η χώρα είναι στην «εντατική» και βρι-
σκόµαστε στα πρόθυρα της χρεοκοπίας». Ο κ. Παπανδρέου είπε
µάλιστα ότι κινδυνεύει η εθνική µας κυριαρχία. Κάποια στιγµή θα
πρέπει ο κύριος Πρωθυπουργός να µας εξηγήσει τι ακριβώς εν-
νοούσε. Μία εξήγηση έδωσε ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης κ.
Πάγκαλος. Είπε πως αυτό που εννοούσε ο Πρωθυπουργός είναι
ότι µία χώρα µε τεράστια ελλείµµατα και χρέη δεν έχει την απα-
ραίτητη άνεση κινήσεων και ελιγµών σε διεθνές επίπεδο. Σωστό.
Αυτό εννοούσατε, άραγε, κύριε Πρωθυπουργέ; Βγείτε και κάντε
µία διευκρίνιση. Καθαρές κουβέντες χρειάζεται ο τόπος ειδικά
αυτές τις ώρες.

Σας θυµίζω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία έχασε τις εκλογές διότι ο
τότε Πρωθυπουργός κ. Κώστας Καραµανλής µε τόλµη και παρ-
ρησία βγήκε και είπε στο λαό «Θα ακολουθήσουν δύο δύσκολα
χρόνια, θα χρειαστούν θυσίες και αυτές οι θυσίες αφορούν
όλους µας». Αυτές οι εξαγγελίες σίγουρα δεν άρεσαν στου πο-
λίτες, αλλά ήταν η αλήθεια. Είπαµε τη σκληρή αλήθεια στον
κόσµο. Αυτό έφερε µία πικρή ήττα, αλλά σήµερα υπάρχει η επι-
βεβαίωση. Επανέρχεται σήµερα η Νέα ∆ηµοκρατία και ο νέος
της Αρχηγός κ. Αντώνης Σαµαράς λέει στην Κυβέρνηση και στον
Πρωθυπουργό: «Εµείς δεν θα ασκήσουµε στείρα Αντιπολίτευση.
Όποια µέτρα πάρετε, που είναι προς τη σωστή κατεύθυνση, θα
τα στηρίξουµε, θα µας βρείτε µε το µέρος σας εκεί που κάνετε
σωστές κινήσεις». Λέµε όµως και κάτι άλλο: πάρτε τις απαραί-
τητες αποφάσεις. Η οικονοµία δεν έχει περιθώρια. Προχωρήστε
πάνω σε ένα µοντέλο ανάπτυξης, ανταγωνισµού, απασχόλησης.
Έτσι θα βγούµε από την κρίση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µας ακούει ο ελληνικός λαός να
µιλάµε για τον προϋπολογισµό και να αναφερόµαστε σε δαπά-
νες, σε πίνακες, σε έσοδα, σε έξοδα. Μιλάµε για ποσά που φθά-
νουν σε δισεκατοµµύρια ευρώ. Ξέρετε, αυτοί οι αριθµοί
προκαλούν µία ζάλη στον κόσµο. Μπορεί ο Πρωθυπουργός να
µας έλεγε προεκλογικά ότι δεν χρωστάει σε κανένα, αλλά οι Έλ-
ληνες, όπως ξέρετε, χρωστούν πολλά στις τράπεζες και περισ-
σότεροι από δύο εκατοµµύρια πολίτες ζουν κάτω από τα όρια
της φτώχειας.

Εγώ στην οµιλία µου δεν θα αναφερθώ σε επιµέρους κονδύλια
και αριθµούς του προϋπολογισµό, αυτά τα αφήνω στους συνα-
δέλφους οικονοµολόγους, που είναι η επιστήµη τους. Έκαστος
στο είδος του. Εγώ µένω πιστός στη δική µου επιστήµη. Θα πω
ότι φέρνετε καταιγίδα, φοροκαταιγίδα, για να ακριβολογήσω, κε-
ραυνοβολείτε αλύπητα τα µεσαία και κατώτερα εισοδήµατα. Με
την πολιτική που ακολουθείτε, σφίγγετε όλο και περισσότερο τη
θηλιά γύρω από το λαιµό του Έλληνα εργαζόµενου, µεκροµε-
σαίου, υπαλλήλου και συνταξιούχου. ∆εν έµειναν παρά λίγες
ηµέρες για να συµπληρώσετε τις εκατό πρώτες, από τότε που
αναλάβατε τη διακυβέρνηση της χώρας. Να σας ρωτήσουµε:
πότε θα αποκτήσει αυτή η χώρα επιτέλους γενικούς γραµµατείς,
διοικητές και πρόεδρους οργανισµών, φορέων και νοσοκοµείων;
Πότε θα αρχίσετε να κυβερνάτε ουσιαστικά; Τι απολογισµό έχετε
κάνει για τους πρώτους τρεις µήνες; Καλές προθέσεις ακούµε
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συνεχώς -αυτό είναι αλήθεια, όπως τα µέτρα για την πάταξη της
διαφθοράς, κάποια εκ των οποίων µας βρίσκουν σύµφωνους-
αλλά πράξεις δεν βλέπουµε. Κάθε µέρα που περνάει η αντίδραση
των διεθνών αγορών στη δική σας απραξία διευρύνει τα spreads,
ακριβαίνει, δηλαδή, συνεχώς το χρήµα για την Ελλάδα. Φθάσαµε
µάλιστα, ενώ η χώρα να ανήκει στο σκληρό πυρήνα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης και του ενιαίου νοµίσµατος, να δανειζόµαστε
ακριβότερα από χώρες που ούτε καν µέλη της Ευρωζώνης είναι.
Γνωρίζετε πολύ καλά ότι δύο αίτια υπάρχουν που η χώρα δανεί-
ζεται σήµερα όλο και ακριβότερα. Αφ’ ενός, η δισταχτικότητά
σας να πάρετε τις αναγκαίες αποφάσεις, αφ’ ετέρου, τα αντι-
κρουόµενα µηνύµατα που στέλνουµε διεθνώς µε τις παλινωδίες
της Κυβέρνησης. Το δανεισµό τον πληρώνουµε σκέτο χρυσάφι,
διότι –και το λένε οι ξένοι αυτό, όχι εµείς- οι εξαγγελίες του
ΠΑΣΟΚ δεν πείθουν ότι θα ανατρέψουν τα αρνητικά δηµοσιονο-
µικά µας. Είναι καθαρά θέµα έλλειψης αξιοπιστίας των εξαγγε-
λιών σας.

Ήλθε το παλιό ΠΑΣΟΚ και µε τη δηµιουργική λογιστική πήρε
έσοδα από το 2009 και τα µετέφερε στο 2010. Ταυτόχρονα, επι-
βάρυνε µε δαπάνες το 2010 το τρέχον έτος. Αποτέλεσµα αυτής
της αλχηµείας είναι να φαίνεται το έλλειµµα πλασµατικά στο
12,7% του ΑΕΠ, ενώ στην ουσία δεν ξεπερνά το 8,2%.

Φουσκώνετε τους αριθµούς σήµερα για να µπορέσετε να τους
ξεφουσκώσετε το επόµενο έτος. Μας λέτε ότι θα µειωθεί το έλ-
λειµµα στο 9%, αλλά εάν το έλλειµµα πάει στο 9%, όπως λέτε,
στην ουσία θα το έχετε αυξήσει κατά µία µονάδα. ∆ηλαδή µε
άλλα λόγια αυτό που προσπαθήσατε να µειώσετε δεν είναι το έλ-
λειµµα, προσπαθείτε να µειώσετε τη νοηµοσύνη του ελληνικού
λαού, διότι συµπληρώνοντας τη δηµιουργική λογιστική δεν θα
µπορούσε να λείψει από πλευράς του ΠΑΣΟΚ η λασπολογία.

Ας ξεκαθαρίσουµε κάτι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Ο λο-
γαριασµός του ΠΑΣΟΚ τόσο από τη δεκαετία του ‘80 όσο και από
το 1994 έως το 2003 άφησε τεράστια ελλείµµατα και διόγκωσε
το δηµόσιο χρέος. Το ακούσατε άλλωστε νωρίτερα από άλλους
συναδέλφους. Το εξήγησε καλύτερα ο εισηγητής της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Από τα συσσωρευµένα χρέη των 300.000.000.000
ευρώ τα 289.000.000.000 δηµιουργήθηκαν από κυβερνήσεις
ΠΑΣΟΚ. Το µεγαλύτερο µέρος των ετήσιων δαπανών σήµερα
φεύγει στην κάλυψη µισθών, συντάξεων, όπως και στην εξυπη-
ρέτηση των δανείων. Πρόκειται για ερασιτεχνικές δαπάνες. Το
γνωρίζετε. Όπως επίσης γνωρίζετε ότι δεν ευθύνεται η Νέα ∆η-
µοκρατία γι’ αυτούς τους αριθµούς. Αυτοί οι αριθµοί είναι που
παραλάβαµε από εσάς, δεν τους δηµιουργήσαµε εµείς. Αληθεύει
ότι δεν καταφέραµε να τους µειώσουµε όσο θα θέλαµε, αλλά δεν
τους δηµιουργήσαµε.

Να διορθώσω και µία δεύτερη παρερµηνεία που έχει δηµι-
ουργηθεί στο ΠΑΣΟΚ.

Όταν ο Αρχηγός µας ο κ. Αντώνης Σαµαράς χρησιµοποίησε
τη λέξη «σφουγγάρι», αυτό αφορούσε αποκλειστικά εµάς στη
Νέα ∆ηµοκρατία, δεν αναφερόταν -σας διαβεβαιώνω- στις υπο-
σχέσεις που δώσατε εσείς προεκλογικά. Κακώς την οικειοποιη-
θήκατε. Ούτε εµείς αλλά ούτε και οι πολίτες ξεχάσαµε την
ακατάσχετη παροχολογία, υποσχέσεις που δεν δόθηκαν αλλά
µέχρι τώρα δεν τηρήθηκαν.

Κλείνω προτρέποντας την Κυβέρνηση να πράξει τα δέοντα για
την οικονοµία και τη χώρα. Πρέπει να κάνετε µια γενναία στροφή,
το έχει ανάγκη αυτός ο τόπος. Έρχονται Άγιες ηµέρες και δυ-
στυχώς αρκετοί συµπολίτες µας θα περάσουν φτωχά Χριστού-
γεννα.

Εύχοµαι παρά ταύτα καλές γιορτές, υγεία και ευτυχία και ελ-
πίζω να καταφέρουµε το 2010 να δώσουµε στη χώρα καλύτερες
προοπτικές!

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Βαροµετρικά χαµηλά έρχονται, κύριε Κα-
ντερέ!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε, τον κ.
Καντερέ για την ακρίβεια. Όπως και η πρόγνωση του καιρού που
έκανε πάντα ήταν µε ακρίβεια, έτσι και ο χρόνος του ήταν ακρι-
βής!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η κ. Ελένη Τσιαούση,
Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ από το Νοµό Έβρου έχει το λόγο.

ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ: Αγαπητοί συνάδελφοι, είµαι καινούργια
Βουλευτής γι’ αυτό και πολύ προσεκτικά δύο µέρες τώρα παρα-
κολουθώ τις οµιλίες των συναδέλφων απ’ όλες τις παρατάξεις.
Και σαν καινούργια έχω µία απορία: Σοβαρά, κύριοι συνάδελφοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας τα πιστεύετε αυτά που λέτε από αυτό
εδώ το Βήµα; ‘Εξω πραγµατικά υποφέρει ο κόσµος και είστε
υπαίτιοι γι ‘αυτό το πράγµα! Είκοσι χρόνια κοινωνική λειτουργός
τέτοια φτώχεια απλωµένη δεν την συνάντησα!

Έχω ένα ανθρώπινο ερώτηµα, αλλά ίσως και απλοϊκό για σας:
Είστε εντάξει µε την συνείδησή σας; Κοιµάστε ήσυχα τα βράδια;
Μάλλον ρητορικό θα έλεγα! Η αλήθεια είναι ότι οδηγήσατε τη
χώρα στο χείλος της καταστροφής και λίγο πριν δραπετεύσατε!

Αγαπητοί συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2010 που συ-
ζητάµε σήµερα συντάχθηκε πράγµατι κάτω από τις αντιξοότερες
των συνθηκών και σε ελάχιστο χρόνο. Συντάχθηκε σε ένα κλίµα
πρωτοφανούς αναξιοπιστίας της χώρας µας διεθνώς υπό τις
ασφυκτικές πιέσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των διεθνών
αγορών αλλά και υπό το πρίσµα της αλλαγής πολιτικής της Κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ.

Το έλλειµµα του 12,7% του ΑΕΠ και το χρέος των
300.000.000.000 ευρώ είναι η «ισχυρή ελληνική οικονοµία» που
µας άφησε παρακαταθήκη η Νέα ∆ηµοκρατία.

Η αναξιοπιστία µας σαν χώρα απέναντι στους ευρωπαίους
είναι η προίκα που πήραµε. Ο εφιάλτης πλέον της επιβίωσης
είναι η καθηµερινότητα του κάθε Έλληνα πολίτη, του εργάτη, του
αγρότη, του υπαλλήλου, του µικροµεσαίου επιχειρηµατία. Επι-
τακτική είναι λοιπόν η ανάγκη του νοικοκυρέµατος, πρώτα απ’
όλα των δηµοσιονοµικών αλλά και η στήριξη της ανάπτυξης και
της οικονοµικής δραστηριότητας.

Αυτό κάνει ο προϋπολογισµός του 2010. Μειώνει τις πρωτο-
γενείς δαπάνες και επενδύει. Επενδύει στην υγεία στηρίζοντας
την αναβάθµιση του θεσµού του ΕΣΥ µε την πρόσληψη δύο χι-
λιάδων γιατρών και τριών χιλιάδων νοσηλευτών, αυξάνοντας τις
επιχορηγήσεις του Κέντρου Ελέγχου και Πρόληψης Νοσηµάτων,
του ΟΚΑΝΑ και των Ιδρυµάτων Πρόνοιας όπως και τις δαπάνες
για τα προγράµµατα ψυχικής υγείας, διαµορφώνοντας ένα σύ-
στηµα πρωτοβάθµιας φροντίδας σε κάθε δήµο, εφαρµόζοντας
το διπλογραφικό σύστηµα, τη λίστα φαρµάκων, το σύστηµα µη-
χανογράφησης σε όλα τα νοσοκοµεία και προωθώντας το θεσµό
της ηλεκτρονικής κάρτας υγείας.

Επενδύει στην παιδεία στηρίζοντας τις λειτουργικές ανάγκες,
προωθώντας διαρθρωτικές πολιτικές σε όλους τους τοµείς µε
στόχο την αναβάθµιση της δωρεάν τριτοβάθµιας εκπαίδευσης
και τη σύνδεσή της µε τις ανάγκες της κοινωνίας αλλά και της
αγοράς εργασίας, προωθώντας τη διαρκή επιµόρφωση των εκ-
παιδευτικών και την εύρυθµη λειτουργία όλων των σχολικών µο-
νάδων, αυξάνοντας τη χρηµατοδότηση στη σχολική µονάδα,
επεκτείνοντας τα προγράµµατα ενισχυτικής διδασκαλίας και
πρόσθετης διδακτικής στήριξης, προωθώντας την επέκταση του
ολοήµερου σχολείου και τη διά βίου εκπαίδευση, την ανάπτυξη
της έρευνας και της τεχνολογίας καθώς και την επαγγελµατική
κατάρτιση, τη δηµιουργία ενός αυτοδύναµου λυκείου και του
εθνικού απολυτηρίου, ενισχύοντας την κρατική χρηµατοδότηση
προς τη δηµόσια ανώτατη εκπαίδευση.

Επενδύει στους νέους, επιδοτώντας τις ασφαλιστικές τους ει-
σφορές και θεσπίζοντας πενταετές αφορολόγητο για µικρές επι-
χειρήσεις νέων. Στηρίζει τους ασθενέστερους µε το έκτακτο
επίδοµα αλληλεγγύης και αυξάνοντας το επίδοµα ανεργίας. Στη-
ρίζει τους αγρότες αυξάνοντας τις συντάξεις και την επιστροφή
του ΦΠΑ. σ’ αυτούς. Αυξάνει το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων δίνοντας νέα πνοή στην οικονοµία και στην αγορά εργα-
σίας,ενισχύονταςτονπεριφερειακότουχαρακτήρα,προωθώντας την
εξυγίανσή του για τον εντοπισµό έργων µη αναπτυξιακού χαρα-
κτήρα και την επιλογή κατά προτεραιότητα έργων που δηµιουρ-
γούν άµεσα θέσεις εργασίας.

∆εν είναι αυτό αλλαγή πολιτικής; ∆εν είναι αυτό υπεύθυνη πο-
λιτική απέναντι στους πολίτες αλλά και στις υποχρεώσεις µας
απέναντι στους Ευρωπαίους εταίρους;

Αγαπητοί συνάδελφοι, ο περιορισµός των δαπανών, η κατα-
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πολέµηση της φοροδιαφυγής, η συνέχιση των διαρθρωτικών µε-
ταρρυθµίσεων µε στόχο τη βελτίωση της παραγωγικότητας και
της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας, η ενίσχυση της απα-
σχόλησης και η ενδυνάµωση της κοινωνικής συνοχής αποτελούν
τις βασικές προτεραιότητες της δηµοσιονοµικής µας πολιτικής
για το 2010, όπως αυτή αποτυπώνεται στον κρατικό προϋπολο-
γισµό.

Ταυτόχρονα γίνεται η αναµόρφωση του ΕΣΠΑ για την επί-
σπευση, απλοποίηση και αποκέντρωση όλων των διαδικασιών
υλοποίησης τόσο των τοµεακών όσο και των περιφερειακών προ-
γραµµάτων για τη διασύνδεση και τη συνέργεια µεταξύ τους
ώστε κατά την κατάρτιση των τοµεακών προτάσεων να λαµβά-
νονται υπ’ όψιν οι περιφερειακές προτεραιότητες και αντιστρό-
φως, για το στρατηγικό αναπροσανατολισµό τους σε δράσεις
«πράσινης» ανάπτυξης, νέων θέσεων εργασίας και κοινωνικής
συνοχής.

Μαζί µε µια σειρά µέτρων για την τόνωση της αγοράς και την
αναθέρµανση της οικονοµίας στηρίζουµε τις µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις, τη «ραχοκοκαλιά» της ελληνικής οικονοµίας. Αξιοποι-
ώντας νέα χρηµατοδοτικά «εργαλεία», αναπροσαρµόζοντας και
ενισχύοντας το ΤΕΜΠΜΕ, ρυθµίζοντας ληξιπρόθεσµες οφειλές
και προωθώντας αλλαγές στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ» στηρίζουµε την επι-
χειρηµατικότητα, την ανταγωνιστικότητα, την εξωστρέφεια, µει-
ώνουµε δραστικά τη γραφειοκρατία και ενισχύουµε τα κίνητρα
για έρευνα και καινοτοµία δίνοντας έµφαση στην «πράσινη» επι-
χειρηµατικότητα.

Παίρνουµε µέτρα για τη διασφάλιση του υγιούς ανταγωνισµού
αναβαθµίζοντας και ενισχύοντας την Επιτροπή Ανταγωνισµού και
θεσµοθετώντας ειδική αντιµονοπωλιακή αρχή, όπως επίσης και
µέτρα υπέρ της προστασίας του καταναλωτή από τις τράπεζες
ώστε να στηριχθεί το οικογενειακό εισόδηµα των µεσαίων και χα-
µηλών στρωµάτων.

Όλα αυτά, αγαπητοί συνάδελφοι, θα δώσουν στη χώρα µας τη
δυνατότητα να φύγει από το τέλµα στο οποίο µας έβαλαν οι κυ-
βερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας, να µπει ξανά σε τροχιά ανά-
πτυξης και να ανακτήσει τη θέση που της αξίζει στην Ευρώπη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την κ.
Τσιαούση.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας στο Νοµό Μαγνησίας, κ. Απόστολος Νάνος.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και µε
το νέο προϋπολογισµό συνεχίζεται η πεπατηµένη των προηγού-
µενων χρόνων, που είναι αποτέλεσµα της πολιτικής των κυβερ-
νήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, οι οποίες
ακολουθούν µε ευλάβεια τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, µιας πολιτικής που στόχο έχει την παραπέρα συγκέντρωση
κεφαλαίων και παραγωγής σε όλο και λιγότερα χέρια.

Γι’ αυτό και δεν πρέπει να απορούν οι µικροί έµποροι και οι
επαγγελµατίες που εκτοπίζονται από την αγορά µέσα από τη γι-
γάντωση των πολυεθνικών –super market, πολυκαταστήµατα για
ρούχα, για παιχνίδια, για εργαλεία- και οδηγούνται στο περιθώ-
ριο.

Η πολιτική αυτή εφαρµόζεται χρόνια τώρα και πριν την καπι-
ταλιστική κρίση. Με τη Συνθήκη του Μάαστριχτ µπήκαν τα θεµέ-
λια της εξάρθρωσης των επαγγελµατοβιοτεχνών. Απλώς τώρα,
µε την καπιταλιστική κρίση επιδεινώνεται.

Οι µικρές επιχειρήσεις βιώνουν πιο έντονα τις συνέπειες αυτής
της κρίσης. Όλο και πιο πολλοί αυτοαπασχολούµενοι και µικρο-
επαγγελµατίες συνειδητοποιούν τον εµπαιγµό και τα «κροκοδεί-
λια δάκρυα» για τη ραχοκοκαλιά της οικονοµίας, όπως την
αποκαλούν η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, ότι τίποτα καλό δεν
τους περιµένει µε τις πολιτικές τους.

Αυτοδιαψεύστηκε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε το
πρόγραµµα της χρηµατοδότησης, το γνωστό ΤΕΜΠΜΕ, γιατί οι
µόνοι ωφεληµένοι ήταν αυτοί που είχαν σηµαντικά κέρδη τα
προηγούµενα χρόνια και όχι αυτοί που είχαν πραγµατική ανάγκη
χρηµατοδότησης για να αντέξουν τη µείωση της πτώσης του τζί-
ρου, των ακάλυπτων επιταγών, των χρεών προς τα ασφαλιστικά
ταµεία, την εφορία. Και φυσικά ωφεληµένοι βγήκαν οι τραπεζίτες

µε τα υπέρογκα, υψηλά επιτόκια που τους δάνεισαν.
Και πάλι, όµως, και η νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε το πρό-

γραµµα «ρύθµιση των χρεών» βάζει στο ίδιο τσουβάλι αυτούς
που έχουν πραγµατικά ανάγκη µε τους µεγάλους. ∆ιατηρεί την
επαίσχυντη προσωποκράτηση µόνο για φυσικά πρόσωπα. Αλώ-
βητες, φυσικά, µένουν οι ανώνυµες εταιρείες.

Τώρα καταλαβαίνουν οι µικροί βιοτέχνες τις συνέπειες της
ιδιωτικοποίησης των βιοτεχνικών πάρκων τα οποία κατασκευά-
ζονται, που εκτός του ότι είναι ανεπαρκή, είναι και πανάκριβα και
απευθύνονται σε µεσαίες επιχειρήσεις, έχοντας τη δαµόκλειο
σπάθη της έξωσης λόγω της αλλαγής χρήσης από τους δήµους
και αναγκάζονται σε υπέρογκους δανεισµούς µε αβέβαιο το µέλ-
λον της επιβίωσης των επιχειρήσεών τους.

Το ίδιο συνέβη και µε τα φορολογικά. Εκτός των εργαζοµένων
και των συνταξιούχων, οι επαγγελµατοβιοτέχνες ήταν πάντα στο
στόχαστρο της φορολογικής αφαίµαξης διαχρονικά, πότε µε την
περαίωση από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, πότε µε
τη συνάφεια από το ΠΑΣΟΚ και τα αντικειµενικά κριτήρια.

Το ίδιο συµβαίνει και µε το ασφαλιστικό, όπου εκτός των ερ-
γαζοµένων και των συνταξιούχων, αντίστοιχο πρόβληµα αντιµε-
τωπίζουν και οι επαγγελµατοβιοτέχνες.

Τα στοιχεία που έχουν δηµοσιευθεί, είναι πέρα για πέρα ξεκά-
θαρα. Έλλειµµα υπάρχει και σ’ αυτόν τον κλάδο της σύνταξης
που ανέρχεται στο 12,6% των εξόδων και στον κλάδο της ασθέ-
νειας στο 6,2%. Για κάθε ασφαλισµένο αντιστοιχεί έλλειµµα 644
ευρώ για τον κλάδο σύνταξης και 97 ευρώ για τον κλάδο ασθέ-
νειας.

Σύµφωνα και µε το νέο προϋπολογισµό του 2010 -που αναµέ-
νεται να δοθούν για το τελευταίο δίµηνο 250.000.000 έως
300.000.000 ακόµα για να γίνει αποδεκτή η πληρωµή του δώρου
των Χριστουγέννων- το ποσό των 600.000.000 µπορεί να καλύ-
ψει µόνο το 50% των αναγκών του 2009.

Βέβαια, και τα αποθεµατικά του ταµείου των Εµπόρων είναι
στο µηδέν. Έχουν εξανεµιστεί. Βασικές αιτίες ήταν ο δανεισµός
στις τράπεζες µε µηδενικά επιτόκια, που τα έριξαν στο Χρηµατι-
στήριο -ο ίδιος λόγος µε τα αποθεµατικά των εργαζοµένων και
των συνταξιούχων- η ενοποίηση των ταµείων που ενσωµάτωσε
τα προϋπάρχοντα ελλείµµατα στο ενιαίο ταµείο, µε αποτέλεσµα
αυτά να διαιωνίζονται. Και βέβαια µε τους νόµους της Νέας ∆η-
µοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, όπου καταργήθηκε η κρατική επιχο-
ρήγηση στους παλαιούς ασφαλισµένους, πριν το 1992, η οποία
προηγουµένως βρισκόταν στο 40%.

Συµπερασµατικά -γιατί βλέπω ότι ο χρόνος πιέζει- αξία έχει να
παραθέσουµε τα συµπεράσµατα αυτής της αναλογιστικής µελέ-
της. Η ετήσια αύξηση των ποσοστών των ασφαλιστικών κατηγο-
ριών -µεγαλύτερα αυτά της εισοδηµατικής πολιτικής της
Κυβέρνησης και του ετήσιου πληθωρισµού- έχουν ως αποτέλε-
σµα τη βελτίωση της ρευστότητας βραχυχρόνια και της κάλυψης
των οργανικών ελλειµµάτων, αλλά ταυτόχρονα την αύξηση του
αναλογιστικού ελλείµµατος και τη διαφοροποίηση των συντά-
ξεων µεταξύ των συνταξιούχων και την ηµεροµηνία συνταξιοδό-
τησης.

Ουσιαστικά, η κάλυψη αυτή του αναλογιστικού ελλείµµατος
δεν δύναται να επιτευχθεί µε αύξηση των εισφορών και µείωση
των παροχών λόγω του µεγάλου ύψους που αναδεικνύεται µέσω
του αναλογιστικού ισοζυγίου και την αναγκαιότητα χρηµατοδό-
τησης του οργανισµού.

Γι’ αυτό το λόγο χρειάζεται να καταργηθεί το προεδρικό διά-
ταγµα 258/2005 και όλων των αντιασφαλιστικών νόµων, η κοινω-
νική ασφάλιση να είναι δηµόσια και καθολική µε κρατική
επιχορήγηση κατά 2/3 και κατά 1/3 από τους ασφαλισµένους.

Αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς λέµε καθαρά ότι µέσα από αυτή
την κρίση, αν δεν πάρουν τα µέτρα τους οι πολύ µικρές επιχει-
ρήσεις και οι αυτοαπασχολούµενοι, θα έχουµε µία νέα επιτά-
χυνση µαζικών χρεοκοπιών, µία νέα επιτάχυνση συγκέντρωσης
της αγοράς. Και η διέξοδος δεν είναι απλά και µόνο να «χαϊδεύ-
ουµε» τα αυτιά των αυτοαπασχολούµενων και των πολύ µικρών
επιχειρήσεων ότι αποτελούν, δήθεν, τη ραχοκοκαλιά της οικο-
νοµίας. ∆εν µπορεί να είσαι και µε το µεγάλο κεφάλαιο και µε τις
πολύ µικρές επιχειρήσεις.

Τα στοιχεία που δηµοσιεύτηκαν αυτές τις µέρες είναι καθορι-
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στικά. Τρία δισεκατοµµύρια ευρώ είναι οι ακάλυπτες επιταγές
των αυτοαπασχολούµενων και των µικρών επιχειρήσεων, τερά-
στια τα κέρδη των πολυκαταστηµάτων, που προέρχονται από τη
µείωση του τζίρου της αγοράς που έχουν κερδίσει από τις µικρές
επιχειρήσεις.

Εµείς λέµε ότι είναι δύο οι δρόµοι που ανοίγονται µπροστά και
οι αυτοαπασχολούµενοι έχουν συµφέρον να συµπαραταχθούν
µε τους εργαζόµενους, τα λαϊκά στρώµατα της πόλης και της
υπαίθρου και να αντιπαλέψουν αυτή την ευρωενωσιακή πολιτική,
να αντιπαλέψουν τα κόµµατα που τη στηρίζουν και να διεκδική-
σουν τους άµεσους στόχους πάλης όσον αφορά το ωράριο, τη
φορολογία, την επαγγελµατική στέγη, τη χρηµατοδότηση, την
κοινωνική ασφάλιση.

Αλλά βέβαια αυτοί οι στόχοι και οι αγώνες τους να έχουν σαφή
προσανατολισµό, ενάντια δηλαδή στα µονοπώλια και την ασυ-
δοσία των πολυεθνικών, στο πλαίσιο µίας άλλης προοπτικής, που
ουσιαστικά θα οδηγήσει στην κοινωνικοποίηση των βασικών και
συγκεντρωµένων µέσων παραγωγής, θα οδηγήσει στον παρα-
γωγικό συνεταιρισµό για τις πολύ µικρές επιχειρήσεις σε διάφο-
ρους κλάδους της οικονοµίας. Έτσι µπορεί να έχει ο αγώνας
προοπτική και αποτέλεσµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Νάνο και για την ακρίβεια του χρόνου του.
Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Βούρος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη

Β’ Αθηνών.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είχα σηµειώσει τρία-τέσσερα πράγµατα για την αρχή αυτής

της τοποθέτησής µου, αλλά αυτά που άκουσα τελευταία οµο-
λογώ ότι µε οδηγούν στο να ξεκινήσω κάπως αλλιώς.

Ακούστηκε προηγουµένως από εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµο-
κρατίας η περίφηµη φράση που έγραψε ο Σαίξπηρ στον Άµλετ
«Λόγια, λόγια, λόγια…». Είναι καταπληκτικό, αλλά για άλλη µία
φορά η Νέα ∆ηµοκρατία παρουσιάζει το άσπρο, µαύρο! Είναι
κάτι που θα µπορούσαµε να πούµε εµείς, αυτό το περίφηµο:
«Λόγια, λόγια, λόγια…», τουλάχιστον για τα τελευταία έξι χρόνια
της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και να θυµίσω, βέ-
βαια, ότι στο τέλος αφανίζονται όλοι οι ήρωες: ο Κλαύδιος, η
Γερτρούδη, ο Οράτιος, ο Άµλετ, η Οφηλία.

∆εν θα µοιράσω εγώ τους ρόλους στη Νέα ∆ηµοκρατία. Ας
τους µοιράσουν µόνοι τους…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
…αλλά είναι σίγουρο ότι τουλάχιστον δεν πρόλαβαν να αφα-

νίσουν τη χώρα.
Ακούστηκε, επίσης, κάτι άλλο σχετικά µε ότι είµαστε ήδη ογδό-

ντα ηµέρες στην Κυβέρνηση και πώς αισθανόµαστε. Συνειδητο-
ποιείστε ότι είστε στο ρόλο του κοµπάρσου και εκεί θα µείνετε.
Μάθετε τα λόγια των κοµπάρσων. Οι πρωταγωνιστές αυτή τη
στιγµή είναι άλλοι. Είναι αυτοί που είναι εδώ και είναι προορι-
σµένοι να αλλάξουν τα όρια του πεπρωµένου. Είναι αυτοί που
είναι εδώ για να αλλάξου το ρου της ιστορίας. Και φυσικά είµα-
στε εµείς.

Ακούστηκε, επίσης, κάτι σχετικά µε µία φράση του κυρίου
Υπουργού, δηλαδή ότι λεφτά υπάρχουν, αλλά δεν είναι στα τα-
µεία. Φυσικά δεν είναι στα ταµεία. Και δεν είναι δυστυχώς εδώ ο
Υφυπουργός Τουρισµού της προηγούµενης κυβέρνησης για να
τον ρωτήσω πού πήγαν 135.000.000 ευρώ τα τελευταία δύο χρό-
νια µε τα οποία έπρεπε να πληρώσουµε όλες τις πύλες προβολής
του ελληνικού τουρισµού στο εξωτερικό. Γιατί κατάσχονται τα
γραφεία από την Κίνα µέχρι την άλλη άκρη του πλανήτη από
τους τοπικούς παράγοντες; Γιατί δεν έχουν πληρωθεί ακόµη και
οι εταιρείες ταξί που ήταν συµβεβληµένες για να µεταφέρουν τις
εξέχουσες προσωπικότητες και παρουσιάζουν ανεξόφλητα τι-
µολόγια; Πού είναι αυτά τα 135.000.000 ευρώ; Φυσικά όχι στα
ταµεία.

Αγνοήσατε, αγνοείτε ακόµη και τώρα, τη βούληση και την αγα-
νάκτηση του ελληνικού λαού, ξεχνώντας ακόµα και σήµερα να
πείτε την αλήθεια, να παραδεχθείτε τα έργα και τις ηµέρες σας
και να δείτε πως εσείς είστε αυτοί που φέρατε τη χώρα σ’ αυτή
την κατάσταση. ∆εν ανακαλύπτω τον τροχό µε αυτό που λέω –
προς Θεού!

Αποτύχατε και ως κυβέρνηση µε τις αδιέξοδες πολιτικές σε
όλους τους τοµείς και φέρατε τον ελληνικό λαό σε απόγνωση.
Οδηγήσατε την Ελλάδα στο ναδίρ της αξιοπιστίας στην Ευρώπη,
αλλά και διεθνώς.

Να πούµε, όµως, εδώ και µία αλήθεια. Ας φροντίσουµε να προ-
ωθήσουµε αυτές τις πολιτικές που θα δηµιουργήσουν το κατάλ-
ληλο ανάστηµα στη χώρα, έτσι ώστε αναφορικά µε αυτό που
λέχθηκε προχθές, πριν µια βδοµάδα από τον Πρωθυπουργό, σχε-
τικά µε τις απειλές περί εθνικής κυριαρχίας –ξέρουµε όλοι ότι
είναι αλήθεια, είναι γεγονός αυτό- να κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν
για να µπορέσουµε να ξανασηκώσουµε το κεφάλι της χώρας, να
µπορούµε να τους πούµε, εγγυηθείτε τα σύνορά µας σε σχέση
µε τη φίλη µας και σύµµαχο Τουρκία, έτσι ώστε να µειωθούν τα
κονδύλια για τον εξοπλισµό, προκειµένου να εξοφληθούν τα
χρέη πιο γρήγορα. Εκεί οδηγεί αυτή η πολιτική του ΠΑΣΟΚ, στο
να ξανασηκώσουµε το κεφάλι µας, πολιτική που εκφράζεται και
µέσα από τον προϋπολογισµό.

Στο συνολικό σχέδιο που καταθέσαµε για τη χώρα, ο προϋπο-
λογισµός του 2010 καταρτίστηκε σε δυσµενείς οικονοµικές συν-
θήκες και σε περιορισµένο και µετριασµένο χρόνο. Πρόκειται για
ένα βήµα εξόδου από την κρίση, είναι ένα βήµα µετάβασης σε
µία νέα κατάσταση νοικοκυρέµατος της οικονοµίας και ανάτα-
ξης του κράτους.

Ο προϋπολογισµός του 2010 αποτελεί µία προσπάθεια να βγει
η χώρα από την κρίση µε διαφανή και ξεκάθαρα στοιχεία που θα
διασφαλίσουν την αξιοπρέπεια της χώρας, µε αλλαγές στη δια-
χείριση των δηµόσιων οικονοµικών, τη φορολόγηση και την οι-
κονοµία. Κάτι που εσείς της προηγούµενης κυβέρνησης δεν
κάνατε ποτέ. Σε ένα πράγµα ήσασταν συνεπείς. Στο να αναθεω-
ρείτε συνεχώς τους Προϋπολογισµούς σας.

Μέσα, λοιπόν, απ’ αυτόν τον πρώτον προϋπολογισµό της Κυ-
βέρνησης υλοποιούµε τη δέσµευσή µας να στηρίξουµε τα χα-
µηλά και µεσαία εισοδήµατα και τους ασθενέστερους.

Είναι γεγονός πως παραλάβαµε, από τη χειρότερη κυβέρνηση
της χώρας µετά τη Μεταπολίτευση, µία Ελλάδα σε «έκτακτη ανά-
γκη». Παραλάβαµε την Ελλάδα των εκατό χιλιάδων νέων ανέρ-
γων, των πελατειακών σχέσεων και των εκλεκτών, όπου το
δικαίωµα στις ίσες ευκαιρίες, το δικαίωµα στην εργασία και την
αξιοπρέπεια, έχασε κάθε έννοια.

Τα στοιχεία, παρ’ όλη την προσπάθεια να τα παραποιήσατε
µέχρι και πριν λίγες µέρες, αποκαλύπτουν την αλήθεια. Εκτρο-
χιασµός του ελλείµµατος, δηµοσιονοµικός εκτροχιασµός που
οφείλεται επίσης στην ανεξέλεγκτη αύξηση των πρωτογενών δα-
πανών. Είχαµε, όµως, και αύξηση του ελλείµµατος του Προ-
γράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων, όχι γιατί ενισχύθηκε το
Πρόγραµµα των ∆ηµοσίων Επενδύσεων και έγιναν έργα στην πε-
ριφέρεια, αλλά γιατί η Κυβέρνηση φάνηκε ανίκανη να απορρο-
φήσει τους ευρωπαϊκούς πόρους.

Το ξέρετε ότι σχετικά µε το ∆’ ΚΠΣ δεν έχουµε ούτε 1 ευρώ για
τον πολιτισµό, κάτι που µε καίει και µε αφορά άµεσα; ∆εν απορ-
ροφήσατε ούτε τα κονδύλια που αφορούν τα αυτονόητα. Τα νού-
µερα είναι στη διάθεσή σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το οικονοµικό πρόβληµα είναι
πρωτίστως πρόβληµα πολιτικό. Η Νέα ∆ηµοκρατία κατασπατά-
λησε πόρους και έκανε τη διαπλοκή και τη διαφθορά το «καρκί-
νωµα» που ώθησε τη χώρα σε παρατεταµένη παρακµή.

Να πούµε εδώ ότι αυτό το περίφηµο σύνδροµο, που οδήγησε
τους πολίτες να πιστεύουν πως στην πολιτική όλα πωλούνται και
όλα αγοράζονται, είναι δικό σας δηµιούργηµα. Αυτό θα το απο-
δοµήσουµε.

Σήµερα, κινούµαστε µε σχέδιο, ταχύτητα και αποφασιστικό-
τητα, για να δοθούν δίκαιες λύσεις στα εκατοντάδες προβλήµατα
που κληρονοµήσαµε. Η κρίση δεν µπορεί να είναι άλλοθι για µία
νέα άδικη αναδιανοµή του πλούτου και την αποδυνάµωση των
εργασιακών σχέσεων. Το αντίθετο. Θα προχωρήσουµε άµεσα σε
ανατροπές, ακόµα και αν αυτές θίγουν µικροσυµφέροντα και βο-
λεµένους.

∆εν πρόκειται για σκληρά µέτρα. Παίρνουµε δίκαια µέτρα και
κάνουµε ανατροπές, που η ελληνική κοινωνία αναζητά εδώ και
χρόνια.

Προχωράµε την οικονοµία µπροστά, κάνουµε ένα ελπιδοφόρο
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βήµα για τον Έλληνα πολίτη και ιδιαίτερα για τον αδύναµο, αφού
ο ποϋπολογισµός προβλέπει την αύξηση των δαπανών για την
εκπαίδευση, το έκτακτο επίδοµα αλληλεγγύης, την αύξηση επι-
στροφής ΦΠΑ για τους αγρότες, τις προσλήψεις σε νοσηλευτικό
προσωπικό, την αύξηση του επιδόµατος ανεργίας και την αύξηση
των αγροτικών συντάξεων. Θα µπορούσα να αναφέρω όλα αυτά
που αναφέρθηκαν και από τους προηγούµενους συναδέλφους,
αλλά δεν θέλω να σας κουράσω.

Θα τελειώσω µε ένα ακόµη θέµα, που έχει σχέση µε το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδος. Ειλικρινά, απορώ πώς η νοοτροπία
αυτής της µικρογραφειοκρατικής αντίληψης, αυτής της «θεολο-
γικής» προσκόλλησης, εξακολουθεί και διακατέχει αυτό το ιστο-
ρικό κόµµα. Ο τρόπος αυτός δεν οδηγεί πουθενά. Ο τρόπος µε
τον οποίο συµπεριφέρεστε ως Αντιπολίτευση, θα οδηγήσει αυτό
το ιστορικό κόµµα, να γίνει ένα απόκοµµα της πολιτικής ιστορίας
του τόπου.

Το κόκκινο χρώµα που αφορά το σύµβολό σας που είναι η ση-
µαία, το κόκκινο χρώµα στο αστέρι του Τσε Γκεβάρα, το κόκκινο
χρώµα του Γοργοπόταµου, της Αλαµάνας, θα έπρεπε να βάφει
και τα µάγουλά σας, στο χρώµα της ντροπής, για τον τρόπο µε
τον οποίο συµπεριφέρεστε!

Να είστε καλά, ευχαριστώ. Ψηφίζω υπέρ του προϋπολογισµού,
βέβαια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν υπάρχει προσω-

πικό, κύριε Τζέκη. ∆εν αναφέρθηκε προσωπικά σε σας.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Υπάρχει, όταν λέει ότι «Πρέπει να κοκκι-

νίσω από ντροπή, γιατί είµαι κοµουνιστής…»
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε

Τζέκη δεν έχετε τον λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Θα πρέπει να ντρέπονται εκείνοι που είναι

υπηρέτες των κεφαλαιοκρατών! Και µιλάτε για πολιτισµό, όταν
τον πολιτισµό τον έχετε εκχωρήσει στα µεγάλα συµφέροντα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε
Τζέκη, δεν έχετε το λόγο!

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όσο για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας, θα πρέπει να ξέρουν όλοι του ΠΑΣΟΚ ότι εµείς, αυτά που πι-
στεύουµε, δεν θα τα εκχωρήσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην κάνετε κατά-
χρηση, κύριε Τζέκη, της ανοχής των συναδέλφων.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Όχι, αλλά δεν δέχοµαι να µου λέει ότι πρέ-

πει να κοκκινίζουν τα µάγουλά µας από ντροπή!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ.

Μπούρας Αθανάσιος, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στην
Περιφέρεια Αττικής.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ και όλοι εσείς σε όλη αυτήν τη διαδικασία,
εγκλωβισµένοι στις ανέφικτες προεκλογικές υποσχέσεις και στην
έλλειψη ολοκληρωµένου και ρεαλιστικού προγράµµατος εξόδου
από τη µεγαλύτερη παγκόσµια οικονοµική κρίση, που πλήττει
ασφαλώς και την Ελλάδα, καταφεύγει σε τεχνητή διόγκωση του
ελλείµµατος το 2009, γεγονός που επηρεάζει καταλυτικά την πι-
στοληπτική ικανότητα της χώρας µας από όλους τους οίκους
αξιολόγησης. Έτσι, προκειµένου να δηµιουργήσει άλλοθι για να
ξεπεράσει την προεκλογική της υποσχεσιολογία, φουσκώνει το
έλλειµµα του 2009 για να δείξει µείωση το 2010. Ο γενικός ειση-
γητής µας κ. Κεφαλογιάννης, αλλά και αρκετοί συνάδελφοι από
τη Νέα ∆ηµοκρατία, κατέθεσαν αναλυτικό πίνακα και έδωσαν συ-
γκεκριµένη απάντηση, κύριε Υπουργέ -όχι αφορισµούς- στα νού-
µερα που κατατέθηκαν, η οποία δεν δίδεται από την Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένα-ένα νούµερο. Σας δώσανε
πίνακα, στον πίνακα να πείτε σειρά πρώτη, δεύτερη, τρίτη, τέ-
ταρτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλο αυτόν τον καιρό γίνεται µία
συστηµατική προσπάθεια από την πλευρά της Κυβέρνησης µη-
δενισµού και ισοπέδωσης των πάντων. Σαν η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας να µην έκανε τίποτα.

Η κυβέρνησή µας τα τελευταία χρόνια έκανε σηµαντικό έργο.
Οι πολίτες, όµως, δεν καταδίκασαν αυτό το έργο, θα σας το πω,

αλλά ορισµένες συµπεριφορές και πρακτικές.
Αλήθεια, δεν είναι η δική µας κυβέρνηση που ολοκλήρωσε την

Εγνατία Οδό;
Ο Μαλιακός δεν έγινε σύγχρονος αυτοκινητόδροµος; Τριπλα-

σίασε η κυβέρνησή µας τους ελληνικούς αυτοκινητόδροµους,
που προχώρησε τους δρόµους ανάπτυξης, Κόρινθος-Τρίπολη,
Καλαµάτα-Σπάρτη, Κόρινθος-Πάτρα-Πύργος-Τσακώνα, Ε65,
Λαµία-Εγνατία Οδός µέσω Θεσσαλίας, Ιόνια Οδός και ένα σωρό
άλλα τα οποία δεν έχω χρόνο να αναφέρω. ∆ιπλασίασε το µετρό
και τις «πράσινες» µεταφορές στην Αττική, προχώρησε ταχύτατα
το µετρό της Θεσσαλονίκης ..

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Μπούρα, µισό

λεπτό.
Παρακαλώ τους κυρίους συναδέλφους, αυτήν την ώρα να µην

ενοχλούν τον οµιλητή.
Ο οµιλητής έχει την ευθύνη αυτών που λέει. Παρακαλώ να

ακούτε, όπως σας ακούν και εσάς.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: …και να απαντήσετε σε αυτά που

λέω. Αλλά να κρατηθεί και ο χρόνος, κύριε Πρόεδρε.
Προχώρησε ταχύτατα το µετρό της Θεσσαλονίκης, το βλέ-

πουν οι Θεσσαλονικείς.
Αναβαθµίσαµε ριζικά όλο το εθνικό οδικό δίκτυο, καθώς και

πολλά λιµάνια, πολλά αεροδρόµια.
Ακόµα προετοιµάσαµε και δηµοπρατήσαµε νέα σηµαντικά

έργα που εσείς τώρα τα ακυρώνετε, για παράδειγµα τους νέους
αυτοκινητόδροµους της Αττικής, το νέο αεροδρόµιο στο Καστέλι
στην Κρήτη και άλλα πολλά. Ένα δίκτυο νοσοκοµείων, κέντρων
υγείας, κοινωνικών υποδοµών, σχολικών κτηρίων. Άραγε δεν
γνωρίζετε το πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑ» που βελτίωσε σηµαντικά τη
ζωή στην ύπαιθρο; Σηµαντική είναι η προσφορά –πρέπει να το
ξέρουν οι συνάδελφοι που είναι από τη Θεσσαλία, του προ-
γράµµατος «ΠΙΝ∆ΟΣ» και άλλων ειδικών αναπτυξιακών προ-
γραµµάτων σε πολλούς νοµούς της χώρας.

Ολοκληρώσαµε µε επιτυχία το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης
2000-2006, αφού το παραλάβαµε στο 18% στον πέµπτο χρόνο
της υλοποίησής του. Σας υπενθυµίζω δε ότι το 2004 επιβλήθηκε
στη χώρα µας από την Ευρωπαϊκή Ένωση δηµοσιονοµική διόρ-
θωση ύψους 1.000.000.000 ευρώ σε κοινοτική συνδροµή. Πρό-
κειται για το µεγαλύτερο ποσό που έχει επιβληθεί σε
κράτος-µέλος ως πρόστιµο ενώ αρχικά η Ευρωπαϊκή Ένωση
ήθελε να επιβάλει 1.000.000.000 ευρώ επιπλέον. Όµως η κατα-
βολή του αποφεύχθηκε µετά από σκληρές διαπραγµατεύσεις της
κυβέρνησής µας.

Όσον αφορά το ΕΣΠΑ στην έναρξη κάθε προγραµµατικής πε-
ριόδου συγχρηµατοδοτούµενων δράσεων παρουσιάζεται το φαι-
νόµενο της χρονικής επικαλύψεως. Πρόκειται για µια περίοδο
δύο-τριών ετών που είναι κοινή και αφορά στην προηγούµενη και
στην επόµενη διαχειριστική περίοδο. Κατ’ αυτή την περίοδο
2007-2009 δεν σταµάτησε η διαδικασία έγκρισης και εκτέλεσης
νέων έργων µε τη διαδικασία της στρατηγικής υπερδέσµευσης
του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης η οποία σε κάποια προ-
γράµµατα φθάνει και το 20%, γεγονός που δίνει τη δυνατότητα
υλοποίησης έργων που εντάσσονται στη συνέχεια στο ΕΣΠΑ.

Ένα µέρος των υποχρεώσεων του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στή-
ριξης που προκύπτει από την υπερδέσµευση αποτελούν υπο-
χρεώσεις του ΕΣΠΑ. Υπάρχουν δύο κατηγορίες έργων της
µεταβατικής περιόδου που εντάσσονται στο ΕΣΠΑ. Η πρώτη κα-
τηγορία αφορά έργα γέφυρες που υλοποιούνται σε δύο προ-
γραµµατικές περιόδους γιατί είναι µεγάλα έργα. Για παράδειγµα
νότιος οδικός άξονας Κρήτης, προαστιακός Αττικής, Αερολιµέ-
νας Θεσσαλονίκης, υποθαλάσσια αρτηρία Θεσσαλονίκης.

Η δεύτερη κατηγορία αφορά σε έργα που ξεκίνησαν οι πλη-
ρωµές τους µετά την 1 Ιανουαρίου 2007 και τα οποία βρίσκονται
σε εξέλιξη. Είναι συµβατά µε το ΕΣΠΑ. Η παραπάνω πρακτική
είναι συνήθης σε όλες της χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
είχε εφαρµοστεί εξαντλητικά και κατά τη µετάβαση από το Β’
Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.
Συγκεκριµένα τότε πάνω από τρεις χιλιάδες έργα -τα έχω στη
διάθεσή µου- προϋπολογισµού πάνω από 8.000.000.000 ευρώ,
που είχαν ενταχθεί µέχρι 30-6-2002 –το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στή-
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ριξης άρχισε το 2000- στο Β’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης µε τη
διαδικασία της υπερδέσµευσης πέρασαν στο Γ’ Κοινοτικό Πλαί-
σιο Στήριξης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλήθεια είναι εντελώς διαφο-
ρετική. Η χώρα µας είναι µία από τέσσερις πρώτες χώρες που
εγκρίθηκε µέσα σε δύο µήνες το ∆εκέµβριο του 2008 το σύστηµα
διαχείρισης του ΕΣΠΑ. Το ΕΣΠΑ προχωρά µε ικανοποιητικούς
ρυθµούς. Πάνω από το 50% των προσκλήσεων για ένταξη έργων
έγιναν στο ΕΣΠΑ, γεγονός το οποίο αναγνώρισε και η καινούρια
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµίας, αλλά και του ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε. Υπάρχει δελτίο Τύπου της κ. Κατσέλη και του κ. Ρέππα.

Επιπλέον, τα µεγάλα έργα- γέφυρες που συνεχίζονται στο
ΕΣΠΑ έχουν προϋπολογισµό περίπου 7.000.000.000 ευρώ. Πρέ-
πει να τονίσω επίσης ότι προχωρήσαµε και δεν ξέρω αν εσείς δεν
το βλέπετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε διέκοψαν επα-
νειληµµένως.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας έδωσα ήδη ένα
λεπτό περισσότερο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Προχωρήσαµε το µεγαλύτερο πρό-
γραµµα ενίσχυσης του εµπορίου, του τουρισµού, της µεταποίη-
σης των υπηρεσιών και των επαγγελµατιών που τρέχει αυτή τη
στιγµή –το βλέπετε σε όλες τις τράπεζες- ύψους 1,3 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ.

Πρέπει να σας πω ότι µε στοιχεία από τις 7 Σεπτεµβρίου 2009,
η χώρα µας είναι πέµπτη –την κατατάσσει η Ευρωπαϊκή Ένωση-
µέσα στις εισπράξεις από τα διαρθρωτικά ταµεία. Το καταθέτω
για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Μπούρας κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτή είναι η αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Προσπα-
θήστε να κτίσετε σε όσα σας παραδώσαµε και να ξεφύγετε από
την απραξία.

Εµείς, αγαπητοί συνάδελφοι, θα σταθούµε µε υπευθυνότητα
απέναντι στην κρισιµότητα των στιγµών. Θα στηρίξουµε κάθε θε-
τική πρωτοβουλία που θα βοηθά τη χώρα µας και δεν θα λέµε σε
όλα «όχι», όπως λέγατε εσείς όλο το προηγούµενο διάστηµα,
ακόµα και στα αυτονόητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει παρατεταµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εν θεωρούµε ότι ο προϋπολογισµός του 2010, που συζητάµε,
ανταποκρίνεται…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κλείστε, κύριε συνά-
δελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: …στην κρισιµότητα της κατάστασης
και γι’ αυτό τον καταψηφίζω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε, κύριε
Μπούρα.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Βλατής, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο
Νοµό Κοζάνης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Ώρα που είναι, καλό είναι να πούµε και
κανένα αστείο, κύριε Πρόεδρε. Ακούσαµε πριν από λίγο τα έργα
και τις ηµέρες της προηγούµενης κυβέρνησης…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τέτοια ώρα όσοι περι-
µένουν, αυτό θέλουν να ακούσουν!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: ∆εν έχουµε βέβαια την πολυτέλεια, τόσο
κρίσιµα που είναι τα πράγµατα, να ασχολούµαστε µε τους αµε-
τανόητους. Καλύτερα να ασχοληθούµε µε το πρέπει να κάνουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πραγµατικότητα τελικά σή-
µερα κατισχύει της εικονικής αντίληψης για την κρισιµότητα της
κατάστασης. Αντιλαµβανόµαστε πλέον όλοι ότι η αντιµετώπιση
της κρίσης µε όρους κοινωνίας και όχι τηλοψίας και εντυπωσια-
σµού είναι όχι απλώς αδήριτη ανάγκη, αλλά όρος επιβίωσης.
Εξάλλου, πριν από λίγες ώρες ο Υπουργός των Οικονοµικών, µε
µια ασυνήθιστη για τα πολιτικά δεδοµένα ειλικρίνεια, µας περιέ-
γραψε πολύ καθαρά την κατάσταση στην οποία βρισκόµαστε.

Η περίοδος των διαπιστώσεων και εκτιµήσεων έχει παρέλθει.

Σήµερα η κοινωνία απαιτεί από εµάς µέτρα και δράσεις. Απαιτεί
κινήσεις σαφείς, ενταγµένες σ’ ένα σχέδιο, η υλοποίηση του
οποίου θα έχει αποτέλεσµα ορατό, όχι µόνο σε επίπεδο στατι-
στικών και αριθµών, αλλά στη ζωή και την καθηµερινότητα του
πολίτη.

Αυτά που ακούσαµε, πριν από λίγο, για έργα τα οποία δεν έγι-
ναν, αλλά ούτε και ξεκίνησαν ποτέ, τέλειωσαν για εµάς. Τα φαι-
νόµενα που αντιµετωπίζουµε σήµερα, αλλά και όσα
προδιαγράφονται για το µέλλον, δεν µας αφήνουν να εφησυχά-
σουµε. Ο ίδιος ο Πρωθυπουργός εξάλλου µιλάει σε κάθε ευκαι-
ρία για την ανάγκη άµεσων και αποτελεσµατικών µέτρων.

Το οικονοµικό περιβάλλον είναι ιδιαίτερα δυσµενές και οι δυ-
σκολίες που αντιµετωπίζουν οι πολίτες καθηµερινά αντικατο-
πτρίζουν την πτώση του βιοτικού τους επιπέδου, γι’ αυτό και
σήµερα περισσότερο από ποτέ απαιτείται η λήψη µιας σειράς
πολιτικών αποφάσεων, οι οποίες µπορεί να µην είναι αρεστές,
αλλά θα µπορέσουν µεσοπρόθεσµα να ανατρέψουν την απελπι-
στική οικονοµική κατάσταση στην οποία βρίσκεται η χώρα µας
και µακροπρόθεσµα να δηµιουργήσουν τις κατάλληλες προϋπο-
θέσεις για ανάπτυξη και ευηµερία.

Αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, η ελληνική κοινωνία βιώ-
νει µια κρίση πολυεπίπεδη, οικονοµική, πολιτική, κοινωνική. Τη
στιγµή που η κοινωνική συνοχή δεν αποτελεί απλώς ζητούµενο,
αλλά αναγκαίο συστατικό της εξόδου από την κρίση, εµείς βιώ-
νουµε την πλήρη διάρρηξή της κάτω από το βάρος των αυξηµέ-
νων προβληµάτων.

Ως σοσιαλιστές, λοιπόν, έχουµε χρέος να επαναφέρουµε τη
συνεκτικότητα του κοινωνικού ιστού, να διαµορφώσουµε το πλαί-
σιο και τις προϋποθέσεις για µια κοινωνία της οποίας η συνοχή
δεν βασίζεται σε φανταστικές ή θεωρητικές αιτιάσεις, αλλά σε
πραγµατικές συνθήκες.

Ζούµε σε ένα δηµοκρατικό κράτος, διεκδικούµε ένα σύγχρονο
κοινωνικό κράτος. Οφείλουµε, λοιπόν, να εξασφαλίσουµε την
ισονοµία, τη διαφάνεια, ίδια δικαιώµατα για όλους τους πολίτες,
ίσες ευκαιρίες και αναλογικές υποχρεώσεις.

Η κοινωνική συνοχή που βασίζεται στην κατακτηµένη συλλο-
γική συνείδηση πως η συµπόνια και η ελεηµοσύνη δεν αποτελούν
λύση του προβλήµατος αλλά εικονική αντιµετώπισή του, περισ-
σότερο για τον ατοµικό µας εφησυχασµό παρά για την ανακού-
φιση του συµπολίτη µας, πρέπει να είναι ο γνώµονας της
οικονοµικής πολιτικής που θα ακολουθήσουµε. Αυτό απαιτούν οι
συνθήκες και αυτό είναι η ψυχή του φετινού προϋπολογισµού.
Μας το είπε και αυτό πριν από λίγες ώρες ο αρµόδιος Υπουρ-
γός.

Η δηµοσιονοµική εξυγίανση δεν αποτελεί µόνο επιταγή των
διεθνών αγορών, αλλά κυρίως υγιή σχεδιασµό για το µέλλον. Η
κοινωνία της συνοχής, της συνευθύνης και της αντιµετώπισης
των φαινοµένων της φτώχειας µέσα σ’ ένα κλίµα ευφορίας, υπερ-
κατανάλωσης, υπερεπάρκειας, υπερπαραγωγής είναι το πραγ-
µατικό ζητούµενο. Είναι απαραίτητη προϋπόθεση για την
εφαρµογή και υλοποίηση µέτρων που θα οδηγούν µε ασφάλεια
και σιγουριά στην εξυγίανση των δηµοσίων οικονοµικών και του
χρέους.

Ο κύριος και άµεσος δηµοσιονοµικός στόχος του προϋπολο-
γισµού δεν θα µπορούσε φυσικά να είναι κανένας άλλος πέρα
από τη σηµαντική µείωση του ελλείµµατος και τη συγκράτηση
του ρυθµού αύξησης του δηµοσίου χρέους. Ωστόσο η επανεκκί-
νηση της οικονοµικής δραστηριότητας, η στήριξη των οικονοµικά
αδύναµων και της απασχόλησης των νέων και η αναδιάταξη των
δαπανών υπέρ της εκπλήρωσης κοινωνικών και αναπτυξιακών
στόχων κρίνονται εξίσου σηµαντικοί παράγοντες εξόδου της
χώρας από το τέλµα και γι’ αυτό έχουν επίσης ενταχθεί στους
στόχους του φετινού προϋπολογισµού.

Η κοινωνία εναγωνίως περιµένει, ίσως για πρώτη φορά σε τέ-
τοια ένταση και µε τέτοιο ενδιαφέρον, τα επικείµενα µέτρα, γιατί
τα «λουκέτα» και η ανεργία, η φτώχεια και η απόγνωση διαβή-
κανε το κατώφλι µας και κανένας δεν πείθεται πια µε «πυροτε-
χνήµατα» και θορύβους. Απαιτούν έργο κι εµείς καλούµαστε να
το αποδεικνύουµε κάθε λεπτό µε τις αποφάσεις µας. Έτσι αι-
σθανόµαστε ως Βουλευτές προσκείµενοι στο κυβερνών κόµµα.
Βαριά την ευθύνη στις πλάτες µας.
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Εκείνο που, κατά τη γνώµη µου, είναι απολύτως αναγκαίο σή-
µερα είναι το να στηριχθεί η περιφέρεια. Και στήριξη της περι-
φέρειας σηµαίνει να κινηθούν τα επιχειρησιακά προγράµµατα
της κάθε περιφέρειας άµεσα, γιατί θα «κινητοποιήσουν» πόρους,
θα «αφυπνίσουν» τις περιφερειακές αγορές και τελικά θα συ-
ντηρήσουν σ’ ένα ανεκτό επίπεδο την κοινωνική συνοχή.

Τα φαινόµενα της φτώχειας στην περιφέρεια δεν αφορούν
τους χωροταξικά αποµονωµένους και αποκλεισµένους από την
κοινή θέα. Στην περιφέρεια η φτώχεια δεν περιορίζεται σε γει-
τονιές-«θύλακες» απελπισίας και ανέχειας. Είναι αισθητή παντού.

Η περιφέρειά µου, η Περιφέρεια της ∆υτικής Μακεδονίας, βρί-
σκεται σε κρίση, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι. Τα στοι-
χεία είναι αποκαλυπτικά. Από την τέταρτη θέση που βρισκόταν
στο ΑΕΠ -κατά κεφαλήν- το 2002, σήµερα κατρακύλησε στην εν-
δέκατη θέση. Όλοι οι δείκτες βρίσκονται σε ελεύθερη πτώση. Το
ισοζύγιο εγγραφών-διαγραφών επιχειρήσεων από -83 που ήταν
το 2004 έφθασε σήµερα στο -1.095. Και είµαστε ίσως η µοναδική
περιφέρεια µε αρνητικό πρόσηµο στο δείκτη αυτό. Αν σκεφθεί
κανείς ότι η περιφέρειά µας είναι η κατεξοχήν παραγωγός ενέρ-
γειας στη χώρα µας, µπορεί να συνειδητοποιήσει την κρισιµό-
τητα της κατάστασης.

Κάποτε ήµασταν υπερήφανοι επειδή οι νέοι µας έµεναν στον
τόπο µας. Υπήρχαν θέσεις εργασίας και παρά την αυξηµένη πε-
ριβαλλοντική ρύπανση της περιοχής, οι συνθήκες ζωής παρέµε-
ναν καλές, σε σχέση µ’ αυτές των µεγάλων αστικών κέντρων. Η
δυτική Μακεδονία ήταν µια περιφέρεια ζωντανή, µε καλούς ρυθ-
µούς ανάπτυξης, µε δυνατότητες, µε ζωντανές και δραστήριες
τοπικές κοινωνίες.

Σήµερα η Περιφέρεια της δυτικής Μακεδονίας, όπως κι οι πε-
ρισσότερες περιφέρειες της χώρας µας, ερηµώνει. Κατά συνέ-
πεια, κάθε πρωτοβουλία για ανάπτυξη αύριο θα πέφτει στο κενό,
γιατί δεν είναι δυνατόν να υπάρξει ανάπτυξη χωρίς το απαραί-
τητο ανθρώπινο δυναµικό. «Πράσινη» ανάπτυξη σηµαίνει πρώτα
και κύρια αποκεντρωµένη ανάπτυξη και ενίσχυση των αποµα-
κρυσµένων περιοχών.

Συνεπώς απαιτούνται σήµερα πρωτοβουλίες για την επι-
στροφή στην περιφέρεια του ζωτικής σηµασίας ενεργού πληθυ-
σµού που θα εξυπηρετήσει τις ανάγκες της αποκέντρωσης και
ανάπτυξης. Αυτό µε τη σειρά του σηµαίνει πως ένα µέρος από τα
κονδύλια για τον κοινωνικό αποκλεισµό και τη φτώχεια θα πρέπει
να προσανατολιστεί σε πρωτοβουλίες που θα αποκολλήσουν
από τα µεγάλα αστικά κέντρα συµπολίτες µας που µένουν στην
ανεργία ή την αβέβαιη απασχόληση και θα τους υποστηρίξει για
να επιστρέψουν στην ιδιαίτερη πατρίδα τους.

Ναι, αυτό πρέπει να είναι το στοίχηµά µας όπου, αν µη τι άλλο,
στην ιδιαίτερη πατρίδα τους θα υπάρχει η δυνατότητα να ενι-
σχυθεί η απασχόληση και άρα η επιβίωσή τους σε συνθήκες αν-
θρώπινες και όχι µιζέριας και εξαθλίωσης.

Απαιτούνται γενναίες αποφάσεις και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
µπορεί να πάρει θαρραλέες αποφάσεις. Σε αυτό στοχεύει ο φε-
τινός προϋπολογισµός και γι’ αυτό οφείλουµε όλοι να συνδρά-
µουµε στην επίτευξη των στόχων και προτεραιοτήτων που θέτει.
Γι’ αυτό και θα τον ψηφίσουµε και θα τον στηρίξουµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Λέγκας Νικόλαος, Βουλευτής
της Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό Τρικάλων.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγκαταλείποντας τις υπερβο-

λές και τους εντυπωσιασµούς νοµίζω ότι µπορούµε να συµφω-
νήσουµε όλοι µας σε αυτή την Αίθουσα ότι η φετινή συζήτηση
για τον προϋπολογισµό γίνεται στη σκιά µιας πρωτόγνωρης πα-
γκόσµιας οικονοµικής κρίσης, της µεγαλύτερης και σφοδρότε-
ρης των τελευταίων ογδόντα χρόνων.

Είναι χαρακτηριστικό ότι όλες οι εκτιµήσεις των διεθνών ορ-
γανισµών αναθεωρούνται επί τω δυσµενέστερω η µία µετά την
άλλη και µάλιστα µε ταχύτητα. Τίποτα δεν είναι το ίδιο µε χθες.
Κανείς δεν µπορεί να προβλέψει µε βεβαιότητα το αύριο. Το
µέσο έλλειµµα στην Ευρωζώνη είναι διπλάσιο του προβλεποµέ-

νου στο Σύµφωνο Σταθερότητας µε πρωτόγνωρα ποσοστά,
ακόµα και διψήφια, σε ισχυρότερες οικονοµίες από τη δικιά µας.
Εννέα χώρες µπαίνουν στη διαδικασία του υπερβολικού ελλείµ-
µατος, ενώ άλλες τέσσερις δέχονται συστάσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη σηµερινή αβεβαιότητα δεν
τη χρησιµοποιούµε ως άλλοθι, ούτε την αναφέρουµε για να δι-
καιολογήσουµε την επιδείνωση των δηµοσιονοµικών στοιχείων.
Θα υποστηρίξω όµως, ότι και η Κυβέρνηση δεν έχει το δικαίωµα
να αναζητά άλλοθι στις δηµοσιονοµικές πολιτικές που ακολου-
θήθηκαν. Οι δικαιολογίες του τύπου «άλλα πιστεύαµε», «άλλα ξέ-
ραµε», «άλλα βρήκαµε» δεν αντέχουν σε κριτική. Όπως
αποδείχθηκε η σηµερινή Κυβέρνηση και το ήξερε και το έλεγε.
Γιατί όταν εκτιµούσε το έλλειµµα –δεκάδες ήταν, υπενθυµίζω, οι
προεκλογικές ανακοινώσεις για το θέµα- και ρωτούσαµε πού θα
βρεθούν τα λεφτά, ακούγαµε µονότονα ότι «τα λεφτά υπάρ-
χουν», η θέληση υπάρχει και η πολιτική βούληση είναι δεδοµένη.
Μόνο που όλα αυτά δεν είδαµε να αποτυπώνονται στο συζητού-
µενο προϋπολογισµό στον οποίο κυριαρχούν οι ανακολουθίες,
οι υπαναχωρήσεις, οι τακτικισµοί. Σ’ έναν προϋπολογισµό στον
οποίο, µε προφανή σκοπιµότητα, αυξάνονται οι δαπάνες για το
2009, ενώ αναβάλλονται για το 2010 προγραµµατισµένα έσοδα
µε σκοπό να κατασκευαστούν εντυπώσεις πλασµατικής βελτίω-
σης.

Και το χειρότερο είναι ότι χάνεται χρόνος, πολύτιµος χρόνος
καθόσον το 2009 για την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ –και αυτή είναι
η αλήθεια- είναι ένας «νεκρός» δηµοσιονοµικά χρόνος. Χαρα-
κτηριστικό είναι αυτό που συµβαίνει µε τη µεγάλη κατηγορία των
πρωτογενών δαπανών. Οι πρωτογενείς δαπάνες το 2009 υπερε-
κτιµώνται και εµφανίζονται να τρέχουν µε έναν ρυθµό αύξησης
17%. ∆εν συµβαίνει όµως το ίδιο το 2010, όπου εκεί υποεκτιµώ-
νται και ως διά µαγείας µειώνονται από το +17% στο -4%. Απί-
στευτη προσέγγιση αν σκεφτεί κάποιος ότι το σύνολο σχεδόν
των πρωτογενών δαπανών είναι ανελαστικές: µισθοί, συντάξεις,
ασφάλιση.

Αντίστοιχες πρακτικές, δυστυχώς, διαπιστώνονται παντού, στη
χρηµατοδότηση του ΙΚΑ, του ΟΑΕΕ, των νοσοκοµείων που ούτε
λίγο ούτε πολύ το 2010, σύµφωνα µε τον προϋπολογισµό, θα
χρειαστούν τα µισά από αυτά που θα δαπανηθούν το 2009.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν νοµίζω ότι θα πρέπει να
σταθούµε περισσότερο σε αυτές τις «λογιστικές ακροβασίες»
γιατί, πέραν των άλλων, ο προϋπολογισµός αυτός –αυτή είναι η
εκτίµησή µας- θα πρέπει να ξαναγραφεί. Και πρέπει να ξανα-
γραφεί, αφού θα πρέπει να απαντήσει µε ξεκάθαρο µάλιστα µή-
νυµα τόσο στις αγορές και στους εταίρους µας, όσο και στις
υποσχέσεις που αφειδώς δόθηκαν στον ελληνικό λαό κατά την
προεκλογική περίοδο.

∆υστυχώς, αυτό το µήνυµα δεν το είδαµε στον τελικό χάρτη
που παρουσίασε ο κ. Παπανδρέου. Τουναντίον, εκεί είδαµε ασά-
φειες, είδαµε στροφές -επικίνδυνες στροφές, µάλιστα- ασάφειες
στη διαδροµή και µια οδική χάραξη που απέχει από στόχους, από
ξεκάθαρους στόχους που απαιτούν οι περιστάσεις.

∆ιότι πέρα από τα γενικόλογα, υπάρχει και η σκληρή πραγµα-
τικότητα των αριθµών. Το εξήγησα αναλυτικά στην επιτροπή, το
επαναλαµβάνω και σήµερα: Η δέσµευσή σας, κύριε Υπουργέ, για
αύξηση των δαπανών για την παιδεία και την έρευνα στο 7% του
ΑΕΠ, η αύξηση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων στο
5% του ΑΕΠ, το επίδοµα κοινωνικής αλληλεγγύης, το «πετσο-
κοµµένο», της τάξεως του 1.000.000.000 ευρώ, η αύξηση των συ-
ντάξεων ΟΓΑ -και εδώ θα µου επιτρέψετε παρεµπιπτόντως να
αναφέρω ότι µε τους ρυθµούς που την υλοποιείτε αυτή τη ρύθ-
µιση, αυτή την εξαγγελία, οι συντάξεις αυτές θα φτάσουν τα 550
ευρώ, όπως υποσχεθήκατε, σε εννιά χρόνια. Άλλα πίστεψαν οι
συνταξιούχοι και οι αγρότες. Επίσης, η αύξηση του επιδόµατος
ανεργίας στο 70% του µισθού, η πρόσθετη χρηµατοδότηση του
συστήµατος υγείας, η εισοδηµατική πολιτική της επόµενης τε-
τραετίας -εγώ βάζω και τις ωριµάνσεις- όλα αυτά µας κάνουν ένα
λογαριασµό που πλησιάζει τα 25.000.000.000 ευρώ και µάλιστα,
την ώρα που χρειαζόµαστε άλλα 22.000.000.000 ευρώ για να κα-
τεβάσουµε το έλλειµµα σε βάθος τετραετίας -σε βάθος τετραε-
τίας;- κάτω από το 3%. Συνολικά, χρειαζόµαστε περίπου
50.000.000.000 ευρώ.
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Κάτι τέτοιο, όµως, δε µας εξηγήσατε πώς θα γίνει, δεν το
ακούσαµε µέχρι σήµερα, δεν το είδαµε στις εξαγγελίες. Εκτι-
µούµε ότι αυτή είναι και η ένσταση των αγορών απέναντί σας.
Τουναντίον, είδαµε κινήσεις συµβολισµού, κινήσεις επικοινωνίας,
κινήσεις, όµως, µικρού και αµφίβολου δηµοσιονοµικού αποτελέ-
σµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει
νωπή λαϊκή εντολή. ∆ε µπορεί να χάνει χρόνο. Πρέπει να κατα-
λάβει ότι κυβερνά. Πρέπει να καταλάβει ότι δεν κάνει αντιπολί-
τευση. Πρέπει να σταµατήσει τη διγλωσσία. Πρέπει να
χρησιµοποιεί την ίδια γλώσσα τόσο στο εσωτερικό της χώρας
όσο και έναντι των συνοµιλητών µας διεθνώς.

∆ε µπορεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, άλλα να
λέτε εντός και άλλα εκτός. ∆ε µπορεί να καταγγέλλετε και να
υποστηρίζετε ταυτόχρονα το ίδιο πράγµα. ∆ε µπορεί να λέτε ότι
χρεοκοπούµε εντός και ταυτόχρονα, να προσπαθείτε να αποδεί-
ξετε ότι δε χρεοκοπούµε εκτός. ∆ε µπορεί να λέτε ότι «βρισκό-
µαστε» στην εντατική και ταυτοχρόνως, να θέλετε οι άλλοι να
πιστεύουν ότι περνάµε µια απλή ίωση!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµµεριζόµαστε τις αγωνίες,
συµµεριζόµαστε τις δυσκολίες, τους περιορισµούς στην άσκηση
της δηµοσιονοµικής πολιτικής. Εµείς αναγνωρίσαµε αυτές τις δυ-
σκολίες, δεν πλειοδοτήσαµε, δεν τάξαµε -και αυτό είχε κόστος,
κόστος εκλογικό και σοβαρό κόστος εκλογικό για µας- ούτε εί-
παµε ότι υπήρχαν ή υπάρχουν εξασφαλισµένοι πόροι. Τώρα, από
τη θέση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, σε αντίθεση µε ό,τι κά-
νατε εσείς µέχρι χθες, δε θα διστάσουµε να πούµε το «ΝΑΙ» εκεί
όπου οι περιστάσεις το επιβάλλουν, αναλογιζόµενοι και τώρα το
βάρος της ευθύνης, τις δύσκολες αυτές ώρες που περνά η
χώρα. Θα πούµε, όµως, ένα τεράστιο «ΟΧΙ» στις υπαναχωρήσεις,
στην ασυνέπεια, µα κυρίως στην ατολµία που είδαµε να διακρί-
νει τις πρώτες µέρες σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.

Λέγκα.
Ο κύριος Υπουργός ζήτησε το λόγο για µια παρέµβαση.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ένα τεράστιο «ΟΧΙ» είπε ο ελληνικός λαός στις πολιτικές της

τελευταίας εξαετίας. Και είναι εντυπωσιακό πώς έχουν περάσει
µόλις ογδόντα µέρες και το έχετε ξεχάσει. Στέκεστε εδώ και επι-
χειρείτε να υπερασπιστείτε µια πολιτική, την οποία καταδίκασε,
µε τον πιο απερίφραστο τρόπο, ο Ελληνικός λαός. Και δεν µας
εξηγείτε, δεν εξηγείτε στους Έλληνες πολίτες, πώς είναι δυνατόν
αυτή η Κυβέρνηση να κάνει όλα αυτά τα οποία εσείς λέτε, όταν
της κληροδοτήσατε ένα έλλειµµα που είναι 20 δις ευρώ παρα-
πάνω απ’ αυτό που προβλέπατε;

Μιλάτε για το Ι.Κ.Α. ∆ε θέλατε να πληρώσουµε τις συντάξεις
στο τέλος του χρόνου; Γιατί αυτό κάναµε, πληρώσαµε τις συ-
ντάξεις, 300 εκ. ευρώ κάθε µήνα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Τέσσερα το 2009 και δύο το 2010;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ας φροντίζατε εσείς να µην είχε καταρρεύσει το σύστηµα
των εισφορών στο ΙΚΑ, για να µην αναγκαζόµαστε εµείς, Οκτώ-
βριο, Νοέµβριο, ∆εκέµβριο να πληρώνουµε 300 εκ. το µήνα.

Ας φροντίζατε να µην είχε καταρρεύσει το εισπρακτικό σύ-
στηµα στον Οργανισµό Ελευθέρων Επαγγελµατιών, που είχε 300
εκ. γραµµένα στον προϋπολογισµό και στο τέλος του χρόνου
είναι ένα δις ευρώ.

Ας φροντίζατε να κάνετε τη στοιχειώδη διαχείριση, προτού να
έρθετε εδώ, και να τολµάτε να εγκαλείτε την Κυβέρνηση γι’ αυτά
που κάνει τις τελευταίες ογδόντα µέρες.

Η Κυβέρνηση επιχειρεί να συµµαζέψει τα ασυµµάζευτα! Ειλι-
κρινά, θα σας έλεγα ότι λίγη περισσότερη περιστολή θα ήταν
χρήσιµη από το προηγούµενο οικονοµικό επιτελείο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Βα-

σίλης Κεγκέρογλου, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηρα-
κλείου και Κοσµήτορας της Βουλή.

Κύριε Κεγκέρογλου, να τηρήσετε το χρόνο, για να έχετε επά-

ξια τον τίτλο του Κοσµήτορα!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο

ιστορικός του µέλλοντος, όσο και αν ψάξει τη ζοφερή περίοδο
2004-2009, δύσκολα θα βρει να γράψει έστω για µια θετική εξέ-
λιξη για τη χώρα και τους πολίτες. Το πιθανότερο είναι να γρά-
ψει: χειρότερα ακόµα και από την περίοδο Μητσοτάκη.

Παραλάβατε την Ελλάδα µε ισχυρό απόθεµα εµπιστοσύνης
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, µε θετικό πρόσηµο στο οικονοµικό και
κοινωνικό πεδίο και την οδηγήσατε στο τραγικό αδιέξοδο για τα
ελλείµµατα του σήµερα. Ελλείµµατα και χρέη παντού, όχι µόνο
στην οικονοµία, αλλά και στην κοινωνία! ∆εν ξέφυγε ούτε η ίδια
η δηµοκρατία! Κλείσατε αυταρχικά τη Βουλή που µόνο σε πε-
ρίοδο δικτατορίας έχει κλείσει! ∆ιαλύσατε το δηµόσιο, απαξιώ-
σατε τους θεσµούς.

∆εν ισοπεδώνω. Υπήρξαν και πλεονάσµατα. Υπήρξαν και το-
µείς µε καλή οργάνωση. Πλεόνασµα στην αναξιοπιστία, πλεόνα-
σµα στην αδιαφάνεια, πλεόνασµα στη διαφθορά και ασφαλώς η
καλή οργάνωση µόνο στην καταλήστευση του δηµόσιου πλού-
του. Θυµίζω, οµόλογα, Βατοπέδιο, ασφαλιστικά ταµεία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι περίµεναν οι πολίτες από τη
Νέα ∆ηµοκρατία κατά τη συζήτηση αυτού του προϋπολογισµού
και ιδιαίτερα από τους συναδέλφους που απάρτιζαν το οικονο-
µικό επιτελείο της προηγούµενης κυβέρνησης; Πρώτα απ’ όλα,
περίµεναν ειλικρίνεια. Περίµεναν από τα στελέχη της Νέας ∆η-
µοκρατίας να αναγνωρίσουν τα λάθη και τις ευθύνες τους για
την απαξίωση της οικονοµίας και τη διάλυση του κοινωνικού κρά-
τους, για την κλοπή του δηµόσιου πλούτου, για τη συγκέντρωση
του πλούτου στα χέρια των ολίγων, για την ανασφάλεια, για την
καταπάτηση των δικαιωµάτων των πολιτών.

Όλοι οι άνθρωποι του µόχθου και της δηµιουργίας περίµεναν
µια απάντηση για την αποξένωσή τους από το προϊόν του µό-
χθου τους. Ο εργαζόµενος και ο συνταξιούχος περίµενε αυτο-
κριτική για τη µεγάλη αύξηση του κόστους ζωής, για τη µείωση
του πραγµατικού εισοδήµατός του.

Ο µικροµεσαίος επιχειρηµατίας περίµενε να ακούσει µια εξή-
γηση για το οικονοµικό αδιέξοδο που βιώνει. Ο αγρότης περί-
µενε µια ειλικρινή τοποθέτηση για τη δραµατική µείωση του
αγροτικού εισοδήµατος, τη µεγάλη αύξηση του κόστους παρα-
γωγής, την αδιαφορία και την απουσία απ’ όλα τα όργανα απο-
φάσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Οι νέοι µας, οι επιστήµονες περίµεναν να ακούσουν ένα «συγ-
γνώµη» για το ποδοπάτηµα των ονείρων τους και τους φραγµούς
που υψώσατε στο µέλλον τους, για την υποβάθµιση της εκπαί-
δευσης, την ανεργία, για το βόλεµα των «ηµετέρων» και των
«golden boys».

Μάταια, όµως, περίµεναν όλοι οι πολίτες. Μάταια περιµέναµε
και εµείς µία συνετή και υπεύθυνη στάση της δηµοκρατίας δυό-
µισι µήνες µετά τις εκλογές. Εµφανίστηκε σ’ αυτή τη Βουλή µε
έπαρση, εµφανίστηκε µε δύο γραµµές, που δεν αποτελούν πολι-
τική διαφοροποίηση, αλλά απλά διγλωσσία.

Η Νέα ∆ηµοκρατία αποδεικνύει για άλλη µια φορά ότι δεν έχει
διδαχθεί από τα λάθη της. Προσποιείται ότι δεν καταλαβαίνει τη
ζηµιά που προκάλεσε στον τόπο. Το κατάλαβαν, όµως, πολύ
καλά οι πολίτες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυόµισι µήνες τώρα η Κυβέρ-
νηση του Γιώργου Παπανδρέου µε την εντολή των πολιτών ερ-
γάζεται συστηµατικά, για να αντιµετωπίσει το αδιέξοδο και την
πολύπλευρη κρίση που βιώνει ο τόπος. Οι πολίτες µας έδωσαν
ισχυρή εντολή, για να ανατρέψουµε την αρνητική πορεία και να
βάλουµε µπροστά µια νέα πολιτική οικονοµικής και κοινωνικής
ανάπτυξης του τόπου. ∆εν πρέπει να ξεχνάµε ότι η κρίση και το
αδιέξοδο στη χώρα µας προϋπήρχαν της διεθνούς χρηµατοπι-
στωτικής, η οποία ασφαλώς όξυνε τα προβλήµατα. Και δεν πρέ-
πει να ξεχνάµε όχι µόνο για να αποδίδονται οι ευθύνες στη Νέα
∆ηµοκρατία, αλλά για να κατανοήσουµε ότι δεν υπάρχει τυπο-
ποιηµένη διεθνής συνταγή που να µπορεί να εφαρµοστεί στον
τόπο µας για την ανάπτυξη και την αντιµετώπιση της κρίσης.

Επιµένουµε στους στόχους που θέσαµε προεκλογικά και δου-
λεύουµε πάνω στο σχέδιο που είχαµε επεξεργαστεί. Ο κ. Παυ-
λόπουλος είπε ότι έχουµε εγκλωβιστεί στις προεκλογικές µας
δεσµεύσεις. Τη δέσµευση και την τήρηση των προεκλογικών δε-
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σµεύσεων η Νέα ∆ηµοκρατία την εκλαµβάνει ως εγκλωβισµό,
γιατί κρίνει εξ ιδίων τα αλλότρια που αθέτησε τις προεκλογικές
υποσχέσεις και του 2004 και του 2007. Εµείς τις τηρούµε. Και τις
τηρούµε, όχι µόνο για λόγους πολιτικής τιµής, αλλά γιατί έχουµε
επεξεργαστεί ένα σχέδιο για την αντιµετώπιση της κρίσης που
πραγµατικά έχει θέσει στόχους, έχει βήµα - βήµα επεξεργασµέ-
νες τις πολιτικές µας. Βέβαια το τεράστιο µέγεθος των προβλη-
µάτων που αναδείχθηκαν µετεκλογικά απαιτούν ασφαλώς
επιτάχυνση και συµπληρωµατικές παρεµβάσεις. Και αυτό κά-
νουµε.

Όµως υλοποιούµε το εθνικό σχέδιο για την αντιµετώπιση της
κρίσης, χωρίς στροφές και χωρίς υπεκφυγές. Άµεσα µέτρα, αλλά
και µεγάλες αλλαγές στο κράτος και στο πολιτικό σύστηµα. Προ-
στασία των ασθενέστερων και στήριξη των χαµηλών εισοδηµά-
των µε αναδιανοµή του πλούτου. Νοικοκύρεµα και αναθέρµανση
της οικονοµίας. Περιορισµός της κρατικής σπατάλης. Ενίσχυση
της πραγµατικής οικονοµίας µε τη διασφάλιση της ρευστότητας
στην αγορά. Ρύθµιση των δανείων και των οφειλών επιχειρή-
σεων, αγροτών, αλλά και των νοικοκυριών. Αλλαγή στον «ΤΕΙ-
ΡΕΣΙΑ» για να δοθεί µια δεύτερη ευκαιρία. Αναθεώρηση του
ΤΕΜΠΜΕ για να δανειοδοτηθούν όσες επιχειρήσεις το έχουν
πραγµατικά ανάγκη. Αξιοποίηση των εθνικών και κυρίως, των ευ-
ρωπαϊκών πόρων που λιµνάζουν κυριολεκτικά εδώ και τρία χρό-
νια. Ταυτόχρονα αλλάζουµε κατεύθυνση, αλλάζουµε τον
αναπτυξιακό προσανατολισµό της χώρας. Αυξάνεται το Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων και αναµορφώνεται το ΕΣΠΑ µε
ξεκάθαρους στόχους. Αποκεντρώνονται οι διαδικασίες, όχι όλα
εδώ στην πλατεία Συντάγµατος, κύριε Μπούρα, για να ξεκινή-
σουν επιτέλους, τα έργα στην περιφέρεια και στην ύπαιθρο. Ναι,
στο αεροδρόµιο στο Καστέλι. Επανεξετάζουµε τη µελέτη η οποία
είναι ελλιπής. Το επανεξετάζουµε για το δηµόσιο συµφέρον και
για µια άρτια υλοποίηση αυτού του µεγάλου έργου που θα βοη-
θήσει την Κρήτη.

Αλλά ναι, είµαστε αντίθετοι σε µία Αττική των 15 εκατοµµυρίων
που προγραµµάτιζε ο κ. Σουφλιάς, µε τις µεγάλες παρεµβάσεις
στις οδικές αρτηρίες, µε τις τεράστιες επεκτάσεις του σχεδίου
πόλεως. Είµαστε αντίθετοι σε αυτή την Αθήνα και την Αττική των
15 εκατοµµυρίων.

Περιφερειακή ανάπτυξη.
(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Εξάλλου µετά τη 1.00 ο Κανο-

νισµός προβλέπει 20% παραπάνω χρόνο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Φορολογείται όµως!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Υπάρχει και το προ-

σωπικό που κάθεται υποµονετικά και πρέπει να το ευχαριστή-
σουµε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Αλλάζουµε κατεύθυνση. ∆ροµο-
λογούµε µε συγκεκριµένες πολιτικές την ορθολογική αξιοποί-
ηση του φυσικού πλούτου. Αλλάζουµε τον αναπτυξιακό νόµο.
Πληρώνουµε τα χρέη της Νέας ∆ηµοκρατίας για τις επενδύσεις
που έχουν ολοκληρωθεί.

Η αγροτική παραγωγή χρειάζεται ανασυγκρότηση σε σύγ-
χρονη και ανταγωνιστική βάση. Νέα πρότυπα και µέθοδοι για να
αποκτήσουν ξανά τα προϊόντα µας την αξία τους. Όµως πρώτα
ξεκίνησε η πληρωµή των ενισχύσεων και των χρεών που άφησε
η Νέα ∆ηµοκρατία για τα σχέδια βελτίωσης και τα προγράµµατα
των νέων αγροτών, αλλά και τις µεταποιητικές επιχειρήσεις που
επένδυσαν.

Ενισχύουµε τον αγρότη µε αύξηση της επιστροφής ΦΠΑ και
αύξηση της αγροτικής σύνταξης. Ταυτόχρονα παρεµβαίνουµε
στην αγορά µε έλεγχο και κανόνες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο πρώτος προϋπολογισµός του
ΠΑΣΟΚ αποτυπώνει αυτή την πολιτική και επιβεβαιώνει τις δε-
σµεύσεις µας. Νοικοκυρεύει το κράτος. Στηρίζει τους οικονοµικά
ασθενέστερους και βάζει µπροστά τη νέα µεγάλη προσπάθεια
που ξενικά η χώρα µας, µε περισσότερους πόρους για την παι-
δεία, την υγεία, αλλά και την ανάπτυξη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρώτη µεγάλη επιτυχία του
Γιώργου Παπανδρέου είναι η ανάκτηση της εµπιστοσύνης των
πολιτών. Με τη δύναµη αυτής της εµπιστοσύνης θα προχωρή-

σουµε και θα πετύχουµε για τους πολίτες και τη χώρα.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Οι πολίτες της Β’ Περιφέρειας Πειραιά για να κοιµηθούν κ. Νε-

ράντζη περιµένουν να σας ακούσουν και να κλείσουµε τη σηµε-
ρινή συνεδρίαση µε εσάς.

Ορίστε, κύριε Νεράντζη, έχετε το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

είµαι ο τελευταίος των οµιλητών. Αλλά προτιµώ να µε ακούν οι
αγρυπνούντες, γιατί και τον προϋπολογισµό και αυτά τα λίγα που
θα πω, θέλω να τα ακούν όσοι γρηγορούν, και όχι όσοι ραθυ-
µούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σε µία χώρα, όπου τρα-
γωδία και παρωδία, αγώνας και αγωνία, βαθύτερη ανθρωπολογία
και ελαφρότερη αερολογία, συµπράττουν, συµπορεύονται και
επεκτείνονται παντού έτσι ώστε τίποτα ακριβώς να µη µπορεί να
διαφύγει απ’ αυτόν τον ιστό τους, ακόµη και σηµαντικοί θεσµοί.
Αλλοιώνεται, λοιπόν, η ουσία των θεσµών αυτών και βουλιάζει
από τα πολλά µαλάµατα (φαγώνεται, όπως έλεγε ο Σεφέρης) το
πρόσωπο των θεσµών, απ’ αυτές τις συνέργειες.

Έτσι γίνεται και µε τον προϋπολογισµό. Τον κάθε προϋπολο-
γισµό, όχι µόνον αυτής της Κυβερνήσεως, όλων των κυβερνή-
σεων. ∆ηλαδή, ένας βασικός δηµοσιονοµικός θεσµός κατήντησε
να είναι µια απλή, στείρα, σχεδόν µηχανιστική απαρίθµηση δια-
φόρων µεγεθών αριθµητικών. Γι’ αυτό και ο προϋπολογισµός δεν
έχει χρηστικότητα. Γι’ αυτό και ο προϋπολογισµός δεν έχει ούτε
χρησιµότητα. Γι’ αυτό και ο προϋπολογισµός στερείται παντε-
λώς οιουδήποτε ενδιαφέροντος.

∆εκαετίες σ’ αυτή την Αίθουσα παλεύω, ενάντια σ’ αυτήν την
αντίληψη, και της σύνταξης του προϋπολογισµού και της συζή-
τησης του προϋπολογισµού. Γίνεται ένας διάλογος κωφών, γί-
νεται µια ανάγνωση κειµένων και ο ένας πιάνεται από την
τελευταία λέξη του προηγουµένου και τον αντικρούει. Και κατά
τα άλλα, διαφωτίζουµε τον ελληνικό λαό! Αδικούµε και τις προ-
σπάθειές µας και τον ίδιο τον προϋπολογισµό τελικώς.

Γι’ αυτό, λοιπόν, µη περιµένετε απόψε από µένα να ακούσετε
αριθµούς. Θα τον αντιµετωπίσω, στον λίγο χρόνο που έχω, µε
βάση τον επιτελικό χαρακτήρα που έχει. Μην περιµένετε να µι-
λήσω για τις «γκρίζες ζώνες» αυτού του προϋπολογισµού, για το
πρόγραµµα αποκρατικοποίησης, για τον ρυθµό του δανεισµού
και το κόστος του, για το πώς θα πορευθούν διάφοροι οργανι-
σµοί, παραδείγµατος χάρη ο ΟΑΕΕ, όταν του περικόπτεται ένα
ποσοστό 44% από την επιχορήγηση που παίρνει. Μην περιµένετε
να σταθώ ούτε στη διόγκωση του ελλείµµατος, η οποία γίνεται
για ευνόητους λόγους. Μην περιµένετε να σταθώ, ούτε και στις
άκριτες πρωθυπουργικές δηλώσεις για «απειλεί της εθνικής κυ-
ριαρχίας» και για «εντατική».

Όλα αυτά τα είδε ο λαός, όλα αυτά τα επεσήµανε ο λαός και
τα κατήγγειλε. Με άλλα λόγια, σας «πήραν χαµπάρι».

Στις φτωχικές συνοικίες του Πειραιά, από τις οποίες κατάγο-
µαι, εκεί στη Νίκαια, στο Πέραµα, στο Κερατσίνι, κύριε Ροντούλη,
όταν ήµουν µικρός πηγαίναµε λαθραία και καβαλούσαµε τα διά-
φορα µεταφορικά µέσα –δεν είχαµε να πληρώσουµε εισιτήριο-
τα τραµ, το τρενάκι του Περάµατος και οι άλλοι πιτσιρίκοι φώ-
ναζαν «µάστορα καβαλάνε». Με άλλα λόγια, µας κατήγγειλαν.
Κάτι τέτοιο γίνεται εδώ. Εσείς επιβιβαστήκατε απολύτως νόµιµα
στο όχηµα της εξουσίας –δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία, σεβό-
µεθα πάντα την ετυµηγορία του λαού- αλλά τα πρώτα δείγµατα
δεν είναι µε «ει», είναι µε «η» κι αυτό µας φοβίζει.

Θέλω, λοιπόν, να ψαύσω µερικές πτυχές του προϋπολογισµού,
διαφορετικές απ’ αυτές που ακούστηκαν:

Να αναφερθώ σε ονοµαστό πρόγονό µας. Και όσοι λένε ότι
δεν είµαστε απόγονοι, κύριε Υπουργέ, των Αρχαίων Ελλήνων, κά-
νουν λάθος. Ακούτε τι λέει ο Ξενοφών στο «περί προσόδων»
έργο του.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Η κ. ∆ραγώνα είπε…
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: ∆εν µε ενδιαφέρει τώρα. Με εν-

διαφέρει, αλλά όχι εδώ.
Ακούτε, λοιπόν, τι λέει ο Ξενοφών: «Όσαι δ’ αν άλλαι δοκούσι
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µοι πρόσοδοι γίγνεσθαι, γιγνώσκω ότι αφορµής δεήσει εις
αυτάς». Και επειδή χρειάζονται µετάφραση και τα αρχαία ελλη-
νικά δυστυχώς, πρέπει να πούµε, ότι έλεγε ο Ξενοφώντας, τόσα
χρόνια πριν, πως «για οποιεσδήποτε άλλες πρόσοδους θα προ-
κύψουν, εγώ νοµίζω ότι χρειάζεται ένα ξεκίνηµα».

Για ξεκίνηµα µίλησε και ο κ. Παπακωνσταντίνου (και ορθά), στη
∆ιαρκή Επιτροπή. Είπε, «ένα ξεκίνηµα για να αποκαταστήσουµε
την αξιοπιστία της ελληνικής οικονοµίας, µέσα και έξω».

Την αποκαταστήσατε έξω; Πείστηκαν οι Ευρωπαίοι συνεταίροι
µας; Ή µήπως την αποκαταστήσατε στην ευρωπαϊκή αγορά,
αφού βλέπουµε και τα spread να απλώνουν και από την άλλη
πλευρά οι διάφοροι οίκοι να αποµειώνουν συνεχώς την ελληνική
οικονοµία και την πιστοληπτική της ικανότητα;

Και παρακάτω. Αλήθεια, τι έγινε µε τους φόρους; Εσείς δεν
ήσασταν που είχατε αναθεµατίσει τους φόρους και λέγατε «όχι
άλλοι φόροι»; Τώρα βάζετε φόρους ξανά στις κληρονοµιές.
Τώρα αυξάνετε τους έµµεσους φόρους. Τώρα επαναφέρετε το
φόρο της ακίνητης περιουσίας.

Μου θυµίζετε ένα φλεγµατώδη τύπο που έζησε προ εκατό
ετών, ο οποίος έλεγε ότι «τα µόνα βέβαια πράγµατα στον άν-
θρωπο είναι η φορολογία και ο θάνατος.» Αρκεί, κύριε Υπουργέ,
να πάνε µε αυτή τη σειρά. Μην πεθάνει πρώτα ο κόσµος και µετά
φορολογηθεί!

Και αλήθεια, τι έγινε και µε το πρόγραµµά σας των εκατό ηµε-
ρών; Υπήρχε πρόγραµµα, ή δεν υπήρχε; Μήπως συνελήφθη και
δεν εγεννήθη; Ή µήπως πρέπει, περί αυτού, να ανακράξουµε
όλοι, για να ευχαριστήσουµε το φιλόθρησκο κ. Ροντούλη, αλλά
και το φίλο µου κ. Τιµοσίδη ο οποίος είναι και στην Επιτροπή Ορ-
θοδοξίας, «Εν ανοµίαις συνελήφθην και εν αµαρτίαις εκίσσησέν
µε η µήτηρ µου»;

Περί του προγράµµατος ο λόγος. Και τι γίνεται, άραγε, γι’
αυτές τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις; Ο κ. Σαχινίδης, ο συµπα-
θέστατος Υφυπουργός, είπε ότι «εµείς µε την πολιτική µας δεν
πλήττουµε τη µεσαία τάξη». ∆εν πλήττετε ούτε τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις; Αγνοείτε ότι και στον ιδιωτικό τοµέα υπάρχει δα-
νειακός κορεσµός; Αγνοείτε µήπως επίσης ότι επιφυλάχθηκε
έντονα η Κυβέρνηση να χρηµατοδοτήσει την επιδότηση στους
µικροµεσαίους, µέσω του ΤΕΜΠΜΕ, για να µπορέσουν να πλη-
ρώσουν τα χρέη της προς το δηµόσιο; ∆ηλαδή, πάνε όλα καλά
για τις µικροµεσαίες; Τότε, είναι «µακαρία η οδός τους». Χρειά-
ζεται, βέβαια, και ένας καλός επικήδειος για να συνοδεύει αυτή
την εξόδιο ακολουθία. Άρα, λοιπόν, το µόνο που πάτε καλά είναι
οι αποκρατικοποιήσεις. Εκεί απετάξασθο το Σατανά. ∆εν ξανα-
µιλήσατε για επαναπόκτηση µέρους των µετοχών του ΟΤΕ, του
οποίου εσείς εκποιήσατε το 66%. ∆εν ξαναµιλήσατε επίσης ούτε
για το λιµάνι, το οποίο φθάσατε στο σηµείο να δίνετε αυτά που
δίνετε. ∆εν ξαναµιλήσατε ούτε για το µεικτό σχήµα της Ολυ-
µπιακής µε την επιστροφή του δηµοσίου. Να, λοιπόν, και κάτι
που έγινε σωστό.

Εµείς τι πιστεύουµε; Ότι, µια που ούτε είναι δυνατόν να πραγ-
µατοποιηθούν αυτά τα φορολογικά έσοδα που υπολογίζετε, µία
που δεν αρκεί η µείωση του ελλείµµατος κατά 8.000.000 ευρώ,
διότι είναι και διογκωµένο, και µια που δεν είναι δυνατόν να επέλ-
θει σωτηρία µε την περικοπή των µη επαναλαµβανοµένων δαπα-
νών, χρειάζεται άλλο µείγµα οικονοµίας, χρειάζονται
διαρθρωτικές τοµές που δεν τις είδαµε, δεν τις ακούσαµε, χρει-
άζεται να απενοχοποιηθεί η ιδιωτική επιχειρηµατικότητα, χρειά-
ζεται να γίνει πάταξη της φορολογίας. Αυτά δεν έγιναν και γι’
αυτό διαφωνούµε.

Επειδή ο νέος Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας µου ανέθεσε
τον ευαίσθητο τοµέα της δικαιοσύνης, οφείλω να πω δύο λόγια.
∆εν µπορούµε τώρα να κρίνουµε τον τοµέα και τη διαχείριση του
ΠΑΣΟΚ, διότι είναι πολύ λίγο το χρονικό διάστηµα. Ευτυχώς. Και
γιατί λέω το «ευτυχώς»: Γιατί τρεις προγραµµατικές δηλώσεις
του κυρίου Υπουργού ∆ικαιοσύνης µου δηµιούργησαν απορίες ή
και ανησυχίες.

Πρώτον, είπε ότι αναλαµβάνει την αποστολή, πέραν της πα-
ραδοσιακής, το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης να προστατεύσει τη δια-
φάνεια και να στηρίξει τα ατοµικά δικαιώµατα. Μα, αυτή ήταν η
αποστολή του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης. ∆ηλαδή, ποιος θα τα
έκανε αυτά; Το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης; Το Υπουργείο
Μακεδονίας Θράκης, ή µήπως το Υπουργείο Αιγαίου; Αν το
ΠΑΣΟΚ δεν είχε αντιληφθεί, όσα χρόνια κυβέρνησε στο παρελ-
θόν, ότι αυτά είναι η κατεξοχήν αρµοδιότητα, ο πυρήνας του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, τότε πολύ φοβούµαι ότι αστοχήσαµε
πλήρως.

∆εύτερον –αυτό είναι που µου προκαλεί ανησυχία- προτείνει
να αλλάξει ο τρόπος επιλογής της ηγεσίας των Ανωτάτων ∆ικα-
στηρίων. Πώς; Να παρεµβαίνει η Βουλή. Πώς; «Εν είδει προδι-
κασίας». Πώς θα γίνεται; «Χωρίς την αρχή πλειοψηφίας». ∆ηλαδή
στο µιλητό; Και µε τι κριτήριο ο µη νοµικός Βουλευτής µιας επαρ-
χίας, ο οδοντίατρος, ο οικονοµολόγος, ο αγροτοσυνεταιριστής,
θα κρίνει για τον Πρόεδρο του Αρείου Πάγου; Με βάση τα πο-
δοσφαιρικά του φρονήµατα; Με βάση την κοµµατική του συνέ-
πεια; Με βάση τις πληροφορίες που παίρνει; Και πού πάει η
συνταγµατική διάταξη;

Και τέλος, υπάρχουν και οι εξεταστικές επιτροπές. Εµείς δεν
είµαστε αντίθετοι µε οτιδήποτε συντείνει στη διαφάνεια, στην
αποκάλυψη της αλήθειας και στην τιµωρία, µετά από ανάδειξη
των ενόχων, αρκεί να υπάρχει δυνατότητα να ευοδωθούν αυτές
οι επιτροπές. Εδώ έχουµε επιτροπές που αφορούν αδικήµατα
παραγεγραµµένα. Έχουµε επιτροπές που αφορούν υποθέσεις
οι οποίες είναι ήδη σε ανακριτική εξέλιξη, καλούνται σε απολο-
γίες οι κατηγορούµενοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ, κύριε
Νεράντζη, κλείστε την οµιλία σας.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Είµαστε υποχρεωµένοι να δια-
φωτίσουµε τον ελληνικό λαό περί όλων αυτών. Είµαστε έτοιµοι
εµείς στη Νέα ∆ηµοκρατία να κάνουµε θυσίες για την πρόοδο.
Ένα πράγµα δεν θυσιάζουµε, κύριε Υπουργέ: την ίδια την πρό-
οδο. Και εσείς µε τις προκαταλήψεις σας, οι οποίες φθάνουν σε
βαθµό θηριωδίας, όπως µε τα «STAGE», και από την άλλη
πλευρά µε τις αγκυλώσεις σας, υπολείµµατα παλαιών ή και-
νούργιες, κινδυνεύετε να αποβείτε ολετήρες, εσείς και η Κυβέρ-
νησή σας, όλης αυτής της καταστάσεως.

Να γιατί σας µεµφόµεθα, να γιατί δεν συµφωνούµε µε αυτό.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελός Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι,

δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 1.45’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα ∆ευτέρα 21 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα 10.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, νοµοθετική εργασία: συ-
νέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και των
προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών οι-
κονοµικού έτους 2010», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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